Obsah	

1. Správa o hospodárení kapitoly	5
1.1	Súhrnná charakteristika rozpočtovej kapitoly a jej hospodárenia k 31. 12. 2010	5
1.1.1 Charakteristika činnosti rozpočtovej kapitoly	6
1.1.2 Zhodnotenie plnenia záväzných ukazovateľov kapitoly	7
1.1.3 Rozpočtové opatrenia	10
1.2  Príjmy kapitoly	10
1.2.1	Príjmy kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie	12
1.2.1.1 Vlastný úrad MŠVVaŠ SR	16
1.2.1.2 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)	17
1.2.1.3 Krajské školské úrady (KŠÚ)	18
1.2.2	Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie	19
1.3  Výdavky kapitoly	26
1.3.1. Výdavky kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie	31
1.3.1.1  Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky	33
1.3.1.1.1 Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV	33
1.3.1.1.2 Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní	35
1.3.1.1.3 Kategória 630 – Tovary a služby	35
1.3.1.1.4 Kategória 640 – Bežné transfery	35
1.3.1.2 Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky	36
1.3.1.2.1 Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív	36
1.3.1.2.2 Kategória 720 – Kapitálové transfery	36
1.3.1.3   Výdavky kapitoly podľa okruhov organizácií	37
1.3.1.3.1   Vlastný úrad MŠVVaŠ SR	37
1.3.1.3.2  Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)	46
1.3.1.3.3   Krajské školské úrady (KŠÚ)	51
1.3.1.3.4   Vyššie územné celky (VÚC)	55
1.3.1.4  Zhodnotenie čerpania záväzných limitov dotácií na prenesený výkon pôsobnosti  štátnej správy na obce a vyššie územné celky	56
1.3.1.4.1 Dotácia na prenesený výkon  pôsobnosti štátnej správy na obce (bežné výdavky)	56
1.3.1.4.2 Dotácia na prenesený výkon  pôsobnosti štátnej správy na VÚC (bežné výdavky)	56
1.3.1.5 Vyhodnotenie zahraničných pracovných ciest (ZPC)	57
1.3.1.5.1  Vlastný úrad MŠVVaŠ SR	57
1.3.1.5.2 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie	58
1.3.1.5.3 Krajské školské úrady	59
1.3.1.5.4  Príspevkové organizácie	61
1.3.1.6  Analýza použitia prostriedkov vyčlenených v štátnom rozpočte formou rezerv § 1 ods. 6 zákona  č. 497/2009 Z. z. o štátnom rozpočte na rok 2010	62
1.3.2 Výdavky kapitoly podľa funkčnej klasifikácie	62
1.3.2.1 Výdavky na vedu a techniku	64
1.3.3  Vyhodnotenie plnenia programovej štruktúry kapitoly	65
1.3.3.1 Program 021 – Tvorba a implementácia politík	67
1.3.3.1.1 Podprogram  02101 – Koordinácia, tvorba a implementácia politík	69
1.3.3.1.2 Podprogram 02102 – Zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov	69
1.3.3.1.2.1  Prvok 0210201 – Štrukturálne fondy	69
1.3.3.1.2.2  Prvok 0210202 – Medzinárodná spolupráca a centrálne služby na jej podporu	69
1.3.3.1.2.3  Prvok 0210203 – Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania	70
1.3.3.1.3 Podprogram 02103 – Informačné zabezpečenie vrcholového riadenia programov	70
1.3.3.1.4  Podprogram 02104 – Usmernenie a koordinácia v oblasti ďalšieho vzdelávania a Programu celoživotného vzdelávania	70
1.3.3.2 Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	70
1.3.3.2.1 Podprogram 02601 – Šport na školách a rekreačný šport	71
1.3.3.2.2 Podprogram 02602 – Štátna športová reprezentácia a rozvoj športových odvetví	72
1.3.3.2.3 Podprogram 02603 – Športovo-talentovaná mládež	72
1.3.3.2.4 Podprogram 02604 – Materiálno-technický rozvoj športu	72
1.3.3.2.5 Podprogram 02605 – Koordinácia projektov, prierezové činnosti a podpora priamo riadených organizácií	72
1.3.3.3 Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	73
1.3.3.3.1 Podprogram 07711 – Poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl	74
1.3.3.3.2 Podprogram 07712 – Vysokoškolská veda a technika	74
1.3.3.3.2.1 Prvok 0771201 – Prevádzka a rozvoj infraštruktúry pre výskum a vývoj	75
1.3.3.3.2.2 Prvok 0771202 – Úlohy základného výskumu na vysokých školách iniciované riešiteľmi (grantová agentúra VEGA)	75
1.3.3.3.2.3 Prvok 0771203 – Aplikovaný výskum na vysokých školách pre potreby praxe	75
1.3.3.3.2.4 Prvok 0771204 – Medzinárodná vedecká a vedecko-technická spolupráca vysokých škôl	75
1.3.3.3.2.5  Prvok 0771205 – Úlohy výskumu a vývoja na vysokých školách pre rozvoj školstva (grantová agentúra KEGA)	75
1.3.3.3.3 Podprogram 07713 – Rozvoj vysokého školstva	76
1.3.3.3.4 Podprogram 07714 – Usmerňovanie, koordinácia a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva	76
1.3.3.3.5 Podprogram 07715 – Sociálna podpora študentov vysokých škôl	76
1.3.3.3.5.1 Prvok 0771501 – Sociálne štipendiá	76
1.3.3.3.5.2 Prvok 0771502 – Motivačné štipendiá	76
1.3.3.3.5.3 Prvok 0771503 – Podpora stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít študentov a pastoračných centier	77
1.3.3.4	Program 078 – Národný program výchovy,  vzdelávania a mládeže	77
1.3.3.4.1 Podprogram 07811 – Poskytovanie  výchovy  a   vzdelávania  v  základných  a stredných školách  a zabezpečenie ich prevádzky	78
1.3.3.4.2 Podprogram 07812 – Rozvoj regionálneho školstva	79
1.3.3.4.3 Podprogram 07813 – Usmerňovanie a transformácia regionálneho školstva	79
1.3.3.4.4 Podprogram 07814 – Zabezpečenie miestnej štátnej správy v regionálnom školstve	79
1.3.3.4.5 Podprogram 07815 – Informatizačné zabezpečenie regionálneho školstva	79
1.3.3.4.6 Podprogram 07816 – Profesijný rozvoj pedagogických a odborných zamestnancov v kariérnom systéme	80
1.3.3.4.7 Podprogram 07817  –   Zabezpečenie inšpekčnej činnosti regionálneho školstva	80
1.3.3.4.8 Podprogram 07818 – Podpora detí a mládeže	80
1.3.3.4.9 Podprogram 0781A – Prostriedky pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR	80
1.3.3.4.9.1 Prvok 0781A04 – Infraštruktúra vzdelávania – MŠVVaŠ SR	81
1.3.3.5	Program 06K – Národný program rozvoja vedy  a techniky	81
1.3.3.5.1 Podprogram 06K11 – Úlohy výskumu a vývoja podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja	82
1.3.3.5.2 Podprogram 06K12 – Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky	82
1.3.3.5.3 Podprogram 06K13 – Štátne programy výskumu a vývoja	83
1.3.3.5.4 Podprogram 06K14 – Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja	83
1.3.3.5.5 Podprogram 06K0A – Štátne programy MŠVVaŠ  SR	83
1.3.3.5.5.1 Prvok 06K0A02  –  Komplexné  riešenie  podpory a efektívneho využívanie infraštruktúry výskumu a vývoja	84
1.3.3.5.5.2 Prvok 06K0A03 – Aktuálne otázky rozvoja spoločnosti	84
1.3.3.6 Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠVVaŠ  SR (ODA)	84
1.3.3.7  Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	85
1.3.3.7.1 Prvok 06G0501 – Prispôsobenie odbornej prípravy a vzdelávania  požiadavkám spoločnosti založenej na vedomostiach – MŠVVaŠ SR (opatrenie 3.1. SOP ĽZ)	86
1.3.3.7.2 Prvok 06G0502 – Zvýšenie rozsahu , zlepšenie a širšie poskytovanie ďalšieho vzdelávania s cieľom zlepšiť kvalifikáciu a adaptabilitu zamestnancov – MŠVVaŠ  SR (opatrenie 3.2. SOP ĽZ)	86
1.3.3.7.3 Prvok 06G0503 – Stimulovanie a skvalitňovanie vzdelávania pre potreby zamestnávateľov a podnikateľského sektora – MŠVVaŠ SR (opatrenie 2.1 SPD Cieľ 3)	86
1.3.3.7.4 Prvok 06G0504 – Zlepšenie kvality zamestnania a konkurencieschopnosti Bratislavského regiónu prostredníctvom rozvoja ľudských zdrojov v oblasti výskumu a vývoja – MŠVVaŠ SR (opatrenie 2.2 SPD Cieľ 3)	86
1.3.3.8 Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠVVaŠ SR	86
1.3.3.8.1 Prvok 06G0601 – Rozvoj poradenstva o povolaniach a zamestnaniach – MŠVVaŠ SR (opatrenie 3.3.1 SPD Cieľ 3)	87
1.3.3.9 Podprogram 06G08  – Technická pomoc – MŠVVaŠ SR	87
1.3.3.9.1 Prvok 06G0801 – Limitovaná technická pomoc – MŠVVaŠ SR (SOP ĽZ)	88
1.3.3.9.2 Prvok 06G0802  –  Limitovaná technická pomoc – výdavky na priame riadenie programu – MŠVVaŠ SR (SPD Cieľ 3)	88
1.3.3.9.3 Prvok 06G0803 – Nelimitovaná technická pomoc – výdavky na technickú podporu projektov – MŠVVaŠ SR (SPD Cieľ 3)	88
1.3.3.9.4  Prvok 06G0804 – Nelimitovaná technická pomoc – MŠVVaŠ SR (SOP ĽZ)	88
1.3.3.10 Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia – MŠVVaŠ SR	89
1.3.3.11 Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠVVaŠ  SR	89
1.3.3.12 Program 0AA – Operačný program Vzdelávanie	90
1.3.3.12.1 Podprogram 0AA01 - Reforma systému vzdelávania a odbornej prípravy v školstve a ďalšieho vzdelávania ľudských zdrojov	91
1.3.3.12.1.1 Prvok 0AA0101 - Premena tradičnej školy na modernú	92
1.3.3.12.1.2 Prvok 0AA0102 - Vysoké školy a výskum a vývoj ako motory rozvoja vedomostnej spoločnosti	92
1.3.3.12.1.3 Prvok 0AA0103 - Podpora ďalšieho vzdelávania	92
1.3.3.12.2 Podprogram 0AA03 - Podpora vzdelávania osôb s osobitnými vzdelávacími potrebami	92
1.3.3.12.2.1 Prvok 0AA0301 - Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne príslušníkov marginalizovaných rómskych komunít	92
1.3.3.12.2.2 Prvok 0AA0302 - Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne osôb s osobitými vzdelávacími potrebami	93
1.3.3.12.3 Podprogram 0AA04 - Moderné vzdelávanie pre vedomostnú spoločnosť pre Bratislavský kraj	93
1.3.3.12.3.1 Prvok 0AA0401 - Premena tradičnej školy na modernú pre Bratislavský kraj	93
1.3.3.12.3.2 Prvok 0AA0402 - Zvyšovanie konkurencieschopnosti Bratislavského kraja prostredníctvom rozvoja vysokoškolského a ďalšieho vzdelávania	93
1.3.3.12.4 Podprogram 0AA05 – Technická pomoc – MŠVVaŠ SR	93
1.3.3.12.4.1 Prvok 0AA0501 - Technická pomoc pre cieľ Konvergencia	94
1.3.3.12.4.2 Prvok 0AA0502 - Technická pomoc pre cieľ Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	94
1.3.3.13 Program 0AE - Operačný program Výskum a vývoj	94
1.3.3.13.1 Podprogram 0AE01 -  Infraštruktúra výskumu a vývoja	96
1.3.3.13.1.1 Prvok 0AE0101 - Obnova a budovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja	97
1.3.3.13.1.2 Prvok 0AE0102 - Obnova a budovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja v Bratislavskom kraji	97
1.3.3.13.2 Podprogram 0AE02 - Podpora výskumu a vývoja	97
1.3.3.13.2.1 Prvok 0AE0201 - Podpora sietí excelentných pracovísk výskumu a vývoja ako pilierov rozvoja regiónu a podpora nadregionálnej spolupráce	97
1.3.3.13.2.2 Prvok 0AE0202 - Prenos poznatkov a  technológií získaných výskumom a vývojom do praxe	97
1.3.3.13.2.3 Prvok 0AE0203 - Podpora sietí excelentných pracovísk výskumu a vývoja ako pilierov rozvoja regiónu a podpora nadregionálnej spolupráce v Bratislavskom kraji	98
1.3.3.13.2.4 Prvok 0AE0204 – Prenos poznatkov a  technológií získaných výskumom a vývojom do praxe v Bratislavskom kraji	98
1.3.3.13.3 Podprogram 0AE03 – Infraštruktúra vysokých škôl	98
1.3.3.13.3.1 Prvok 0AE0301 - Budovanie infraštruktúry vysokých škôl a modernizácia ich vnútorného vybavenia za účelom zlepšenia podmienok vzdelávacieho procesu	98
1.3.3.13.4 Podprogram 0AE04 - Technická pomoc pre ciele Konvergencia a Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	98
1.3.3.13.4.1 Prvok 0AE0401 – Technická pomoc pre cieľ Konvergencia	99
1.3.3.13.4.2 Prvok 0AE0402 - Technická pomoc pre cieľ Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	99
1.3.4  Výdavky kapitoly  kryté prostriedkami z rozpočtu Európskej únie	99
1.4 Výsledok rozpočtového hospodárenia kapitoly za rok 2010	105
1.5 Finančné operácie	106
1.5.1  Príjmové finančné operácie	106
1.5.2  Výdavkové finančné operácie	106
1.6 Zhodnotenie zamestnanosti	106
1.7 Zhodnotenie výsledkov kontrol	106
1.7.1 Kontrola vykonaná Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej republiky (ďalej len „NKÚ SR“) na MŠVVaŠ SR	106
1.7.2 Kontrola vykonaná NKÚ SR v organizáciách v pôsobnosti MŠVVaŠ SR a v organizáciách, ktorým boli poskytnuté finančné prostriedky štátneho rozpočtu prostredníctvom ministerstva	107
1.7.3 Vládne audity vykonané audítorskou skupinou MF SR, Správy finančnej kontroly (ďalej len „SFK“), Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR (ďalej len „MPSVaR SR“) a MŠVVaŠ SR	107
1.7.4 Kontroly a audity vykonané odborom kontroly MŠVVaŠ SR	109
1.7.4.1 Následné finančné kontroly zamerané na použitie verejných prostriedkov	109
1.7.4.2 Následné finančné kontroly zamerané na použitie prostriedkov EÚ a štátneho rozpočtu určených na spolufinancovanie	109
1.7.4.3 Vládny audit	110
1.8 Zhodnotenie majetkovej pozície kapitoly	111
1.9  Majetkové účasti štátu v obchodných spoločnostiach	116
1.10  Hodnotenie hospodárenia príspevkových organizácií  v pôsobnosti kapitoly	116
1.10.1  Príjmy príspevkových organizácií	116
1.10.2  Výdavky príspevkových organizácií	118
1.10.3  Zhodnotenie majetkovej pozície príspevkových organizácií	120
1.11  Hodnotenie hospodárenia verejných vysokých škôl	121
1.11.1 Príjmy verejných vysokých škôl	122
1.11.2 Výdavky verejných vysokých škôl	123
1.11.3 Výdavky súkromných vysokých škôl	126
2. Tabuľková časť	127
3. Príloha	128

	

1. Správa o hospodárení kapitoly
1.1	Súhrnná charakteristika rozpočtovej kapitoly a jej hospodárenia k 31. 12. 2010
Vládny návrh zákona o štátnom rozpočte na rok 2010 bol prerokovaný v orgánoch Národnej rady Slovenskej republiky a schválený dňa 4. novembra 2009 zákonom č. 497/2009 Z. z. o štátnom rozpočte na rok 2010. 
Nadväzne na bod C.1. uznesenia vlády SR č. 692 zo dňa 30. septembra 2009 k návrhu rozpočtu verejnej správy na roky 2010 až 2012, Ministerstvo financií SR (ďalej len „MF SR“) listom                       č. MF/028560/2009-441 z 1. 12. 2009 rozpísalo záväzné ukazovatele štátneho rozpočtu rozpočtovej kapitole Ministerstvu školstva, vedy, výskumu a športu SR (ďalej len „MŠVVaŠ SR“, „kapitola“, „ministerstvo“) na rok 2010 nasledovne:

Schválený rozpočet	
Ukazovateľ	v €	
I. Príjmy kapitoly 	360 850 120	
A. Záväzný ukazovateľ	1 269 601	
B. Prostriedky z rozpočtu EÚ	359 580 519	
II. Výdavky kapitoly celkom (A + B)	2 348 231 752	
A. Výdavky spolu bez prostriedkov z rozpočtu EÚ	1 988 651 233	
z toho:		
A.1. prostriedky na spolufinancovanie	63 455 387	
A.2.mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania (610), (kód zdroja 111)	100 490 518	
z toho:		
mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania aparátu ústredného orgánu	6 096 056	
Počet zamestnancov rozpočtových organizácií podľa prílohy č. 1 k UV SR č. 692/2009	12 157 osôb	
z toho:		
aparát ústredného orgánu	507 osôb	
A.3. kapitálové výdavky (700) – bez prostriedkov EÚ a na spolufinancovanie	95 678 410	
z toho: kód zdroja 111	95 678 410	
B. Prostriedky z rozpočtu EÚ 	359 580 519	
C. Účelové prostriedky 	0	
D. Rozpočet kapitoly podľa programov 	2 348 231 752	
E. Dotácia na prenesený výkon pôsobnosti štátnej správy na obce (bežné výdavky)	600 894 281	
F. Dotácia na prenesený výkon pôsobnosti štátnej správy na VÚC (bežné výdavky)	400 979 044 	
D. Rozpočet kapitoly podľa programov (príloha č. 3 k listu MF/028560/2009-441), z toho:	2 348 231 752	
Programy rezortu školstva		
021 Tvorba a implementácia politík	19  666 133	
026 Národný program rozvoja športu v SR	84 712 046	
077 Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	456 175 655	
078 Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	1 303 108 894	
0AE Operačný program Výskum a vývoj	284 898 765	
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je kapitola gestorom a účastníkom	
06K Národný program rozvoja vedy a techniky		
06K0A Štátne programy MŠ SR	985 195	
06K11 Úlohy výskumu a vývoja podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja	32 191 444	
06K12 Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky	18 715 224	
0AA Operačný program Vzdelávanie		
0AA01 - Reforma systému vzdelávania a odbornej prípravy v školstve a ďalšieho vzdelávania ľudských zdrojov	111 783 642	
0AA03 - Podpora vzdelávania osôb s osobitnými vzdelávacími potrebami	18 255 648	
Schválený rozpočet	
Ukazovateľ	v €	
0AA04 - Moderné vzdelávanie pre vedomostnú spoločnosť pre Bratislavský kraj	4 145 086 	
0AA05 - Technická pomoc  - MŠ SR	3 952 765 	
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu		
05T08 Oficiálna rozvojová pomoc – MŠ SR (ODA) (Gestor 10 MZV SR)	1 976 366	
06H07 Hospodárska mobilizácia MŠ SR (Gestor 26 MH SR)	8 114	
0970A Príspevky SR do MO – MŠ SR (Gestor 10 MZV SR)	7 656 775	

1.1.1 Charakteristika činnosti rozpočtovej kapitoly
Rezort školstva zabezpečoval v roku 2010 úlohy v oblasti vzdelávania, mládeže, športu, vedy a techniky. Vo vzdelávaní od základných škôl až po vysoké školy v záujmových mimoškolských aktivitách od centier voľného času cez školské kluby až po stravovanie a ubytovanie. 
V pôsobnosti kapitoly MŠVVaŠ SR sú priamo riadené organizácie, a to: 11 priamo riadených rozpočtových organizácií, 8 krajských školských úradov, 6 príspevkových organizácií a 20 verejných vysokých škôl. 
Prehľad organizácií v pôsobnosti MŠVVaŠ SR je v prílohe 3 materiálu. 
        	V roku 2010 nastali v kapitole MŠVVaŠ SR zmeny v názvoch organizácií: 
          	K 14. 5. 2010 bola priamo riadená príspevková organizácia v pôsobnosti MŠVVaŠ SR Academia Istropolitana premenovaná na Národný ústav celoživotného vzdelávania (ďalej len „NÚCV“).
K 1. 7. 2010 sa na základe príkazu ministra školstva č. 15/2010 zo 17. júna 2010 v súlade            so zákonom č.575/2010 Z. z. o organizácii činnosti vlády a organizácii ústrednej štátnej správy zmenil názov "Ministerstvo školstva Slovenskej republiky" na "Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky (ďalej len „MŠVVaŠ SR“). 
 	Rozpočet príjmov a výdavkov kapitoly MŠVVaŠ SR za rok 2010 tvorili finančné prostriedky z nasledujúcich zdrojov:
- Rozpočtové prostriedky kapitoly (kód zdroja 111),
- Európsky sociálny fond – spolufinancovanie zo ŠR (kód zdroja 1162), 
- Vládne úvery – spolufinancovanie (k prostriedkom EÚ) (kód zdroja 11C5),
- Transfer od ostatných subjektov verejnej správy (kód zdroja 11H),
- Európsky fond regionálneho rozvoja – prostriedky EÚ – 2. programové obdobie (kód zdroja 11S1),
- Európsky fond regionálneho rozvoja – spolufinancovanie zo ŠR – 2. programové obdobie  
  (kód zdroja 11S2),
- Európsky sociálny fond – prostriedky EÚ – 2. programové obdobie (kód zdroja 11T1),
- Európsky sociálny fond – spolufinancovanie zo ŠR – 2. programové obdobie (kód zdroja 11T2),
- Zdroje z predchádzajúcich rokov – zo štátneho rozpočtu z r. 2008 (nevyčerpané prostriedky z r. 2008)   
  (kód zdroja j 1318),
- Zdroje z predchádzajúcich rokov – zo štátneho rozpočtu z r. 2009 (nevyčerpané prostriedky z r. 2009) 
  (kód zdroja 1319),
- Európsky sociálny fond – prostriedky EÚ – zdroje z predchádzajúcich rokov (kód zdroja 1361),
- Európsky sociálny fond – spolufinancovanie zo ŠR – zdroje z predchádzajúcich rokov                        
  (kód zdroja 1362), 
- Európsky fond regionálneho rozvoja – prostriedky EÚ – 2. programové obdobie – zdroje 
  z predchádzajúcich rokov (kód zdroja 13S1),
- Európsky fond regionálneho rozvoja – spolufinancovanie zo ŠR – 2. programové obdobie – zdroje 
  z predchádzajúcich rokov (kód zdroja j 13S2),
- Európsky sociálny fond – prostriedky EÚ – 2. programové obdobie – zdroje z predchádzajúcich rokov 
  (kód zdroja 13T1),
- Európsky sociálny fond – spolufinancovanie zo ŠR – 2. programové obdobie – zdroje   
  z predchádzajúcich rokov (kód zdroja 13T2),
- Zdroje z ostatných rozpočtových kapitol (kód zdroja 14).
            Mimorozpočtové zdroje (ďalej len „MRZ“), ktoré boli súčasťou rozpočtu príjmov a výdavkov, tvorili finančné prostriedky z nasledujúcich zdrojov:
- Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ) (kód zdroja 11O5),
- Iné zdroje zo zahraničia (kód zdroja 35),
- Iné zdroje (kód zdroja 70).
            Plnenie príjmov a čerpanie výdavkov za kapitolu MŠVVaŠ SR je k 31. 12. 2010 hodnotené z pohľadu ekonomickej a funkčnej klasifikácie. Hodnotenie podľa ekonomickej klasifikácie je spracované podľa jednotlivých kategórií, a to za kapitolu celkom a za jednotlivé okruhy organizácií: ústredný orgán MŠVVaŠ SR (ďalej len „vlastný úrad MŠVVaŠ SR“), ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie, krajské školské úrady. Výdavky kapitoly školstva boli hodnotené predovšetkým z pohľadu programového rozpočtovania. Monitorovanie plnenia cieľov jednotlivých programov, podprogramov, prvkov a merateľných ukazovateľov je spracované v samostatnej prílohe „Monitorovacia správa programovej štruktúry k 31. 12. 2010“, ktoré je uvedené v Rozpočtovom informačnom systéme (ďalej len „RIS“) v module Monitorovanie a hodnotenie („MaH“). 
   V samostatných častiach boli vyhodnotené výdavky použité na zahraničné pracovné cesty, výsledky kontrol, zhodnotenie majetkovej pozície kapitoly, majetkovej účasti štátu v obchodných spoločnostiach, hospodárenie príspevkových organizácií v pôsobnosti kapitoly a verejných vysokých škôl. 
            Údaje v Návrhu záverečného účtu za rok 2010 boli čerpané z tabuľkových prehľadov Ústavu informácií a prognóz školstva spracovaných z údajov súhrnných účtovných a finančných výkazov             k 31.12.2010 zadaných v informačnom systéme Štátnej pokladnice. 
            Vzniknuté nepatrné rozdiely medzi číselnými údajmi v texte a tabuľkách, ktoré sú obsahom materiálu, vrátane tabuliek v prílohe, sú spôsobené zaokrúhľovaním na celé eurá v tabuľkových prehľadoch spracovávaných Ústavom informácií a prognóz školstva.
1.1.2 Zhodnotenie plnenia záväzných ukazovateľov kapitoly
Záväzné ukazovatele kapitoly MŠVVaŠ SR k 31.12.2010 spolu s MRZ                                                                                                        	     (v €) 	
Ukazovateľ	Schválený rozpočet
pre rok 2010	Upravený rozpočet
k 31.12.2010	Skutočnosť
k 31.12.2010	% plnenia / čerpania 
k SR	% plnenia / čerpania
k UR	

						
I. Príjmy kapitoly (ŠR + EÚ) s MRZ	360 850 120	131 917 152	138 281 632	38,3	104,8	
z toho:	 	 	 	 	 	
A) Záväzný ukazovateľ (ŠR) - zdroj 111	1 269 601	1 269 601	2 919 001	229,9	229,9	
B) Prostriedky z rozpočtu EÚ spolu, v tom:	359 580 519	130 647 551	132 491 578	36,8	101,4	
11S1 - EFRR - prostriedky EÚ - 2. programové obdobie	242 163 950	38 745 684	39 326 714	16,2	101,5	
11T1 - ESF - prostriedky EÚ - 2. programové obdobie	117 416 569	40 800 419	41 521 771	35,4	101,8	
1361 - ESF - prostriedky EÚ - zdroje z predchádzajúcich rokov	0	0	57 974	0,0	0,0	
13S1 - EFRR - prostriedky EÚ - zdroje z predchádzajúcich rokov	0	48 102 994	48 119 356	0,0	100,0	
13T1 - ESF - prostriedky EÚ - zdroje z predchádzajúcich rokov	0	2 998 454	3 465 763	0,0	115,6	
II. Výdavky kapitoly spolu (A + B) s MRZ	2 348 231 752	2 104 046 945	2 092 924 709	89,1	99,5	
A. Výdavky spolu bez prostriedkov z rozpočtu EÚ	1 988 651 233	1 949 426 912	1 947 335 525	97,9	99,9	
Ukazovateľ	Schválený 
rozpočet
pre rok 2010	Upravený
rozpočet
pre rok 2010	Skutočnosť
k 31.12.2010	% plnenia/
čerpania 
k SR	% plnenia/
čerpania 
k UR	
z toho:	 	 	 	 	 	
A.1.prostriedky na spolufinancovanie, spolu	63 455 387	24 722 495	20 299 655	32,0	82,1	
11C5 – Vládne úvery - spolufinancovanie k prostriedkom EÚ	51 285 637	0	0	0,0	0,0	
11S2 - EFRR - spolufinancov. zo ŠR	11 533 920	6 316 721	6 364 355	55,2	100,8	
11T2 - ESF - spolufinancov. zo ŠR	635 830	1 539 767	1 539 871	242,2	100,0	
1362 - ESF - spolufinancov. zo ŠR	0	4 507 538	35 275	0,0	0,8	
13S2 - EFRR - spolufinancov. zo ŠR	0	8 261 709	8 263 480	0,0	100,0	
13T2 - ESF - spolufinancov. zo ŠR	0	4 096 760	4 096 675	0,0	100,0	
A.2. mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania (610), zdroj 111, z toho:	100 490 518	105 742 796	105 740 413	105,2	100,0	
 - mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania aparátu ústredného orgánu	6 096 056	7 253 907	7 253 907	119,0	100,0	
 - počet zamestnancov rozpočtových organizácií podľa prílohy č. 1 k UV SR č. 692/2009, z toho:	12 157	12 156	11 570	95,2	95,2	
 - aparát ústredného orgánu	507	507	479	94,5	94,5	
A.3. kapitálové výdavky (700) - bez prostriedkov na  spolufinancovanie, zdroj 111	95 678 410	87 884 574	87 884 309	91,9	100,0	
B. Prostriedky z rozpočtu EÚ spolu, v tom:	359 580 519	154 620 032	145 589 184	40,5	94,2	
11S1 - EFRR - prostriedky EÚ - 2. programové obdobie	242 163 950	53 890 847	54 176 632	22,4	100,5	
11T1 - ESF - prostriedky EÚ - 2. programové obdobie	117 416 569	11 688 558	11 689 147	10,0	100,0	
1361 - ESF - prostriedky EÚ - zdroje z predchádzajúcich rokov	0	9 441 060	114 427	0,0	1,2	
13S1 - EFRR - prostriedky EÚ - zdroje z predchádzajúcich rokov	0	53 215 196	53 225 231	0,0	100,0	
13T1 - ESF - prostriedky EÚ - zdroje z predchádzajúcich rokov	 0	26 384 372	26 383 746	0,0	100,0	
C. Účelové prostriedky	 	 	 	 	 	
D. Rozpočet kapitoly podľa programov (príloha č. 3 listu MF/028560/2009-441), v tom:	2 348 231 752	2 104 046 945	2 092 924 709	89,1	99,5	
Programy rezortu školstva	
021 - Tvorba a implementácia politík	19 666 133	24 126 937	24 177 282	122,9	100,2	
026 - Národný program rozvoja športu v SR	84 712 046	74 748 261	74 748 224	88,2	100,0	
077 - Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	456 175 655	455 983 085	456 222 587	100,0	100,1	
078 - Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	1 303 108 894	1 325 397 797	1 327 480 569	101,9	100,2	
0AE - Operačný program Výskum a vývoj	284 898 765	113 613 333	113 958 558	40,0	100,3	
0AE01 - Infraštruktúra výskumu a vývoja	93 850 945	15 420 164	15 420 164	16,4	100,0	
0AE02 - Podpora výskumu a vývoja	136 587 616	38 598 177	38 943 402	28,5	100,9	
0AE03 - Infraštruktúra vysokých škôl 	47 820 031	56 831 527	56 831 527	118,8	100,0	
Ukazovateľ	Schválený 
rozpočet
pre rok 2010	Upravený
rozpočet
pre rok 2010	Skutočnosť
k 31.12.2010	% plnenia/
čerpania 
k SR	% plnenia/
čerpania 
k UR	
0AE04 - Technická pomoc pre ciele Konvergencia a Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	6 640 173	2 763 464	2 763 464	41,6	100,0	
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je kapitola MŠVVaŠ SR gestorom a účastníkom	
06K - Národný program rozvoja vedy a techniky	51 891 863	47 184 862	47 183 412	90,9	100,0	
06K0A - Štátne programy MŠVVaŠ SR 	985 195	730 266	730 266	74,1	100,0	
06K11 - Úlohy výskumu a vývoja podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja  	32 191 444	31 833 537	31 839 395	98,9	100,0	
06K12 - Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky 	18 715 224	14 621 059	14 613 752	78,1	100,0	
0AA - Operačný program Vzdelávanie	138 137 141	43 709 457	43 708 714	31,6	100,0	
0AA01 - Reforma systému vzdelávania a odbornej prípravy v školstve a ďalšieho vzdelávania ľudských zdrojov 	111 783 642	35 007 097	35 006 875	31,3	100,0	
0AA03 - Podpora vzdelávania osôb s osobitnými vzdelávacími potrebami 	18 255 648	3 359 157	3 358 645	18,4	100,0	
0AA04 - Moderné vzdelávanie pre vedomostnú spoločnosť pre Bratislavský kraj 	4 145 086	1 602 577	1 602 568	38,7	100,0	
0AA05 - Technická pomoc  - MŠ SR 	3 952 765	3 740 625	3 740 625	94,6	100,0	
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu	
05T08 - Oficiálna rozvojová pomoc - MŠVVaŠ SR (ODA) (Gestor 10 MZV SR)	1 976 366	1 976 366	1 949 647	98,6	98,6	
06G05 - Celoživotné učenie (Gestor 22 MPSVaR SR)	0	12 820 971	145 878	0,0	1,1	
06G06 - Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti - MŠVVaŠ SR (Gestor 22 MPSVaR SR )	0	826 407	3 824	0,0	0,5	
06G08 - Technická pomoc - MŠVVaŠ SR (Gestor 22 MPSVaR SR) 	0	301 220	0	0,0	0,0	
06H07 - Hospodárska mobilizácia - MŠVVaŠ SR (Gestor 26 MH SR)	8 114	1 475	1 338	16,5	90,7	
0970A - Príspevky SR do MO - MŠVVaŠ SR  (Gestor 10 MZV SR)	7 656 775	3 356 775	3 344 677	43,7	99,6	
E. Dotácia na prenesený výkon pôsobnosti štátnej správy na obce (bežné výdavky)	600 894 281	607 338 733	607 327 641	101,1	100,0	
F. Dotácia na prenesený výkon pôsobnosti štátnej správy na vyššie územné celky (bežné výdavky)	400 979 044	399 068 867	399 068 867	99,5	100,0	

Podrobné hodnotenie plnenia záväzných ukazovateľov kapitoly MŠVVaŠ SR k 31. 12. 2010 je uvedené v častiach 1.2.1 Príjmy kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie a 1.3.1 Výdavky kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie.  

1.1.3 Rozpočtové opatrenia
Do 31. 12. 2009 vykonalo MF SR pre kapitolu MŠVVaŠ SR 182 rozpočtových opatrení s poradovými číslami 1 – 184, pričom čísla 41 a 85 neboli zo strany MF SR obsadené. Z celkového počtu rozpočtových opatrení sa 139 opatrení týkalo zmien záväzných ukazovateľov štátneho rozpočtu kapitoly MŠVVaŠ SR na rok 2010, a to formou povoleného prekročenia výdavkov, resp. viazania rozpočtových prostriedkov.  
Ostatné úpravy rozpočtu MŠVVaŠ SR v roku 2010, t.j. 43 rozpočtových opatrení, sa týkali presunov v rámci schváleného rozpočtu kapitoly (presuny medzi záväznými ukazovateľmi, hlavnými kategóriami, programami).
Podľa § 8 ods. 6 zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov (ďalej len „zákon o rozpočtových pravidlách“) vykonalo Ministerstvo financií SR nasledujúce rozpočtové opatrenie:
V nadväznosti na žiadosť MŠVVaŠ SR (list č. 2010-19858/45146:1-05 z 15. 12. 2010) MF SR viazalo v rozpočte kapitoly MŠVVaŠ SR nevyčerpané finančné prostriedky určené na financovanie spoločných programov SR a EÚ v sume 472 392 331,51 €, ktoré kapitola použije v nasledujúcom rozpočtovom roku 2011. V tom prostriedky z rozpočtu EÚ boli viazané v sume 395 623 913,03 €, z toho s kódom zdroja 11 – Rozpočet kapitoly v sume 297 442 209,72 € (kódy zdroja 11S1, 11T1) a s kódom zdroja 13 – Zdroje z predchádzajúcich rokov v sume 98 181 703,31 € (kódy zdroja 13S1, 13T1). Prostriedky na spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu boli viazané v sume 76 768 418,48 €, z toho s kódom zdroja 11 – Rozpočet kapitoly v sume  55 620 233,50 € (kódy zdroja 11S2, 11T2) a s kódom zdroja 13 – Zdroje z predchádzajúcich rokov v sume 21 148 184,98 € (kódy zdroja 13S2, 13T2).
Súčasne boli kapitole školstva viazané príjmy – prostriedky z rozpočtu EÚ v sume 469 491 101,12 €, z toho s kódom zdroja 11 – Rozpočet kapitoly v sume 280 034 416,03 € a s kódom zdroja 13 – Zdroje z predchádzajúcich rokov v sume 189 456 685,09 € (viď RO č. 180 v prílohe).
MF SR v roku 2010 viazalo kapitole školstva rozpočtovým opatrením finančné prostriedky s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 27 648 000 € určené na výstavbu futbalového štadióna pre potreby športovej reprezentácie SR v prospech kapitoly Všeobecná pokladničná správa (viď RO č. 92/2010 v prílohe).
Prehľad všetkých rozpočtových opatrení vykonaných MF SR uvádzame v prílohe.  
   
1.2  Príjmy kapitoly
Prehľad o schválenom rozpočte, upravenom rozpočte a plnení príjmov vrátane mimorozpočtových zdrojov (ďalej len „MRZ“), podľa jednotlivých kódov zdroja a podľa jednotlivých  okruhov organizácií za všetky kódy zdroja je obsahom nasledujúcich tabuliek. Ďalšie tabuľky týkajúce sa plnenia príjmov podľa jednotlivých organizácií a kódov zdroja sú obsahom prílohy (tabuľky č.11-13). 
Schválený rozpočet, upravený rozpočet a plnenie príjmov kapitoly školstva podľa jednotlivých kódov zdroja k 31.12.2010 	
						(v €)	
Zdroj	Ukazovateľ	Schválený  rozpočet       pre rok 2010	Upravený rozpočet         k 31.12.2010	Plnenie príjmov        k 31.12.2010	%  plnenia k SR	% plnenia k UR	

							
111	Rozpočtové prostriedky kapitoly	1 269 601	1 269 601	2 919 001	229,9	229,9	
1162	ESF - spolufinancovanie zo ŠR	0	0	431	0,0	0,0	
11H	Transfer od ostatných subjektov verejnej správy	0	0	7 300	0,0	0,0	
11S1	EFRR - prostriedky EÚ	242 163 950	38 745 684	39 326 714	16,2	101,5	
11S2	EFRR - spolufinancovanie zo ŠR	0	0	66 886	0,0	0,0	
Zdroj	Ukazovateľ	Schválený  rozpočet       pre rok 2010	Upravený rozpočet         k 31.12.2010	Plnenie príjmov        k 31.12.2010	%  plnenia k SR	% plnenia k UR	
11T1	ESF - prostriedky EÚ	117 416 569	40 800 419	41 521 771	35,4	101,8	
11T2	ESF - spolufinancovanie zo ŠR	0	0	118 986	0,0	0,0	
1361	ESF - prostriedky EÚ	0	0	57 974	0,0	0,0	
1362	ESF - spolufinancovanie zo ŠR	0	0	15 786	0,0	0,0	
13S1	EFRR - prostriedky EÚ	0	48 102 994	48 119 356	0,0	100,0	
13S2	EFRR - spolufinancovanie zo ŠR	0	0	2 643	0,0	0,0	
13T1	ESF - prostriedky EÚ	0	2 998 454	3 465 763	0,0	115,6	
13T2	ESF - spolufinancovanie zo ŠR	0	0	60 807	0,0	0,0	
14	Zdroje z ostat. rozpočt. kapitol	0	0	195 258	0,0	0,0	
Prostriedky štátneho rozpočtu	360 850 120	131 917 152	135 878 675	37,7	103,0	
11O5	Vzdelávanie a sociálne veci	0	0	7 855	0,0	0,0	
35	Iné zdroje zo zahraničia	0	0	331 689	0,0	0,0	
72	Vybrané mimorozp. prostriedky a ostatné nerozpočtované príjmy 	0	0	2 063 412	0,0	0,0	
Mimorozpočtové prostriedky (MRZ)	0	0	2 402 957	0,0	0,0	
Kapitola MŠVVaŠ SR spolu	360 850 120	131 917 152	138 281 632	38,3	104,8	

Schválený rozpočet, upravený rozpočet a plnenie príjmov kapitoly školstva podľa jednotlivých okruhov organizácií k 31.12.2010 	
 	 	 	 	 	(v €)	
Ukazovateľ	Schválený  rozpočet       pre rok 2010	Upravený rozpočet       k 31.12.2010	Plnenie príjmov           k 31.12.2010	%  plnenia k SR	% plnenia k UR	

						
Príjmy kapitoly	360 850 120	131 917 152	138 281 632	38,3	104,8	
v tom: mimorozpočtové zdroje	0	0	2 402 957	0,0	0,0	
            príjmy bez mimorozpočtových zdrojov	360 850 120	131 917 152	135 878 675	37,7	103,0	
Vlastný úrad MŠVVaŠ SR (vrátane vnútornej organizačnej jednotky VOJ)	359 720 519	130 787 551	132 779 167	36,9	101,5	
v tom: mimorozpočtové zdroje	0	0	131 339	0,0	0,0	
           príjmy bez mimorozpočtových zdrojov	359 720 519	130 787 551	132 647 828	36,9	101,4	
Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)	221 150	221 150	1 067 128	482,5	482,5	
v tom: mimorozpočtové zdroje	0	0	289 632	0,0	0,0	
            príjmy bez mimorozpočtových zdrojov	221 150	221 150	777 496	351,6	351,6	
Krajské školské úrady	908 451	908 451	4 435 337	488,2	488,2	
v tom: mimorozpočtové zdroje	0	0	1 981 985	0,0	0,0	
            príjmy bez mimorozpočtových zdrojov	908 451	908 451	2 453 351	270,1	270,1	
Pre rok 2010 boli kapitole MŠVVaŠ SR rozpísané príjmy v schválenom rozpočte v objeme                  360 850 120 €. Upravený rozpočet príjmov k 31. 12. 2010 bol v sume 131 917 152 €. Dosiahnuté plnenie príjmov bolo v sume 135 878 675 €, t.j. 103,0 % k upravenému rozpočtu. Príjmy boli v priebehu roka plnené aj z mimorozpočtových zdrojov v celkovej sume 2 402 957 €. 
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly boli v schválenom rozpočte rozpísané príjmy v sume 1 269 601 €, upravený rozpočet bol v rovnakej sume a plnenie predstavovalo sumu      2 919 001 €, t.j. 229,9 %. Prekročenie príjmov bolo dosiahnuté hlavne jednorazovými príjmami v KŠÚ z predaja prebytočného majetku, z dobropisov a vrátených preplatkov zo zálohových platieb za energie, vodu a teplo.   
S kódom zdroja 14 – Z ostatných rozpočtových kapitol boli príjmy plnené v sume 195 258 €. Dosiahnutú skutočnosť tvorili príjmy od Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny, ktoré zahŕňajú motivačný príspevok pre žiakov v hmotnej núdzi a dotácie na školské potreby pre žiakov v hmotnej núdzi (KŠÚ v sume 72 950 €). Okrem toho to boli príjmy prijaté na realizáciu rozvojových projektov (MLC v sume 122 308 €).
S kódom zdroja 11H – Transfer od ostatných subjektov verejnej správy boli príjmy plnené v sume 7 300 €, mesto Ružomberok poskytlo dotáciu školám v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ Žilina z vlastných príjmov na podporu všeobecne prospešných služieb a na čiastočné krytie nákladov príjemcov na energie.
Mimorozpočtové príjmy boli plnené v celkovom objeme 2 402 957 €, v tom s kódom zdroja     35 – Iné zdroje zo zahraničia boli príjmy v sume 331 689 €. Tieto príjmy tvorili finančné prostriedky poskytnuté zo zahraničia v rámci riešenia spoločných programov a projektov. S kódom zdroja 70 – Iné zdroje boli príjmy v sume 2 063 412 €. Zdrojmi príjmov boli finančné prostriedky prijaté na základe darovacej zmluvy, grantov, prostriedky prijaté od Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny, dotácie na školské pomôcky pre žiakov v hmotnej núdzi, príjmy za stravovanie a ubytovanie detí v internátnych školách, v špeciálnych školách, za jasle, materské školy, školské kluby a internáty, príspevky od rodičov a iných osôb na čiastočnú úhradu prevádzkových nákladov, atď. Tieto finančné prostriedky v zmysle § 23 zákona 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov je možné použiť ako povolené prekročenie rozpočtu výdavkov. S kódom zdroja 11O5 – Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ) boli dosiahnuté príjmy v sume 7 856 €, príjmy dosiahol KŠÚ Žilina a suma predstavovala grant od Slovenskej akademickej asociácie pre medzinárodnú spoluprácu v rámci projektu Comenius – Multilaterálne partnerstvá škôl.    
Plnenie príjmov podľa ostatných kódov zdroja, t.j. 1162, 11S1, 11S2, 11T1, 11T2, 1361, 1362, 13S1, 13S2, 13T1 a 13T2, je uvedené v časti 1.2.2 Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie.   
1.2.1	Príjmy kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie
Prehľad o schválenom rozpočte, upravenom rozpočte a plnení príjmov k 31. 12. 2010 podľa jednotlivých kategórií ekonomickej klasifikácie, vrátane prehľadu o plnení MRZ je uvedený v nasledujúcej tabuľke.
Schválený rozpočet, upravený rozpočet a plnenie príjmov kapitoly školstva  k 31.12.2009 podľa jednotlivých okruhov organizácií a kategórie ekonomickej klasifikácie za všetky kódy zdroja	
	 (v €)	
Kategória	Ukazovateľ	Schválený  rozpočet
pre rok 2010	Upravený rozpočet 
k 31.12.2010	Plnenie príjmov vrátane 
MRZ
k 
31.12.2010	Plnenie príjmov MRZ
 k 31.12.2010	Plnenie príjmov  
bez MRZ
k 31.12.2010	% plnenia príjmov bez MRZ k SR 	% plnenia príjmov bez MRZ k UR 	

									
 	Príjmy kapitoly spolu	360 850 120	131 917 152	138 281 632	2 402 957	135 878 675	37,7	103,0	
200	Nedaňové príjmy 	1 269 601	1 269 601	5 965 223	1 282 607	4 682 616	368,8	368,8	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	265 917	217 545	254 553	34 865	219 688	82,6	101,0	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a  platby	334 493	364 553	1 689 321	1 203 546	485 775	145,2	133,3	
230	Kapitálové príjmy	0	95 548	1 413 946	0	1 413 946	0,0	1 479,8	
240	Úroky z tuzem. úverov, pôžičiek, návrat. fin. výpom., vkladov a ážio	1 000	1 000	4 382	0	4 382	438,2	438,2	
Kategória	

Ukazovateľ	
 Schválený  
rozpočet
pre rok
2010

	Upravený
rozpočet
k
31.12.2010	Plnenie
príjmov
vrátane
MRZ
k
31.12.2010	Plnenie
príjmov
MRZ
k
31.12.2010	Plnenie
príjmov
bez MRZ
k
31.12.2010	%
plnenia
príjmov
bez
MRZ k
SR	%
plnenia
príjmov
bez
MRZ k
UR	
290	Iné nedaňové príjmy	668 191	590 955	2 603 021	44 196	2 558 825	382,9	433,0	
300	Granty a transfery	359 580 519	130 647 551	132 316 409	1 120 350	131 196 059	36,5	100,4	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	1 324 229	776 446	547 783	0,0	0,0	
320	Tuzemské kapitálové granty a transfery	0	0	2 860	2 860	0	0,0	0,0	
330	Zahraničné granty	0	0	341 769	341 044	725	0,0	0,0	
340	Zahraničné transfery	359 580 519	130 647 551	130 647 551	0	130 647 551	36,3	100,0	
 	Vlastný úrad MŠVVaŠ SR (vrátane vnútornej organizačnej jednotky VOJ)	359 720 519	130 787 551	132 779 167	131 339	132 647 828	36,9	101,4	
200	Nedaňové príjmy 	140 000	140 000	2 008 398	8 121	2 000 277	1 428,8	1 428,8	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	0	0	14 555	0	14 555	0,0	0,0	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a  platby	0	0	112 781	0	112 781	0,0	0,0	
290	Iné nedaňové príjmy	140 000	140 000	1 881 061	8 121	1 872 940	1 337,8	1 337,8	
300	Granty a transfery	359 580 519	130 647 551	130 770 769	123 218	130 647 551	36,3	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	12 094	12 094	0	0,0	0,0	
330	Zahraničné granty	0	0	111 125	111 125	0	0,0	0,0	
340	Zahraničné transfery	359 580 519	130 647 551	130 647 551	0	130 647 551	36,3	100,0	
 	Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie 	221 150	221 150	1 067 128	289 632	777 496	351,6	351,6	
200	Nedaňové príjmy 	221 150	221 150	315 853	5 889	309 963	140,2	140,2	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	57 073	57 903	36 477	0	36 477	63,9	63,0	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a  platby	9 247	8 417	6 758	0	6 758	73,1	80,3	
230	Kapitálové príjmy	0	0	40 198	0	40 198	0,0	0,0	
240	Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návrat. fin. výpomocí, vkladov a ážio	1 000	1 000	1 274	0	1 274	127,4	127,4	
290	Iné nedaňové príjmy	153 830	153 830	231 146	5 889	225 257	146,4	146,4	
300	Granty a transfery	0	0	751 276	283 742	467 533	0,0	0,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	555 064	87 530	467 533	0,0	0,0	
330	Zahraničné granty	0	0	196 212	196 212	0	0,0	0,0	
Kategória	

Ukazovateľ	
 Schválený  
rozpočet
pre rok
2010

	Upravený
rozpočet
k
31.12.2010	Plnenie
príjmov
vrátane
MRZ
k
31.12.2010	Plnenie
príjmov
MRZ
k
31.12.2010	Plnenie
príjmov
bez MRZ
k
31.12.2010	%
plnenia
príjmov
bez
MRZ k
SR	%
plnenia
príjmov
bez
MRZ k
UR	
 	Krajské školské úrady	908 451	908 451	4 435 337	1 981 985	2 453 351	270,1	270,1	
200	Nedaňové príjmy 	908 451	908 451	3 640 972	1 268 596	2 372 376	261,1	261,1	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
210	Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku	208 844	159 642	203 521	34 865	168 656	80,8	105,6	
220	Administratívne poplatky a iné poplatky a  platby	325 246	356 136	1 569 782	1 203 546	366 236	112,6	102,8	
230	Kapitálové príjmy	0	95 548	1 373 748	0	1 373 748	0,0	1 437,8	
240	Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návrat. fin. výpomocí, vkladov a ážio	0	0	3 108	0	3 108	0,0	0,0	
290	Iné nedaňové príjmy	374 361	297 125	490 813	30 185	460 628	123,0	155,0	
300	Granty a transfery	0	0	794 364	713 389	80 975	0,0	0,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
310	Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	757 072	676 822	80 250	0,0	0,0	
320	Tuzemské kapitálové granty a transfery	0	0	2 860	2 860	0	0,0	0,0	
330	Zahraničné granty	0	0	34 433	33 707	725	0,0	0,0	
Za kapitolu MŠVVaŠ SR bolo k 31. 12. 2010 plnenie príjmov za všetky kódy zdroja v objeme 135 878 675 €, t.j. 103,0 % z upraveného rozpočtu v objeme 131 917 152 €. V tom v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy dosiahlo plnenie objem 4 682 616 €, t.j. 368,8 % z upraveného rozpočtu v objeme 1 269 601 €.  V hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery boli príjmy plnené v sume 131 196 059 €, t.j. 100,4 % z upraveného rozpočtu v objeme 130 647 551 €. Z mimorozpočtových zdrojov bolo plnenie príjmov   k 31. 12. 2010 v celkovej sume 2 402 957 €. Z toho v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy v sume 1 282 607 €, v hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery v sume 1 120 350 €. 
V kategórii 210 – Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku bolo k 31. 12. 2010 plnenie za kapitolu v celkovom objeme 219 688 €, t.j. 101,0 % z upraveného rozpočtu, ktorý bol v objeme             217 545 €, a to s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly. Hlavným zdrojom príjmov boli platby za prenájom budov, nebytových priestorov, pozemkov, služobných bytov, ihrísk, telocviční, strojov, prístrojov, výpočtovej techniky a pod. Plnenie príjmov v uvedenej kategórii bolo dosiahnuté hlavne u KŠÚ vo výške 76,8 % z celkového plnenia. Príjmy v tejto kategórii boli plnené aj z mimorozpočtových zdrojov v sume 34 865 €, a to s kódom zdroja 70 – Iné zdroje u KŠÚ. Hlavným zdrojom dosiahnutých príjmov boli platby z prenájmu budov, nebytových priestorov a objektov. 
V kategórii 220 – Administratívne poplatky a iné poplatky a platby dosiahlo k 31. 12. 2010 plnenie príjmov objem 485 775 €, t.j. 133,3 % z upraveného rozpočtu v sume 364 553 €. Plnenie príjmov bolo s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly. Zdrojom príjmov boli predovšetkým  príspevky od rodičov a iných osôb na čiastočnú úhradu prevádzkových nákladov, za materské školy a školské kluby, príspevky na stravu, príjmy za poškodené učebnice, z predaja publikácií, za poskytnuté služby, atď. Plnenie príjmov v uvedenej kategórii bolo dosiahnuté najmä u KŠÚ v sume 366 236 €,         t.j. 75,4 % z celkového plnenia. KŠÚ získali finančné prostriedky aj z mimorozpočtového zdroja 70 – Iné zdroje v sume 1 203 546 €. Boli to najmä príjmy za ubytovanie detí v internátnych školách v ŠZŠ, za odber odpadu zo ŠJ, školské kluby, za predaj výrobkov vyrobených v rámci odborného výcviku žiakov v školských dielňach, z úhrad stravy, príjmy od fyzických osôb alebo právnických osôb na základe darovacích zmlúv, od rodičov, iných osôb, ktorí majú voči dieťaťu vyživovaciu povinnosť, atď.
V kategórii 230 – Kapitálové príjmy bolo plnenie v objeme 1 413 946 €, t.j. 1 479,8 % k upravenému rozpočtu v sume 95 548 €. Plnenie bolo iba s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly. Plnenie kapitálových príjmov v objeme 1 373 748 € bolo dosiahnuté u KŠÚ. V tom KŠÚ Bratislava dosiahol príjmy z predaja pozemkov, garáží a telocvične bývalého RDD a RDM v Tomášove v sume 79 180 €. KŠÚ Nitra získal príjmy najmä z predaja budovy Cirkevnej ZŠ Don Bosca v Zlatých Moravciach v sume 50 000 € a vyradeného osobného automobilu v sume 610 €. KŠÚ Prešov plnil príjmy v objeme 716 580 €, z toho z predaja budov Cirkevnej spojenej školy v Poprade v sume 265 468 €, Základnej školy a materskej školy Kráľovnej pokoja v Haligovciach v sume 48 600 €, Cirkevnej školy sv. Gorazda v Prešove v sume 34 980 €, Cirkevnej spojenej školy vo Vranove nad Topľou v sume 84 060 €, ZŠ a Gymnázia sv. Mikuláša v Prešove v sume 91 749 €, z predaja kotolne v Podolínci v sume 3 380 € a garáží CPPPaP Stará Ľubovňa v sume 6 100 €, z predaja pozemkov Cirkevnej spojenej školy v Poprade v sume 18 532 €, Cirkevnej školy sv. Gorazda v Prešove v sume 13 620 €, Cirkevnej spojenej školy vo Vranove nad Topľou v sume 16 140 €, Spojenej školy v Bardejove v sume 19 000 €, ZŠ a Gymnázia sv. Mikuláša v Poprade v sume 107 251 € a Spojenej školy D. Tatarku v Poprade v sume 7 700 €. KŠÚ Žilina mal príjem v sume 519 485 € z predaja budov a pozemkov Základnej školy R. Dilonga v Trstenej, Základnej školy s materskou školou A. Radlinského v Dolnom Kubíne, budovy v Zakamennom a z predaja staršieho osobného automobilu. KŠÚ Trenčín dosiahol príjmy v sume 6 900 € z predaja vyradených dopravných prostriedkov a časti budovy školy a KŠÚ Trnava v sume 897 € z predaja školského bytu užívateľovi.
V kategórii 240 – Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratných finančných výpomocí, vkladov a ážio boli príjmy plnené v objeme 4 382 €, t.j. 438,2 % z upraveného rozpočtu v objeme             1 000 €. Príjmy boli plnené s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly. Sumu 1 274 € tvorili príjmy APVV z prostriedkov uložených na úročenom účte. V KŠÚ Nitra príjem z úrokov účtov finančného hospodárenia predstavoval objem 3 108 €.    
V kategórii 290 – Iné nedaňové príjmy bolo plnenie príjmov v celkovom objeme 2 558 825 €, t.j. 433,0 % z upraveného rozpočtu v objeme 590 955 €. Z celkového plnenia príjmov v tejto kategórii boli príjmy s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 795 210 €, t.j. 134,6 % z upraveného rozpočtu v sume 590 955 €. Hlavným zdrojom príjmov boli vrátené preplatky za energie hradené v roku 2009, dobropisy, vrátené nevyčerpané finančné prostriedky poskytnuté subjektom verejnej správy a súkromného sektora (APVV), poplatky za poškodené učebnice a ostatné spôsobené škody v ZŠ (KŠÚ), vrátené nevyčerpané normatívne a nenormatívne finančné prostriedky z predchádzajúceho roka. Okrem plnenia príjmov s kódom zdroja 111 boli v kategórii 290 plnené príjmy aj s ďalšími kódmi zdroja napr. 1162 v sume 431 €, 11S1 v sume 248 797 €, 11S2 v sume 61 287 €, 11T1 v sume 720 735 €, 11T2 v sume 118 877 €, 1361 v sume 57 974 €, 1362 v sume 15 786 €, 13S1 v sume 8 969 €, 13S2 v sume        2 643 €, 13T1 v sume 467 309 €, 13T2 v sume 60 807 € (v rámci Operačného programu Výskum a vývoj bolo plnenie príjmov s kódmi zdroja 11S a 13S a v rámci Operačného programu Vzdelávanie s kódmi zdroja 11T a 13T, podrobnejšie zdôvodnenie úprav rozpočtu a jeho plnenia je uvedené v časti 1.2.2 Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie). Prostriedky z mimorozpočtového zdroja 70 – Iné zdroje v kategórii 290 tvorili objem 44 196 €.
            V kategórii 310 – Tuzemské bežné granty a transfery dosiahlo plnenie príjmov sumu 547 783 €, a to s kódom zdroja 11H – Transfer od ostatných subjektov verejnej správy (KŠÚ Žilina v sume 7 300 €), 14 – Zdroje z ostatných rozpočtových kapitol (KŠÚ v sume 72 950 € a MLC v sume 122 308 €). Z mimorozpočtových zdrojov boli dosiahnuté príjmy s kódom zdroja 70 – Iné zdroje v objeme 776 446 €. Z toho KŠÚ dosiahli príjmy s kódom zdroja 70 v sume 676 822 €, ktoré tvorili prostriedky prijaté od Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny, prostriedky prijaté formou dotácie alebo grantu, napr. príspevky na projekty z mestských zastupiteľstiev, mimovládnych organizácií a akciových spoločností. Vlastný úrad MŠVVaŠ SR dosiahol príjmy s kódom zdroja 70 v sume 12 094 € a ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie dosiahli s kódom zdroja 70 príjmy v sume 87 530 €, z toho MLC dosiahlo príjmy v sume      84 630 €, prostriedky boli získané na riešenie spoločných výskumných projektov s Fakultou elektrotechniky a informatiky STU, Univerzitou P. J. Šafárika, Elektrotechnickým ústavom SAV, Fyzikálnym ústavom SAV a ďalšími inštitúciami. V uvedenej kategórii boli príjmy plnené u MLC aj s kódmi zdroja: 11S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja – prostriedky EÚ – 2. programové obdobie v sume 332 233 €, 11S2 – Európsky fond regionálneho rozvoja – spolufinancovanie zo ŠR –                      2. programové obdobie v sume    5 598 €, 13S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja – prostriedky EÚ – 2. programové obdobie – zdroje z predchádzajúcich rokov v sume 7 394 €. Podrobnejšie zdôvodnenie úprav rozpočtu a jeho plnenia je uvedené v časti 1.2.2 Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie.  
            V kategórii 320 – Tuzemské kapitálové granty a transfery dosiahlo plnenie príjmov sumu  2 860 €, a to z mimorozpočtových zdrojov. Plnenie v uvedenej kategórii dosiahol KŠÚ Trnava s kódom zdroja 70 na základe darovacej zmluvy.     
V kategórii 330 – Zahraničné granty dosiahlo ministerstvo príjmy najmä z mimorozpočtových zdrojov v sume 341 044 €. V tom s kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia objem 331 689 €, s kódom zdroja 11O5 – Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ) v sume 7 855 € a s kódom zdroja 70 – Iné zdroje objem 1 500 €. Na celkovom plnení príjmov v kategórii 330 sa podieľali KŠÚ sumou 33 707 € (s kódom zdroja 35 v sume 25 852 € a s kódom zdroja 11O5 v sume 7 855 €), vlastný úrad MŠVVaŠ SR sumou 111 125 € (s kódom zdroja 35) a OPRO sumou 196 212 € (s kódom zdroja 35 v sume 194 712 € a s kódom zdroja 70 v sume 1 500 €). V uvedenej kategórii bolo plnenie aj s kódmi zdroja 11T1 a11T2 v objeme 725 €, a to u KŠÚ Košice, zdôvodnenie plnenia je podrobnejšie uvedené v časti                     1.2.2 Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie.   
V kategórii 340 – Zahraničné transfery boli dosiahnuté príjmy v sume 130 647 551 €. Plnenie príjmov bolo najmä na vlastnom úrade MŠVVaŠ SR v rámci VOJ, a to s kódmi zdroja 1162, 11S1, 11T1, 13S1, 13T1 (podrobnejšie zdôvodnenie úprav rozpočtu a jeho plnenia je uvedené v časti 1.2.2 Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie).
1.2.1.1 Vlastný úrad MŠVVaŠ SR
Pre vlastný úrad bol stanovený rozpočet príjmov s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 140 000 €. Rozpočet nebol v priebehu roka upravovaný. Plnenie príjmov k 31. 12. 2010 dosiahlo objem 235 381 €, t.j. 168,1 % k upravenému rozpočtu.                    
Najvyššie plnenie príjmov bolo dosiahnuté v kategórii 220 – Administratívne poplatky a iné poplatky a platby a predstavovalo objem 112 781 €, čo je 80,6 % k upravenému rozpočtu v sume   140 000 €. Plnenie príjmov v tejto kategórii tvorili najmä platby za porušenie finančnej disciplíny v sume 71 997 € (súkromná základná škola Bratislava - Dúbravka v sume 7 780 €, KŠÚ Trnava v sume 900 €, Spojená škola Zvolen v sume 30 806 €, KŠÚ Trnava v sume 350 €, APVV v sume 32 161 €), poplatky za akreditáciu v sume 31 059 €, za poškodené učebnice v sume 773 € a ostatné poplatky v sume 8 860 €. Okrem toho príjmy vlastného úradu v kategórii 290 – Iné nedaňové príjmy v sume 108 045 € tvorili najmä vratky v sume 49 821 €, v tom vratky z nevyčerpaných finančných prostriedkov, ktoré boli poskytnuté priamo riadeným organizáciám a verejným vysokým školám v predchádzajúcich rokoch v sume 37 081 €, splátky neoprávnene vyplatených štipendií z predchádzajúcich rokov v sume 5 372 €, z vyúčtovania nákladov spojených s využívaním lektorských bytov v sume 5 139 €, vrátenie nepoužitého transferu od GO Travel v sume 1 309 €, od Sociálnej poisťovne za neoprávnene použité finančné prostriedky na poistné z r. 2009 v sume 542 € atď. Ďalej to boli výnosy z prostriedkov ŠR, ktoré organizácie vedú na účtoch v bankách  v sume 35 868 €, vrátenie nepoužitých finančných prostriedkov poskytnutých na základe zmluvy z r. 2009 – IMUNA  PHARM Šarišské Michaľany v sume 2 371 €, vrátené prostriedky z prenájmu nebytových priestorov v sume 1 503 €, vrátené prostriedky z vyúčtovania spotreby plynu a  elektrickej energie z r. 2009 v sume 3 020 €, príjmy z dobropisov v sume 10 087 € (113 € - vyúčtovanie plynu od Slovenského plynárenského priemyslu, 484 € - vyúčtovanie elektrickej energie od Západoslovenskej energetiky, 9 490 € - prevádzkové náklady prenajatých nebytových priestorov z  r. 2009), z refundácie v sume 5 002 € (najmä cestovné výdavky pracovníkov MŠVVaŠ SR za pracovné cesty z r. 2009 refundované z EÚ). V kategórii 210 – Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku boli dosiahnuté príjmy z prenájmu nebytových priestorov v sume 14 555 €.
Okrem rozpočtových príjmov dosiahol vlastný úrad príjmy z mimorozpočtových zdrojov v sume 131 340 €. V tom s kódom zdroja 70 – Iné zdroje bolo plnenie príjmov v sume 20 215 €, a to v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy v sume 8 121 € z náhrad poistného plnenia motorových vozidiel od poisťovne Kooperativa a v hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery v sume 12 094 €, finančné prostriedky boli prijaté na základe uzatvorených zmlúv od sponzorov na zabezpečenie podujatí v rámci „Týždňa vedy a techniky na Slovensku 2010“. S kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia bolo plnenie v rámci hlavnej kategórie 300 – Granty a transfery v sume 111 125 €, v tom od Európskej komisie príjem v sume 106 284 € a od Spojeného ústavu jadrového výskumu Dubna (SÚJV) v sume 4 841 €.   
1.2.1.2 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)
Hodnotenie plnenia príjmov sa týka rozpočtových organizácií: Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ (ďalej len „ASFEU“), Agentúra na podporu výskumu a vývoja (ďalej len „APVV“), Medzinárodné laserové centrum (ďalej len „MLC“), Metodicko – pedagogické centrum (ďalej len „MPC“), Národné športové centrum (ďalej len „NŠC“), Národný ústav certifikovaných meraní vzdelávania (ďalej len „NÚCEM“), Štátny inštitút odborného vzdelávania (ďalej len „ŠIOV“), Slovenská pedagogická knižnica (ďalej len „SPK“), Štátny pedagogický ústav (ďalej len „ŠPÚ“), Štátna školská inšpekcia (ďalej len „ŠŠI“), Ústav informácií a prognóz školstva (ďalej len „ÚIPŠ“).
Pre OPRO boli na rok 2010 v schválenom rozpočte rozpísané príjmy v objeme 221 150 €. Upravený rozpočet bol taktiež v objeme 221 150 €. Dosiahnutá skutočnosť k 31. 12. 2010 bola v sume 777 496 €, t.j. 351,6 % z upraveného rozpočtu. 
Rozpočet príjmov bol rozpísaný s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly. Plnenie príjmov v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy bolo v sume 309 963 €, t.j. 140,2 % z upraveného rozpočtu. Dosiahnutú skutočnosť v plnení príjmov v OPRO tvoria príjmy z prenájmu budov a nebytových priestorov, prístrojovej techniky, z predaja budov, publikácií, stravného, preplatky za energie hradené v r. 2009, preplatky na poistnom za predchádzajúce roky, rôzne administratívne poplatky atď. Najvyššie plnenie predstavujú príjmy v kategórii 290 – Iné nedaňové príjmy v sume 225 257 €, t.j. 146,4 % k upravenému rozpočtu. Z toho APVV dosiahla príjmy v sume   189 091 € ako vrátené nevyčerpané a neoprávnene použité finančné prostriedky od riešiteľov výskumných projektov. U ostatných OPRO išlo o dobropisy, preplatky úhrad z predchádzajúcich rokov za energie, vrátené štipendiá, preplatky zdravotných poisťovní za roky 2008 a 2009. 
V kategórii 230 – Kapitálové príjmy dosiahlo plnenie príjmov objem 40 198 € a to u ÚIPŠ z predaja rekreačného strediska Dlžín. 
V kategórii 210 – Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku boli dosiahnuté príjmy v sume 36 477 €, t.j. 63,0 % k upravenému rozpočtu, z toho ÚIPŠ dosiahol príjmy v sume 26 216 € z prenájmu nebytových priestorov. U ostatných organizácií išlo o príjmy z prenájmu priestorov, strojov, prístrojov, zariadení a techniky.    
V kategórii 220 – Administratívne poplatky a iné poplatky a platby bolo plnenie príjmov   k 31. 12. 2010 v objeme 6 758 €, t.j. 80,3 % k upravenému rozpočtu, z toho u SPK boli príjmy plnené v sume 6 230 € z poplatkov a platieb z nepriemyselného predaja a služieb a za porušenie predpisov.
V kategórii 240 – Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratných finančných výpomocí, vkladov a ážio dosiahla príjmy APVV v objeme 1 274 € a to ako úroky z účtov finančného hospodárenia.
Okrem toho OPRO dosiahli plnenie príjmov v sume 122 308 € s kódom zdroja 14 – Zdroje z ostatných rozpočtových kapitol. Príjmy plnilo MLC, ktorému boli finančné prostriedky od APVV poukázané formou bežného transferu na projekty „Rozvoj štrukturálnych metód charakterizácie nanoštruktúr, nanočastíc a progresívnych prvkov pre fotoniku“ a „Príprava chemického povlaku na povrchu sklených vlákien“.   
Z mimorozpočtových zdrojov bolo plnenie príjmov v roku 2010 v objeme 289 632 €, z toho s kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia bolo plnenie v sume 194 712 € a s kódom zdroja 70 – Iné zdroje v sume 94 920 €. 
Príjmy s kódom zdroja 70 boli dosiahnuté predovšetkým v kategórii 310 – Tuzemské granty a transfery v sume 87 530 €, a to najmä u MLC v sume 84 630 €. Finančné prostriedky boli určené na riešenie spoločných výskumných projektov s Fakultou elektrotechniky a informatiky STU, Univerzitou P. J. Šafárika, Elektrotechnickým ústavom SAV, Fyzikálnym ústavom SAV a ďalšími inštitúciami.  V kategórii 290 – Iné nedaňové príjmy boli dosiahnuté prímy v sume 5 889 € u ŠŠI a ŠPÚ z náhrad poistného plnenia.  
S kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia v kategórii 330 – Zahraničné granty boli príjmy v sume 194 712 € v organizáciách APVV, MLC, MPC, ŠIOV, ŠPÚ a ÚIPŠ. Organizáciám boli poskytnuté finančné prostriedky na riešenie úloh v rámci zahraničných projektov – projekty Slovak FP6 a Cosmos (APVV), „IDIAL“ – Regionálne učebnice a interaktívny dialóg, The British Council (školenie), Grundtvig, projekt Minerva, Leonardo da Vinci (MPC), projekt v rámci 6. RP EÚ, SMASH – Vývoj a výskum polovodičových nanoštruktúr pre nové svetelné zdroje s úsporou energie, LaserLab Europe II a bilaterálny kontrakt medzi MLC a Konarka Austria, GmbH (MLC), projekty „Národné observatórium“ a „Leonardo da Vinci“ (ŠIOV), „Dánsky projekt na prevenciu kriminality“ (ŠPÚ), „Štúdia uskutočniteľnosti na vytvorenie zberu údajov európskej univerzity EUMIDA (ÚIPŠ).        
1.2.1.3 Krajské školské úrady (KŠÚ)
Schválený rozpočet príjmov KŠÚ pre rok 2010 bol rozpísaný v objeme 908 451 €. V priebehu roka rozpočet nebol upravovaný. Dosiahnuté plnenie k 31. 12. 2010 bolo v sume 2 453 351 €, t.j. 270,1 % z upraveného rozpočtu. 
Finančné prostriedky boli rozpočtované s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy, kde plnenie dosiahlo objem 2 372 351 €, t.j. 261,1 % k upravenému rozpočtu. Dôvodom vyššieho plnenia príjmov u KŠÚ bolo predovšetkým plnenie v kategórii 230 – Kapitálové príjmy, kde dosiahnutá skutočnosť predstavovala sumu 1 373 748 €,          t.j. 1 437,8 % k upravenému rozpočtu v sume 95 548 €. V tom KŠÚ Bratislava dosiahol príjmy z predaja pozemkov, garáží a telocvične bývalého RDD a RDM v Tomášove v sume 79 180 €. KŠÚ Nitra získal príjmy najmä z predaja budovy Cirkevnej ZŠ Don Bosca v Zlatých Moravciach v sume 50 000 € a vyradeného osobného automobilu v sume 610 €. KŠÚ Prešov plnil príjmy v objeme 716 580 €, z toho     z predaja budov Cirkevnej spojenej školy v Poprade v sume 265 468 €, Základnej školy a materskej školy Kráľovnej pokoja v Haligovciach v sume 48 600 €, Cirkevnej školy sv. Gorazda v Prešove v sume 34 980 €, Cirkevnej spojenej školy vo Vranove nad Topľou v sume 84 060 €, ZŠ a Gymnázia sv. Mikuláša v Prešove v sume 91 749 €, z predaja kotolne v Podolínci v sume 3 380 € a garáží CPPPaP Stará Ľubovňa v sume 6 100 €, z predaja pozemkov Cirkevnej spojenej školy v Poprade v sume 18 532 €, Cirkevnej školy sv. Gorazda v Prešove v sume 13 620 €, Cirkevnej spojenej školy vo Vranove nad Topľou v sume 16 140 €, Spojenej školy v Bardejove v sume 19 000 €, ZŠ a Gymnázia sv. Mikuláša v Poprade v sume 107 251 € a Spojenej školy D. Tatarku v Poprade v sume 7 700 €. KŠÚ Žilina mal príjem v sume 519 485 € z predaja budov a pozemkov Základnej školy R. Dilonga v Trstenej, Základnej školy s materskou školou A. Radlinského v Dolnom Kubíne, budovy v Zakamennom a z predaja staršieho osobného automobilu. KŠÚ Trenčín dosiahol príjmy v sume 6 900 € z predaja vyradených dopravných prostriedkov a časti budovy školy a KŠÚ Trnava v sume 897 € z predaja školského bytu užívateľovi. 
Vyššie plnenie príjmov bolo tiež v kategórii 290 – Iné nedaňové príjmy, kde dosiahnutá skutočnosť s kódom zdroja 111 predstavovala sumu 460 603 €, t.j. 155,0 % k upravenému rozpočtu v sume 297 125 €. Príjmy tvorili vratky a dobropisy za elektrickú energiu a teplo, príjmy za poškodené učebnice, výnosy z úrokov, vykonané odvody od podriadených organizácií na základe vykonaných finančných kontrol, atď. 
Vyššie plnenie príjmov bolo vykazované aj v kategórii 220 – Administratívne poplatky a iné poplatky a platby, kde bolo plnenie v objeme 366 236 €, čo je 102,8 % k upravenému rozpočtu v objeme 356 136 €. Zdrojom príjmov boli poplatky za školské stravovanie, platby od rodičov a iných osôb na čiastočnú úhradu prevádzkových nákladov, poplatky za materské školy a školské kluby, predaj výrobkov a služieb vyrobených a poskytovaných v rámci praktického vyučovania, dobrovoľné príspevky od rodičov za pobyt chovancov v diagnostických centrách. Okrem uvedených zdrojov tvorili príjmy v tejto kategórii aj pokuty a penále za nedodržanie finančnej disciplíny na školách a VÚC, za porušenie predpisov, za poškodené učebnice, za priestupky v povinnej školskej dochádzke a pod. Tieto príjmy vykazovali v svojom plnení vlastné úrady KŠÚ. 

V kategórii 210 – Príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku boli prímy plnené v sume 168 656 €, t.j. 105,7 % k upravenému rozpočtu. Hlavným zdrojom príjmov boli platby za prenájom budov, nebytových priestorov, pozemkov, služobných bytov, ihrísk, telocviční, strojov, prístrojov, výpočtovej techniky a pod. 
V kategórii 240 – Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratných finančných výpomocí, vkladov a ážio boli príjmy plnené v objeme 3 108 €, a to u KŠÚ Nitra z úrokov účtov finančného hospodárenia.    
S kódom zdroja 14 – Zdroje z ostatných rozpočtových kapitol v kategórii 310 – Tuzemské bežné granty a transfery bolo plnenie príjmov v sume 72 950 €, z toho KŠÚ Nitra vykazoval plnenie príjmov v sume 39 161 € a KŠÚ Trenčín v sume 33 789 €. Uvedené príjmy zahŕňajú motivačný príspevok pre žiakov v hmotnej núdzi a dotácie na školské potreby pre žiakov v hmotnej núdzi z Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny. 
S kódom zdroja 11H – Transfer od ostatných subjektov verejnej správy boli príjmy plnené v sume 7 300 €, mesto Ružomberok poskytlo dotáciu školám v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ Žilina z vlastných príjmov na podporu všeobecne prospešných služieb a na čiastočné krytie nákladov príjemcov na energie. 
Z mimorozpočtových zdrojov dosiahli KŠÚ príjmy v objeme 1 981 985 €. Z toho s kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia v sume 25 852 €, s kódom zdroja 11O5 – Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ) v sume 7 855 €  a s kódom zdroja 70 – Iné zdroje v sume 1 948 278 €, v tom v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy tvorili príjmy sumu 1 268 596 € a v hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery sumu 679 682 €. Zdrojmi príjmov boli finančné prostriedky prijaté na základe darovacej zmluvy, grantov, prostriedky prijaté od Úradu práce, sociálnych vecí a rodiny, dotácie na školské pomôcky pre žiakov v hmotnej núdzi, príjmy za stravovanie a ubytovanie detí v internátnych školách, v špeciálnych školách, za jasle, materské školy, školské kluby a internáty, príspevky od rodičov a iných osôb na čiastočnú úhradu prevádzkových nákladov, atď. S kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia boli príjmy plnené u KŠÚ Banská Bystrica, KŠÚ Bratislava, KŠÚ Nitra a KŠÚ Žilina a to v rámci projektu Comenius – Partnerstvá škôl. Príjmy s kódom zdroja 11O5 – Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ) boli plnené u KŠÚ Žilina, finančné prostriedky získal formou grantu v rámci projektu Comenius – Partnerstvá škôl.    
V zmysle § 23 zákona č. 523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov KŠÚ použili ako mimorozpočtový zdroj časť finančných prostriedkov získaných z poplatkov od rodičov a iných osôb na čiastočnú úhradu prevádzkových nákladov, poplatkov za jasle, materské školy, školské družiny a školské kluby, za stravné, za predaj výrobkov a služieb, dobrovoľné príspevky od rodičov za pobyt chovancov v diagnostických centrách.
KŠÚ mali v roku 2010 príjmy aj s kódmi zdroja 11T1, 11T2, podrobnejšie sú uvedené v časti 1.2.2 Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie.
1.2.2	Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie  
Prostriedky Európskej únie zaradené do príjmov štátneho rozpočtu 	
						(v €)	
Príjmy	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet  2010	Skutočnosť k 31. 12. 2010	% skutoč. k schv. rozpočtu	% skutoč. k upr. rozpočtu	
 	
a. programový dokument - Sektorový operačný program ľudské zdroje, finančný nástroj ESF	
kapitola	 	 	 	 	 	 	
1161	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	120 412	0	0	0	0,0	0,0	
Príjmy	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet  2010	Skutočnosť k 31. 12. 2010	% skutoč. k schv. rozpočtu	% skutoč. k upr. rozpočtu	
340 - Zahraničné transfery	6 507 625	0	0	0	0,0	0,0	
1162	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	304 548	0	0	431	0,0	0,0	
1361	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	2 239 539	0	0	57 974	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	4 536 193	0	0	0	0,0	0,0	
1362	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	696 841	0	0	15 668	0,0	0,0	
z toho: platobná jednotka	 	 	 	 	 	 	
1161	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	120 412	0	0	0	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	6 507 625	0	0	0	0,0	0,0	
1162	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	304 548	0	0	431	0,0	0,0	
1361	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	2 239 539	0	0	57 974	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	4 536 193	0	0	0	0,0	0,0	
1362	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	696 841	0	0	15 668	0,0	 	
b. programový dokument - Jednotný programový dokument NUTS II Bratislava Cieľ 3, finančný nástroj ESF	
kapitola	 	 	 	 	 	 	
1161	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	51 150	0	0	0	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	1 649 611	0	0	0	0,0	0,0	
1162	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	214 626	0	0	0	0,0	0,0	
1361	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	435 006	0	0	0	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	842 871	0	0	0	0,0	0,0	
1362	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	436 014	0	0	118	0,0	0,0	
z toho: platobná jednotka	 	 	 	 	 	 	
1161	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	51 150	0	0	0	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	1 649 611	0	0	0	0,0	0,0	
1162	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	214 626	0	0	0	0,0	0,0	
Príjmy	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený
rozpočet
2010	Upravený
rozpočet
2010	Skutočnosť k
31. 12. 2010	% skutoč.
k schv.
rozpočtu	% skutoč.
k upr.
rozpočtu	
1361	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	435 006	0	0	0	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	842 871	0	0	0	0,0	0,0	
1362	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	436 014	0	0	118	0,0	0,0	
c. programový dokument - Operačný program Výskum a Vývoj, finančný nástroj ERDF	
kapitola	 	 	 	 	 	 	
11S1	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	0	0	0	248 797	0,0	0,0	
310 - Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	0	332 233	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	22 325 806	242 163 950	38 745 684	38 745 684	16,0	100,0	
11S2	 	 	 	 	 	 	
310 - Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	0	5 598	0,0	0,0	
290 - Iné nedaňové príjmy	39	0	0	61 287	0,0	0,0	
13S1	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	0	0	0	8 969	0,0	0,0	
310 - Tuzemské bežné granty a transfery	0	0	0	7 394	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	10 442 796	0	48 102 994	48 102 994	0,0	100,0	
13S2	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	272	0	0	2 643	0,0	0,0	
z toho: platobná jednotka	 	 	 	 	 	 	
11S1	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	0	0	0	248 797	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	22 325 806	242 163 950	38 745 684	38 745 684	16,0	100,0	
11S2	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	39	0	0	61 287	0,0	0,0	
13S1	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	0	0	0	8 969	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	10 442 796	0	48 102 994	48 102 994	0,0	100,0	
13S2	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	272	0	0	2 643	0,0	0,0	
d. programový dokument - Operačný program Vzdelávanie, finančný nástroj ESF	
kapitola	 	 	 	 	 	 	
11T1	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	51 007	0	0	720 735	0,0	0,0	
330 - Zahraničné granty	0	0	0	616	0,0	0,0	
Príjmy	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený
rozpočet
2010	Upravený
rozpočet
2010	Skutočnosť k
31. 12. 2010	% skutoč.
k schv.
rozpočtu	% skutoč.
k upr.
rozpočtu	
340 - Zahraničné transfery	2 964 957	117 416 569	40 800 419	40 800 419	34,7	100,0	
11T2	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	9 308	0	0	118 878	0,0	0,0	
330 - Zahraničné granty	0	0	0	109	0,0	0,0	
13T1	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	0	0	0	467 309	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	1 029 583	0	2 998 454	2 998 454	0,0	100,0	
13T2	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	1	0	0	60 807	0,0	0,0	
z toho: platobná jednotka	 	 	 	 	 	 	
11T1	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	51 007	0	0	720 714	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	2 964 957	117 416 569	40 800 419	40 800 419	34,7	100,0	
11T2	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	9 308	0	0	118 874	0,0	0,0	
13T1	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	 	0	0	467 309	0,0	0,0	
340 - Zahraničné transfery	1 029 583	0	2 998 454	2 998 454	0,0	100,0	
13T2	 	 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	1	0	0	60 807	0,0	0,0	
Programový dokument SOP ĽZ
- kód zdroja 1162, položka 290 - plnenie v sume 431 € predstavujú vratky, ktoré poukázali koneční prijímatelia (ďalej len „KP“) v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF,
- kód zdroja 1361, položka 290 - plnenie v sume 57 974 € predstavujú vratky, ktoré poukázali KP v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF,
- kód zdroja 1362, položka 290 - plnenie v sume 15 668 € predstavujú vratky, ktoré poukázali KP v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF.
Programový dokument JPD NUTS II Bratislava Cieľ 3
- kód zdroja 1362, položka 290 - plnenie v sume 118 € predstavujú vratky, ktoré poukázali KP v súlade     s koncepciou systému finančného riadenia ŠF.
Programový dokument Operačný program Výskum a vývoj (OP VaV)
- kód zdroja 11S1, položka 340 - naplnenosť príjmov Vnútornej organizačnej jednotky („VOJ“) v sume 38 745 684 € predstavovali uhradené súhrnné žiadosti platobným orgánom MF SR, za OP VaV predložila VOJ na Certifikačný orgán MF SR 20 súhrnných žiadostí (týka sa i kódu zdroja 13S1). Nízka naplnenosť príjmov (16,0 % k SR) zodpovedá v tomto období náročnosti administrácie spojenej                s vyhlásením výziev až po predloženie žiadosti o platbu príjemcom pomoci,
- kód zdroja 11S1, položka 290 - plnenie v sume 248 797 € predstavujú vratky, ktoré poukázali KP             v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF,
- kód zdroja 11S1, položka 311 - plnenie príjmov v sume 332 233 € predstavuje plnenie príjmov MLC, ktoré je účastníkom (partnerom) STU BA a Fyzikálneho ústavu SAV v rámci výskumných projektov, tieto príjmy mali byť správne vykázané na položke 312,
- kód zdroja 11S2, položka 290 - naplnenosť príjmov v sume 61 287 € predstavujú vratky, ktoré poukázali KP/PP v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF,
- kód zdroja 11S2, položka 311 - plnenie príjmov v sume 5 598 € predstavuje plnenie príjmov MLC, ktoré je účastníkom (partnerom) Fyzikálneho ústavu SAV v rámci výskumného projektu, tieto príjmy mali byť správne vykázané na položke 312,
- kód zdroja 13S1, položka 290 - plnenie v sume 8 969 € predstavujú vratky, ktoré poukázali KP v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF,
- kód zdroja 13S1, položka 311 - plnenie v sume 7 394 € predstavuje plnenie príjmov MLC, ktoré je účastníkom (partnerom) STU BA v rámci výskumného projektu, tieto príjmy mali byť správne vykázané na položke 312, 
- kód zdroja 13S1, položka 340 - naplnenosť príjmov VOJ v sume 48 102 994 € predstavovali uhradené súhrnné žiadosti platobným orgánom MF SR,
- kód zdroja 13S2, položka 290 - plnenie v sume 2 643 € predstavujú vratky, ktoré poukázali KP v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF.
Programový dokument Operačný program Vzdelávanie (OP V)
- kód zdroja 11T1, položka 340 - naplnenosť príjmov VOJ v sume 40 800 419 € predstavovali uhradené súhrnné žiadosti certifikačným orgánom MF SR, za OP V predložila VOJ na Certifikačný orgán MF SR 21 súhrnných žiadostí (týka sa i kódu zdroja 13T1). Nízka naplnenosť (34,7 % k SR) zodpovedá v tomto období náročnosti administrácie spojenej s vyhlásením výziev až po predloženie žiadosti o platbu príjemcom pomoci,
  - kód zdroja 11T1, položka 290 - plnenie v sume 720 714 € predstavujú vratky, ktoré poukázali prijímatelia v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF a sumu 21 € predstavujú finančné prostriedky, ktoré vyplatil ÚIPŠ školám v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ ZA zapojeným do projektu v rámci OP Vzdelávanie, tieto príjmy mali byť správne vykázané na položke 312,
- kód zdroja 11T1, položka 330 - plnenie v sume 616 € predstavujú finančné prostriedky, ktoré vyplatil ŠPÚ škole v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ KE zapojenej do projektu v rámci OP Vzdelávanie, tieto príjmy mali byť správne vykázané na položke 312,
- kód zdroja 11T2, položka 290 - plnenie v sume 118 874 € predstavujú vratky, ktoré poukázali prijímatelia v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF a sumu 4 € predstavujú finančné prostriedky, ktoré vyplatil ÚIPŠ školám v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ ZA zapojeným do projektu v rámci OP Vzdelávanie, tieto príjmy mali byť správne vykázané na položke 312,
- kód zdroja 11T2, položka 330 - plnenie v sume 109 € predstavujú finančné prostriedky, ktoré vyplatil ŠPÚ škole v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ KE zapojenej do projektu v rámci OP Vzdelávanie, tieto príjmy mali byť správne vykázané na položke 312,
- kód zdroja 13T1, položka 290 - plnenie v sume 467 309 € predstavujú vratky, ktoré poukázali prijímatelia v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF,
- kód zdroja 13T1, položka 340 - naplnenosť príjmov v sume 2 998 454 € predstavovali uhradené súhrnné žiadosti Certifikačným orgánom MF SR,
- kód zdroja 13T2, položka 290 - plnenie v sume 60 807 € predstavujú vratky, ktoré poukázali prijímatelia v súlade s koncepciou systému finančného riadenia ŠF.
Prostriedky Európskej únie nezaradené do príjmov štátneho rozpočtu a iné prostriedky zo zahraničia poskytnuté Slovenskej republike na základe medzinárodných zmlúv uzavretých medzi Slovenskou republikou a inými štátmi za rozpočtové organizácie a krajské školské úrady	
				(v €)	
Príjmy	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet 2010	Skutočnosť k 31. 12. 2010	
kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahraničia 	
program "Comenius partnerstvá"	18 378	0	0	25 852	
študentský manažérsky projekt - škola manažmentu HNTV International Higher Education, Breda, Holandsko 	500	0	0	0	
Príjmy	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet 2010	Skutočnosť k 31. 12. 2010	
projekt v rámci 6. RP EÚ č. 017481/NMP4-CT-2006-017481 - Vývoj a využitie novej nanotechnológie pre veľkorozmerovú výrobu fotonických prvkov 	60 555	0	0	16 884	
SMASH - FP 7 22 8999 Smart Nanostructured Semiconductors for Energy - Saving Light Solutions	2 775	0	0	65 032	
LaserLab Europe II-The Integrated Initiative of European Laser Research Infrastructures II, projekt number 228334	9 593	0	0	25 674	
Bilaterálny kontrakt medzi MLC a Konarka Austria, GmbH	0	0	0	9 502	
COST MP0702 meeting (refundácia nákladov)	6 750	0	0	0	
Bilaterálny kontrakt medzi MLC a ESO Garching,SRN	613	0	0	0	
7. Rámcový program pre výskum a vývoj alebo LIFE +	3 158	0	0	0	
projekt IDIAL (Interkultúrny DIALóg)	9 576	0	0	12 869	
The British Council (školenie)	0	0	0	540	
Grundtvig	0	0	0	3 185	
projekt Minerva	0	0	0	12 962	
projekt ProAct	1 554	0	0	0	
projekt COSMOS	2 115	0	0	3 140	
projekt Slovak FP 6	0	0	0	24	
program Leonardo da Vinci	34 204	0	0	11 076	
program "EUCPN WORK PROGRAMME FUND" - dánsky projekt na prevenciu kriminality 	1 248	0	0	7 090	
projekt Národné observatórium - CEDEFOP (European Centre for the Development of Vocational Training)  	14 775	0	0	18 334	
pre Národné stredisko Europass od Európskej komisie	36 366	0	0	37 804	
národný projekt EDU RAPCOL - Implementácia stratégie celoživotného vzdelávania v SR od Európskej komisie	5 226	0	0	0	
projekt Vytvorenie európskej siete politík celoživotného poradenstva - grant ELGPN (European Lifelong Guidance Policy Network)   	223	0	0	0	
program PIAAC od Európskej komisie 	0	0	0	55 121	
Program celoživotného vzdelávania od Európskej komisie	0	0	0	9 039	
projekt eQNet - Kvalitná sieť pre európsku výmenu vzdelávacích zdrojov	0	0	0	4 320	
štúdia uskutočniteľnosti na vytvorenie zberu údajov európskej univerzity EUMIDA	0	0	0	8 400	
kód zdroja 35 Iné zdroje zo zahraničia spolu	207 608	0	0	326 848	
kód zdroja 35 Iné zdroje zo zahraničia mimo EÚ	
iné finančné prostriedky - mimo EÚ od medzinárodnej organizácie Perkins for the Blind, Hilton/Perkins International Program, Watertown, Massachusetts - USA	1 616	0	0	0	
iné finančné prostriedky - mimo EÚ od Spojeného ústavu jadrového výskumu Dubna - Ruská federácia 	7 469	0	0	4 841	
kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahr. mimo EÚ spolu	9 085	0	0	4 841	
Príjmy	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet 2010	Skutočnosť k 31. 12. 2010	
kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahraničia spolu	216 693	0	0	331 689	
kód zdroja 11O5 - Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ)	
program "Comenius partnerstvá"	0	0	0	7 855	

Prostriedky Európskej únie nezaradené do príjmov štátneho rozpočtu a iné prostriedky zo zahraničia poskytnuté Slovenskej republike na základe medzinárodných zmlúv uzavretých medzi Slovenskou republikou a inými štátmi za príspevkové organizácie	
				(v €)	
Príjmy	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet 2010	Skutočnosť k 31. 12. 2010	
kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahraničia	
Adomis - Grantová zmluva 2005309, projekt PHEPA pre šírenie krátkych intervencií pri problémoch s alkoholom v európskom meradle	1 343	0	0	0	
Tvorba, rozvoj a implementácia národnej stratégie celoživotného vzdelávania 2010	2 141	0	0	0	
LLPG - cezhraničná spolupráca v oblasti celoživotného vzdelávania	18 284	0	0	0	
ELPGN - vytvorenie európskej siete politík celoživotného vzdelávania 	10 502	0	0	40 558	
projekt Special - Socrates - Grundtvig 1	1 515	0	0	0	
grant na vzdelávanie Nairobi	0	0	0	7 899	
Medzinárodné fórum celoživotného vzdelávania	0	0	0	6 565	
kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahraničia spolu	33 785	0	0	55 022	
kód zdroja 11P3 - Kultúra a médiá (prostriedky EÚ)	
Grantová zmluva s EK a Iuventou na administráciu programu Mládež v akcii	1 767 576	0	2 158 150	2 158 150	
z toho: 	 	 	 	 	
240 - Úroky z tuzemských úverov, pôžičiek, návratných finančných výpomocí, vkladov a ážio	129	0	708	708	
290 - Iné nedaňové príjmy	50 144	0	26 523	26 523	
340 - Zahraničné transfery	1 717 303	0	2 130 919	2 130 919	
kód zdroja 13P3 - Kultúra a médiá (prostriedky EÚ) - zdroje z predchádzajúcich rokov	
Grantová zmluva s EK a Iuventou na administráciu programu Mládež v akcii	2 371	0	46 561	46 561	
z toho: 	 	 	 	 	
290 - Iné nedaňové príjmy	2 371	0	46 561	46 561	
kód zdroja 11O5 - Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ)	
Finančný príspevok na projekt "Učiace sa partnerstvá Grundtvig" v rámci Programu celoživotného vzdelávania	0	0	14 400	14 400	
z toho: 	 	 	 	 	
311 - Granty 	0	0	14 400	14 400	

Iné prostriedky zo zahraničia poskytnuté Slovenskej republike na základe medzinárodných zmlúv uzavretých medzi Slovenskou republikou a inými štátmi za verejné vysoké školy	
						(v €)	
Príjmy	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet 2010	Skutočnosť k 31. 12. 2010	% Skutoč. k schv. rozpočtu	% Skutoč. k upr. rozpočtu	
kód zdroja 						 	
11E1 - Finančný mechanizmus EHP	429 449	0	453 838	505 269	0,0	111,3	
11E3 - Nórsky finančný mechanizmus	584 524	0	589 525	727 733	0,0	123,4	
121 - Zdroje z kapitoly Všeobecná pokladničná správa	150 345	0	160 525	188 844	0,0	117,6	
							
Išlo o príjmy, ktoré dosiahli verejné vysoké školy v roku 2010.  Príjmy boli dosiahnuté v kategórii 200  –  Nedaňové príjmy v objeme 5 578 € a v kategórii 300 – Granty a transfery v objeme 1 415 268 €.
1.3  Výdavky kapitoly 
Pre rok 2010 bol kapitole MŠVVaŠ SR ako záväzný ukazovateľ štátneho rozpočtu schválený rozpočet výdavkov v objeme 2 348 231 752 €, rozpočtovými opatreniami, ktoré vykonalo MF SR         k 31. 12. 2010, bol rozpočet upravený na sumu 2 104 046 945 €. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2010 bolo   v objeme 2 090 552 663 €, t.j. 99,4 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky boli čerpané  v sume 2 372 046 €.  
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume 1 925 195 846 €, upravený rozpočet v sume 1 923 563 170 € a čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 1 923 320 019 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. 
S kódom zdroja 11C5 – Vládne úvery – spolufinancovanie (k prostriedkom EÚ) boli finančné prostriedky rozpísané len v schválenom rozpočte v sume 51 285 637 €. Rozpočtovým opatrením               č. 57/2010 MF SR anulovalo kód zdroja 11C5 – Vládne úvery – spolufinancovanie (k prostriedkom EÚ) a nahradilo ho zdrojmi 11T2 a 11S2. Finančné prostriedky z kódu zdroja 11C5 v sume 51 285 637 € boli presunuté na kód zdroja 11T2 v sume 20 084 742 € a na kód zdroja 11S2 v sume 31 200 895 €.
S kódom zdroja 11H – Transfer od ostatných subjektov verejnej správy bolo k 31. 12. 2010 čerpanie v sume 7 300 €, a to u KŠÚ Žilina, finančné prostriedky poskytlo mesto Ružomberok na čiastočné krytie nákladov na energie.      
S kódom zdroja 11S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja – 2. programové obdobie bol schválený rozpočet v sume 242 163 950 €, upravený rozpočet v objeme 53 890 847 €. Rozpočet bol počas roka zvyšovaný presunmi finančných prostriedkov z kapitoly Ministerstva pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR v rámci Regionálneho operačného programu pre KŠÚ 44 rozpočtovými opatreniami vykonanými MF SR. Celkové zníženie rozpočtu bolo najmä z dôvodu viazania výdavkov v sume     191 806 058 € v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (viď RO č. 180/2010) a presunov finančných prostriedkov z rozpočtu platobnej jednotky MŠVVaŠ SR do kapitoly SAV. 
K 31. 12. 2010 boli finančné prostriedky čerpané v sume 54 176 632 €, t.j. 100,5 % z upraveného rozpočtu. Prečerpanie rozpočtu s uvedeným kódom zdroja bolo z dôvodu, že MLC bolo účastníkom (partnerom) STU BA a Fyzikálneho ústavu SAV v rámci výskumných projektov (Operačný program Výskum a vývoj), kde sa použitie týchto finančných prostriedkov prejavilo iba v čerpaní.
S kódom zdroja 11S2 – Európsky fond regionálneho rozvoja – spolufinancovanie zo ŠR –      2. programové obdobie bol schválený  rozpočet v sume 11 533 920 € a upravený  rozpočet v objeme  6 316 721 €. Rozpočet s uvedeným kódom zdroja bol počas roka navýšený o sumu 31 200 895 € presunom finančných prostriedkov z kódu zdroja 11C5 (viď RO č. 57/2010). Dôvodom celkového zníženia rozpočtu bolo najmä viazanie výdavkov v sume 36 455 639 € v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (viď RO č. 180/2010). 
V roku 2010 boli prostriedky čerpané v sume 6 364 355 €, t.j. 100,8 % z upraveného rozpočtu. Prečerpanie rozpočtu s uvedeným kódom zdroja bolo z dôvodu, že MLC bolo účastníkom (partnerom) STU BA a Fyzikálneho ústavu SAV v rámci výskumných projektov (Operačný program Výskum a vývoj), kde sa použitie týchto finančných prostriedkov prejavilo iba v čerpaní.
S kódom zdroja 11T1 – Európsky sociálny fond – 2. programové obdobie bol schválený   rozpočet v objeme 117 416 569 €, upravený rozpočet predstavoval sumu 11 688 558 €, prostriedky boli             k 31. 12. 2010 čerpané v sume 11 689 147 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Rozpočet bol upravený najmä z dôvodu viazania výdavkov v sume 105 636 152 € v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (viď RO č. 180/2010).
S kódom zdroja 11T2 – Európsky sociálny fond – spolufinancovanie  zo  ŠR – 2. programové obdobie bol schválený rozpočet rozpísaný v sume 635 830 €, k 31. 12. 2010 bol upravený rozpočet           v sume 1 539 767 €, prostriedky boli čerpané v objeme 1 539 871 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Rozpočet bol počas roka navýšený o sumu 20 084 742 € presunom finančných prostriedkov z kódu zdroja 11C5 (viď RO č. 57/2010). Dôvodom celkového zníženia rozpočtu bolo najmä viazanie výdavkov v sume 19 164 595 € v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (viď RO č. 180/2010).       
             S kódom zdroja 1318 – zo štátneho rozpočtu z roku 2008 – zdroje z predchádzajúcich rokov nebol v roku 2010 stanovený schválený rozpočet. Upravený rozpočet predstavoval sumu 171 247 €,         o ktorú bol podľa § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách zvýšený rozpočet v roku 2010. Išlo o nevyčerpané zdroje z predchádzajúcich rokov. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2010 bolo v objeme 171 247 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Kapitálové výdavky v sume 171 247 € boli použité na odkúpenie a rekonštrukciu budovy pre účely ŠZŠ Krompachy (viď RO č. 11/2010).
             S kódom zdroja 1319 – zo štátneho rozpočtu z roku 2009 – zdroje z predchádzajúcich rokov nebol v roku 2010 stanovený schválený rozpočet. Rozpočet bol upravený o sumu 970 000 €. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2010 bolo v objeme 970 000 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Kapitálové výdavky boli určené na úhradu nákladov na výstavbu malého krytého zimného štadióna vo Veľkom Krtíši (viď RO č. 37/2010).
             S kódom zdroja 1361 – Európsky sociálny fond – zdroje z predchádzajúcich rokov nebol v roku 2010 stanovený schválený rozpočet. Finančné prostriedky v sume 9 441 060 € boli uvoľnené na použitie v roku 2010 (viď RO č. 1/2010). Išlo o sumu finančných prostriedkov viazaných v roku 2009. Čerpanie k 31.12.2010 bolo v sume 114 427 €, t.j. 1,2 % z upraveného rozpočtu. Výdavky v sume 9 326 633 € zostali v kapitole MŠVVaŠ SR nedočerpané. 
            S kódom zdroja 1362 – Európsky sociálny fond – spolufinancovanie zo ŠR – zdroje z predchádzajúcich rokov nebol v roku 2010 stanovený schválený rozpočet. Finančné prostriedky v sume 4 507 538 € boli uvoľnené na použitie v roku 2010 (viď RO č. 1/2010). Išlo o sumu finančných prostriedkov viazaných v roku 2009. Čerpanie k 31.12.2010 bolo v sume 35 275 €, t.j. 0,8 % z upraveného rozpočtu. Výdavky v sume 4 472 263 € zostali v kapitole MŠVVaŠ SR nedočerpané. 
S kódom zdroja 13S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja – 2. programové obdobie – zdroje z predchádzajúcich rokov nebol v roku 2010 stanovený schválený rozpočet. Finančné prostriedky v sume 136 399 590 € boli uvoľnené na použitie v roku 2010 (viď RO č. 1/2010). Išlo o sumu finančných prostriedkov viazaných v roku 2009. Rozpočet bol znížený najmä viazaním výdavkov v sume 77 477 404 € rozpočtovým opatrením v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (viď RO      č. 180/2010) a presunmi finančných prostriedkov z rozpočtu platobnej jednotky MŠVVaŠ SR do kapitoly SAV prostredníctvom rozpočtových opatrení vykonaných MF SR. Upravený rozpočet bol v objeme 53 215 196 €, finančné prostriedky boli čerpané v sume 53 225 231 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
S kódom zdroja 13S2 – Európsky fond regionálneho rozvoja – spolufinancovanie zo ŠR –     2. programové obdobie – zdroje z predchádzajúcich rokov boli finančné prostriedky v sume          24 924 722 € uvoľnené na použitie v roku 2010 (viď RO č. 1/2010). Išlo o sumu finančných prostriedkov z predchádzajúcich rokov. Rozpočet bol znížený najmä viazaním výdavkov v sume 16 241 809 € rozpočtovým opatrením v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (viď RO č. 180/2010)          a presunmi finančných prostriedkov z rozpočtu platobnej jednotky MŠVVaŠ SR do kapitoly SAV prostredníctvom rozpočtových opatrení vykonaných MF SR. Upravený rozpočet bol v objeme           8 261 709 €, prostriedky boli čerpané v sume 8 263 480 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 13T1 – Európsky sociálny fond – 2. programové obdobie – zdroje                        z predchádzajúcich rokov boli finančné prostriedky v sume 47 088 671 € uvoľnené na použitie v roku 2010 (viď RO č. 1/2010). Išlo o sumu finančných prostriedkov z predchádzajúcich rokov. Suma       20 704 299 € bola viazaná rozpočtovým opatrením v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (viď RO č. 180/2010). Upravený rozpočet v objeme 26 384 372 €, prostriedky boli čerpané v sume   26 383 746 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 13T2 – Európsky sociálny fond – spolufinancovanie  zo  ŠR – 2. programové obdobie – zdroje z predchádzajúcich rokov boli finančné prostriedky v sume 9 003 136 € uvoľnené na použitie v roku 2010 (viď RO č. 1/2010). Išlo o sumu finančných prostriedkov viazaných v roku 2009. Suma 4 906 376 € bola viazaná rozpočtovým opatrením v zmysle § 8 ods. 6 zákona o rozpočtových pravidlách (viď RO č. 180/2010). Upravený rozpočet v objeme 4 096 760 €, prostriedky boli čerpané v sume 4 096 675 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
V celkovom čerpaní výdavkov k 31. 12. 2010 okrem vyššie uvedených zdrojov bol zohľadnený aj kód zdroja 14 – Zdroje z ostatných rozpočtových kapitol, kód zdroja 11H – Transfer od ostatných subjektov verejnej správy a mimorozpočtové zdroje s kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia,     70 – Iné zdroje a 11O5 – Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ).
S kódom zdroja 14 – Zdroje z ostatných rozpočtových kapitol bolo k 31. 12. 2010 čerpanie v objeme 195 258 €. V tom MLC čerpalo sumu 122 308 €. KŠÚ Nitra a KŠÚ Trenčín čerpali finančné prostriedky v objeme 72 950 €. Finančné prostriedky boli pridelené a čerpané na riešenie vedecko – výskumných projektov (MLC), na príspevky pre žiakov v hmotnej núdzi, príspevky na školské potreby a motivačné príspevky žiakom (KŠÚ).  
	S kódom zdroja 11H – Transfer od ostatných subjektov verejnej správy bolo k 31. 12. 2010 čerpanie v sume 7 300 €, Bilingválne gymnázium Žilina, Spojená škola Ružomberok a Spojená škola internátna Námestovo použili finančné prostriedky na tovary a služby. 
Z mimorozpočtových zdrojov bolo v roku 2010 čerpaných celkom 2 372 046 €. Z toho s kódom zdroja 11O5 – Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ) v sume 7 855 €, s kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia v objeme 327 390 € a s kódom zdroja 70 – Iné zdroje v objeme 2 036 801 €, v tom KŠÚ čerpali mimorozpočtové prostriedky v objeme 1 929 895 € prevažne na nákup materiálu, úhradu energie, rutinnú a štandardnú údržbu, služby, na nákup kníh a učebníc, výpočtovej techniky, školského nábytku, potravín, prípravu jedál a na vyplatenie motivačného príspevku, zakúpenie stravy a učebných pomôcok pre žiakov v hmotnej núdzi. Zdrojmi boli finančné prostriedky prijaté na základe darovacích zmlúv od fyzických a právnických osôb a predovšetkým finančné prostriedky získané ako príjmy v rámci hlavnej kategórie 200, ktoré v zmysle § 23 zákona č. 523/2004 o rozpočtových pravidlách verejnej správy a o zmene a doplnení niektorých zákonov bolo možné použiť ako povolené prekročenie limitu výdavkov. 
Prehľad o schválenom rozpočte, upravenom rozpočte a čerpaní výdavkov k 31. 12. 2010 podľa jednotlivých kódov zdroja, ako aj podľa jednotlivých okruhov organizácií a kategórií ekonomickej klasifikácie je obsahom nasledujúcich tabuliek. Ďalšie tabuľky, spracované podľa jednotlivých kódov zdroja a podľa jednotlivých organizácií sú obsahom prílohy (tabuľky č. 14 – 18).

Schválený rozpočet, upravený rozpočet a čerpanie výdavkov kapitoly školstva podľa jednotlivých kódov zdroja k 31.12.2010	
							( v €)	
Zdroj	Ukazovateľ	Schválený  rozpočet pre rok 2010	Upravený rozpočet k 31.12.2010	Čerpanie výdavkov k 31.12.2010	%  čerpania výdavkov k SR 	%  čerpania výdavkov k UR	
							
		Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapit. výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapit. výdavky	Spolu	

111	Rozp. prostr. kapitoly	1 829 517 436	95 678 410	1 925 195 846	1 835 678 596	87 884 574	1 923 563 170	1 835 435 710	87 884 309	1 923 320 019	100,3	91,9	99,9	100,0	100,0	100,0	
11C5	Vládne úvery - spolufin. 	31 215 013	20 070 624	51 285 637	0	0	0	0	0	0	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	
11H	Transfer od ostat. subj. verej. správy	0	0	0	0	0	0	7 300	0	7 300	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	
11S1	EFRR - prostr. EÚ	93 280 193	148 883 757	242 163 950	5 607 330	48 283 516	53 890 847	5 607 330	48 569 302	54 176 632	6,0	32,6	22,4	100,0	100,6	100,5	
11S2	EFRR - spolufin. zo ŠR	5 300 950	6 232 970	11 533 920	713 289	5 603 432	6 316 721	713 289	5 651 065	6 364 355	13,5	90,7	55,2	100,0	100,9	100,8	
11T1	ESF -  prostr. EÚ	117 238 069	178 500	117 416 569	11 688 558	0	11 688 558	11 689 147	0	11 689 147	10,0	0,0	10,0	100,0	0,0	100,0	
11T2	ESF - spolufin. zo ŠR	634 330	1 500	635 830	1 539 767	0	1 539 767	1 539 871	0	1 539 871	242,8	0,0	242,2	100,0	0,0	100,0	
1318	zo ŠR z r.2008	0	0	0	0	171 247	171 247	0	171 247	171 247	0,0	0,0	0,0	0,0	100,0	100,0	
1319	zo ŠR z r.2009	0	0	0	0	970 000	970 000	0	970 000	970 000	0,0	0,0	0,0	0,0	100,0	100,0	
1361	ESF - prostr. EÚ	0	0	0	9 440 309	751	9 441 060	114 427	0	114 427	0,0	0,0	0,0	1,2	0,0	1,2	
1362	ESF - spolufin. zo ŠR	0	0	0	4 507 287	250	4 507 538	35 275	0	35 275	0,0	0,0	0,0	0,8	0,0	0,8	
13S1	EFRR - prostr. EÚ	0	0	0	10 237 645	42 977 551	53 215 196	10 244 704	42 980 527	53 225 231	0,0	0,0	0,0	100,1	100,0	100,0	
13S2	EFRR - spolufin. zo ŠR	0	0	0	1 565 746	6 695 964	8 261 709	1 566 991	6 696 489	8 263 480	0,0	0,0	0,0	100,1	100,0	100,0	
13T1	ESF -  prostr. EÚ	0	0	0	26 301 877	82 494	26 384 372	26 301 252	82 494	26 383 746	0,0	0,0	0,0	100,0	100,0	100,0	
13T2	ESF - spolufin. zo ŠR	0	0	0	4 082 202	14 558	4 096 760	4 082 117	14 558	4 096 675	0,0	0,0	0,0	100,0	100,0	100,0	
Zdroj	Ukazovateľ	Schválený  rozpočet pre rok 2010	Upravený rozpočet k 31.12.2010	Čerpanie výdavkov k 31.12.2010	%  čerpania výdavkov k SR 	%  čerpania výdavkov k UR	
		Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapitálové výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapit. výdavky	Spolu	Bežné výdavky	Kapit. výdavky	Spolu	
14	Zdroje z ostat. rozpočt. kapitol	0	0	0	0	0	0	195 258	0	195 258	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	
Prostriedky štátneho rozpočtu	2 077 185 991	271 045 761	2 348 231 752	1 911 362 607	192 684 337	2 104 046 945	1 897 532 672	193 019 991	2 090 552 663	91,4	71,2	89,0	99,3	100,2	99,4	
11O5	Vzdelávanie a soc. veci	0	0	0	0	0	0	7 855	0	7 855	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	
35	Iné zdroje zo zahraničia	0	0	0	0	0	0	307 666	19 724	327 390	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	
72	Vybrané mimoroz. prostr. a ost. nerozpočt. príjmy	0	0	0	0	0	0	1 967 850	68 951	2 036 801	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	
Mimorozpočtové prostriedky (MRZ)	0	0	0	0	0	0	2 283 371	88 675	2 372 046	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	0,0	
Kapitola MŠVVaŠ SR spolu	2 077 185 991	271 045 761	2 348 231 752	1 911 362 607	192 684 337	2 104 046 945	1 899 816 043	193 108 666	2 092 924 709	91,5	71,2	89,1	99,4	100,2	99,5	

1.3.1. Výdavky kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie
Schválený rozpočet, upravený rozpočet a čerpanie výdavkov kapitoly školstva k 31.12.2010 podľa jednotlivých okruhov organizácií a kategórií ekonomickej klasifikácie za všetky kódy zdroja	
	( v €)	
Kategória	Ukazovateľ	Schválený rozpočet
pre rok 2010	Upravený rozpočet
k 31.12.2010	Čerpanie výdavkov vrátane MRZ
k 31.12.2010	Čerpanie výdavkov MRZ
k 31. 12. 2010	Čerpanie výdavkov bez MRZ
k 31.12.2010	%  čerp. výd. bez MRZ k SR 	% čerp. výd. bez MRZ k UR    	

									
 	Výdavky kapitoly spolu	2 348 231 752	2 104 046 945	2 092 924 709	2 372 046	2 090 552 663	89,0	99,4	
600	Bežné výdavky	2 077 185 991	1 911 362 607	1 899 816 043	2 283 371	1 897 532 672	91,4	99,3	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania	100 490 518	111 832 488	111 913 988	113 329	111 800 658	111,3	100,0	
620	Poistné a príspevok do poisťovní	35 119 353	38 870 437	38 905 028	37 606	38 867 422	110,7	100,0	
630	Tovary a služby	313 856 643	98 423 641	86 777 500	2 042 134	84 735 366	27,0	86,1	
640	Bežné transfery	1 627 719 477	1 662 236 041	1 662 219 527	90 302	1 662 129 225	102,1	100,0	
700	Kapitálové výdavky 	271 045 761	192 684 337	193 108 666	88 675	193 019 991	71,2	100,2	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	179 879 554	13 059 444	13 484 902	88 675	13 396 227	7,4	102,6	
720	Kapitálové transfery	91 166 207	179 624 893	179 623 764	0	179 623 764	197,0	100,0	
 	Vlastný úrad MŠVVaŠ SR (vrátane vnútornej organizačnej jednotky VOJ)	1 492 213 031	1 130 790 909	1 117 048 997	123 218	1 116 925 779	74,9	98,8	
600	Bežné výdavky	1 223 579 473	955 339 970	941 599 318	123 218	941 476 099	76,9	98,5	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania	10 598 371	9 027 024	8 985 431	0	8 985 431	84,8	99,5	
620	Poistné a príspevok do poisťovní	3 701 323	3 053 583	3 047 562	0	3 047 562	82,3	99,8	
630	Tovary a služby	251 706 281	37 648 534	24 013 378	68 097	23 945 281	9,5	63,6	
640	Bežné transfery	957 573 498	905 610 829	905 552 946	55 121	905 497 824	94,6	100,0	
700	Kapitálové výdavky 	268 633 558	175 450 939	175 449 680	0	175 449 680	65,3	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	177 467 351	1 247 309	1 246 267	0	1 246 267	0,7	99,9	
720	Kapitálové transfery	91 166 207	174 203 630	174 203 413	0	174 203 413	191,1	100,0	
 	Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie	57 091 250	87 847 239	88 443 808	285 226	88 158 583	154,4	100,4	
600	Bežné výdavky	54 679 047	83 973 958	84 208 543	260 159	83 948 384	153,5	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania	9 234 508	13 799 324	13 874 529	65 785	13 808 744	149,5	100,1	
620	Poistné a príspevok do poisťovní	3 227 460	4 791 559	4 817 948	22 231	4 795 717	148,6	100,1	
Kategória	Ukazovateľ	Schválený
rozpočet
pre rok
2010	Upravený
rozpočet
k
31.12.2010	Čerpanie
výdavkov
vrátane
MRZ
k
31.12.2010	Čerpanie
výdavkov
MRZ
k
31.12.2010	Čerpanie
výdavkov
bez MRZ
k
31.12.2010	%
čerp.
výd.
bez
MRZ
k SR
	%
čerp.
výd.
bez
MRZ
k UR	
630	Tovary a služby	38 431 645	31 387 258	31 520 249	172 143	31 348 106	81,6	99,9	
640	Bežné transfery	3 785 434	33 995 817	33 995 817	0	33 995 817	898,1	100,0	
700	Kapitálové výdavky 	2 412 203	3 873 282	4 235 266	25 067	4 210 199	174,5	108,7	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	2 412 203	2 791 629	3 154 525	25 067	3 129 458	129,7	112,1	
720	Kapitálové transfery	0	1 081 653	1 080 741	0	1 080 741	0,0	99,9	
 	Krajské školské úrady	798 927 471	885 408 797	887 431 903	1 963 602	885 468 301	110,8	100,0	
600	Bežné výdavky	798 927 471	872 048 679	874 008 182	1 899 994	872 108 188	109,2	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
610	Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania	80 657 639	89 006 140	89 054 027	47 544	89 006 483	110,4	100,0	
620	Poistné a príspevok do poisťovní	28 190 570	31 025 295	31 039 518	15 375	31 024 143	110,1	100,0	
630	Tovary a služby	23 718 717	29 387 849	31 243 872	1 801 893	29 441 979	124,1	100,2	
640	Bežné transfery	666 360 545	722 629 395	722 670 765	35 181	722 635 584	108,4	100,0	
700	Kapitálové výdavky 	0	13 360 117	13 423 721	63 608	13 360 113	0,0	100,0	
 	z toho:	 	 	 	 	 	 	 	
710	Obstarávanie kapitálových aktív	0	9 020 506	9 084 110	63 608	9 020 502	0,0	100,0	
720	Kapitálové transfery	0	4 339 611	4 339 611	0	4 339 611	0,0	100,0	

Výdavky kapitoly podľa ekonomickej klasifikácie bez mimorozpočtových zdrojov, kód zdroja 111 - Rozpočtové prostriedky kapitoly	
	( v €)	
Ekonomická klasifikácia	Schválený rozpočet 
pre rok 2010	Upravený rozpočet 
k 31.12.2010	Čerpanie výdavkov 
k 31.12.2010	% čerpan. k SR 	% čerpan. k UR 	

						
600 - Bežné výdavky	1 829 517 436	1 835 678 596	1 835 435 710	100,3	100,0	
v tom:	 	 	 	 	 	
 610 - Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV	100 490 518	105 742 796	105 740 413	105,2	100,0	
 620 - Poistné a príspevok do poisťovní	35 119 353	36 794 155	36 792 821	104,8	100,0	
 630 - Tovary a služby	101 721 274	68 634 452	68 455 751	67,3	99,7	
 640 - Bežné transfery	1 592 186 291	1 624 507 193	1 624 446 725	102,0	100,0	
700 - Kapitálové výdavky	95 678 410	87 884 574	87 884 309	91,9	100,0	
v tom:	 	 	 	 	 	
 710 - Obstarávanie kapitálových aktív	4 512 203	4 519 956	4 519 908	100,2	100,0	
 720 - Kapitálové transfery	91 166 207	83 364 618	83 364 401	91,4	100,0	
VÝDAVKY KAPITOLY CELKOM	1 925 195 846	1 923 563 170	1 923 320 019	99,9	100,0	
						
V hodnotení výdavkov za kapitolu, podľa okruhov aj ekonomickej klasifikácie je čerpanie uvádzané bez mimorozpočtových prostriedkov.
1.3.1.1  Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky
	  Pre kapitolu školstva bol na rok 2010 schválený rozpočet bežných výdavkov v sume 2 348 231 752 €, upravený rozpočet bol v objeme 2 104 046 945 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 2 090 552 663 €,     t.j. 99,4 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky boli čerpané v roku 2010 v sume            2 372 046 €. 
	   S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet na rok 2010 v objeme 1 925 195 846 €, upravený rozpočet bol v sume 1 923 563 170 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 1 923 320 019 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. 
	   Podrobnejšie hodnotenie úprav rozpočtu ako aj čerpania je uvedené v častiach 1.3.1.3.1 Vlastný úrad MŠVVaŠ SR, 1.3.1.3.2 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO), 1.3.1.3.3 Krajské školské úrady (KŠÚ), 1.3.4 Výdavky kapitoly kryté prostriedkami z rozpočtu Európskej únie.		
		Bežné výdavky 	podľa ďalších kódov zdroja sú uvedené v tabuľkách č. 16 – 18 prílohy.
1.3.1.1.1 Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV 
Na rok 2010 bol pre kapitolu MŠVVaŠ SR schválený objem prostriedkov v kategórii 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV v sume 100 490 518 €, z toho na odmeňovanie zamestnancov rozpočtových organizácií regionálneho školstva v pôsobnosti krajských školských úradov (špeciálne školy a zariadenia) bola pre 10 028 zamestnancov rozpočtovaná suma 81 906 495 €. Uznesením vlády č. 692/2009 bol stanovený počet zamestnancov rozpočtových organizácií na 12 157 osôb, z toho 507 zamestnancov ústredného orgánu a súčasne bol pre zamestnancov ústredného orgánu rozpočtovaný limit miezd, platov, služobných príjmov a OOV v sume 6 096 056 €. 
Po rozpočtových opatreniach bol upravený rozpočet kapitoly v tejto kategórii v objeme      111 832 488 € pre 12 156 osôb. V kategórii 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV boli po vykonaných úpravách rozpočtované finančné prostriedky na odmeňovanie 10 028 zamestnancov rozpočtových organizácií regionálneho školstva v pôsobnosti krajských školských úradov (špeciálne školy a zariadenia)        v sume 85 660 467 €.
Upravený rozpočet kapitoly na rok 2010 tvorili finančné prostriedky z týchto zdrojov:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (kód zdroja 111) v sume 105 742 796 €, z toho v regionálnom  
  školstve v sume 85 364 184 €,
- prostriedky EÚ (kódy zdroja 11S1, 11T1, 1361, 13S1, 13T1) v objeme 5 166 114 €, z toho  
  v regionálnom školstve v sume 251 825 €,
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (kód zdroja 11S2, 11T2, 1362, 13S2, 13T2) v sume   
  923 578 €, z toho v regionálnom školstve 44 458 €.
V nadväznosti na uznesenie vlády č. 396/2007 k analýze administratívnych kapacít na programové obdobie 2007 až 2013 boli v  roku 2010 refundované mzdové prostriedky v sume 4 053 261 €, z toho na platy štátnych zamestnancov mzdové prostriedky v sume 1 720 278 €. Na platy 343 oprávnených zamestnancov pracujúcich v oblasti štrukturálnych fondov (tzv. administratívne kapacity) boli vyplatené mzdové prostriedky v objeme 4 961 047 €,  z toho na platy 125 štátnych zamestnancov mzdové prostriedky    v sume 2 160 588 €. Plne (100%) financovaných oprávnených zamestnancov pracujúcich v oblasti štrukturálnych fondov refundovaných  mzdových prostriedkov bolo 241 osôb, ktorým boli vyplatené mzdové prostriedky v sume 3 232 012 €, z toho na platy plne financovaných 43 štátnych zamestnancov boli vyplatené mzdové prostriedky v sume 703 933 €.              
Na projekt INFOVEK boli vyčlenené mzdové prostriedky v sume 50 091 €. Z uvedeného objemu mzdových prostriedkov bolo vyplatených 50 009 €. Tieto prostriedky boli na 99,8 % vyčerpané na tento účel.
Podľa výkazov o čerpaní prostriedkov podľa účtovných výkazov sa použili prostriedky na mzdy, platy, služobné príjmy a OOV vrátane mimorozpočtových zdrojov v sume 111 916 422 €, t.j. 100,1 % z upraveného rozpočtu, z toho v regionálnom školstve v sume 85 710 789 € . V roku 2010 bolo použitých 113 329 € z mimorozpočtových zdrojov, a to suma 33 833 € zo zahraničného grantu (zdroj 35) a z darov a prostriedkov prijatých od právnických a fyzických osôb v sume 79 496 € (zdroj 72). Ďalšie finančné prostriedky boli z podnikateľskej činnosti v sume 2 435 € (zdroj 71) a z projektu financovaného z prostriedkov štátneho rozpočtu prostredníctvom APVV v sume 6 109 € (zdroj 14).
Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV zo štátneho rozpočtu kapitoly (zdroj 111) bolo v sume 105 740 413 €, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. V regionálnom školstve bolo čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV zo štátneho rozpočtu kapitoly (zdroj 111) v sume 85 363 990 €, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. 
Ďalšie ukazovatele zamestnanosti boli súčasťou štatistických výkazov, v ktorých bolo vykázané čerpanie mzdových výdavkov vrátane mimorozpočtových zdrojov v roku 2010 v sume 111 883 552 €,          t.j. 100,1 % z upraveného rozpočtu. Z tohto objemu boli čerpané mzdové výdavky v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov v objeme 85 708 119 €, t.j. 100,1 % z upraveného rozpočtu. V porovnaní s  rokom 2009 bolo čerpanie mzdových prostriedkov vyššie o 7 014 735 €, z toho                       v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov bolo čerpanie mzdových prostriedkov vyššie o 4 266 742 €. 
Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV zo štátneho rozpočtu (zdroj 111) bolo v sume 105 739 890 €, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu, pričom v rámci týchto prostriedkov (zdroj 111) bolo           v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov použitých 85 363 999 €, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. Z tohto objemu bolo vyplatených 45 178 € na ostatné osobné vyrovnania a náhrady za pracovnú pohotovosť v sume 3 749 €.  Čerpanie mzdových prostriedkov zo štátneho rozpočtu (zdroj 111) bolo v porovnaní s minulým rokom vyššie o 4 761 252 €, z toho v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov bolo čerpanie mzdových prostriedkov vyššie o 4 053 268 €.
Rozdiel medzi štatistickými výkazmi (RIS.NU) a výkazmi o čerpaní prostriedkov podľa účtovných výkazov (Fin 1-04) vrátane mimorozpočtových prostriedkov bol – 32 870 €, ktorý tvorili:
- zaúčtované vrátené neoprávnené (neuznané) mzdové výdavky a pokuty za nevyčerpanie 50% podielu 
  zálohovej platby v priamo riadených rozpočtových organizáciách (- 30 199 €),
- zaúčtované vrátené neoprávnené (neuznané) mzdové výdavky v regionálnom školstve (- 406 €),
- mimorozpočtové prostriedky v regionálnom školstve za december 2009 poukázané a vyplatené až 
  v januári 2010 (- 1 000 €),
- zaúčtované mzdy z podnikateľskej činnosti, ktoré neboli štatisticky vykazované (- 1 265 €).
Rozdiel medzi štatistickými výkazmi (RIS.NU) a výkazmi o čerpaní prostriedkov podľa účtovných výkazov (Fin 1-04) zo štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol – 523 €, ktorý predstavujú zaúčtované vrátené neoprávnené mzdové výdavky poukázané na účet refundácií z EÚ. 
Priemerný evidenčný prepočítaný počet zamestnancov za rok 2010 platených z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol 11 570 osôb, z toho bolo 784 štátnych zamestnancov. Z uvedeného počtu bolo platených 9 944 osôb v rozpočtových organizáciách regionálneho školstva. Z ďalších finančných zdrojov bolo platených ešte 397 zamestnancov. V kapitole Ministerstva školstva, vedy, výskumu a športu SR vrátane regionálneho školstva bolo v roku 2010 z prostriedkov v kategórii 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV platených celkom 11 967 osôb, z toho v rozpočtových organizáciách regionálneho školstva v pôsobnosti krajských školských úradov (špeciálne školy a zariadenia) bolo platených 9 979 osôb. 
V porovnaní s rokom 2009 sa zvýšil celkový počet zamestnancov o 160 osôb, pričom počet zamestnancov v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov klesol o 10 osôb. Počet zamestnancov platených z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) sa v porovnaní s rokom 2009 zvýšil o 32 osôb, pričom počet zamestnancov v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov platených z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) sa zvýšil o 29 osôb.
Priemerný plat zamestnancov v roku 2010 vrátane regionálneho školstva dosiahol sumu              778,76 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 761,24 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 38,98 €, t.j. o 5,3 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu vzrástol o 32,31 €, t.j. o 4,4 %. 
Priemerný mesačný plat štátneho zamestnanca bol 1 229,85 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 1 048,36 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 73,90 €, t.j. o 6,4 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu vzrástol o 18,20 €, t.j. o 1,8 %. 
Priemerný mesačný plat zamestnanca, ktorý bol odmeňovaný podľa iných predpisov ako zákona o štátnej službe, dosiahol sumu 746,88 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 740,37 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 37,56 €, t.j. o 5,3 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu vzrástol o 33,96 €, t.j. o 4,8 %. V rámci tejto skupiny zamestnancov priemerný mesačný plat zamestnanca v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov bol v sume 715,70 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 715,38 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 36,28 €, t.j. o 5,3 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu vzrástol o 31,97 €, t.j. o 4,7 %. Priemerný mesačný plat učiteľa v špeciálnej škole, resp. v školskom zariadení bol v sume 804,57 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v objeme 803,94 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 41,77 €, t.j. o 5,5 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu vzrástol o 36,75 €, t.j. o 4,8 %. 
V kapitole MŠVVaŠ SR boli financované mzdy 40 učiteľov a lektorov slovenského jazyka pôsobiacich v zahraničí z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111). Ich priemerný plat v roku 2010 bol v sume 3 692,13 €, ktorý v porovnaní s minulým rokom klesol o 101,45 €, t.j. o -2,7 %. Výšku priemerného platu ovplyvnilo ich platové zaradenie a aj uplatňovanie objektivizovaného platového koeficientu pre príslušnú krajinu na účely zahraničného funkčného platu zamestnanca. Lektorom a učiteľom, ktorí podľa pracovnej zmluvy vykonávali práce vo verejnom záujme v zahraničí, sa poskytoval zahraničný funkčný plat, ktorým bol funkčný plat počas výkonu práce v zahraničí vynásobený objektivizovaným platovým koeficientom. Objektivizované platové koeficienty pre príslušnú krajinu vydalo Ministerstvo zahraničných vecí Slovenskej republiky.
1.3.1.1.2 Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní
Schválený rozpočet v kategórii 620 na rok 2010 bol v sume 35 119 353 €, upravený rozpočet bol v objeme 38 870 437 € a čerpanie v sume 38 867 422 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii boli k 31. 12. 2010 čerpané v sume 37 606 €. 
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume          35 119 353 €, upravený rozpočet bol v objeme 36 794 155 €. Čerpanie dosiahlo objem 36 792 821 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Čerpanie finančných prostriedkov v tejto kategórii v organizáciách v zriaďovateľskej pôsobnosti ministerstva ako i na vlastnom úrade MŠVVaŠ SR bolo závislé od aktuálneho stavu zamestnancov poistených v jednotlivých poisťovniach a od čerpania mzdových prostriedkov k 31. 12. 2010.
1.3.1.1.3 Kategória 630 – Tovary a služby
V kategórii 630 – Tovary a služby bol schválený rozpočet v sume 313 856 643 €, upravený rozpočet v objeme 98 423 641 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 84 735 366 €, t.j. 86,1 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 2 042 134 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v objeme 101 721 274 €, upravený rozpočet bol v objeme 68 634 452 €. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2010 bolo v sume 68 455 751 €, t.j. 99,7 % z upraveného rozpočtu.
Zdôvodnenie úprav rozpočtu je obsahom časti 1.3.1.3.1 Vlastný úrad MŠVVaŠ SR, 1.3.1.3.2 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO) a 1.3.1.3.3 Krajské školské úrady (KŠÚ), kategória 630 – Tovary a služby.
1.3.1.1.4 Kategória 640 – Bežné transfery
Pre rok 2010 bol schválený rozpočet v kategórii 640 – Bežné transfery v sume 1 627 719 477 €, upravený rozpočet bol v sume 1 662 236 041 € a čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 1 662 129 225 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 90 302 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume 1 592 186 291 €, k 31. 12. 2010 bol upravený na objem 1 624 507 193 €. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2010 predstavovalo sumu 1 624 446 725 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Podrobnejšie zdôvodnenie úprav rozpočtu je obsahom časti 1.3.1.3.1 Vlastný úrad MŠVVaŠ SR, 1.3.1.3.2 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO) a 1.3.1.3.3 Krajské školské úrady (KŠÚ), kategória 640 – Bežné transfery.
1.3.1.2 Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky
Schválený rozpočet kapitálových výdavkov na rok 2010 pre kapitolu MŠVVaŠ SR bol stanovený        v sume 271 045 761 €,  upravený rozpočet bol znížený na objem 192 684 337 €, čerpanie výdavkov bolo       v sume 193 019 991 €, t.j. 100,2 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii boli čerpané v sume 88 675 €.
Najvýraznejšie zníženie rozpočtu spôsobila úprava rozpočtu na zdroji 11S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja – prostriedky EÚ (o sumu 100 600 241 €) a zdroji 11C5 – Vládne úvery -  spolufinancovanie (k prostriedkom EÚ) (o sumu 20 070 624 €). Najvýraznejšie zvýšenie rozpočtu spôsobila úprava rozpočtu na zdroji 13S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja – prostriedky EÚ          (o sumu 42 977 551 €).
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume   95 678 410 €, upravený rozpočet bol v objeme 87 884 574 €, čerpanie dosiahlo objem 87 884 309 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Dôvodom zníženia rozpočtu v tejto kategórii bolo najmä viazanie výdavkov v sume 27 648 000 € v prospech kapitoly VPS na výstavbu futbalového štadióna pre potreby štátnej športovej reprezentácie SR (viď RO č. 92/2010). Rozpočet bol navýšený najmä na rekonštrukciu zimného štadióna O. Nepelu v Bratislave v sume 14 020 547 € (viď RO č. 134/2010), na investičné stimuly v sume 4 300 000 € presunom z kategórie 640 (viď RO č. 111/2010) a presunom v sume 1 400 000 z kategórie 640 pre obce a navýšenie v sume 342 000 € pre VÚDPaP (viď RO č. 154/2010).
Podrobnejšie zdôvodnenie úprav rozpočtu ako i účely čerpania rozpočtových prostriedkov v tejto kategórii je uvedené v časti 1.3.1.3.1 Vlastný úrad MŠVVaŠ SR, 1.3.1.3.2 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO) a 1.3.1.3.3 Krajské školské úrady (KŠÚ).
Kapitálové výdavky podľa ďalších kódov zdroja a podľa jednotlivých okruhov a organizácií sú uvedené v tabuľkách č. 16 – 18 prílohy.
1.3.1.2.1 Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív
Schválený rozpočet v kategórii 710 – Obstarávanie kapitálových aktív bol na rok 2010 pre kapitolu MŠVVaŠ SR stanovený v sume 179 879 554 €, upravený rozpočet bol znížený na objem 13 059 444 €, čerpanie výdavkov bolo v sume 13 396 227 €, t.j. 102,6 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii boli čerpané v sume 88 675 €. Prečerpanie rozpočtu v uvedenej kategórii bolo najmä             z dôvodu, že MLC bolo účastníkom (partnerom) STU BA a Fyzikálneho ústavu SAV v rámci výskumných projektov (Operačný program Výskum a vývoj), kde sa použitie týchto finančných prostriedkov prejavilo iba v čerpaní.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v objeme 4 512 203 €, upravený rozpočet v objeme 4 519 956 €, čerpanie dosiahlo objem 4 519 908 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
1.3.1.2.2 Kategória 720 – Kapitálové transfery
Schválený rozpočet kapitálových transferov na rok 2010 pre kapitolu MŠVVaŠ SR bol stanovený     v sume 91 166 207 €, upravený rozpočet bol v sume 179 624 893 €. Čerpanie výdavkov bolo v objeme 179 623 764 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii čerpané neboli.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume  91 166 207 €, upravený rozpočet bol v sume 83 364 618 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v objeme 83 364 401 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
1.3.1.3   Výdavky kapitoly podľa okruhov organizácií
1.3.1.3.1   Vlastný úrad MŠVVaŠ SR
Rozpočet vlastného úradu MŠVVaŠ SR tvorí súhrn rozpočtov jednotlivých organizačných útvarov ministerstva, rozpočet verejných vysokých škôl, rozpočet príspevkových organizácií, rozpočet na úlohy výskumu a vývoja. 
Pre vlastný úrad MŠVVaŠ SR bol s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly schválený rozpočet výdavkov v celkovej sume 1 069 177 125 €, po uskutočnených rozpočtových opatreniach bol upravený rozpočet vlastného úradu k 31. 12. 2010 v objeme 981 134 885 €, čerpanie bolo v sume 981 068 650 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.
Z toho pre verejné vysoké školy bol schválený rozpočet v objeme 451 760 632 €, upravený rozpočet bol v sume 445 800 694 € a čerpanie predstavovalo sumu 445 772 140 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Pre príspevkové organizácie bol schválený rozpočet výdavkov v objeme 4 704 301 €, upravený rozpočet bol v sume 7 200 528 € a čerpanie tvorilo sumu 7 200 528 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Pre rozpočtové organizácie v schválenom rozpočte neboli finančné prostriedky rozpísané,  upravený rozpočet bol v sume 35 627 € a čerpanie tvorilo sumu 35 627 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Hlavná kategória 600 - Bežné výdavky
V hlavnej kategórii 600 – Bežné výdavky bol na rok 2010 s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly stanovený schválený rozpočet v objeme 975 910 918 €, k 31. 12. 2010 bol upravený rozpočet v objeme 901 536 288 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v objeme 901 470 311 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.
Z toho:
- pre verejné vysoké školy bol schválený rozpočet (podpoložka 641008) v objeme 420 696 405 €, upravený rozpočet bol v objeme 419 098 501 €, poskytnutý transfer k 31. 12. 2010 bol v objeme 419 069 947 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu, 
- súkromnej vysokej škole (podpoložka 642005) neboli v schválenom rozpočte finančné prostriedky rozpísané, upravený rozpočet bol v objeme 1 149 620 €, poskytnutý transfer bol v sume 1 149 620 €, t.j. 100,0 % k upravenému rozpočtu,    
- pre príspevkové organizácie (podpoložka 641001) bol schválený rozpočet v objeme 4 704 301 €, upravený rozpočet bol v sume 6 574 437 €, transfer bol poskytnutý v sume 6 574 437 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu,
- pre rozpočtové organizácie (podpoložka 641006) v schválenom rozpočte neboli finančné prostriedky rozpísané, upravený rozpočet bol v sume 35 627 €, transfer bol poskytnutý v sume 35 627 €, t.j. 100,0 %,
- na úlohy vecných sekcií, samostatných odborov, prevádzku vlastného úradu MŠVVaŠ SR a na nerozpísaný objem finančných prostriedkov bol schválený rozpočet s kódom zdroja 111 v sume 550 510 212 €, upravený rozpočet v sume 474 678 103 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 474 640 680 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. 
	   Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie v sume 123 219 €. 
	   Zdôvodnenie rozdielu medzi schváleným a upraveným rozpočtom je uvedené v rámci jednotlivých kategórií vlastného úradu MŠVVaŠ SR.	

Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania
Na rok 2010 bol pre 507 zamestnancov vlastného úradu MŠVVaŠ SR určený limit miezd, platov, služobných  príjmov a OOV v sume 6 096 056 €. 
Po vykonaných rozpočtových opatreniach v nadväznosti na zvýšenie platových taríf štátnych zamestnancov a zvýšenie platových taríf zamestnancov pri výkone práce vo verejnom záujme, na zabezpečenie administrácie žiadostí konečných prijímateľov pomoci o platbu v súvislosti s ukončovaním programového obdobia 2004 – 2006 a na refundáciu miezd v rámci opatrení technickej pomoci zo štrukturálnych fondov bol upravený počet zamestnancov na 507 osôb (prepočítaný počet) a limit mzdových prostriedkov na sumu 8 985 431 €. 
Upravený rozpočet vlastného úradu MŠVVaŠ SR na rok 2010 tvorili finančné prostriedky z týchto zdrojov:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (kód zdroja 111) v sume 7 253 907 €,
- prostriedky EÚ (kódy zdroja 11S1, 11T1, 13S1, 13T1) v sume 1 471 795 €,
- spolufinancovanie štátneho rozpočtu (kód zdroja 11S2, 11T2, 13S2, 13T2) v sume 259 729 €.
V nadväznosti na uznesenie vlády č. 396/2007 k analýze administratívnych kapacít na programové obdobie 2007 až 2013 boli v  roku 2010 refundované mzdové prostriedky zamestnancov aparátu ministerstva v sume 1 731 524 €, z toho na platy štátnych zamestnancov mzdové prostriedky v sume 1 720 278 €. Na platy 127 oprávnených zamestnancov pracujúcich v oblasti štrukturálnych fondov (tzv. administratívne kapacity) boli vyplatené mzdové prostriedky v sume 2 181 528 €, z toho na platy 125 štátnych zamestnancov mzdové prostriedky v sume 2 160 588 €. Plne (100%) financovaných oprávnených zamestnancov pracujúcich v oblasti štrukturálnych fondov refundovaných  mzdových prostriedkov bolo 43 osôb (štátnych zamestnancov), ktorým boli vyplatené mzdové prostriedky v sume 703 933 €. 
Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV bolo v sume 8 985 431 €, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. Z tohto objemu bolo vyplatených 45 178 € na ostatné osobné vyrovnania. Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV zo štátneho rozpočtu (zdroj 111) bolo v objeme 7 253 907 €,       t.j. 100 % z upraveného rozpočtu.
V porovnaní s rokom 2009 bolo čerpanie mzdových prostriedkov vlastného úradu vyššie             o 342 376 €, pričom čerpanie prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bolo nižšie o 154 018 €, čo súviselo so znížením počtu zamestnancov v porovnaní s minulým rokom.
Priemerný evidenčný prepočítaný počet všetkých zamestnancov za rok 2010 bol 479 osôb, z toho bolo 362 štátnych zamestnancov. V porovnaní s rokom 2009 počet zamestnancov klesol o 13 osôb,              t.j. o -2,7 %, pričom počet štátnych zamestnancov klesol o 12 osôb.
Priemerný plat všetkých zamestnancov dosiahol sumu 1 555,69 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 1 254,39 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 100,53 €,                        t.j. o 6,9 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu vzrástol o 8,43 €, t.j. o 0,7 %. 
Priemerný plat učiteľov a lektorov pôsobiacich v zahraničí v roku 2010 bol v sume 3 692,13 €, ktorý v porovnaní s minulým rokom klesol o 101,45 €, t.j. o -2,7 %. 
Priemerný plat zamestnancov úradu ministerstva bez učiteľov a lektorov pôsobiacich v zahraničí dosiahol sumu 1 360,98 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 1 032,22 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 112,76 €, t.j. o 9 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) vzrástol o 11,72 €, t.j. o 1,2 %. 
Priemerný mesačný plat štátneho zamestnanca dosiahol sumu 1 428,00 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 1 032,32 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 102,19 €,           t.j. o 7,7 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) klesol o 21,60 €, t.j. o -2,1 %. 
Priemerný mesačný plat zamestnanca, ktorý bol odmeňovaný podľa iných predpisov ako zákona o štátnej službe, bez učiteľov a lektorov pôsobiacich v zahraničí dosiahol sumu 1 013,62 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 1 001,22 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 171,64 €, t.j. o 20,4 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) vzrástol o 175,34 €, t.j. o 21,2 %.
Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní
Pre kategóriu 620 – Poistné a príspevok do poisťovní bol na rok 2010 s kódom zdroja                     111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly stanovený schválený rozpočet v celkovej sume 3 701 323 €, z toho pre aparát ústredného orgánu MŠVVaŠ SR bol schválený rozpočet v sume 2 130 572 € a nerozpísaný objem predstavoval sumu 1 570 751 €. Upravený rozpočet bol v sume 2 471 630 €. Nerozpísaný objem v schválenom rozpočte bol v priebehu roka  rozpisovaný podľa potreby priamo riadeným organizáciám ministerstva ako aj vlastnému úradu MŠVVaŠ SR a rozpísaný bol v plnej výške. K 31. 12. 2010  boli v tejto kategórii čerpané finančné prostriedky v sume 2 471 630 €, t.j. 100,0 % k upravenému rozpočtu. Čerpanie výdavkov v tejto kategórii bolo závislé na čerpaní mzdových prostriedkov a na aktuálnom stave poistenia zamestnancov v jednotlivých poisťovniach.
Kategória 630 – Tovary a služby
Pre kategóriu 630 – Tovary a služby bol na rok 2010 schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 39 570 912 €. V súlade s rozpočtovými opatreniami bol rozpočet upravený na objem 23 928 737 €. K 31. 12. 2010 boli v tejto kategórii čerpané finančné prostriedky              v objeme 23 905 467 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. 
		Dôvodom zníženia rozpočtu v tejto kategórii bolo viazanie finančných prostriedkov v nadväznosti na uznesenie vlády SR č. 741 z 5. septembra 2007 k návrhu oficiálnej účasti SR na výstave EXPO 2010 v Šanghaji – presun finančných prostriedkov pre MH SR v sume 132 776 € (viď RO č. 2/2010). Ďalším dôvodom bol presun finančných prostriedkov na krytie mzdových výdavkov zamestnancov, ktorí sa podieľajú na implementácii štrukturálnych fondov v sume 400 000 € (viď RO č. 6/2010), presun pre verejné vysoké školy a SAV v rámci CERN v sume 278 950 € (viď RO č. 34/2010), presun finančných prostriedkov pre SAV na riešenie úloh výskumu a vývoja v sume 254 929 € (viď RO č. 55/2010), presun z rezervy pre ASFEU na financovanie nákladov spojených s prenájmom administratívnych priestorov v sume 350 000 € (viď RO č. 69/2010), presun pre Iuventu najmä na krytie nákladov na prevádzku a pre Spoločenskovedný ústav SAV, Košice v sume 303 600 € (viď RO č. 94/2010), presun z rezervy pre Národný ústav celoživotného vzdelávania v rámci programu PIAAC v sume 356 643 € (viď RO č. 163/2010), atď. Výrazné zníženie rozpočtu bolo spôsobené aj presunom finančných prostriedkov do iných kategórií ekonomickej klasifikácie napríklad v sume 2 781 440 € do kategórie 640 pre verejné vysoké školy (viď RO č. 156/2010). Ďalšie finančné prostriedky boli presunuté internými rozpočtovými opatreniami pre organizácie v rámci rozpočtu kapitoly a to najmä pre KŠÚ napr. na dofinancovanie celoslovenských súťaží žiakov základných a stredných škôl, na havárie, dopravné, odchodné, materské školy, asistentov učiteľa, detské dopravné ihriská, vzdelávacie poukazy, normatívy a pod., ako aj pre priamo riadené rozpočtové organizácie na dofinancovanie rôznych úloh (pre Centrum vedecko-technických informácií na zabezpečenie prevádzky Dátového centra, APVV na zabezpečenie fungovania podporných štruktúr 7. Rámcového programu a na dofinancovanie projektov 7. Rámcového programu Európskeho spoločenstva pre výskum, technický rozvoj a demonštračné aktivity, ÚIPŠ najmä na zabezpečenie dátovej siete SANET, MPC najmä na zabezpečenie činnosti Akreditačnej rady atď.). Rozpočet bol v uvedenej kategórii navýšený najmä na úhradu nákladov pre stredoškolákov vyslaných na štúdium v zahraničí v súlade s uznesením vlády SR č. 144/2008 k návrhu postupu na poskytovanie štipendií vlády SR v sume 659 696 € (viď RO č. 3/2010).	
Mimorozpočtové prostriedky boli čerpané v kategórii 630 v sume 68 097 €.    
	V rámci kategórie 630 najvýznamnejšiu položku (43,9 % z celkového objemu čerpania) tvoria výdavky na podpoložke 633009 – Knihy, časopisy, noviny, učebnice, učebné pomôcky a kompenzačné pomôcky, schválený rozpočet bol v sume 9 317 425 €, upravený rozpočet v sume 10 513 518 €                a čerpanie v sume 10 513 507 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. V tom za nákup a distribúciu učebníc bola čerpaná suma 10 371 800 €. Na nákup učebných pomôcok a pedagogicko – organizačných pokynov pre školy a nákup odbornej literatúry pre potreby sekcie regionálneho školstva bola čerpaná suma 79 281 €. 
Čo do objemu finančných prostriedkov bola významná položka 637 – Služby, kde schválený rozpočet bol v objeme 19 713 573 €, upravený rozpočet bol v sume 8 930 277 € a čerpanie v sume          8 928 492 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. Najvyššie čerpanie bolo na podpoložke 637005 – Špeciálne služby, čerpanie predstavovalo sumu 5 283 871 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v objeme 5 283 889 €, najmä na úhradu faktúr v celkovej sume 4 639 588 € za FIS pre verejné vysoké školy v SR – SOFIA spoločnosti Siemens, s. r. o., na úhradu faktúr v sume 335 229 € na základe Servisnej zmluvy firme Siemens, s. r. o a za strážnu službu a ochranu objektov a vypracovanie dokumentácie protipožiarnej bezpečnosti objektov MŠVVaŠ SR v sume 243 417 €. V rámci podpoložky 637004 – Všeobecné služby bolo čerpanie v objeme 1 426 874 €,   t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 1 426 883 €, najmä na: realizáciu aktivít Programu celoživotného vzdelávania, národnej štruktúry programov Erasmus, Mundus a Tempus a sietí Eurydice, Euroguidance a Národného tímu Bolonských expertov v sume 440 000 €, administráciu multilaterálneho programu CEEPUS v sume 216 168 €, akademické mobility v sume 185 000 €, odvoz           a likvidáciu odpadu, upratovanie, čistenie a pranie, revízie a kontroly zariadení, zhotovenie pečiatok a kľúčov, sťahovanie, brigádnické práce v sume 181 688 €, Národný štipendijný program v sume 109 767 €, program Akcia Rakúsko – Slovensko, spolupráca vo vede a vzdelávaní v sume 100 000 €, na softvérovú aplikáciu umožňujúcu vytvorenie typológie a kódovanie programov ďalšieho vzdelávania v sume 49 762 € a iné. 
Kategória 640 – Bežné transfery
Pre kategóriu 640 – Bežné transfery bol na rok 2010 schválený rozpočet s kódom zdroja                 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 922 040 312 €. Upravený rozpočet bol v sume   867 882 014 €. Čerpanie výdavkov bolo k 31. 12. 2010 v sume 867 839 307 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
	Dôvodom zníženia rozpočtu v tejto kategórii bol presun finančných prostriedkov pre ÚIPŠ najmä na informačné systémy v sume 1 466 177 € (viď. RO č. 42/2010). Ďalším dôvodom bolo viazanie výdavkov kapitoly MŠVVaŠ SR v prospech kapitoly MZ SR s účelovým určením na zdravotné poistenie pre 5385 študentov doktorandského štúdia v sume 2 233 267 € (viď. RO č. 68/2010). Výrazné zníženie rozpočtu bolo spôsobené aj presunmi finančných prostriedkov medzi hlavnými kategóriami ekonomickej klasifikácie, najmä presunom v sume 4 300 000 € na investičné stimuly (viď RO č. 111/2010) a presunom v sume 1 400 000 € pre obce (viď RO  č. 154/2010). Rozpočet bol znížený i presunom do kategórie 630 v sume 2 455 606 € z dôvodu zmien v normatívnom nápočte (viď RO č. 157/2010). Ďalšie finančné prostriedky boli presunuté internými rozpočtovými opatreniami najmä pre KŠÚ (z toho pre obce v sume 40 120 191 €) napr. na dofinancovanie celoslovenských súťaží žiakov základných a stredných škôl, na havárie, dopravné, odchodné, materské školy, asistentov učiteľa, detské dopravné ihriská, vzdelávacie poukazy, normatívy a pod., ako aj pre priamo riadené rozpočtové organizácie na dofinancovanie rôznych úloh. Rozpočet bol v priebehu roka 2010 navýšený z kapitoly Všeobecná pokladničná správa v sume 11 623 379 € z dôvodu valorizácie miezd kapitoly (viď RO č. 43/2010). Ďalšie navýšenie rozpočtu v uvedenej kategórii bolo na úhradu nákladov pre stredoškolákov vyslaných na štúdium v zahraničí v súlade s uznesením vlády SR           č. 144/2008 k návrhu postupu na poskytovanie štipendií vlády SR v sume 1 000 000 € (viď RO č. 3/2010).    
Prehľad rozpočtu a čerpania výdavkov kategórie 640 – Bežné transfery podľa položiek a podpoložiek:
Položka 641 – Transfery v rámci verejnej správy	
Schválený rozpočet bol v sume 866 050 342 €, upravený rozpočet bol v sume 826 602 613 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 826 574 059 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Na podpoložke 641001 – Príspevkovej organizácii bol schválený rozpočet v objeme 4 704 301 €, upravený rozpočet bol v objeme 6 574 437 €. K 31. 12. 2010 boli transfery poskytnuté šiestim priamo riadeným príspevkovým organizáciám v celkovej sume 6 537 257 € a SAV – Fyzikálnemu ústavu v sume     33 180 €, spolu v sume 6 574 437 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Hodnotenie hospodárenia priamo riadených príspevkových organizácií je spracované v časti 1.10 Hodnotenie hospodárenia príspevkových organizácií v pôsobnosti kapitoly.

Schválený rozpočet, upravený rozpočet a čerpanie výdavkov k 31. 12. 2010 pre príspevkové organizácie                                                                                                                                       (v €)
641001	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet                 k 31.12.2010	Čerpanie k     31. 12. 2010	% čerpania k schválenému rozpočtu	% čerpania k upravenému rozpočtu	
NÚCV	232 789	601 362	601 362	258,3	100,0	
DSZSU	216 358	258 348	258 348	119,4	100,0	
VÚDPaP	714 234	720 633	720 633	100,9	100,0	
CVTI	2 281 417	3 276 141	3 276 141	143,6	100,0	
IUVENTA	815 044	1 235 411	1 235 411	151,6	100,0	
AA SR	444 459	445 362	445 362	100,2	100,0	
Priamo riadené PO spolu	4 704 301	6 537 257	6 537 257	139,0	100,0	
SAV – Fyzikálny ústav	0	37 180 	37 180	0,0	100,0	
SPOLU	4 704 301	6 574 437	6 574 437	139,8	100,0	
Na podpoložke 641006 – Rozpočtovej organizácii v schválenom rozpočte neboli finančné rozpísané. Upravený rozpočet bol v sume 35 627 €. Poskytnuté transfery boli k 31. 12. 2010 v celkovej sume 35 627 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. V tom na podporu vedeckých pobytov v organizáciách výskumu a vývoja vo väzbe na Európsku výskumnú infraštruktúru (ERI) Ústavu experimentálnej fyziky SAV v sume 31 170 € a Ústavu experimentálnej endokrinológie SAV v sume 4 080 €.  Suma 377 € bola poskytnutá Centru pedagogicko – psychologického poradenstva.
Na podpoložke 641008 – Verejnej vysokej škole bol schválený rozpočet v sume 420 696 405 €, upravený rozpočet bol v sume 419 098 501 €. Poskytnuté transfery boli k 31. 12. 2010 v celkovej sume 419 069 947  €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. Dôvodom zníženia rozpočtu bol presun do kategórie 630 na realizáciu projektu Technologický a funkčný upgrade etalónového riešenia FIS (SOFIA).
Hodnotenie hospodárenia verejných vysokých škôl je uvedené osobitne v časti 1.11 Hodnotenie hospodárenia verejných vysokých škôl.  
Na podpoložke 641009 – Obci bol schválený rozpočet v objeme 40 120 191 €, upravený rozpočet v objeme 64 470 €. Čerpanie bolo k 31. 12. 2010 realizované v sume 64 470 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Išlo o dotácie poskytnuté v rámci programu ADAM 2/2010 v sume 23 348 € centrám voľného času: Spektrum, Rožňava, Domček, Dúha, Zvonček, Stará Ľubovňa obec Kiarov a mestu Brezno na projekt „Chalupkovo Brezno 2010“. Dotácie boli poskytnuté aj na realizáciu výchovy a vzdelávania na detských dopravných ihriskách pre vybraných žiadateľov v sume 41 122 €. Rozpočet na tejto podpoložke bol výrazne znížený z dôvodu, že finančné prostriedky boli priebežne rozpísané pre jednotlivé KŠÚ, napr. na havárie, asistentov učiteľa, dopravné, odchodné, atď.       
Na podpoložke 641010 – Vyššiemu územnému celku bol schválený rozpočet v objeme          400 529 445 €, upravený rozpočet v sume 400 829 578 €. K 31. 12. 2010 na tejto podpoložke bol rozpočet čerpaný v sume 400 829 578 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Dotácie boli poskytnuté:
- na zabezpečenie činnosti centier olympijskej prípravy, ktoré boli zriadené na školách v pôsobnosti VÚC k 1. 9. 2009 v sume 2 198 850 €, prostriedky sa čerpali najmä na ubytovanie, stravovanie, dopravu, prípravu a zdravotnú starostlivosť športovcov, na sústredenia, účasť na pretekoch a na mzdy zamestnancov, vykonávajúcich práce a činnosti pre centrá olympijskej prípravy,
- jednotlivým VÚC v zmysle Zákona č. 597/2003 Z. z. o financovaní základných škôl, stredných škôl a školských zariadení v znení jeho novely č. 179/2009 Z. z., ktorý upravuje spôsob financovania škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti samosprávnych krajov (§3 ods.4) „Finančné prostriedky pre školy a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti samosprávnych krajov poskytuje ministerstvo” v sume 398 624 812 €,
- pre Banskobystrický samosprávny kraj v sume 5 916 €, na základe zmluvy medzi ministerstvom a Banskobystrickým samosprávnym krajom pre Pedagogickú a sociálnu akadémiu so sídlom v Lučenci, ktorej zriaďovateľom je samosprávny kraj. Išlo o pokrytie nákladov súvisiacich s odbornou praxou študentov odboru učiteľstva národnostných menšín škôl z Inštitútu pre výchovu učiteľov materských škôl                      v maďarskom Sarvaši.
Na uvedenej podpoložke boli rezervované finančné prostriedky pre regionálne školstvo, ktoré sa priebežne rozpisovali najmä jednotlivým VÚC a KŠÚ.
Položka 642 – Transfery jednotlivcom a neziskovým právnickým osobám
Schválený rozpočet bol v sume 47 859 151 €, upravený rozpočet v sume 33 090 595 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 33 088 771 €, t.j. 99,9 %  z upraveného rozpočtu.
V rámci položky 642 sú uvedené iba najvýznamnejšie podpoložky z hľadiska objemu finančných prostriedkov. Ide o nasledujúce podpoložky:
Na podpoložke 642001 – Občianskemu združeniu, nadácii a neinvestičnému fondu bol schválený rozpočet v sume 33 527 049 €, upravený rozpočet v objeme 29 380 184 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 29 380 184 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Najdôležitejšie dotácie boli poskytnuté na nasledovné aktivity:
- v rámci Národného programu rozvoja športu v sume 23 796 152 €, v rámci ktorého najvyššie objemy dotácií boli poskytnuté Slovenskému olympijskému výboru, Slovenskému futbalovému zväzu, Slovenskému zväzu ľadového hokeja a Slovenskému zväzu kanoistiky na divokej vode. Ďalšie prostriedky boli poskytnuté telovýchovným a športovým občianskym združeniam (na šport na školách a rekreačný šport, na štátnu športovú reprezentáciu a rozvoj športových odvetví, športovo-talentovanú mládež a na koordináciu projektov a prierezové činnosti v športe),
- organizáciám v sume 2 625 476 € v rámci Programu finančnej podpory aktivít detí a mládeže ADAM, pričom väčšia časť z týchto organizácií je podporovaná v rámci programu ADAM 1 (Program ADAM 1 – Program finančnej podpory aktivít detí a mládeže pre organizácie s celoročnou činnosťou),
- Združeniu používateľov Slovenskej akademickej dátovej siete SANET v sume 1 618 570 €,
- Slovenskej akademickej asociácii pre medzinárodnú spoluprácu, Bratislava (SAAMS) v sume 763 460 € ako národný príspevok ku grantom na financovanie študentských mobilít v rámci Programu celoživotného vzdelávania – podprogramu Erasmus, 
- za oblasť regionálneho školstva v sume 233 513 € napr. na vydávanie odbornej pedagogickej tlače vybraným vydavateľstvám v sume 88 000 €, na zabezpečenie výchovy a vzdelávania na detských dopravných ihriskách v sume 50 124 €, pre Združenie Maxa Reinhardta v sume 33 194 € na podporu realizácie 8. ročníka Detskej Univerzity Komenského, pre Jednotu slovenských matematikov a fyzikov v sume 23 235 € na podporu výchovy a vzdelávania v matematike, fyzike a informatike a v sume 19 000 € na podporu realizácie 4. ročníka Stredoeurópskej matematickej olympiády s názvom „MEMO 2010“,
- na zabezpečenie realizácie projektu SANET do škôl v sume 130 000 €,
- pre Dokumentačné stredisko Holokaustu v celkovej sume 25 000 € a na plnenie medzivládnej dohody medzi vládou USA a vládou SR, z ktorej vyplýva finančné zabezpečenie Komisie J. W. Fulbrighta v sume 120 000 €,
- Slovenskej rektorskej konferencii v sume 66 400 € na zabezpečenie jej činnosti v roku 2010, 
- Klubu Univerzity tretieho veku Univerzity Komenského v Bratislave pre účely celoživotného      vzdelávania v sume 1 612 €.  
Na podpoložke 642002 – Neziskovej organizácii poskytujúcej všeobecne prospešné služby           v schválenom rozpočte neboli finančné prostriedky rozpísané, upravený rozpočet predstavoval sumu             17 876 €. Finančné prostriedky na tejto podpoložke sa nedali naplánovať pri zostavovaní rozpočtu, pretože sa nedalo predpokladať, koľko bude vybraných škôl s konkrétnym zriaďovateľom. Z tohto dôvodu sa uvedená podpoložka v priebehu rozpočtového roka navyšovala podľa vybraných škôl, ktorých zriaďovateľom je nezisková organizácia. 
Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 17 876 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Dotáciu získalo ICM Martin a NO Stopka v rámci programu ADAM 2/2010. 
Na podpoložke 642004 – Cirkevnej škole bol vytvorený nerozpísaný objem finančných prostriedkov v sume 7 146 894 € pre regionálne školstvo ako celok, ktorý bol priebežne rozpisovaný jednotlivým KŠÚ pre zriaďovateľov základných a stredných škôl. Na uvedenej podpoložke finančné prostriedky neboli čerpané.
Na podpoložke 642005 – Súkromnej škole bol schválený rozpočet v objeme 1 894 251 €, upravený rozpočet v objeme 1 200 270 €. Rozpočet bol znížený z dôvodu, že finančné prostriedky boli priebežne rozpísané pre jednotlivé KŠÚ. Čerpanie v sume 1 200 270 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu, bolo realizované poskytnutím dotácií súkromným vysokým školám v celkovej sume 1 149 620 € a Súkromnému gymnáziu v Podbrezovej na účely zabezpečenia činnosti centra olympijskej prípravy, zriadeného k 1.9.2009 pre biatlon v sume 50 650 €.	
V rámci podpoložky 642011 – Odborovým organizáciám bol schválený rozpočet v sume 43 152 €, upravený rozpočet  bol v objeme 42 166 €. Finančné prostriedky v sume 42 166 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu boli poskytnuté Odborovému zväzu pracovníkov školstva a vedy na Slovensku na realizáciu Ankety o najobľúbenejšieho učiteľa na Slovensku s názvom „Zlatý Amos 2009/2010“ v sume 33 300 €          a Odborovému zväzu pracovníkov školstva a vedy na Slovensku na realizáciu exkurzno-vzdelávacích podujatí EXOD v sume 8 866 €. 
V rámci podpoložky 642036 – Na štipendiá bol schválený rozpočet v sume 4 171 459 €, upravený rozpočet  bol v sume  2 103 398 €. K 31. 12. 2010 boli finančné prostriedky čerpané v sume 2 101 574 €,    t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu a to:
- slovenským štipendistom študujúcim v zahraničí v zmysle medzinárodných zmluvných dokumentov             v sume 68 639 €,
- štipendistom študujúcim v zmysle Národného štipendijného programu na podporu mobilít študentov,    doktorandov, vysokoškolských učiteľov a výskumných pracovníkov v sume 617 912 €,
- štipendistom, stredoškolákom študujúcim v zmysle uznesenia vlády SR č.144/2008 v sume 1 415 023 €.
		Nižšie čerpanie, predovšetkým u stredoškolských štipendistov, vzniklo z dôvodu, že výplata štipendií súvisí s nástupom štipendistov v rámci školského roka, preto nie je možné rovnomerné čerpanie na tejto podpoložke. Vyššie čerpanie predovšetkým u stredoškolských štipendistov sa očakáva v druhom polroku 2010.
		Dôvodom výrazného zníženia rozpočtu bol presun finančných prostriedkov na podpoložku ekonomickej klasifikácie 641008 – Verejnej vysokej škole. Súčasne bol rozpočet navýšený o sumu 1 000 000 € na úhradu nákladov pre stredoškolákov vyslaných na štúdium v zahraničí v súlade z uznesením vlády SR č. 144/2008 k návrhu postupu na poskytovanie štipendií vlády SR.
Položka 644 – Transfery nefinančným subjektom
	Schválený rozpočet predstavoval sumu 265 551 €, upravený rozpočet  bol v sume 4 082 157 €.   K 31. 12. 2010 boli finančné prostriedky čerpané v objeme 4 082 156 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
		Na podpoložke 644002 – Ostatnej právnickej osobe nebol schválený rozpočet rozpísaný, upravený rozpočet bol v sume 3 847 586 €, k 31. 12. 2010 bol rozpočet čerpaný v sume 3 847 585 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu, a to:
- v sume 3 691 395 € na zabezpečenie stimulov pre výskum a vývoj v zmysle Uznesenia vlády  SR č. 125 z 9. 2. 2009, ktorým bol schválený materiál "Návrh tretieho súboru opatrení na zmiernenie dopadov hospodárskej krízy". Prostriedky boli použité na podporu motivácie podnikateľskej sféry investovať do výskumu a vývoja. Schválený bol zákon č. 185/2009 Z. z. o stimuloch pre výskum a vývoj a o doplnení zákona č. 595/2003 Z. z. o dani     z príjmov v znení neskorších predpisov, ktorým sa od 1.1.2010 upravujú aj pravidlá v rámci zákona o dani z príjmov, 
- v sume 104 745 € na vydávanie odbornej pedagogickej tlače, 
- v sume 51 445 € na realizáciu výchovy a vzdelávania na detských dopravných ihriskách.
Dôvodom výrazného navýšenia rozpočtu bol presun medzi podpoložkami z dôvodu potreby poskytnutia dotácii na stimuly v sume 3 800 000 €, vybraným a schváleným žiadateľom na vydávanie odbornej pedagogickej tlače v sume104 745 € a na realizáciu výchovy a vzdelávania na detských dopravných ihriskách v sume 51 445 €.
V rámci podpoložky 644003 – Fyzickej osobe – podnikateľovi bol schválený rozpočet v sume      265 551 €, upravený rozpočet v sume 234 571 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v objeme 234 571 €, t.j.    100,0 % z upraveného rozpočtu. Čerpanie sa prejavilo formou dotácií na vydávanie odbornej pedagogickej tlače v sume 106 000 € a na zabezpečenie výchovy a vzdelávania na detských dopravných ihriskách v sume 130 671 €. Vrátené boli finančné prostriedky z nevyčerpanej dotácie v sume 2 100 €.
Dôvodom zníženia rozpočtu na uvedenej podpoložke bola potreba zabezpečiť finančné prostriedky na iných podpoložkách na poskytnutie dotácie vybraným a schváleným žiadateľom na vydávanie odbornej pedagogickej tlače a na realizáciu výchovy a vzdelávania na detských dopravných ihriskách.
Položka 649 – Transfery do zahraničia
V rámci položky 649 – Transfery do zahraničia bol rozpísaný transfer iba na podpoložke 649003 – Medzinárodnej organizácii, kde bol schválený rozpočet v sume 7 865 268 €, upravený rozpočet bol v sume 4 106 648 € a čerpanie k 31. 12. 2010 v sume 4 094 320 €, t.j. 99,7 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli čerpané na úhrady účastníckych a členských poplatkov v medzinárodných organizáciách a to: pre CERN, SÚJV Dubna, XFEL, ICGEB, ESFR (Centralsync), EMBC, IIR, ILL (konz. CENI), EMBC, EGI a EUREKY v sume 4 019 641 €, OECD – IMHE v sume 3 704 €, OECD – PEB v sume 2 650 €, OECD za účasť na programe „Institutional Management in Higher Education“ v sume 3 400 €, pre výkonný výbor pre stratégiu v Ženeve za účasť v Komisii pre výchovu a vzdelávanie k TUR v EHK OSN v sume 2 000 €, medzinárodnej organizácii ENQA, CEEN a INQAAHE v sume 5 540 €, Rade Európy v sume 1 385 €, pre  European Schoolnet v sume 33 194 €, Svetovej asociácii univerzít tretieho veku AIUTA v sume 791 €, na medzinárodné výdavky projektu PIAAC v sume 18 637 €, za aktívne členstvo Slovenska v medzinárodných organizáciách s názvom „European Union of Music Competitions for Youth“, ďalej „European Music School Union“, a tiež „European Federation of Education Employers“ v sume 3 378 €.
Dôvodom výrazného zníženia rozpočtu na uvedenej podpoložke bol najmä presun finančných prostriedkov v objeme 4 300 000 € do kategórie ekonomickej klasifikácie 720 – Kapitálové transfery na investičné stimuly (viď RO č. 111/2010).
Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky 
	Pre hlavnú kategóriu 700 – Kapitálové výdavky bol na rok 2010 stanovený schválený rozpočet          v objeme 268 633 558 €, upravený rozpočet bol v sume 175 450 939 € a čerpanie k 31. 12. 2010 v sume 175 449 680 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Najvýraznejšie zníženie rozpočtu spôsobila úprava rozpočtu na zdroji 11S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja – prostriedky EÚ (o sumu 107 358 884 €) a zdroji 11C5 – Vládne úvery – spolufinancovanie (k prostriedkom EÚ) (o sumu 20 070 624 €). Najvýraznejšie zvýšenie rozpočtu spôsobila úprava rozpočtu na zdroji 13S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja – prostriedky EÚ (o sumu 42 358 941 €).
		S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume 93 266 207 €, upravený rozpočet bol v objeme 79 598 597 €, čerpanie dosiahlo objem 79 598 339 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu (viď kategórie 710 a 720).

Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív	
 		Schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol v tejto kategórii    v sume 2 100 000 €, upravený rozpočet bol v objeme 1 246 308 €. Dôvodom zníženia rozpočtu bola skutočnosť, že v uvedenej kategórii boli rezervované finančné prostriedky na rozostavané stavby KŠÚ, ktoré boli v priebehu roka rozpísané. Finančné prostriedky boli presunuté i pre priamo riadeným rozpočtovým organizáciám NÚCEM, ŠIOV a ŠŠI. Čerpanie týchto prostriedkov k 31. 12. 2010 bolo v sume 1 246 267 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
	Výdavky na vlastnom úrade MŠVVaŠ SR boli použité hlavne na úhradu faktúr firme Datalan, a.s. v sume 404 633 €, firme RKMC, s.r.o. na Riadiaci informačný manažérsky systém v sume 427 567 €, na úhradu stavebných a montážnych prác na stavbe „Rekonštrukcia – zmena účelu využitia časti objektu na registratúrne stredisko Černyševského 27, Bratislava – Petržalka“ v sume 331 760 €, na doplnenie softvérov a pod.
Kategória 720 – Kapitálové transfery 
Pre túto kategóriu bol na rok 2010 schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 91 166 207 €, upravený rozpočet bol v sume 78 352 289 €. Dôvodom zníženia rozpočtu v tejto kategórii boli najmä viazanie výdavkov v sume 27 648 000 € v prospech kapitoly VPS na výstavbu futbalového štadióna pre potreby štátnej športovej reprezentácie SR (viď RO č. 92/2010), viazanie výdavkov v sume 2 850 000 € v prospech Ministerstva kultúry SR (viď RO č. 61/2010) a presun finančných prostriedkov v sume 1 264 786 € do kategórie 640 pre verejné vysoké školy a na financovanie servisných služieb v rámci FIS SOFIA (viď RO č. 153/2010). Rozpočet bol súčasne navýšený najmä na rekonštrukciu zimného štadióna O. Nepelu v Bratislave v sume 14 020 547 € (viď RO č. 134/2010), na investičné stimuly v sume 4 300 000 € presunom z kategórie 640 (viď RO č. 111/2010) a presunom v sume 1 400 000 € z kategórie 640 pre obce a navýšením v sume 342 000 € pre VÚDPaP (viď RO č. 154/2010). Čerpanie dosiahlo objem 78 352 072 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Prehľad rozpočtu a čerpania výdavkov kategórie 720 – Kapitálové transfery podľa položiek a podpoložiek:
Položka 721 – Transfery v rámci verejnej správy
V rámci položky 721 – Transfery v rámci verejnej správy bol schválený rozpočet s kódom zdroja  111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v objeme 87 776 610 €, upravený rozpočet bol v objeme 72 137 244 €, čerpanie dosiahlo objem 72 137 244 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Na podpoložke 721001 – Príspevkovej organizácii v schválenom rozpočte neboli finančné prostriedky rozpísané, upravený rozpočet bol v objeme 626 091 €. Transfery boli poskytnuté v plnej výške priamo riadeným príspevkovým organizáciám, a to CVTI SR v sume 284 091 € na obstaranie projektovej dokumentácie určenej na prestavbu budovy na Lamačskej ul. a na prestavbu budovy na Jozefskej ul.              v Bratislave, na rekonštrukciu budovy na Lamačskej ul. a obstaranie audiovizuálneho cyklu popularizujúcu tematiku v oblasti vedy a techniky a VÚDPaP v sume 342 000 € na stavbu „Rekonštrukcia detského centra, Cyprichova ul., Bratislava“.
Na podpoložke 721003 – Verejnej vysokej škole bol schválený rozpočet v sume 31 064 227 €, upravený rozpočet k 31. 12. 2010 bol v objeme 26 702 193 €. Transfery boli poskytnuté k 31. 12. 2010 v plnej výške, z toho v rámci programu 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl v sume 26 376 893 € a v rámci programu 06K – Národný program rozvoja vedy a techniky v sume 325 300 €.
Na podpoložke 721006 – Obci bol schválený rozpočet v objeme 56 712 383 €, upravený rozpočet bol v sume 44 618 960 €. Rozpočet bol znížený najmä viazaním výdavkov v prospech VPS (viď RO             č. 92/2010). Transfery boli v plnej výške poskytnuté hlavne na rekonštrukciu zimného štadióna O. Nepelu v Bratislave a v rámci projektov regionálneho charakteru na rekonštrukcie, modernizácie a opravu športových objektov.
Na podpoložke 721007 – Vyššiemu územnému celku neboli finančné prostriedky v schválenom rozpočte rozpísané, upravený rozpočet k 31. 12. 2010 bol v sume 190 000 € a bol v plnej výške čerpaný, z toho suma 100 000 € pre Banskobystrický samosprávny kraj na havarijnú situáciu „Gymnázium A. H. Škultétyho, Veľký Krtíš – rekonštrukcia školy“ a suma 90 000 € pre Trnavský samosprávny kraj na riešenie havarijnej situácie „Stredná odborná škola Rakovice – rekonštrukcia objektu školy“.
Položka 722 – Transfery jednotlivcom a neziskovým právnickým osobám
V rámci položky 722 – Transfery jednotlivcom a neziskovým právnickým osobám bol schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v objeme 2 500 000 €, upravený rozpočet bol v sume 1 398 024 €, čerpanie dosiahlo objem 1 398 024 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Kapitálový transfer bol poskytnutý na podpoložke 722001 – Občianskemu združeniu, nadácii a neinvestičnému fondu telovýchovným a športovým občianskym združeniam najmä na rekonštrukciu a modernizáciu športových objektov a na nákup športového vybavenia a výstroja pre reprezentantov a talentovanú mládež v sume 641 080 €, Združeniu používateľov Slovenskej akademickej dátovej siete (SANET) v sume 514 505 € a na projekt SANET do škôl v sume 242 439 €.
Položka 723 – Transfery nefinančným subjektom a transfery príspevkovým organizáciám nezapísaným v registri organizácií vedenom štatistickým úradom Slovenskej republiky
		 V rámci tejto položky bol schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly na rok 2010 v objeme 889 597 €, upravený rozpočet bol v sume 4 817 021 € a bol čerpaný v sume 4 816 804 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
	  Na podpoložke 723002 – Ostatnej právnickej osobe nezaradenej v podpoložke 723001 neboli finančné prostriedky v schválenom rozpočte rozpísané, upravený rozpočet k 31. 12. 2010 bol v sume 4 817 021 € a čerpanie predstavovalo sumu 4 816 804 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli čerpané na zabezpečenie stimulov pre výskum a vývoj v zmysle uznesenia vlády SR           č. 125/2009 k Návrhu tretieho súboru opatrení na zmiernenie dopadov hospodárskej krízy. Finančné prostriedky boli použité na podporu motivácie podnikateľskej sféry investovať do výskumu a vývoja. 
  Na podpoložke 723003 – Fyzickej osobe – podnikateľovi boli finančné prostriedky rozpísané v schválenom rozpočte v sume 889 597 €, ale čerpané neboli z dôvodu presunu na podpoložku 721003 v súvislosti s riešiteľom úlohy výskumu a vývoja štátnych programov výskumu a vývoja, ktorým bola Slovenská technická univerzita, Bratislava. Ďalšia časť prostriedkov bola presunutá na podpoložku 723002 z dôvodu podpísaných zmlúv o poskytnutí stimulov pre výskum a vývoj.  
1.3.1.3.2  Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (OPRO)
Hodnotenie čerpania výdavkov sa týka rozpočtových organizácií: Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ (ďalej len „ASFEU“), Agentúra na podporu výskumu a vývoja (ďalej len „APVV“), Medzinárodné laserové centrum (ďalej len „MLC), Metodicko – pedagogické centrum (ďalej len „MPC“), Národné športové centrum (ďalej len „NŠC“), Národný ústav certifikovaných meraní vzdelávania (ďalej len „NÚCEM“), Štátny inštitút odborného vzdelávania (ďalej len „ŠIOV“), Slovenská pedagogická knižnica (ďalej len „SPK“), Štátny pedagogický ústav (ďalej len „ŠPÚ“), Štátna školská inšpekcia (ďalej len „ŠŠI“), Ústav informácií a prognóz školstva (ďalej len „ÚIPŠ“).
Pre uvedené organizácie bol schválený rozpočet výdavkov v objeme 57 091 250 €, upravený rozpočet bol v objeme 87 847 239 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v objeme 88 158 583 €, t.j. 100,3 % z upraveného rozpočtu. Prečerpanie rozpočtu v uvedenej kategórii bolo najmä z dôvodu, že MLC získalo finančné prostriedky na výskumné projekty od APVV a bolo účastníkom (partnerom) STU BA a Fyzikálneho ústavu SAV v rámci výskumných projektov (Operačný program Výskum a vývoj), kde sa použitie týchto finančných prostriedkov prejavilo iba v čerpaní. Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie v sume 285 226 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume         57 091 250 €, upravený rozpočet bol v sume 66 998 017 €. Čerpanie bolo v sume 66 842 026 €, t.j. 99,8 % z upraveného rozpočtu.
Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky
Schválený rozpočet bežných výdavkov OPRO bol v sume 54 679 047 €, upravený rozpočet bol         v sume 83 973 958 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 83 948 384 €, t.j. 99,7 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 260 159 €.
 S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume           54 679 047 €, upravený rozpočet bol vo sume 64 122 164 €. Skutočné čerpanie bolo v objeme 63 966 176 €, t.j. 99,8 % z upraveného rozpočtu. Dôvodom zvýšenia rozpočtu bežných výdavkov s kódom zdroja 111 bolo najmä zvýšenie rozpočtu u organizácie ÚIPŠ. Rozpočtovými opatreniami bol organizácii zvýšený rozpočet na realizáciu národných projektov, ako aj o účelové výdavky na realizáciu II. etapy Rezortného informačného systému pre regionálne školstvo (ďalej len „RIS RŠ“), Rezortného informačného systému pre vysoké školy (ďalej len „RIS VŠ“), projektu Infovek a na prevádzku Dátového centra. Okrem toho bol úpravami rozpočtu zvýšený objem finančných prostriedkov na bežné výdavky u organizácií APVV, MLC, MPC, NŠC, NÚCEM, SPK, ŠIOV, ŠPÚ a ŠŠI (Zdôvodnenie viď príslušné kategórie ekonomickej klasifikácie).

Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania
Limit miezd, platov, služobných príjmov a OOV bol stanovený na rok 2010 pre 1 078 zamestnancov v objeme 9 234 508 €. Po vykonaných rozpočtových opatreniach bol upravený počet zamestnancov na           1 244 osôb a limit mzdových prostriedkov na sumu 13 799 324 €. 
Upravený rozpočet OPRO tvorili finančné prostriedky z týchto zdrojov:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (kód zdroja 111) v sume 9 779 032 €,
- prostriedky EÚ (kód zdroja 11S1,11T1, 13S1, 13T1) v sume 3 417 248 €,
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (kód zdroja 11S2, 11T2, 13S2, 13T2) v sume 603 044 €.
V nadväznosti na uznesenie vlády č. 396/2007 k analýze administratívnych kapacít na programové obdobie 2007 až 2013 boli v  roku 2010 refundované mzdové prostriedky zamestnancov priamo riadenej rozpočtovej organizácie ASFEU v sume 2 321 737 €. Na platy 216 oprávnených zamestnancov pracujúcich v oblasti štrukturálnych fondov (tzv. administratívne kapacity) boli vyplatené mzdové prostriedky v objeme 2 779 519 €. Plne (100%) financovaných oprávnených zamestnancov pracujúcich v oblasti štrukturálnych fondov refundovaných mzdových prostriedkov bolo 198 osôb, ktorým boli vyplatené mzdové prostriedky       v sume 2 528 079 €. 
Podľa štatistických výkazov boli vyčerpané prostriedky vrátane mimorozpočtových zdrojov v sume 13 844 330 €, t.j. 100,3 % z upraveného rozpočtu. V porovnaní s  rokom 2009 bolo čerpanie mzdových prostriedkov vyššie o 2 262 039 €.
Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV zo štátneho rozpočtu (zdroj 111) bolo v sume 9 776 312 €, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. Čerpanie mzdových prostriedkov zo štátneho rozpočtu    (zdroj 111) bolo v porovnaní s minulým rokom vyššie o 718 424 €.
Priemerný evidenčný prepočítaný počet zamestnancov v rámci OPRO platených z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol 862 osôb, z toho bolo 202 štátnych zamestnancov. Z ďalších finančných zdrojov bolo platených ešte 362 zamestnancov. Spolu bolo v OPRO v roku 2010 z prostriedkov v kategórii 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV platených 1 224 osôb. V porovnaní s rokom 2009 sa zvýšil celkový počet zamestnancov o 183 osôb, pričom počet zamestnancov platených z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) sa zvýšil o 17 osôb.
Priemerný plat zamestnancov v OPRO za rok 2010 dosiahol sumu 942,41 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 944,46 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 15,25 €,                t.j. o 1,7 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu vzrástol o 52,26 €, t.j. o 5,9 %.
Priemerný mesačný plat štátneho zamestnanca dosiahol sumu 1 084,03 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 1 085 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 64,83 €, t.j. o 6,4 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) vzrástol o 63,83 €, t.j. o 6,3 %. 
Priemerný mesačný plat zamestnanca, ktorý bol odmeňovaný podľa iných predpisov ako zákona o štátnej službe, dosiahol sumu 913,54 €, z toho z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) bol v sume 901,57 €. V porovnaní s rokom 2009 vzrástol o 9,78 €, t.j. o 1,1 %, pričom priemerný mesačný plat financovaný z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111) vzrástol o 51,69 €, t.j. o 6,1 %.
Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní
Schválený rozpočet bol v sume 3 227 460 €, upravený rozpočet predstavoval sumu 4 791 559 €. Čerpanie výdavkov k 31. 12. 2010 bolo v sume 4 795 717 €, t.j. 100,1 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 22 231 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume            3 227 460 €, upravený rozpočet bol v sume 3 400 437 €, čerpanie bolo v sume 3 400 436 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Čerpanie v kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní sa odvíjalo od čerpania mzdových prostriedkov a odrážalo aktuálny stav zamestnancov poistených v jednotlivých poisťovniach.
Kategória 630 – Tovary a služby
Schválený rozpočet v kategórii 630 – Tovary a služby bol rozpísaný v sume 38 431 645 €, upravený rozpočet bol v sume 31 387 258 €, čerpanie bolo v sume 31 348 106 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových prostriedkov bolo čerpanie v sume 172 143 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume           38 431 645 €, upravený rozpočet bol v sume 16 946 912 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume            16 793 112 €, t.j. 99,1 % z upraveného rozpočtu.
Dôvodom výrazného zníženia rozpočtu  v kategórii 630 – Tovary a služby s kódom zdroja 111 bol presun finančných prostriedkov do kategórie 640 – Bežné transfery v organizácii APVV, kde schválený rozpočet bol v objeme 28 751 931 €, po vykonaní úpravy bol rozpočet k 31. 12. 2010 v objeme 871 537 €, t.j. zníženie rozpočtu predstavovalo sumu 27 880 394 €. V schválenom rozpočte boli na podpoložke 637010 – Na úlohy výskumu a vývoja rozpočtované finančné prostriedky, ktoré boli v priebehu roka úpravou rozpočtu presúvané do kategórie 640 a poskytované konkrétnym riešiteľom na podporené projekty výskumu a vývoja. Čerpanie bolo v objeme 729 235 €, t.j. 83,7 % z upraveného rozpočtu. Nižšie čerpanie APVV v uvedenej kategórii ovplyvnilo predovšetkým nedočerpanie výdavkov na služby a to na odmeny za dohody o vykonaní práce. 
Upravený rozpočet bol v kategórii 630 s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly znížený okrem APVV aj u NŠC v sume 14 460 € najmä presunmi finančných  prostriedkov do kategórie    640 – Bežné transfery na vyplatenie nemocenských dávok a odstupného zamestnancom. 
U OPRO boli finančné prostriedky s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly úpravami rozpočtu zvyšované. Výrazne bol zvýšený rozpočet v ÚIPŠ o sumu 4 318 356 € na realizáciu národných projektov, ako aj o účelové výdavky na realizáciu II. etapy RIS RŠ, RIS VŠ, projektu Infovek a na prevádzku Dátového centra. V ŠPÚ bolo zvýšenie v sume     515 764 € na konkrétne úlohy ako napr. Metodika predprimárneho vzdelávania, na dofinancovanie prevádzkových nákladov, na dofinancovanie národných projektov pre Bratislavský samosprávny kraj (ďalej len BSK“), atď. V organizácii ŠIOV bol rozpočet zvýšený o 468 243 € na zabezpečenie: Súťaže žiakov stredných škôl v spracovaní informácií na počítači (SIP), Súťaže o mlieku, Enersol SK – Využitie alternatívnych zdrojov energie, dofinancovanie projektu propagácie ako aj na vrátenie časti poskytnutej finančnej zálohy zo sekcie ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ z dôvodu odstúpenia od zmluvy v národnom projekte „Tvorba nových vzdelávacích programov pre potreby automobilového priemyslu II“. V MPC bol zvýšený rozpočet o sumu 361 341 € na zabezpečenie týchto aktivít: odborný seminár Stav a rozvoj funkčnej gramotnosti žiakov ZŠ, regionálne odborné semináre k výsledku maturitných skúšok, výtvarná súťaž pre materské školy Dúhový kolotoč, implementácia koncepcie mediálnej výchovy do školského systému, Národný plán výchovy k ľudským právam na roky 2005-2014, regionálne kolá pedagogického čítania, na dofinancovanie národného projektu "Vzdelávanie pedagogických zamestnancov materských škôl ako súčasť reformy vzdelávania" pre BSK, na úpravy priestorov, rekonštrukciu elektroinštalácie a pripojenie do dátovej akademickej siete SANET v budove generálneho riaditeľstva MPC, atď. V NÚCEM bol rozpočet zvýšený o sumu 296 540 €, a to najmä o účelové prostriedky na prípravu Maturity on-line 2011 a na podporu účasti Slovenskej republiky v medzinárodných meraniach OECD a IEA. Pre ASFEU bol rozpočet v kategórii 630 zvýšený o sumu 277 308 € najmä na položke 636 – Nájomné za nájom z dôvodu potreby úhrady faktúr za prenájom, nakoľko organizácia nesídli vo vlastných priestoroch (viď RO č. 69/2010). ŠŠI mala k 31. 12. 2010 zvýšený rozpočet v sume 131 047 € o účelové výdavky na vybavenie pracovísk ŠIC Žilina kancelárskym nábytkom a výpočtovou technikou, na úhradu nákladov za energie, vodu, stráženie, upratovanie priestorov a na dofinancovanie prevádzky. Zvýšený bol rozpočet aj u MLC o sumu 37 877 €, išlo najmä o finančné prostriedky určené na riešenie výskumných úloh v rámci nových a pokračujúcich projektov VEGA v roku 2010. SPK mala navýšený rozpočet v sume 3 644 € najmä na zabezpečenie ocenenia výhercov Súťaže o najzaujímavejšie podujatie školskej knižnice.  
V kategórii 630 – Tovary a služby čerpali OPRO finančné prostriedky najmä na úhradu faktúr za energie, teplo, vodu, plyn, poštovné, komunikácie, nákup bežného kancelárskeho materiálu, interiérového vybavenia, odbornej literatúry, výpočtovej techniky a kancelárskej techniky, softvéru, úhradu cestovných výdavkov – tuzemských a zahraničných ciest, servis a revízie technologických zariadení, bežnej údržby budov a objektov, nájomného, platby za školenia, kurzy a semináre, atď.
Kategória 640 – Bežné transfery
V rámci kategórie 640 – Bežné transfery bol schválený rozpočet výdavkov v sume 3 785 434 €, upravený rozpočet v sume 33 995 817 €, čerpanie bolo v objeme 33 995 817 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov neboli finančné prostriedky čerpané.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume                     3 785 434 €, upravený rozpočet bol v sume 33 995 784 €, čerpanie bolo v objeme 33 995 784 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Zvýšenie rozpočtu v kategórii 640 tvorila úprava rozpočtu v APVV, kde v schválenom rozpočte neboli finančné prostriedky rozpísané a upravený rozpočet k 31. 12. 2010 bol v objeme 30 201 927 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v objeme 30 201 927 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Dôvodom zvýšenia rozpočtu bol presun finančných prostriedkov určených na financovanie úloh výskumu a vývoja z kategórie 630 – Tovary a služby do kategórie 640 – Bežné transfery. Finančné prostriedky boli poskytované formou transferov riešiteľom jednotlivých projektov. V rámci uvedenej kategórie boli finančné prostriedky v APVV čerpané i na nemocenské dávky, odstupné a odchodné zamestnancom. 
U ostatných organizácií bol rozpočet v kategórii 640 navýšený najmä presunom finančných prostriedkov z kategórie 630 – Tovary a služby (ASFEU, MPC, SPK, NŠC, ŠPÚ a ŠŠI) a rozpočtovými opatreniami MŠVVaŠ SR (ŠIOV a ŠPÚ). Finančné prostriedky boli čerpané na výplatu nemocenských dávok pri dočasnej práceneschopnosti, na odstupné, odchodné. NÚCEM mal navýšený rozpočet, presunom finančných prostriedkov z kategórie 630 a taktiež o účelové výdavky na úhradu transferov do zahraničia ako participačných a členských poplatkov na štúdiách IEA.
Naproti tomu rozpočet bol znížený u ÚIPŠ o sumu 130 883 € najmä presunom finančných prostriedkov do kategórie 630 na dofinancovanie národných projektov pre BSK.
Finančné prostriedky v kategórii 640 s kódom zdroja 111 boli u OPRO použité najmä na riešenie projektov v oblasti výskumu a vývoja v sume 30 201 927 € v APVV. Na úhradu členských príspevkov medzinárodným organizáciám, z toho NÚCEM použil prostriedky kategórie 640 na zaplatenie členských poplatkov a participačných príspevkov do medzinárodných organizácií (IEA ICCS, OECD PISA, IEA PIRLS, IEA ICILS a IEA TIMMS) v sume 174 345 €, v ŠŠI boli prostriedky čerpané na transfer medzinárodnej organizácii SICI (The Standing Internacional conference of Inspectors) v sume 3000 € ako ročný poplatok za členstvo. Ďalej OPRO čerpali finančné prostriedky v kategórii 640 na odstupné zamestnancom v dôsledku zmeny organizačnej štruktúry v ŠPÚ, na úhradu stredoškolských štipendií v sume 3 434 703 € v ÚIPŠ, na výplatu nemocenských dávok počas prvých 10 dní trvania choroby a odchodné do invalidného dôchodku.    
Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky
Schválený rozpočet kapitálových výdavkov bol v sume 2 412 203 €, rozpočet bol upravený na objem 3 873 282 €. Čerpanie výdavkov bolo v sume 4 210 199 €, t.j. 108,7 % z upraveného rozpočtu. Rozpočet bol prečerpaný z dôvodu, že MLC bolo účastníkom (partnerom) STU BA a Fyzikálneho ústavu SAV v rámci výskumných projektov (Operačný program Výskum a vývoj), kde sa použitie týchto finančných prostriedkov prejavilo iba v čerpaní. Mimorozpočtové prostriedky k 31. 12. 2010 boli čerpané v sume 25 067 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v objeme 2 412 203 €, upravený rozpočet bol v objeme 2 875 853 €. Čerpanie kapitálových výdavkov bolo v objeme 2 875 850 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív	
V kategórii 710 – Obstarávanie kapitálových aktív bol schválený rozpočet v sume 2 412 203 €, rozpočet bol upravený na objem 2 791 629 €. Čerpanie výdavkov bolo v sume 3 129 458 €, t.j. 112,1 % z upraveného rozpočtu (viď hlavná kategória 700). Mimorozpočtové prostriedky k 31. 12. 2010 boli čerpané v sume 25 067 €.
             S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v objeme 2 412 203 €, upravený rozpočet predstavoval objem 2 203 135 €. Čerpanie výdavkov bolo v sume   2 203 133 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. 
	 Uvedené finančné prostriedky boli použité nasledovne:
- MPC v sume 37 000 € na kompletnú rekonštrukciu elektroinštalácie a rozvodov počítačových sietí a na zakúpenie počítačového servera,
- ŠPÚ v sume 7 533 € na dofinancovanie počítačového softvéru a databázy na elektronickú podateľňu,
- NŠC v sume 639 990 € na financovanie projektu „Informačný systém v športe“ v sume 613 445 € a na financovanie softvéru k uvedenému projektu,
- ASFEU v sume 27 965 € na obstaranie softvéru,
- NÚCEM v sume 628 807 € na zabezpečenie nákupu pozemku pre poskytnutie povolenia na začatie rekonštrukčných prác, dopracovanie projektovej dokumentácie, na stavebné a rekonštrukčné práce objektu traktu B ŠZŠ na Žehrianskej ulici v Bratislave,
- ŠŠI v sume 30 000 € na nákup troch služobných motorových vozidiel,
- MLC v sume 20 587 €, z toho na riešenie výskumnej úlohy v sume 9 950 € a na dofinancovanie nákupu prístroja v rámci projektu SMART v sume 10 637 €,
- ÚIPŠ v sume 709 627 € na úhradu licencie II. etapy prác na rezortnom informačnom systéme regionálneho a vysokého školstva, na sieťové prepojenie novo vybudovaných priestorov pre pracovníkov dátového centra v budove ÚIPŠ, na nákup osobného motorového vozidla, na kúpu pozemku pod garážou v Piešťanoch – ŠVS a na obstaranie klimatizačného zariadenia do callcentra v Banskej Bystrici,
- ŠIOV v sume 101 624 €, na rekonštrukciu vstupného prístrešku v sume 11 660 € a zvyšok na dobudovanie   
  web sídla.
Kategória 720 – Kapitálové transfery
V kategórii 720 – Kapitálové transfery neboli finančné prostriedky rozpísané v schválenom rozpočte. Upravený rozpočet bol v sume 1 081 653 €, čerpanie bolo v sume 1 080 741 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly neboli rozpísané finančné prostriedky v schválenom rozpočte. Upravený rozpočet bol v sume 672 718 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v objeme 672 718 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje v tejto kategórii čerpané neboli.
Uvedené finančné prostriedky boli použité na úlohy výskumu a vývoja APVV riešené verejnými vysokými školami a ďalšími právnymi subjektmi (všeobecná výzva – VV 2007, podpora aplikovaného výskumu v MSP – VMSP2009, podpora spolupráce univerzít a SAV s podnikateľským prostredím – SUSPP 2007 a 2009).
1.3.1.3.3   Krajské školské úrady (KŠÚ)
Pre rok 2010 bol rozpočet výdavkov celkom u KŠÚ rozpísaný v objeme 798 927 471 €, upravený rozpočet bol v objeme 885 408 797 €. Čerpanie k 31. 12. 2010  bolo v objeme 885 468 301 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie v sume 1 963 602 €. 
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume        798 927 471 €, upravený rozpočet bol v sume 875 430 269 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume      875 409 342 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.  
Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky
V rámci hlavnej kategórie 600 – Bežné výdavky bol u KŠÚ schválený rozpočet v objeme        798 927 471 €, upravený rozpočet bol v sume 872 048 679 €. Čerpanie bolo v sume 872 108 188 €, t.j.   100,0 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie v sume 1 899 994 €.  
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume                    798 927 471 €, upravený rozpočet bol v sume 870 020 144 €, čerpanie bolo v sume 869 999 222 €, t.j.    100,0 % z upraveného rozpočtu. 

Kategória 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné osobné vyrovnania

Pre rok 2010 bol rozpísaný limit miezd, platov, služobných príjmov a OOV zamestnancov KŠÚ, špeciálnych škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ v sume 84 807 639 € (vrátane nerozpísaného objemu finančných prostriedkov rozpočtovaného na vlastnom úrade MŠVVaŠ SR). Úpravami sa rozpočet v priebehu roka zvýšil na sumu 89 006 140 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v objeme           89 006 483 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie v sume 47 544 €.      
Na rok 2010 bol schválený rozpočet krajským školským úradom (vlastné úrady) s kódom zdroja    111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 2 901 144 € pre 296 zamestnancov. Po vykonaných rozpočtových opatreniach, ktorými sa vytvorilo jedno pracovné miesto a zabezpečilo sa zlepšenie odmeňovania zamestnancov presunom z kategórie 630 – Tovary a služby, bol upravený limit mzdových prostriedkov na 3 345 673 € pre 297 zamestnancov. 
Upravený rozpočet krajských školských úradov vrátane špeciálnych škôl a školských zariadení v ich zriaďovateľskej pôsobnosti tvorili finančné prostriedky z týchto zdrojov štátneho rozpočtu:
- rozpočtové prostriedky kapitoly (kód zdroja 111) v sume 88 709 857 €, z toho v regionálnom 
  školstve v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ v sume 85 364 184 €, 
- prostriedky EÚ (kódy zdroja 11T1, 13T1) v regionálnom školstve v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ    
  v sume 251 825 €,
- spolufinancovanie zo štátneho rozpočtu (kódy zdroja 11T2, 13T2) v regionálnom školstve   
  v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ v sume 44 458 €.
Čerpanie mzdových prostriedkov (vlastné úrady) bolo v roku 2010 len z prostriedkov štátneho rozpočtu (zdroj 111), a to v sume 3 345 672 €, t.j. 100 % z upraveného rozpočtu. Z tohto objemu boli vyplatené náhrady za pracovnú pohotovosť v sume 1 710 €. V porovnaní s rokom 2009 bolo čerpanie mzdových prostriedkov krajských školských úradov vyššie o 143 578 €.
Priemerný evidenčný prepočítaný počet zamestnancov za rok 2010 bol 285 osôb, z toho bolo 220 štátnych zamestnancov. V porovnaní s rokom 2009 sa nezmenil priemerný evidenčný počet zamestnancov ani počet štátnych zamestnancov.
Priemerný plat zamestnancov dosiahol sumu 978,45 €. Oproti roku 2009 vzrástol o 42,46 €,             t.j. o 4,6 %. Priemerný mesačný plat štátneho zamestnanca dosiahol výšku 1 041,19 €, čo oproti roku 2009 predstavovalo nárast o 42,86 €, t.j. o 4,3 %. Priemerný mesačný plat zamestnanca, ktorý bol odmeňovaný podľa iných predpisov ako zákona o štátnej službe, dosiahol výšku 764,18 €, čo oproti roku 2009 predstavovalo nárast o 39,98 €, t.j. o 5,5 %.
V kategórii 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV boli rozpočtované finančné prostriedky na odmeňovanie zamestnancov rozpočtových organizácií regionálneho školstva v pôsobnosti KŠÚ (špeciálne školy a zariadenia) pre 10 028 zamestnancov v sume 81 906 495 €, upravený rozpočet k 31. 12. 2010 bol v sume 85 660 467 €. 
Podľa účtovných výkazov sa na mzdy, platy, služobné príjmy a OOV vrátane mimorozpočtových zdrojov použili v regionálnom školstve finančné prostriedky v sume 85 710 789 €.
Ďalšie ukazovatele zamestnanosti boli súčasťou štatistických výkazov, v ktorých bolo vykázané čerpanie mzdových výdavkov vrátane mimorozpočtových zdrojov v roku 2010 v regionálnom školstve v pôsobnosti KŠÚ v objeme 85 708 119 €, t.j. 100,1 % z upraveného rozpočtu. V porovnaní s  rokom 2009 bolo čerpanie mzdových prostriedkov v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov vyššie o 4 266 742 €. 
Čerpanie miezd, platov, služobných príjmov a OOV zo štátneho rozpočtu (zdroj 111) bolo                 v regionálnom školstve v pôsobnosti KŠÚ v sume 85 363 999 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. V porovnaní s minulým rokom v regionálnom školstve v pôsobnosti krajských školských úradov bolo čerpanie mzdových prostriedkov vyššie o 4 053 268 €.
Kategória 620 – Poistné a príspevok do poisťovní
V kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní bol schválený rozpočet pre KŠÚ v sume              28 190 570 €, upravený rozpočet predstavoval sumu 31 025 295 €. Čerpanie bolo k 31. 12. 2010 v objeme 31 024 143 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie v sume            15 375 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume              28 190 570 €, upravený rozpočet bol v sume 30 922 089 €, čerpanie bolo v sume 30 920 755 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
V kategórii 620 – Poistné a príspevok do poisťovní sa čerpanie finančných prostriedkov odvíjalo z čerpania mzdových prostriedkov a odrážalo aktuálny stav zamestnancov poistených v jednotlivých poisťovniach.
Kategória 630 – Tovary a služby
V kategórii 630 – Tovary a služby bol schválený rozpočet pre školy a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ a pre vlastný úrad KŠÚ v objeme 23 718 717 €, upravený rozpočet bol     v sume 29 387 849 €. Čerpanie výdavkov bolo v sume 29 441 979 €, t.j. 100,2 % z upraveného rozpočtu.      Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie v sume 1 801 893 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume         23 718 717 €, upravený rozpočet bol v sume 27 758 803 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume           27 757 171 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
S kódom zdroja 111 bol rozpočet v kategórii 630 úpravami rozpočtu zvýšený u všetkých KŠÚ. V KŠÚ Nitra bol zvýšený rozpočet v sume 1 083 383 €, v KŠÚ Banská Bystrica v sume 863 996 €,          KŠÚ Žilina v sume 647 502 €, KŠÚ Košice v sume 463 821 €, KŠÚ Trenčín v sume 323 030 €, KŠÚ Prešov v sume 247 978 €, KŠÚ Trnava v sume 217 162 € a KŠÚ Bratislava v sume 193 214 €.
Rozpočet KŠÚ bol zvýšený najmä v dôsledku úpravy normatívnych finančných prostriedkov prostredníctvom dohodovacích konaní v rámci, ktorých boli pre KŠÚ navýšené finančné prostriedky na dofinancovanie prevádzkových nákladov škôl v ich zriaďovateľskej pôsobnosti, na riešenie poplatkov a nedoplatkov za energie, na údržbu starých budov a na riešenie prevádzky školských bazénov. Ďalšie navýšenie predstavovali nenormatívne finančné prostriedky, ktoré v schválenom rozpočte neboli rozpísané, na vzdelávacie poukazy, havárie, mimoriadne výsledky žiakov a tiež navýšenie finančných prostriedkov na organizáciu obvodných, okresných, krajských vedomostných, záujmovo-umeleckých a športových súťaží žiakov MŠ, ZŠ, ZUŠ a SŠ a celoslovenských súťaží žiakov ZŠ a SŠ.
Finančné prostriedky v kategórii 630 s kódom zdroja 111 boli čerpané na úhradu výdavkov pre školy a školské zariadenia v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ, najmä na úhradu platieb za energie, vodu, poštové a telekomunikačné služby, nákup materiálu, a to predovšetkým potravín, učebných pomôcok, ošatenia chovancom v ústavoch, čistiacich a hygienických potrieb, nákup pohonných hmôt, na dopravné, bežnú údržbu a opravy školských objektov a prístrojovej techniky, na odstránenie havarijných stavov školských budov, na nájomné, na školenia, kurzy, semináre a ostatné služby, stravné a tiež na zabezpečenie súťaží        a predmetových olympiád. Finančné prostriedky boli použité aj na materiálové zabezpečenie vlastných úradov KŠÚ.
U KŠÚ bolo v uvedenej kategórii výrazné čerpanie finančných prostriedkov z mimorozpočtových zdrojov a to v sume 1 801 893 €. Z toho s kódom zdroja 70 – Iné zdroje bolo čerpanie v sume 1 772 835 € prevažne na rutinnú a štandardnú údržbu, úhradu energie, nákup materiálu, výpočtovej techniky, služby, skvalitnenie prevádzkových priestorov, za potraviny na prípravu jedál, na vyplatenie motivačného príspevku, zakúpenie stravy a učebných pomôcok pre žiakov v hmotnej núdzi, na nákup náradia, oblečenia a obuvi pre pracovníkov aktivačných prác, atď. S kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia boli čerpané finančné prostriedky v sume 21 203 € na aktivity v rámci projektu Comenius – Partnerstvá škôl. KŠÚ Žilina čerpal finančné prostriedky s kódom zdroja 11O5 – Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ) na realizáciu projektu Comenius – Partnerstvá škôl.      
Kategória 640 – Bežné transfery
V kategórii 640 – Bežné transfery boli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky v objeme 666 360 545 €. Po vykonaných úpravách bol rozpočet v objeme 722 629 395 €. Čerpanie            k 31. 12. 2010 bolo v sume 722 635 584 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie v objeme 35 181 €.
Finančné prostriedky boli rozpísané s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly. Schválený rozpočet bol v sume 666 360 545 €, upravený rozpočet bol v sume 722 629 395 €. Čerpanie    k 31. 12. 2010 bolo v sume 722 611 634 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Zvýšenie rozpočtu v kategórii 640 a v rámci nej v príslušných podpoložkách bolo vykonané najmä priebežným rozpisom finančných prostriedkov pre jednotlivé KŠÚ z nerozpísaného objemu na vlastnom úrade MŠVVaŠ SR.
Krajské školské úrady poskytovali bežné transfery najmä na zabezpečovanie výchovno –vzdelávacieho procesu a prevádzku štátnych škôl a školských zariadení, cirkevných škôl a súkromných škôl prostredníctvom ich zriaďovateľa (obec, cirkev a náboženské spoločenstvá, fyzické a právnické osoby).
Krajské školské úrady rozpisovali finančné prostriedky školám a školským zariadeniam ako normatívne výdavky a nenormatívne výdavky a na činnosť a prevádzku školských úradov obcí a VÚC.                                                                                                                                                                                    
Na podpoložke 641009 – Obci bol schválený rozpočet pre KŠÚ v objeme 560 774 090 €. Upravený rozpočet bol v objeme 607 338 733 €. K 31. 12. 2010 bolo čerpanie v objeme 607 327 641 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané iba s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly. 
	Na tejto podpoložke boli čerpané normatívne finančné prostriedky a nenormatívne finančné prostriedky poskytované školám v zriaďovateľskej pôsobnosti obcí na asistentov učiteľa, vzdelávacie poukazy, odchodné, dopravné, na odstránenie havárií školských budov, na mimoriadne výsledky žiakov a na príspevok na čiastočnú úhradu nákladov na výchovu a vzdelávanie detí, ktoré majú jeden rok pred plnením povinnej školskej dochádzky v materských školách, ktoré sú zaradené do siete podľa osobitného predpisu (ďalej len „príspevok na výchovu a vzdelávanie pre materské školy“), ako aj prostriedky na činnosť školských úradov, poskytované v zmysle § 7, 10, 14 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov.
Na činnosť a prevádzku školských úradov obcí bol schválený rozpočet v objeme 2 983 012 €, upravený rozpočet bol v objeme 2 896 376 € a čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 2 896 375 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Na podpoložke 641010 – VÚC bol schválený rozpočet pre KŠÚ v objeme 449 599 €. Upravený rozpočet bol v objeme 444 055 €. K 31. 12. 2010 bolo čerpanie v objeme 444 055 € t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len v rámci kódu zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly a to na činnosť a prevádzku školských úradov VÚC. 
	Na tejto podpoložke boli čerpané i normatívne finančné prostriedky a nenormatívne finančné prostriedky poskytované školám v zriaďovateľskej pôsobnosti VÚC v tomto roku prvý krát priamo prostredníctvom vlastného úradu MŠVVaŠ SR (viď časť 1.3.1.3.4 Vyššie územné celky (VÚC)).  
Okrem škôl a školských zariadení sú prostredníctvom KŠÚ Bratislava, KŠÚ Košice, KŠÚ Trenčín a KŠÚ Žilina financované príspevkové organizácie, a to stredné odborné školy. V rámci podpoložky    641001 – Príspevkovej organizácii bol pre príspevkové organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ schválený rozpočet s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v objeme 4 187 458 €, upravený rozpočet bol v objeme 4 183 876 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v objeme 4 183 874 €, t.j.     100,0 % z upraveného rozpočtu.
 Na podpoložke 642004 – Cirkevnej škole bol schválený rozpočet pre KŠÚ v objeme                 58 906 296 €. Upravený rozpočet k 31. 12. 2010 bol  v objeme 62 229 493 €, čerpanie bolo v objeme    62 228 839 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly ako normatívne výdavky a nenormatívne výdavky na asistentov učiteľa, odchodné, dopravné, vzdelávacie poukazy, havárie, mimoriadne výsledky žiakov a na príspevok na výchovu a vzdelávanie pre materské školy. 
MŠVVaŠ v zmysle § 14 ods. 8 zákona č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov poskytlo v roku 2010 zriaďovateľom cirkevných škôl príspevok na činnosti súvisiace so zabezpečením úloh a činnosti v oblasti školstva, mládeže a telesnej kultúry v sume 359 244 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 359 244 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
 Na podpoložke 642005 – Súkromnej škole bol schválený rozpočet pre KŠÚ v objeme                             41 702 997 €. Upravený rozpočet k 31. 12. 2010 bol objeme 46 632 872 €. Čerpanie bolo v objeme         46 632 513 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli rozpísané a čerpané len v rámci kódu zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly ako normatívne výdavky a nenormatívne výdavky na asistentov učiteľa, odchodné, vzdelávacie poukazy, mimoriadne výsledky žiakov a na príspevok na výchovu a vzdelávanie pre materské školy.
Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky

V hlavnej kategórii 700 – Kapitálové výdavky nebol rozpísaný schválený rozpočet na rok 2010, na základe rozpočtových opatrení bol upravený na sumu 13 360 117 €. Čerpanie bolo v sume 13 360 113 €,     t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 63 608 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly nebol schválený rozpočet na rok 2010, upravený rozpočet bol v sume 5 410 124 € a čerpanie bolo v sume 5 410 120 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Kategória 710 – Obstarávanie kapitálových aktív
	V kategórii 710 – Obstarávanie kapitálových aktív neboli finančné prostriedky v schválenom rozpočte na rok 2010 rozpísané, upravený rozpočet bol v sume 9 020 506 € a čerpanie v sume 9 020 502 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 63 608 €.

Najvýraznejšie zvýšenie rozpočtu spôsobila úprava rozpočtu na zdroji 11S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja – prostriedky EÚ (o sumu 6 609 971 €).
             S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky na rok 2010, upravený rozpočet bol v sume 1 070 514 €. Dôvodom zvýšenia upraveného rozpočtu v porovnaní so schváleným rozpočtom bolo uvoľnenie finančných prostriedkov z nerozpísaného objemu, ktorý bol evidovaný na vlastnom úrade MŠVVaŠ SR. Čerpanie bolo v sume     1 070 509 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.            
Finančné prostriedky boli použité na havárie špeciálnych základných škôl a dostavby rozostavaných škôl, ktorých zriaďovateľom je KŠÚ, ako i na nákup strojov, prístrojov a výpočtovej techniky. 
Kategória 720 – Kapitálové transfery

V rámci kategórie 720 – Kapitálové transfery neboli finančné prostriedky v schválenom rozpočte rozpísané, upravený rozpočet predstavoval sumu 4 339 611 €. Dôvodom zvýšenia rozpočtu v tejto kategórii bolo uvoľnenie finančných prostriedkov z nerozpísaného objemu evidovaného vo vlastnom úrade MŠVVaŠ SR na riešenie havarijných stavov základných a stredných škôl. Čerpanie bolo v sume 4 339 611 €,              t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky v tejto kategórii boli rozpísané a čerpané iba s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly. 
             V rámci podpoložky 721001 – Príspevkovej organizácii neboli v schválenom rozpočte rozpísané finančné prostriedky. Upravený rozpočet bol v sume 4 200 € a čerpanie v sume 4 200 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli poskytnuté na výstavbu prístrešku školskej kuchyne pre Dopravnú akadémiu, Trenčín.
              V rámci podpoložky 721006 – Obci v schválenom rozpočte neboli rozpísané kapitálové transfery. Upravený rozpočet bol v sume 4 309 510 € a čerpanie 4 309 510 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli poskytnuté na riešenie havárií v základných školách v zriaďovateľskej pôsobnosti obcí.
 V rámci podpoložky 722002 – Cirkvi v schválenom rozpočte neboli rozpísané kapitálové transfery. Upravený rozpočet bol v sume 25 901 € a čerpanie 25 901 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli poskytnuté na riešenie havárií na školách v zriaďovateľskej pôsobnosti cirkví.
1.3.1.3.4   Vyššie územné celky (VÚC)
Podľa §3 ods. 4 zákona č. 597/2003 Z. z. o financovaní základných škôl, stredných škôl a školských zariadení v znení jeho novely č. 179/2009 Z. z. finančné prostriedky pre školy a školské zariadenia                 v zriaďovateľskej pôsobnosti VÚC sa poskytovali priamo z MŠVVaŠ SR. 
Finančné prostriedky pre školy v zriaďovateľskej pôsobnosti VÚC boli rozpísané a čerpané s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v kategórii ekonomickej klasifikácie 640 – Bežné transfery. Schválený rozpočet bol v sume 394 729 445 €, upravený rozpočet predstavoval objem 398 624 811 € a čerpanie bolo v sume 398 624 811 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Z toho na normatívne výdavky v sume 392 355 412 € a nenormatívne výdavky v sume 6 269 399 € na asistentov učiteľa, odchodné, dopravné, vzdelávacie poukazy, mimoriadne výsledky žiakov a na odstránenie havárií.  
Schválený rozpočet, upravený rozpočet a čerpanie výdavkov VÚC k 31.12. 2010 za kód zdroja 111   
                                                                                                                                                    (v €)  
VÚC	 schválený rozpočet	 upravený rozpočet	čerpanie k 31.12.2010 	
			normatívne výdavky 	nenormatívne výdavky 	spolu	% čerpania k upr. rozpočtu 	
Bratislava	38 780 231	38 537 137	37 990 341	546 796	38 537 137	100,0	
Trnava	36 902 933	37 238 517	36 680 313	558 204	37 238 517	100,0	
Trenčín	46 820 207	47 092 055	46 342 098	749 957	47 092 055	100,0	
Nitra	50 791 552	51 118 629	50 329 672	788 957	51 118 629	100,0	
Žilina	58 089 515	59 040 455	58 080 806	959 649	59 040 455	100,0	
VÚC	schválený
rozpočet	upravený
rozpočet	čerpanie k 31.12.2010	
			normatívne
výdavky	nenormatívne
výdavky	spolu	% čerpania k
upr. rozpočtu	
Banská Bystrica	45 585 366	45 454 051	44 793 371	660 680	45 454 051	100,0	
Prešov	60 925 673	62 348 404	61 418 690	929 714	62 348 404	100,0	
Košice	56 833 968	57 795 563	56 720 121	1 075 442	57 795 563	100,0	
spolu	394 729 445	398 624 811	392 355 412	6 269 399	398 624 811	100,0	

1.3.1.4  Zhodnotenie čerpania záväzných limitov dotácií na prenesený výkon pôsobnosti  štátnej správy na obce a vyššie územné celky 

V zmysle zákona č. 497/2009 Z. z. o štátnom rozpočte na rok 2010 a bodu C.1. uznesenia vlády SR č. 692/2009 z 30. septembra 2009 MF SR rozpísalo pre kapitolu školstva prílohou č. 1 k listu                         č. MF/028560/2009-441 v rámci bežných výdavkov účelovú dotáciu na prenesený výkon pôsobnosti štátnej správy na obce a dotáciu na prenesený výkon pôsobnosti štátnej správy na VÚC.

Záväzné limity dotácií na prenesený výkon pôsobnosti štátnej správy na obce a VÚC v roku 2010 – kód zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly                                                                                                                                                                           
                                                                                                                                                                       (v €)   
	Schválený  rozpočet 2010	Upravený rozpočet 2010	Čerpanie výdavkov
k 31. 12. 2010	%
čerpania k SR	% čerpania k UR	
Dotácia na prenesený výkon pôsobnosti štátnej správy na obce (bežné výdavky)	600 894 281	607 338 733	607 327 641	101,1	100,0	
Dotácia na prenesený výkon pôsobnosti štátnej správy na vyššie územné celky (bežné výdavky)	400 979 044	399 068 867	399 068 867	99,5	100,0	
1.3.1.4.1 Dotácia na prenesený výkon  pôsobnosti štátnej správy na obce (bežné výdavky) 
Na podpoložke 641009 – Obci bol ako záväzný ukazovateľ schválený rozpočet vo výške 600 894 281 €, upravený rozpočet predstavoval sumu 607 338 733 €. Výdavky k 31. 12. 2010 boli čerpané vo výške 607 327 641 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Mimorozpočtové prostriedky na tejto položke čerpané neboli. 
Výdavky z dotácie na prenesený výkon štátnej správy na obce boli čerpané na normatívne výdavky a nenormatívne výdavky, ako sú výdavky na asistentov učiteľa, odchodné, dopravné, vzdelávacie poukazy, havárie, mimoriadne výsledky žiakov, na príspevok na výchovu a vzdelávanie pre materské školy, ako aj na činnosť školských úradov obcí. 
1.3.1.4.2 Dotácia na prenesený výkon  pôsobnosti štátnej správy na VÚC (bežné výdavky)  
Na podpoložke 641010 – VÚC bol ako záväzný ukazovateľ schválený rozpočet vo výške          400 979 044 €, upravený rozpočet predstavoval výšku 399 068 867 €. Výdavky k 31. 12. 2010 boli čerpané   v sume 399 068 867 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
Výdavky z dotácie na prenesený výkon štátnej správy na VÚC boli čerpané na normatívne výdavky a nenormatívne výdavky – na asistentov učiteľa, odchodné, dopravné, vzdelávacie poukazy, havárie, mimoriadne výsledky žiakov ako aj na činnosť školských úradov VÚC.
1.3.1.5 Vyhodnotenie zahraničných pracovných ciest (ZPC)
	Na zahraničné pracovné cesty (ďalej len „ZPC“) bol v rámci ministerstva na rok 2010 schválený rozpočet v sume 1 601 572 €, upravený rozpočet kapitoly na ZPC bol v sume 941 494 € a čerpanie           k 31. 12. 2010 bolo v objeme 929 691 €, t.j. 98,7 % z upraveného rozpočtu.  
V tom s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume 1 601 572 €, upravený rozpočet v sume 921 150 € a čerpanie k 31.12.2010 bolo v sume 901 757 €,               t.j. 97,9 % z upraveného rozpočtu.
Z mimorozpočtových zdrojov boli na ZPC čerpané finančné prostriedky v sume 68 746 €. 
Okrem čerpania s kódom zdroja 111 a mimorozpočtových zdrojov boli na ZPC v kapitole     MŠVvaŠ SR čerpané finančné prostriedky s nasledovnými kódmi zdroja:   
(v €)     
Kód zdroja	Schválený  rozpočet       2010	Upravený rozpočet
k  31.12.2010	Čerpanie výdavkov
k 31.12.2010	%  čerpania k SR	% čerpania k UR	

						
11H - Transfer od ostatných subjektov verejnej správy	0	0	1320	0,0	0,0	
11T1 - Európsky sociálny fond (prostriedky EÚ)	0	5 780	5 780	0,0	100,0	
11T2 - Európsky sociálny fond - spolufinancovanie zo ŠR	0	1 020	1 020	0,0	100,0	
13T1 - Európsky sociálny fond  (prostriedky EÚ) - zdroje z predch. rokov	0	11 512	11 512	0,0	100,0	
13T2 - Európsky sociálny fond - spolufinancovanie zo ŠR - zdroje z predch. rokov	0	2 032	2 032	0,0	100,0	
14 - Zdroje z ostatných rozpočtových kapitol (napr. VPS, SAV )	0	0	6 270	0,0	0,0	
SPOLU	0	20 344	27 934	0,0	137,3	
                                                                                                                                                              
1.3.1.5.1  Vlastný úrad MŠVVaŠ SR
Pre vlastný úrad MŠVVaŠ SR (vrátane VOJ) bol schválený rozpočet na ZPC v sume 1 410 253 €. Upravený rozpočet bol v sume 686 534 €. K 31. 12. 2010 predstavovalo čerpanie sumu 667 245 €, t.j. 97,2 % z upraveného rozpočtu.
Schválený rozpočet na ZPC s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly na rok 2010 bol stanovený v sume 1 410 253 €, upravený bol na objem 686 534 €, čerpanie bolo v sume 667 245 €,         t.j. 97,2 %.
Na ZPC boli použité aj finančné prostriedky z mimorozpočtových zdrojov, a to v sume 5 616 €.
Medzinárodná  spolupráca  v oblasti školstva, mládeže, športu a vedy bola v roku 2010 zameraná predovšetkým na rozvoj a prehĺbenie kontaktov so susednými krajinami, krajinami V4, členskými krajinami Európskej únie a vybranými vyspelými krajinami sveta. Pri tvorbe medzinárodnej zmluvnej základne z hľadiska teritoriálneho bolo východiskom zameranie zahraničnej politiky, ktorá bola na rok 2010 stanovená Ministerstvom zahraničných vecí SR. 
Rozvoj bilaterálnych vzťahov Slovenskej republiky v roku 2010 bol podmienený prioritami v oblasti európskej a transatlantickej integrácie, členstva SR v EÚ. 
MŠVVaŠ SR v roku 2010 plnilo v oblasti multilaterálnej spolupráce úlohy a záväzky vyplývajúce z členstva SR v medzinárodných organizáciách a iniciatívach ako OECD, OSN (UNESCO), Rada Európy, OBSE a z členstva v EÚ. Ministerstvo pokračovalo aj v zabezpečovaní multilaterálneho výmenného programu pre univerzity v strednej Európe CEEPUS (Central European Exchange Program for University Studies) a participácii na medzinárodnom programe United World College (UWC). 
V oblasti vedy boli ZPC v roku 2010 uskutočnené na základe priorít a potrieb pri plnení úloh v oblasti medzinárodnej vedecko-technickej spolupráce. Boli zabezpečované existujúce a pokračujúce aktivity medzinárodnej vedecko-technickej spolupráce. Na zahraničné aktivity v oblasti vedy, na výbory, podvýbory ako aj pracovné skupiny Rady EÚ boli okrem zamestnancov ministerstva vysielaní aj experti, ktorí nie sú zamestnancami ministerstva, ale sú ministerstvom, prípadne vládou menovaní. Podobne ako v prípade EÚ boli na zasadnutia orgánov aj v iných zoskupeniach (OECD, CERN, CREST, SÚJV) menovaní externí pracovníci.
ZPC v oblasti regionálneho školstva boli prioritne zamerané na účasť v riadiacich výboroch, pracovných a expertných skupinách EÚ a iných európskych organizáciách. Ďalšie zahraničné pracovné cesty sa týkali možnosti účasti pracovníkov na medzinárodných seminároch, konferenciách a projektoch medzinárodného charakteru (konferencia „Zdravie mladých ľudí“, konferencia „Školské stravovanie“, seminár OECD o profesionálnom rozvoji v oblasti predškolskej výchovy, zasadnutie výboru OSN pre omamné látky, zasadania Najvyššej rady Európskych škôl, Svetové fórum dyslexie). 
Cieľom ZPC v oblasti štátnej starostlivosti o šport  v roku 2010 bolo konkretizovať a naplniť Národný program rozvoja športu a s tým súvisiace aktivity ako aj plniť záväzky Slovenskej republiky na rokovaniach Rady Európy v oblasti športu - účasť vo výbore pre rozvoj športu (CDDS), stretnutie pracovných skupín pre šport, zasadania stáleho výboru súťaží „Olympijské nádeje“, účasť na konferencii „Európsky deň trénerov“, účasť na ZOH, účasť na vzdelávacom programe MOV a tiež vo výbore boja proti dopingu v športe a boja proti násilnostiam na športových podujatiach. 
Aktivity medzinárodnej spolupráce v rámci zabezpečovania európskych záležitostí v roku 2010 súviseli s pravidelnou účasťou delegovaných zástupcov ministerstva na zasadaniach Výborov pre ESF, zasadnutiach technickej pracovnej skupiny, ďalej účasťou na seminároch o tvorbe a implementácii projektov technickej pomoci, o kontrolných a riadiacich mechanizmoch pre nové programové obdobie a iných zasadaniach v rámci OP Vzdelávanie a OP Výskum a vývoj. 
Ďalšie ZPC súviseli s problematikou Európskych škôl, európskej spolupráce v odbornom vzdelávaní, s účasťou na zasadaniach výborov pre európsky kvalifikačný rámec, zasadnutiach k Akčnému plánu vzdelávania dospelých, školeniami expertov pre prípravu pilotného testovania v rámci PIAAC, so zabezpečovaním cieľov vyplývajúcich z Lisabonskej stratégie v oblasti vzdelávania, uznávania dokladov o vzdelaní, propagácie slovenských vysokých škôl v zahraničí, z OP Vzdelávanie a odborná príprava 2010, z komunitárnych programov, ako aj z priorít krajín predsedajúcich Európskej únii v roku 2010.
Výdavky na ZPC súvisiace s vyslaním a pôsobením štipendistov, lektorov a učiteľov slovenského jazyka v zahraničí v zmysle medzinárodných zmluvných dokumentov predstavovali sumu 164 254 €.
Na základe uznesenia vlády SR č. 144/2008 bolo vyslaných 170 štipendistov (žiakov stredných škôl) v školskom roku 2009/2010 na štúdium do zahraničia do týchto krajín: Francúzsko, Nemecko, Španielsko, Ruská federácia a Írska republika, ktorí sa vo väčšej miere vrátili a zároveň bolo vyslaných 229 nových štipendistov. Na uvedený účel bola čerpaná suma 208 379 €. 
1.3.1.5.2 Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie
Pre ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie (ďalej len „OPRO“) bol schválený rozpočet na ZPC v sume 175 185 €. Upravený rozpočet bol v sume 214 212 €. K 31. 12. 2010 predstavuje čerpanie sumu 220 472 €, t.j. 102,9 % z upraveného rozpočtu.  
V tom s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v objeme 175 185 €, upravený rozpočet bol v sume 198 949 €, čerpanie bolo v sume 198 940 €, t.j. 100,0% z upraveného rozpočtu. 
Okrem toho boli na ZPC použité finančné prostriedky z mimorozpočtových zdrojov, a to v sume     24 889 €. 
Pracovníci OPRO sa zúčastňovali pracovných stretnutí, seminárov, medzinárodných konferencií a ďalších akcií a aktivít. ZPC súviseli s:
- reformou školstva, cieľom ktorých bola koncepčná a koordinačná činnosť v oblasti stratégie rozvoja školskej sústavy na Slovensku a porovnanie so skúsenosťami z iných vzdelávacích systémov ako aj aktívna účasť na domácich a medzinárodných projektoch s dôrazom na problematiku vzdelávania (ŠPÚ), 
- prezentáciou dosiahnutých výsledkov vedecko – výskumnej činnosti v rámci riešenia projektov na medzinárodných konferenciách v Nemecku, Číne, Švédsku, Fínsku, Grécku a v Českej republike (MLC), 
- účasťou na seminároch v oblasti fyzioterapie, na medzinárodnom seminári „Európsky deň trénerov“, cestami vrcholových športovcov do Rakúska, Švajčiarska, Slovinska, Talianska, Nemecka a Českej republiky za účelom kvalitnej športovej prípravy (NŠC), 
- účasťou na odborných seminároch v Dánsku a v Holandsku, prínosom ktorých bolo získanie a výmena informácií a poznatkov, poznávanie jednotlivých školských vzdelávacích systémov a stratégií kontrolnej inšpekčnej činnosti hostiteľských krajín a následné využitie týchto poznatkov pri vykonávaní inšpekčnej činnosti v slovenských školách, skvalitňovaní a inovácii postupov výkonu inšpekcie (ŠŠI), 
- účasťou zamestnancov na pracovných stretnutiach v rámci Programu celoživotného vzdelávania                 v Nemecku, účasťou pracovníkov a učiteľov vyučujúcich predmety, ktorých obsahom sú aj informácie o krajinách EÚ, na návšteve Európskeho parlamentu v Bruseli, účasťou na stretnutí v rámci projektu Grundtvig - lina v Španielsku za účelom vyhodnotenia a výmeny skúseností z priebehu realizácie projektu (MPC), 
- účasťou na seminári „State AID 2010 – Financial and Economics Crisis“ v Nemecku, ktorý bol zameraný na riešenie finančnej a ekonomickej krízy, na stretnutí k implementácii OP Vzdelávanie pre konkurencieschopnosť a OP Výskum a vývoj pre inovácie v Českej republike a tiež na seminári Double financing v Belgicku (ASFEU), 
- zapájaním sa do európskych štruktúr a udržiavaním kontaktov s partnerskými organizáciami v krajinách Európskej únie (ŠIOV),
- účasťou na pracovných stretnutiach v rámci projektu medzinárodnej spolupráce OECD INES (Indications of Education Systems) v Dánsku, Francúzku, Južnej Kórei a Turecku za účelom zvýšenia kvality, rozsahu a aktuálnosti údajov vykazovaných v oblasti vzdelávania v medzinárodných štatistikách a na pracovnom stretnutí riešiteľov projektu EUROSTUDENT IV v Turecku (ÚIPŠ), 
- účasťou zástupcov Študentskej rady VŠ na zasadnutiach medzinárodných študentských organizácií a na konferenciách riešiacich problematiku vysokoškolského vzdelávania (ÚIPŠ),
 - účasťou zamestnancov na konferencii o profesionálnych informačných zdrojoch „INFOFÓRUM 2010“, na konferenciách „Problematika historických a vzácných knižních fondů“ a „Informační gramotnost – vědomosti a dovednosti pro život“ (SPK), 
- účasťou na stretnutiach za účelom plnenia hlavných úloh organizácie súvisiacich so zabezpečovaním medzinárodných meraní a monitorovaním procesov vývoja výsledkov vzdelávania na celoštátnej úrovni a v medzinárodnom porovnaní, účasťou na stretnutiach v rámci medzinárodných projektov riadených organizáciami IEA a OECD – išlo o stretnutia koordinátorov štúdií PIRLS, TIMSS, ICCS a ICILS, účasťou na medzinárodnej konferencii, ktorú usporiadalo Ministerstvo školstva Španielska a na konferencii „Educational Change in the Global Context“ v Českej republike (NÚCEM),
- s cieľom zabezpečovať organizačné a administratívne fungovanie podporných štruktúr 7. Rámcového programu, získať aktuálne informácie a podieľať sa na príprave dokumentov týkajúcich sa podpory a zamerania výskumu v Európskom priestore, medzi najvýznamnejšie patrili: stretnutie predstaviteľov členských organizácií ENV MO FORUM Research Integrity, stretnutie predstaviteľov členských organizácií ENV MO FORUM Research Carrer Development, stretnutie národných koordinátorov programov ENV EUROCORES (EUROCORES Scheme management meeting), valné zhromaždenie Európskej nadácie       pre vedu, valné zhromaždenie EUROHORCs a iné (APVV).
1.3.1.5.3 Krajské školské úrady      
Pre krajské školské úrady (ďalej len „KŠÚ“) bol schválený rozpočet na ZPC v celkovom objeme      16 134 €. Upravený rozpočet bol v sume 40 749 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 41 974 €,                    t.j. 103,0 % k upravenému rozpočtu. 
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol na zahraničné pracovné cesty schválený rozpočet v objeme 16 134 €. Upravený rozpočet bol v objeme 35 667 €, čerpanie bolo v objeme 35 573 €, t.j. 99,7 %. 
Z mimorozpočtových zdrojov boli na ZPC čerpané finančné prostriedky v objeme 38 241 €. 
Pracovníci KŠÚ a pedagógovia škôl v riadiacej pôsobnosti KŠÚ sa v rámci ZPC zúčastňovali konferencií, špeciálnych seminárov, odborných prednášok a pracovných stretnutí, ako doprovod žiakov aj sústredení, pretekov a výmenných pobytov. ZPC súviseli s:
- účasťou na stretnutí, ktorého cieľom bolo oboznámiť sa s formami a metódami práce s viacnásobným postihnutím detí v USA, účasťou na stretnutí mládeže prevýchovných zariadení v Nemecku, účasťou žiakov Spojenej školy D. Tatarku v Poprade na pretekoch a sústredeniach zjazdového lyžovania v Českej republike, Rakúsku, Nemecku, Taliansku, Fínsku a Lotyšsku, účasťou pedagógov na stretnutiach v rámci projektu Comenius vo Francúzku a Rumunsku (KŠÚ Prešov), 
- účasťou 4 pedagogických zamestnancov so 42 žiakmi Gymnázia M. R. Štefánika, Námestie                        L. Novomeského v Košiciach na výmennom pobyte vo Francúzsku, 3 pedagogických zamestnancov so žiakmi Spojenej školy internátnej, Školská 12 v Michalovciach na stretnutí postihnutej mládeže „Tag Der Begegnung“ v Nemecku, 3 zamestnancov a 11 žiakov Spojenej školy pre telesne postihnutých žiakov, Opatovská 97 v Košiciach na výmennom pobyte v Nemecku (KŠÚ Košice), 
- účasťou na medzinárodnom seminári „HEILEN und Erziehen 15“ v Nemecku, ktorý bol zameraný na získanie najnovších poznatkov v oblasti výchovy a vzdelávania detí so špeciálnymi výchovno-vzdelávacími potrebami, kde sa prezentovala práca slovenského špeciálneho školstva, na medzinárodnej konferencii „Európska jar 2010“ v Španielsku venovanej aj solidarite a podpore sociálnej kohézie z pohľadu vzdelávania v rámci Európskeho boja proti chudobe a sociálnej exklúzii (KŠÚ Žilina), 
- účasťou na medzinárodných konferenciách v rámci vzdelávacieho programu ENERSOL v Českej republike, kde sa prezentovalo  slovenské predprimárne vzdelávanie a účasťou na 14. medzinárodnej daltonskej konferencii v Českej republike, ktorej prínosom bola výmena odborných skúseností s daltonským vyučovaním v zahraničí (KŠÚ Trnava), 
- účasťou na stretnutí v rámci projektu Comenius v Nemecku, na medzinárodnej konferencii „Perspektívy špeciálneho vzdelávania v ČR a v SR“ v Českej republike (KŠÚ Trenčín), 
- účasťou pedagogických zamestnancov na projektových stretnutiach v rámci projektu Comenius – multilaterálne partnerstvá škôl v Rumunsku, Taliansku, Švédsku a Írsku za účelom získania informácií o výchovno-vzdelávacom systéme v európskych krajinách, účasťou na medzinárodnej konferencii „Perspektívy špeciálneho vzdelávania v ČR a v SR“ v Českej republike za účelom získania informácií o nových trendoch v edukácii zdravotne znevýhodnených žiakov na medzinárodnej úrovni (KŠÚ Banská Bystrica), 
- účasťou 19 žiakov a 4 pedagógov Gymnázia, Párovska 1 v Nitre na power-pointových  prezentáciách tém projektu „História a kultúra nášho mesta“ v rámci projektu Comenius v Holandsku, 10 pedagógov ŠZŠ a VJM v Hurbanove na realizácii projektu Comenius v Nemecku, účasťou na výmennom pobyte detí v rámci projektu EÚ „Mládež v akcii“ - umelecké dielne ručných prác pre hendikepovanú mládež (KŠÚ Nitra), 
- účasťou pedagógov Spojenej školy, Novohradská 3 v Bratislave, ktorá realizuje štúdium v bilingválnej forme, na verejných zahraničných workschopoch – v Oxforde, Bruseli, Seville, Berlíne, Zürichu a Maribore, účasťou na pracovnom stretnutí v rámci projektu Comenius v Grécku, žiakov Spojenej školy, Metodova 2 v Bratislave a Gymnázia F.G. Lorcu, Hronská 3 v Bratislave, na výmenných pobytoch vo Francúzku, Španielsku a Rakúsku, účasťou zamestnancov KŠÚ a pedagógov na 3. medzinárodnej špeciálno-pedagogickej konferencii k problematike „Perspektívy špeciálneho vzdelávania“ v Českej republike (KŠÚ Bratislava). 
Prínosom ZPC, ktorých sa zúčastnili pedagógovia a ďalší pracovníci KŠÚ bolo získanie nových poznatkov a skúseností v oblasti vzdelávania a práce s mládežou, predovšetkým z práce s telesne a mentálne postihnutými a uplatňovanie získaných poznatkov v praxi. Taktiež získavanie informácií o výchovno-vzdelávacom systéme navštívených európskych krajín.                                                                                                                     

1.3.1.5.4  Príspevkové organizácie 
	Schválený rozpočet na ZPC pre PO v sume 73 398 €, upravený rozpočet bol v sume 155 456 €. Čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 115 909 €, t.j. 74,6 % z upraveného rozpočtu. 
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet 62 402 €, upravený rozpočet bol v sume 78 254 €, čerpanie bolo v sume 58 454 €, t.j. 74,7 % z upraveného rozpočtu. Čerpanie s kódom zdroja 13S1 – Európsky fond regionálneho rozvoja (prostriedky EÚ) bolo v sume 2 363 €, s kódom zdroja 13S2 – Európsky fond regionálneho rozvoja (spolufinancovanie zo ŠR) v sume 417 €. 
Mimorozpočtové zdroje boli čerpané v sume 54 675 €, z toho s kódom zdroja 11P3 – Kultúra a médiá v sume 33 493 €, s kódom zdroja 11O5 – Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ) v sume          1 099 s kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia v sume 10 815 € a vlastné zdroje s kódom zdroja            45 – Iné zdroje vyššie neuvedené v sume 9 268 €.    
	Pracovníci PO sa zúčastňovali medzinárodných stretnutí, konferencií, zasadnutí, seminárov a ďalších akcií a aktivít, ako sú napríklad: 
- školenia a pracovné stretnutia projektových manažérov programu EÚ Mládež v akcii organizované EK alebo ostatnými Národnými kanceláriami programu Mládež v akcii, pracovné stretnutia k Európskemu roku dobrovoľníctva vo Francúzsku a v Bruseli, stretnutie ECEI Youth Forum, Vzdelávanie a zamestnávanie mladých ľudí v Čiernej Hore, medzinárodné stretnutie k projektu Grundtvig vo Francúzsku, návšteva Ministerstva mládeže a športu v Srbsku v rámci začatia spolupráce, stretnutie národných korešpondentov EKCYP v Belgicku, multilaterálne stretnutie ôsmych členských krajín EÚ k téme vytvárania nových príležitostí pre rozvoj cezhraničného dobrovoľníctva v Prahe (Iuventa),
- vycestovanie speváckeho zboru slovenských učiteľov na medzinárodný festival zborového spevu „Musica religiosa“ v Olomouci, speváckeho zboru slovenských učiteliek OZVENA na recipročný koncert do Španielska, vystúpenie speváckeho zboru slovenských učiteľov vo Švajčiarsku na medzinárodnom festivale zborového spevu a na IV. Svetovom festivale vína v Pecsi v Maďarsku (Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov), 
- účasť na kľúčových multilaterálnych pracovných zasadnutiach – Monitorovacej skupiny Dohovoru proti dopingu Rady Európy v Štrasburgu, na európskom výbore pre Svetovú antidopingovú agentúru WADA v Štrasburgu, na zasadnutí pracovnej skupiny pre antidoping Európskej komisie v Bruseli, na valnom zhromaždení Asociácie národných antidopingových organizácií ANADO v Bukurešti, na koordinačnom a expertnom zasadnutí Svetovej antidopingovej agentúry WADA pre monitoring pobytu športovca a udeľovanie terapeutických výnimiek národných antidopingových organizácií v Lausanne, na kontrolnej misii agentúry I. svetovej olympiády mládeže v Singapure, na seminári WADA vo Vancouvri, na pracovných a koordinačných stretnutiach s vedením recipročných organizácií v Českej republike                  a Rakúsku, ZPC v súvisiace s koordináciou činností, aktualizáciou poznatkov v oblasti analýzy zakázaných látok a interpretácie expertných poznatkov, s rozvojom spolupráce s medzinárodnými akreditovanými laboratóriami na báze expertnej a analytickej činnosti v Rakúsku, Nemecku a Českej republike (Antidopingová agentúra SR), 
- účasť pracovníkov na rokovaniach, seminároch a konferenciách napr. na Eric Committee Meeting a Konwledge Based Bio-Economy v Belgicku, konferencii Centrope vo Viedni, na „INFOFÓRUM 2010“ v Prahe, na „Patlib 2010“ v Nemecku, na súťaži mladých vedcov v USA, na medzinárodnej konferencii ICSTI v Azejbardžane, na medzinárodnej výmene skúseností z technologického transferu vo Fínsku, na funkčnej skúške na knižný scanner vo Švajčiarsku, na „4th. Plagiarism Conference 2010 vo Veľkej Británi“, na „Streamlining the implementation mechanism of the structural funds“ v Belgicku, na „FEBS Council Meeting biomolecular“ vo Švédsku, na 39. výročnej konferencii „LIBER“ v Dánsku, na „MCVTI – Salon of Innovation“  v Rusku, na konferenciách a seminároch v Českej republike, na školení „Zručnosti a nástroje používané v rešeršných službách“ v Nemecku, na seminári pre EDC Právo občanov na prístup k informáciám v Belgicku, na „European Molecular Biology Laboratory“ v Nemecku, na „Policy workshop on access to and preservation of scient.information“ v Belgicku, na „EuroCRIS Membershipo meeting NITT a NISPEZ“ v Českej republike, na „Online Information 2010“ vo Veľkej Británii, na diskusii k otázkam zefektívnenia implementácie štrukturálnych fondov v Belgicku (Centrum vedecko-technických informácií SR),
- účasť pracovníkov na konferencii „Rodina a její místo ve speciální pedagogice“ v Olomouci, na konferencii XXVIII. Psychologické dny „Cesty psychologie a psychologie cest“ v Olomouci, ZPC v rámci výskumnej činnosti – úlohy VEGA G 99 Osobnosť nadaného jedinca v Prahe a odborných návštev v Prahe (napr. rokovania s fy Testcentrum) (Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie), 
- účasť na pracovnom rokovaní národných koordinátorov a národných expertov projektu ELGPN vo Veľkej Británii a Islande, na pracovnom stretnutí členov projektových tímov CBI of National LLL-Strategies v Rakúsku a v Maďarsku, na plenárnom mítingu koordinátorov a expertov projektu ELGPN v Španielsku, na pracovnom rokovaní k projektu ELGPN-TG 1 v Talline, na plenárnom zasadnutí ELGPN v Lisabone, na študijnej ceste v rámci projektu CCBI-NLLS v Rakúsku, na medzinárodnej konferencii ELGPN a CEI v Prahe (Národný ústav celoživotného vzdelávania),
- účasť na rokovaniach k dohode zmluvy o spolupráci na ďalšie obdobie so Železničným technických učilišťom v Kazatine a v Kyjeve, na konferencii o spôsobe vedenia vyučovacieho procesu a riadení chodu školy na Ukrajine, na stretnutí, kde sa dohodli podmienky uskutočnenia odbornej stáže pre žiakov cestovného ruchu v hoteloch v Taliansku, na zahraničnej stáži slovenských žiakov a učiteľky ruského jazyka na škole v Kazatine na Ukrajine, na odbornej exkurzii so žiakmi cestovného ruchu v Prahe, na Medzinárodnom seminári Asociácie európskych učiteľov v Nemecku, na medzinárodnej výstave stredných odborných škôl v Kazatine na Ukrajine (Dopravná akadémia v Trenčíne).
1.3.1.6  Analýza použitia prostriedkov vyčlenených v štátnom rozpočte formou rezerv § 1 ods. 6 zákona  č. 497/2009 Z. z. o štátnom rozpočte na rok 2010 
	 Na základe rozhodnutia predsedu vlády SR o pridelení rozpočtových prostriedkov z rezervy predsedu vlády SR bola kapitole MŠVVaŠ SR poskytnutá suma 12 000 € (bežné výdavky v sume 2000 € a kapitálové výdavky v sume 10 000 €) s účelovým určením na:
- podporu pedagogického projektu realizovaného v roku 2010 s názvom „Návšteva európskych inštitúcií verejnej správy a spoznávanie významných metropol (Paríž, Lyon, Miláno, Ženeva)“ pre verejnú vysokú školu Univerzitu Komenského v Bratislave v sume 2000 € (bežné výdavky, viď RO č. 24/2010 v prílohe). Tieto finančné prostriedky boli vysokou školou vyčerpané účelne a v súlade s ich poskytnutím,
- nákup vybavenia do špecializovanej miestnosti určenej na vzdelávanie učiteľov, organizovanie prednášok, školení a porád pre Spojenú školu Metodova 2, Bratislava v sume 10 000 € (kapitálové výdavky, viď RO č. 10/2010 v prílohe). Nevyčerpaná zostala suma 0,43 €.
Z celkovej sumy 12 000 € boli v roku 2010 vyčerpané finančné prostriedky v sume 11 999,57 €. Finančné prostriedky zostali nevyčerpané v sume 0,43 €.
1.3.2 Výdavky kapitoly podľa funkčnej klasifikácie
Schválený rozpočet výdavkov za kapitolu podľa funkčnej klasifikácie bol v objeme    2 348 231 752 €, upravený rozpočet bol v sume 2 104 046 945 €. Čerpanie bez mimorozpočtových zdrojov bolo v objeme 2 090 552 663 €, t.j. 99,4 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie v sume 2 372 046 €. 
Najvyšší objem finančných prostriedkov kapitoly (bez mimorozpočtových prostriedkov) tvorili výdavky v oddieli 09 – Vzdelávanie, kde čerpanie v sume 1 846 612 591 € predstavovalo 88,3 % z celkového čerpania finančných prostriedkov kapitoly a 99,3 % z upraveného rozpočtu v tomto oddieli. Schválený rozpočet bol v sume 1 911 286 794 € a upravený rozpočet bol v objeme 1 860 360 845 €. 
V oddieli 09 bola zahrnutá prevažná časť výdavkov na regionálne školstvo, vysoké školy, prevádzku a činnosť vlastného úradu (vrátane platobnej jednotky – VOJ), priamo riadených rozpočtových organizácií (ASFEU, MPC, ŠŠI, ÚIPŠ, ŠPÚ, ŠIOV, NÚCEM), krajských školských úradov, príspevkových organizácií (VÚDPaP, NÚCV, IU a príspevkové organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ Trenčín, KŠÚ Žilina a KŠÚ Košice).
Z celkového čerpania výdavkov v oddieli 09 – Vzdelávanie objemovo najvýznamnejšia bola skupina 09.1 – Predškolská výchova a základné vzdelanie, kde bolo čerpanie v sume 735 377 681 €, čo predstavovalo 39,8 % z výdavkov oddielu 09 a skupina 09.2 – Stredoškolské vzdelávanie, kde bolo čerpanie v sume 505 742 765 €, čo tvorilo 27,4 % z výdavkov oddielu 09. V skupine 09.2 boli zohľadnené výdavky na všetky druhy gymnázií, stredných odborných škôl a odborných učilíšť. 
Celkové výdavky na zabezpečenie predškolskej výchovy, základného vzdelávania a stredoškolského vzdelávania boli čerpané v sume 1 241 120 446 €. A zabezpečovali sa najmä prostredníctvom KŠÚ, VÚC a príslušných zriaďovateľov škôl v rámci kódu zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 1 222 276 456 € formou normatívnych a nenormatívnych príspevkov školám v zmysle zákona č. 597/2003   Z. z. o financovaní základných škôl, stredných škôl a školských zariadení v znení neskorších predpisov a podľa nariadenia vlády SR č. 630/2008 Z. z., ktorým sa ustanovujú podrobnosti rozpisu finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu pre školy a školské zariadenia v znení neskorších predpisov. Normatívne výdavky sa určujú na základe počtu žiakov a podľa typu školy a druhu školského zariadenia. Nenormatívne výdavky sa poskytujú podľa ustanovení § 4 a § 7 citovaného zákona a podľa nariadenia vlády SR                  č. 630/2008 Z. z. v znení neskorších predpisov. Ide o výdavky špecifického charakteru – financovanie asistentov učiteľa, odchodného, dopravného žiakov, vzdelávacích poukazov, havárií a mimoriadnych výsledkov žiakov ako aj príspevku na výchovu a vzdelávanie pre materské školy. Zvyšné výdavky boli čerpané s kódmi zdroja 11T1, 11T2, 13T1 a 13T2 u KŠÚ, na vlastnom úrade MŠVVaŠ SR (platobná jednotka – VOJ) v rámci OP Vzdelávanie a v ÚIPŠ na štipendiá.
 Ďalšou významnou položkou v rámci oddielu 09 boli výdavky v skupine 09.4 – Vysokoškolské vzdelávanie, ktoré boli čerpané v sume 444 033 417 €, t.j. 24,0 % z čerpania oddielu 09. V skupine 09.4 boli čerpané výdavky na prvý a druhý stupeň vysokoškolského vzdelávania v triede 09.4.1 a 09.4.2 v sume 412 405 874 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 412 434 153 €. V tomto objeme boli zahrnuté okrem výdavkov na zabezpečenie výučbového procesu, zákonné nároky študentov na sociálne štipendiá a tiež motivačné štipendiá. Výdavky v triede 09.4.3 – Tretí stupeň vysokoškolského vzdelávania – doktorandské štúdium boli čerpané v sume 31 627 543 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 31 627 543 € a zahŕňajú výdavky na štipendiá, príplatky a ostatné výdavky na podporu tohto vzdelávania.
V rámci skupiny 09.5 – Nedefinovateľné vzdelávanie boli čerpané výdavky v sume 10 690 922 €, t.j. 0,6 % z čerpania oddielu 09. V rámci funkčnej klasifikácie 09.5.0.1 – Zariadenia pre záujmové vzdelávanie a 09.5.0.2 – Centrá voľného času boli čerpané výdavky u KŠÚ a IU a v podtriede 09.5.0.4 – Zariadenia pre celoživotné vzdelávanie boli čerpané výdavky u NÚCV.   
V rámci skupiny 09.6 – Služby v školstve boli čerpané výdavky v sume 60 806 434 €, čo je 3,3 % z oddielu 09 a 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 60 788 428 €. Výdavky boli čerpané na zabezpečenie prevádzky domovov mládeže pre vysoké školy (09.6.0.5) a na nárokové príspevky na stravovanie študentov dennej formy štúdia (09.6.0.3). V tejto skupine boli ďalej čerpané najmä výdavky na školské stravovanie v predškolských zariadeniach, na základných a stredných školách, stravovanie a ubytovacie služby pre žiakov v špeciálnych školách, na zariadenia výchovného poradenstva a výchovnej prevencie.
Výdavky v skupine 09.8 – Vzdelávanie inde neklasifikované boli čerpané v sume 82 524 283 €, čo je 4,5 % z oddielu 09 a 86,0 % z upraveného rozpočtu v sume 95 993 527 € a zohľadňovali výdavky na prevádzku niektorých vyššie uvedených priamo riadených rozpočtových a príspevkových organizácií, vrátane KŠÚ, školských úradov obcí a VÚC a vlastného úradu MŠVVaŠ SR. 
V rámci oddielu 01 – Všeobecné verejné služby bol schválený rozpočet v sume 344 053 891 €, upravený rozpočet v sume 158 608 168 € a čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 158 863 706 €, t.j. 100,2 % z upraveného rozpočtu. Najvyšší podiel 73,1 % z oddielu 01 tvorí skupina 01.4 – Základný výskum, kde bolo čerpanie v objeme 116 126 913 €, t.j. 100,3 % z upraveného rozpočtu. Schválený rozpočet bol v sume 279 899 281 € a upravený rozpočet v sume 115 751 271 €. Výdavky boli čerpané najmä na verejných vysokých školách (podtrieda 01.4.04, poskytnutá dotácia v sume 74 225 370 €) a v štátnych a neštátnych  subjektoch, ktorým boli poskytnuté finančné prostriedky na riešenie úloh základného výskumu (podtrieda 01.4.05, poskytnutá dotácia v sume 31 147 369 €). Čerpanie výdavkov na vedu a techniku v oddieli 01 je uvedené v časti 1.3.2.1 Výdavky na vedu a techniku. 
Ostatné finančné prostriedky v rámci oddielu 01 boli čerpané v sume 42 736 793 €. Uvedené finančné prostriedky zahŕňali výdavky na zahraničnú oblasť a na všeobecné verejné služby. Celkové čerpanie zahŕňalo výdavky na zahraničné pracovné cesty, plnenie úloh vyplývajúcich z medzinárodných zmluvných dokumentov, štipendiá vlády SR pre štipendistov z rozvojových krajín ako i Slovákov žijúcich       v zahraničí, štipendijné programy a projekty v rámci bilaterálnej a multilaterálnej spolupráce, platy, poistné a príspevky do poisťovní za lektorov a učiteľov v zahraničí. V rámci oddielu 01 boli zahrnuté finančné prostriedky na činnosť rozpočtovej organizácie ASFEU (01.1.3), na prevádzku rozpočtovej organizácie APVV a na predmet činnosti príspevkovej organizácie CVTI (01.3.3), na zabezpečenie chodu informačného systému MŠVVaŠ SR (01.3.2.2) a na SANET (01.3.2.3).
V oddieli  07 – Zdravotníctvo bol schválený rozpočet v sume 6 640 000 €, upravený rozpočet bol    v sume 6 640 000 €. Výdavky boli v plnej výške poskytnuté ako transfer verejným vysokým školám na zabezpečenie praktickej výučby študentov lekárskych a zdravotníckych študijných odborov na klinických pracoviskách v zdravotníckych zariadeniach. 
V oddieli 08 – Rekreácia, kultúra a náboženstvo bol schválený rozpočet v sume 86 229 773 €, k 31. 12. 2010 bol upravený na sumu 76 026 332 €. Čerpanie výdavkov bolo v sume 76 024 902 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. Najvyššie čerpanie bolo v skupine 08.1 – Rekreačné a športové služby, a to v sume 75 083 660 €, t.j. 98,8 % z celkovej čiastky rozpočtovanej na tomto oddieli a 100,0 % z upraveného rozpočtu v sume 75 083 660 €. Výdavky boli použité na podporu všetkých druhov športov, štátnej  športovej reprezentácie, na materiálno – technický rozvoj športu a na prevádzku a činnosť priamo riadených organizácií NŠC a AA SR. 
V skupine 08.2 – Kultúrne služby sa čerpali finančné prostriedky v objeme 941 242 €, t.j. 99,9 % z upraveného rozpočtu v sume 942 672 €. Finančné prostriedky boli použité najmä na zabezpečenie kultúrnych aktivít verejných vysokých škôl (činnosť akademických umeleckých súborov, prevádzku umeleckých galérií a pod.), ako aj na kultúrne aktivity organizácií SPK a DSZSU.
1.3.2.1 Výdavky na vedu a techniku
Výdavky na vedu a techniku boli čerpané v rámci funkčnej klasifikácie: 01.3.3 – Iné všeobecné služby, 01.4.0.1 – Základný výskum – SAV, 01.4.0.2 – SAV – Organizácie výskumu a vývoja, 01.4.0.4 – Základný výskum na vysokých školách, 01.4.0.5 – Základný výskum v ostatných štátnych a neštátnych subjektoch, 09.7.0 – Výskum a vývoj v oblasti vzdelávania.
V triede 01.3.3 – Iné všeobecné služby bol schválený rozpočet v objeme 3 806 000 €, upravený rozpočet bol v objeme 24 440 447 €, čerpanie dosiahlo objem 24 365 438 €, t. j. 99,7 % z upraveného rozpočtu. V uvedenej triede bolo čerpanie najmä u CVTI SR s kódmi zdroja 111, 1319, 13S1, 13S2 a u APVV na prevádzku.  
V podtriede 01.4.0.1 – Základný výskum – SAV v schválenom rozpočte neboli finančné prostriedky rozpísané, upravený rozpočet bol v sume 6 279 184 € a čerpanie v sume 6 268 269 €, t.j. 99,8 % z upraveného rozpočtu u APVV na výskumné projekty.  
V podtriede 01.4.0.2 – SAV – Organizácie výskumu a vývoja bol schválený rozpočet v sume      40 994 024 €, upravený rozpočet bol v sume 4 476 031 € a čerpanie v sume 4 476 031 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu. K zníženiu rozpočtu došlo hlavne z dôvodu viazania finančných prostriedkov (viď RO č. 180/2010).
V podtriede 01.4.0.4 – Základný výskum na vysokých školách bol schválený rozpočet  v sume 187 665 980 €, upravený rozpočet bol v objeme 74 225 371 €. K zníženiu rozpočtu došlo hlavne viazaním finančných prostriedkov (viď RO č. 180/2010). Čerpanie bolo v objeme 74 225 370 €, t.j. 100,0 % z upraveného rozpočtu.
V podtriede 01.4.0.5 – Základný výskum v ostatných štátnych a neštátnych subjektoch bol schválený rozpočet v sume 51 239 277 €, upravený rozpočet bol v objeme 30 760 780 €. K zníženiu rozpočtu došlo hlavne presunom finančných prostriedkov do podtriedy 01.4.0.1 a 01.4.0.4 v rámci APVV. Čerpanie dosiahlo objem 31 147 369 €, čo predstavuje 101,3 % z upraveného rozpočtu.
	V triede 09.7.0 – Výskum a vývoj v oblasti vzdelávania bol schválený rozpočet v sume            7 815 361 €, upravený rozpočet bol v sume 7 437 090 €. Čerpanie bolo v objeme 7 437 090 €, čo predstavuje 100,0 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky rozpočtované a čerpané pre ASFEU na technickú pomoc v rámci OP Vzdelávanie a OP Výskum a vývoj, pre VVŠ na Kultúrnu a edukačnú grantovú agentúru MŠVVaŠ SR (KEGA) a pre VÚDPaP.
1.3.3  Vyhodnotenie plnenia programovej štruktúry kapitoly	
Rozpočet kapitoly bol rozpísaný do piatich rezortných programov pozostávajúcich z 27 podprogramov a 21 prvkov. MŠVVaŠ  SR je gestorom  2 medzirezortných programov a účastníkom ich         9 medzirezortných podprogramov a 6 medzirezortných podprogramov rieši ako účastník medzirezortných programov.       
Prehľad rozpočtových programov za kapitolu vrátane mimorozpočtových zdrojov                       (€)
Výdavky spolu (600 + 700)	

Programy
	Schválený
rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie
k 31.12. 2010 s MRZ	MRZ	%
čerp.
k UR	
Program 021 – Tvorba a implementácia     politík	19 666 133	24 126 937	24 177 282	78 380	100,2	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	84 712 046	74 748 261	74 748 224	0	100,0	
Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	456 175 655	455 983 085	456 222 587	239 525	100,1	
Program  078 – Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	1 303 108 894	1 325 397 797	1 327 480 569	2 034 042	100,2	
Program 0AE - Operačný program  Výskum a vývoj	284 898 765	113 613 333	113 958 558	0	100,3	
						
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je MŠVVaŠ SR  gestorom a účastníkom						
Program 06K – Národný program rozvoja vedy  a techniky   	51 891 863	47 184 862	47 183 412	20 099	100,0	
Program 0AA - Operačný program Vzdelávanie	138 137 141	43 709 457	43 708 714	0	100,0	
						
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu						
Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠVVaŠ SR (ODA)	1 976 366	1 976 366	1 949 647	0	98,6	
Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	0	12 820 971	145 878	0	1,1	
Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠVVaŠ SR  	0	826 407	3 824	0	0,5	
Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠVVaŠ SR	0	301 220	0	0	0,0	
Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia  - MŠVVaŠ SR	8 114	1 475	1 338	0	90,7	
Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠVVaŠ SR	7 656 775	3 356 775	3 344 677	0	99,6	
						
Kapitola MŠVVaŠ SR spolu	2 348 231 752	2 104 046 945	2 092 924 709	2 372 046	99,5	

Celkový prehľad o rozpočte kapitoly školstva a jeho čerpaní s mimorozpočtovými zdrojmi podľa programov v členení na bežné a kapitálové výdavky k  31. 12. 2010 obsahuje nasledovná tabuľka:
Čerpanie výdavkov kapitoly školstva podľa programov za všetky kódy zdroja vrátane mimorozpočtových zdrojov (v €)
Bežné výdavky (600)	

Program
	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie
k 31.12. 2010 s MRZ	MRZ	% čerp.
k UR	
Program 021 – Tvorba a implementácia politík	19 466 133	22 807 969	22 858 356	78 380	100,2	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	27 670 493	27 775 980	27 775 943	0	100,0	
Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	425 111 428	429 071 100	429 290 878	219 801	100,1	
Program  078 – Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	1 299 038 064	1 309 897 903	1 311 911 729	1 965 091	100,2	
Program 0AE - Operačný program  Výskum a vývoj	109 741 414	17 829 306	17 837 611	0	100,0	
						
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je MŠVVaŠ SR  gestorom a účastníkom						
Program 06K – Národný program rozvoja vedy  a techniky   	48 590 063	41 085 732	41 084 500	20 099	100,0	
Program 0AA - Operačný program Vzdelávanie	137 927 141	43 612 404	43 611 661	0	100,0	
						
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu						
Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠVVaŠ SR (ODA)	1 976 366	1 976 366	1 949 647	0	98,6	
Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	0	12 820 971	145 878	0	1,1	
Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠVVaŠ SR  	0	826 407	3 824	0	0,5	
Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠVVaŠ SR	0	300 219	0	0	0,0	
Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia  - MŠVVaŠ SR	8 114	1 475	1 338	0	90,7	
Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠVVaŠ SR	7 656 775	3 356 775	3 344 677	0	99,6	
						
Kapitola MŠVVaŠ SR spolu	2 077 185 991	1 911 362 607	1 899 816 043	2 283 371	99,4	

Kapitálové výdavky (700)	

Program
	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie
k 31.12. 2010
s MRZ	MRZ	% čerp.
k UR	
Program 021 – Tvorba a implementácia politík	200 000	1 318 968	1 318 926	0	100,0	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR                                                                    	57 041 553	46 972 281	46 972 281	0	100,0	
Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	31 064 227	26 911 985	26 931 709	19 724	100,1	
Program  078 – Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	4 070 830	15 499 894	15 568 840	68 951	100,4	
Program 0AE - Operačný program  Výskum a vývoj	175 157 351	95 784 027	96 120 946	0	100,4	
						
Medzirezortné programy a podprogramy, ktorých je MŠVVaŠ SR  gestorom a účastníkom						
Program 06K – Národný program rozvoja vedy  a techniky   	3 301 800	6 099 130	6 098 913	0	100,0	
Program 0AA - Operačný program Vzdelávanie	210 000	97 052	97 052	0	100,0	
						
Podprogramy, ktoré kapitola rieši ako účastník medzirezortného programu						
Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠVVaŠ SR (ODA)	0	0	0	0	0,0	
Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	0	0	0	0	0,0	
0odprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠVVaŠ SR  	0	0	0	0	0,0	
Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠVVaŠ SR	0	1 001	0	0	0,0	
Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia  - MŠVVaŠ SR	0	0	0	0	0,0	
Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠVVaŠ SR	0	0	0	0	0,0	
						
Kapitola MŠVVaŠ SR spolu	271 045 761	192 684 337	193 108 666	88 675	100,2	
1.3.3.1 Program 021 – Tvorba a implementácia politík 
Zámer programu: Kvalitné a efektívne vrcholové riadenie a koordinácia programov na úrovni úradu MŠ SR. 
Útvar zodpovedný za program: kancelária vedúceho služobného úradu. 
Stručná charakteristika programu: Vykonávanie všetkých činností ministerstva, ktoré nie je možné rozdeliť medzi jednotlivé vecné programy. Patria sem aktivity ministra, štátnych tajomníkov a vedúceho služobného úradu, finančné, personálne, informačné, právne, legislatívne a prevádzkové zabezpečenie vrcholového riadenia programov, zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov a Európskej integrácie, zabezpečenie informačnej podpory vrcholového riadenia  v pôsobnosti ministerstva, ako i ďalšie vzdelávanie. V rokoch 2010 až 2012 sú z programu hradené mzdy a odvody do poistných fondov všetkých zamestnancov vlastného úradu MŠVVaŠ SR.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: príslušné sekcie a odbory vlastného úradu MŠVVaŠ SR, Ústav informácií a prognóz školstva,  Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ, Národný ústav celoživotného vzdelávania.
Plnenie programu a jeho cieľov k 31. 12. 2010:
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ  k 31.12. 2010                                              (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie
k 31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
Program 021 – Tvorba a implementácia politík	19 466 133	22 807 969	22 779 977	99,9	
	- Podprogram 02101 – Koordinácia, tvorba a implementácia politík	9 122 282	12 486 038	12 483 577	100,0	

	- Podprogram 02102 – Zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov	7 836 326	7 469 322	7 447 500	99,7	
		- Prvok 0210201 – Štrukturálne fondy	2 137 202	1 787 138	1 787 103	100,0	
		- Prvok 0210202 – Medzinárodná spolupráca a centrálne služby na jej podporu	531 666	548 106	531 986	97,1	
		- Prvok 0210203 – Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania	5 167 458	5 134 078	5 128 410	99,9	
	- Podprogram 02103 – Informačné zabezpečenie vrcholového riadenia programov	1 853 617	2 197 081	2 194 723	99,9	
	- Podprogram 02104 – Usmernenie a koordinácia v oblasti ďalšieho vzdelávania a Programu celoživotného vzdelávania	653 908	655 528	654 177	99,8	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený
rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie
k 31.12. 2010	% čerpania k uprav.
rozp.	
Program 021 – Tvorba a implementácia politík	200 000	1 318 968	1 318 926	100,0	
	- Podprogram 02101 – Koordinácia, tvorba a implementácia politík 	200 000	1 246 308	1 246 267	100,0	
	- Podprogram 02102 – Zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov	0	27 965	27 965	100,0	
		- Prvok 0210201 – Štrukturálne fondy	0	27 965	100,0	27 965	
		- Prvok 0210202 – Medzinárodná spolupráca a centrálne služby na jej podporu	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0210203 – Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania 	0	0	0	0,0	
Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený
rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie
k 31.12. 2010	% čerpania k uprav.
rozp.	
	- Podprogram 02103 – Informačné zabezpečenie vrcholového riadenia programov	0	44 695	44 694	100,0	
	- Podprogram 02104 – Usmernenie a koordinácia v oblasti ďalšieho vzdelávania a Programu celoživotného vzdelávania	0	0	0	0,0	
1.3.3.1.1 Podprogram  02101 – Koordinácia, tvorba a implementácia politík 
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne personálne, finančné, informačné, právne, legislatívne a prevádzkové zabezpečenie pre vrcholové riadenie a tvorba a implementácia politík na úrovni úradu MŠ SR.
Útvar zodpovedný za podprogram: kancelária vedúceho služobného úradu. 
Stručná charakteristika podprogramu: Vykonávanie všetkých činností ministerstva, ktoré nie je možné rozdeliť medzi jednotlivé vecné programy: aktivity ministra, štátnych tajomníkov a vedúceho služobného úradu, finančné, personálne, informačné, právne, legislatívne a prevádzkové zabezpečenie vrcholového riadenia programov.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: zodpovedajúce útvary vlastného úradu MŠVVaŠ SR a Národný ústav celoživotného vzdelávania.
1.3.3.1.2 Podprogram 02102 – Zabezpečenie medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie programov 
Zámer podprogramu: Kvalitný a efektívny systém medzinárodnej spolupráce pre vrcholové riadenie a koordináciu programov na úrovni úradu MŠ SR.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia medzinárodnej spolupráce, sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ. 
Stručná charakteristika podprogramu: Vykonávanie aktivít v oblasti medzinárodnej spolupráce pre potreby vrcholového riadenia a úloh v oblasti medzinárodnej spolupráce a európskej integrácie vyplývajúcich z plánu hlavných úloh ministerstva.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia medzinárodnej spolupráce, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, osobný úrad, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ. 
1.3.3.1.2.1  Prvok 0210201 – Štrukturálne fondy
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie úloh sprostredkovateľského orgánu pod riadiacim orgánom pre Prioritu 3 Sektorového operačného programu Ľudské zdroje a pre Prioritu 2 Jednotného programového dokumentu NUTS II Cieľ 3 – Bratislava. Zabezpečenie úloh riadiaceho orgánu pre Operačný program Vzdelávanie a Operačný program Výskum a vývoj. Zabezpečenie realizácie pomoci, administrácie výziev na predkladanie projektov a procesu čerpania finančných prostriedkov z ESF v rezorte školstva.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ, SAAIC.
1.3.3.1.2.2  Prvok 0210202 – Medzinárodná spolupráca a centrálne služby na jej podporu
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia medzinárodnej spolupráce.
Stručná charakteristika prvku: Plnenie programov bilaterálnej a  multilaterálnej spolupráce v oblasti vzdelávania, uskutočňovanie expertných rokovaní s partnerskými ministerstvami v oblasti medzinárodnej spolupráce, plnenie záväzkov vyplývajúcich z členstva v medzinárodných organizáciách. Propagácia slovenského vysokého školstva v zahraničí - vyplývajúca z Programového vyhlásenia vlády SR na roky 2006-2010 ako aj z Plánu hlavných úloh ministerstva na jednotlivé roky.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia medzinárodnej spolupráce, SAIA, n.o., Komisia J.W. Fullbrighta.
1.3.3.1.2.3  Prvok 0210203 – Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia medzinárodnej spolupráce. 
Stručná charakteristika prvku: Finančné naplnenie medzinárodných zmluvných dokumentov, z ktorých táto povinnosť pre MŠVVaŠ SR vyplýva - pokrytie výdavkov lektorov a učiteľov slovenského jazyka v zahraničí, zabezpečenie lektorských bytov na Slovensku pre lektorov cudzích jazykov na slovenských vysokých školách.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia medzinárodnej spolupráce, osobný úrad.
1.3.3.1.3 Podprogram 02103 – Informačné zabezpečenie vrcholového riadenia programov
Zámer podprogramu: Kvalitný centrálny zber a spracovanie rezortných údajov prostredníctvom rezortného informačného systému.
Útvar zodpovedný za podprogram: kancelária vedúceho služobného úradu.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie rezortného informačného systému – budovanie technickej infraštruktúry siete regionálneho školstva, vývoj softvéru pre RIS a jeho zavádzanie do praxe a tvorba medzinárodných štatistík a ukazovateľov v školstve v rámci projektu OECD/INES.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Ústav informácií a prognóz školstva.
1.3.3.1.4  Podprogram 02104 – Usmernenie a koordinácia v oblasti ďalšieho vzdelávania a Programu celoživotného vzdelávania 
Zámer podprogramu: Kvalitný a fungujúci systém v oblasti ďalšieho vzdelávania.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia  pre celoživotné vzdelávanie.
Stručná charakteristika podprogramu: Usmerňovanie a koordinácia pri rozvoji a skvalitnení ďalšieho (neformálneho) vzdelávania a vytváranie legislatívnych predpokladov pre jeho rozvoj v systéme celoživotného vzdelávania v kontexte stratégie celoživotného vzdelávania.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia  pre celoživotné vzdelávanie.
1.3.3.2 Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR
Zámer programu: Optimálne podmienky pre rozvoj športu v rôznych formách a úrovniach a úspešná športová reprezentácia a propagácia Slovenskej republiky.
Útvar zodpovedný za program: sekcia štátnej starostlivosti o šport.
Stručná charakteristika programu: Propagovanie, šírenie a sprístupňovanie športu čo najširšiemu okruhu užívateľov, predovšetkým deťom a mládeži. Diferencované rozvíjanie foriem telesnej výchovy a športu, ktoré svojimi prostriedkami smerujú k rozvíjaniu talentu a dosahovaniu maximálnych výkonov. Zabezpečovanie rozvoja medzinárodnej spolupráce.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: sekcia štátnej starostlivosti o šport, Národné športové centrum, Antidopingová agentúra SR, občianske združenia, krajské športové centrá, mestá a obce, školy a ďalšie subjekty.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31. 12. 2010                                     (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% čerpania k uprav.
rozp.	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	27 670 493	27 775 980	27 775 943	100,0	
	 - Podprogram 02601 – Šport na školách a rekreačný šport	1 200 000	1 024 636	1 024 636	100,0	
	- Podprogram 02602 – Štátna športová reprezentácia a rozvoj športových odvetví	16 311 676	17 004 091	17 004 091	100,0	
 	- Podprogram 02603 – Športovo-talentovaná mládež 	8 238 784	7 809 375	7 809 338	100,0	
	- Podprogram 02604 – Materiálno-technický rozvoj športu 	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 02605 – Koordinácia projektov, prierezové činnosti a podpora priamo riadených organizácií 	1 920 033	1 937 878	1 937 878	100,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12.  2010	% čerpania k uprav.
rozp.	
Program 026 – Národný program rozvoja športu v SR	57 041 553	46 972 281	46 972 281	100,0	
	 - Podprogram 02601 – Šport na školách a rekreačný šport	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 02602 – Štátna športová reprezentácia a rozvoj športových odvetví	0	0	0	0,0	
 	- Podprogram 02603 – Športovo-talentovaná mládež 	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 02604 – Materiálno-technický rozvoj športu 	57 041 553	46 332 291	46 332 291	100,0	
	- Podprogram 02605 – Koordinácia projektov, prierezové činnosti a podpora priamo riadených organizácií 	0	639 990	639 990	100,0	
1.3.3.2.1 Podprogram 02601 – Šport na školách a rekreačný šport
Zámer podprogramu: Aktívne využitie voľného času detí, mládeže a dospelých prostredníctvom športových aktivít vedúcich k vytváraniu zdravého životného štýlu.
Útvar zodpovedný za podprogram:  sekcia štátnej starostlivosti o šport.
Stručná charakteristika podprogramu: Rozvíjanie tých foriem telesnej výchovy a športu, ktoré svojimi prostriedkami prispievajú k regenerácii telesných a duševných síl človeka a k upevňovaniu zdravia, u ktorých nie je prioritou dosahovanie maximálneho výkonu. Organizovanie postupových športových súťaží a podujatí žiakov základných a stredných škôl. Podpora činností vybraných občianskych združení so zameraním na zapojenie čo najširšieho obyvateľstva do vykonávania športovej aktivity.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport, telovýchovné a športové občianske združenia, školy, mestá a obce.

1.3.3.2.2 Podprogram 02602 – Štátna športová reprezentácia a rozvoj športových odvetví 
Zámer podprogramu: Úspešná športová reprezentácia a propagácia Slovenskej republiky a podpora rozvoja športových odvetví na Slovensku.
Útvar zodpovedný za podprogram:  sekcia štátnej starostlivosti o šport.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie štátnej starostlivosti o vybraných špičkových športovcov - reprezentantov SR, športovej príprave športovcov - reprezentantov a reprezentačných družstiev a ich účasti na vrcholných športových podujatiach (vrátane organizovania domácich súťaží a významných medzinárodných podujatí v SR).
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport  v spolupráci s Národným športovým centrom, športovými zväzmi a ďalšími subjektmi.
1.3.3.2.3 Podprogram 02603 – Športovo-talentovaná mládež
Zámer podprogramu: Efektívny systém výberu a prípravy športovo-talentovanej mládeže na základe najnovších poznatkov športovej vedy.
Útvar zodpovedný za podprogram:  sekcia štátnej starostlivosti o šport.
Stručná charakteristika podprogramu: Realizácia a spolupodieľanie sa na zabezpečovaní výberu a športovej príprave nádejných mladých športovcov v súlade so zámermi štátnej politiky v oblasti vrcholového športu. Podpora organizovania významných mládežníckych podujatí v SR a účasti na významných medzinárodných mládežníckych podujatiach v zahraničí.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport, športové zväzy a športové kluby, telovýchovné a športové občianske združenia. 
1.3.3.2.4 Podprogram 02604 – Materiálno-technický rozvoj športu
Zámer podprogramu: Kvalitná infraštruktúra športovísk.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia štátnej starostlivosti o šport.
Stručná charakteristika podprogramu: Dobudovanie, rekonštrukcia a modernizácia športových objektov pre jednotlivé športy, materiálno-technické zabezpečovanie športovej reprezentácie SR a športovo-talentovanej mládeže, debarierizácia zariadení využívaných športovcami so zdravotným postihnutím. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport, občianske združenia, mestá a obce.
1.3.3.2.5 Podprogram 02605 – Koordinácia projektov, prierezové činnosti a podpora priamo riadených organizácií
Zámer podprogramu: Aktívna medzinárodná spolupráca a efektívny systém vzdelávania v športe.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia štátnej starostlivosti o šport.
Stručná charakteristika podprogramu: V rámci prierezových činností zabezpečenie plnenia úloh spojených  so vzdelávaním odborníkov v športe, zdravotným zabezpečením, rozvojom vedy a výskumu a tvorbou informačného systému v športe. Zabezpečenie činnosti Národného športového centra a Antidopingovej agentúry SR. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia štátnej starostlivosti o šport, Národné športové centrum, Antidopingová agentúra SR, občianske združenia.
1.3.3.3 Program 077 – Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl
Zámer programu: Efektívny vysokoškolský systém umožňujúci prístup ku kvalitnému  vysokoškolskému vzdelávaniu všetkým občanom, ktorí oň prejavia záujem a preukážu potrebné schopnosti a ktorý tvorí základ výskumno - vývojového potenciálu Slovenska. 
Útvar zodpovedný za program: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika programu: Realizácia všetkých aktivít v oblasti vysokého školstva financovaných zo štátneho rozpočtu, vrátane systému sociálnej podpory študentov. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: verejné vysoké školy, súkromné vysoké školy, sekcia vysokých škôl, Medzinárodné laserové centrum.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31.12. 2010                                            (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% čerpania
k uprav.
rozp.	
Program 077 - Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	425 111 428	429 071 100	429 071 077	100,0	
	- Podprogram 077 11 – Poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl	323 669 003	332 218 785	332 218 785	100,0	
	- Podprogram 077 12 – Vysokoškolská veda a technika	35 828 869	36 070 274	36 070 274	100,0	
		- Prvok 0771201 – Prevádzka a rozvoj infraštruktúry pre výskum a vývoj	26 534 207	26 565 284	26 565 284	100,0	
		- Prvok 0771202 – Úlohy základného výskumu na vysokých školách iniciované riešiteľmi (grantová
agentúra VEGA)	7 302 662	7 406 403	7 406 403	100,0	
		- Prvok 0771203 – Aplikovaný výskum na vysokých školách pre potreby praxe	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0771204 – Medzinárodná vedecká a vedecko - technická spolupráca vysokých škôl	0	86 200	86 200	100,0	
		- Prvok 0771205 – Úlohy výskumu a vývoja na vysokých školách pre rozvoj školstva (grantová agentúra KEGA)	1 992 000	2 012 387	2 012 387	100,0	
	- Podprogram 07713 – Rozvoj vysokého školstva	4 731 370	481 609	481 609	100,0	
	- Podprogram 07714 – Usmerňovanie, koordinácia a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva	2 460 889	9 987 479	9 987 456	100,0	
	- Podprogram 07715 – Sociálna podpora študentov vysokých škôl	58 421 297	50 312 953	50 312 953	100,0	
		- Prvok 0771501 – Sociálne štipendiá	29 500 000	20 929 055	20 929 055	100,0	
		- Prvok 0771502 – Motivačné štipendiá	7 000 000	7 099 150	7 099 150	100,0	
		- Prvok 0771503 – Podpora stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít študentov a pastoračných centier	21 921 297	22 284 748	22 284 748	100,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený
rozpočet
k  31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% čerpania
k uprav.
rozp.	
Program 077 - Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl	31 064 227	26 911 985	26 911 985	100,0	
	- Podprogram 07711 – Poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl	26 462 777	22 770 967	22 770 967	100,0	
	- Podprogram 07712 – Vysokoškolská veda a technika	3 601 450	3 626 513	3 626 513	100,0	
		 - Prvok 0771201 – Prevádzka a rozvoj infraštruktúry pre výskum a vývoj	0	81 024	81 024	100,0	
		- Prvok 0771202 – Úlohy základného výskumu na vysokých školách iniciované riešiteľmi (grantová agentúra VEGA)	3 037 450	2 928 863	2 928 863	100,0	
		- Prvok 0771203 – Aplikovaný výskum na vysokých školách pre potreby praxe	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0771204 – Medzinárodná vedecká a vedecko - technická spolupráca vysokých škôl	0	69 375	69 375	100,0	
		- Prvok 0771205 – Úlohy výskumu a vývoja na vysokých školách pre rozvoj školstva (grantová agentúra KEGA)	564 000	547 251	547 251	100,0	
	- Podprogram 07713 – Rozvoj vysokého školstva	1 000 000	0	0	0,0	
	- Podprogram 07714 – Usmerňovanie, koordinácia a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva	0	514 505	514 505	100,0	
	- Podprogram 07715 – Sociálna podpora študentov vysokých škôl	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0771501 – Sociálne štipendiá	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0771502 – Motivačné štipendiá	0	0	0	0,0	
		- Prvok 0771503 – Podpora stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít študentov a pastoračných centier	0	0	0	0,0	
1.3.3.3.1 Podprogram 07711 – Poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl
Zámer podprogramu: Efektívny vysokoškolský systém poskytujúci vysokoškolské vzdelávanie a kvalitné ďalšie vzdelávanie.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika podprogramu: Vzdelávacie aktivity vysokých škôl, ich prevádzka a poskytovanie ďalšieho vzdelávania. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: verejné vysoké školy.
1.3.3.3.2 Podprogram 07712 – Vysokoškolská veda a technika
Zámer podprogramu: Vysokoškolský systém uskutočňujúci kvalitný výskum a vývoj tvoriaci základ výskumno-vývojového potenciálu Slovenska.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika podprogramu: Podprogram zahŕňa jadro výskumných aktivít verejných vysokých škôl, pričom jeho zámer zachytáva žiadaný cieľový stav verejných vysokých škôl ako výskumných inštitúcií tvoriaci základ výskumno-vývojového potenciálu Slovenska. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: verejné vysoké školy, Medzinárodné laserové centrum.
1.3.3.3.2.1 Prvok 0771201 – Prevádzka a rozvoj infraštruktúry pre výskum a vývoj
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika prvku: Prevádzka a rozvoj infraštruktúry pre výskum a vývoj na verejných vysokých školách, čím sa vytvárajú základné predpoklady k úspešnému čerpaniu zdrojov v rámci Operačného programu Výskum a vývoj.  Infraštruktúra a jej zlepšovanie v oblasti vedy a techniky na vysokých školách, a to najmä personálnej, technickej a informačnej, t.j. v oblasti prístrojového vybavenia, informačných technológií a prístupu k zdrojom informácií. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy, Medzinárodné laserové centrum.
1.3.3.3.2.2 Prvok 0771202 – Úlohy základného výskumu na vysokých školách iniciované riešiteľmi (grantová agentúra VEGA)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika prvku: Podporovanie základného výskumu na verejných vysokých školách formou finančného zabezpečenia riešenia vedeckovýskumných úloh vybraných na financovanie a hodnotených prostredníctvom grantovej súťaže realizovanej Vedeckou grantovou agentúrou MŠVVaŠ SR a Slovenskou akadémiou vied. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy.
1.3.3.3.2.3 Prvok 0771203 – Aplikovaný výskum na vysokých školách pre potreby praxe
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika prvku: Podporovanie aplikovaného výskumu na vysokých školách a tesnejšie prepojenie pracovísk vysokých škôl s podnikateľskou sférou pri riešení projektov aplikovaného výskumu tak, aby výsledky výskumu predstavovali konkrétny prínos pre hospodársku prax. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy.
1.3.3.3.2.4 Prvok 0771204 – Medzinárodná vedecká a vedecko-technická spolupráca vysokých škôl
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika prvku: Podpora zapájania vysokých škôl do všetkých foriem medzinárodnej vedeckej a vedecko-technickej spolupráce, najmä do rámcových programov EÚ s cieľom získania informácií o najnovších trendoch vo výskume, ale aj vo vzdelávaní, nadväzovanie nových kontaktov, ako aj propagácie vysokých škôl v zahraničí.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy.
1.3.3.3.2.5  Prvok 0771205 – Úlohy výskumu a vývoja na vysokých školách pre rozvoj školstva (grantová agentúra KEGA)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika prvku: Podporovanie výskumných aktivít iniciovaných riešiteľskými kolektívmi z vysokých škôl v oblasti výskumu pre rozvoj školstva z tematických oblastí určených ministerstvom, prostredníctvom grantovej agentúry MŠVVaŠ SR KEGA, vrátane projektov z oblasti tvorivého a interpretačného umenia.  
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy.
1.3.3.3.3 Podprogram 07713 – Rozvoj vysokého školstva
Zámer podprogramu: Reformovaný vysokoškolský systém poskytujúci vzdelávanie medzinárodnej kvality s dostatočnou kapacitou na pokrytie záujmu o vysokoškolské štúdium.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika podprogramu: Financovanie rozvojových aktivít vysokých škôl zameraných na ich vzdelávaciu činnosť, výskumnú činnosť a ich skvalitňovanie, rozvoj používania informačno-komunikačných technológií. Cieľom je zlepšenie funkčnosti informačných systémov a centrálnych informačných systémov, ako aj centrálneho prístupu k elektronickým zdrojom informácií (databázy publikácií a pod.).
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: verejné vysoké školy.
1.3.3.3.4 Podprogram 07714 – Usmerňovanie, koordinácia a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne usmerňovanie, koordinácia, hodnotenie a podpora aktivít v oblasti vysokého školstva na úrovni ministerstva školstva.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika podprogramu: Financovanie sekcie vysokých škôl, prevádzky akademickej počítačovej siete SANET a činnosti akreditačnej komisie a iných  aktivít realizovaných ministerstvom.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vysokých škôl.
1.3.3.3.5 Podprogram 07715 – Sociálna podpora študentov vysokých škôl
Zámer podprogramu: Efektívny systém sociálnej podpory a sociálnych služieb odstraňujúci ekonomické prekážky prístupu k vysokoškolskému vzdelávaniu a podporujúci fyzický a kultúrny rozvoj študentov.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika podprogramu: Poskytovanie sociálnych štipendií a motivačných štipendií, na ktoré majú študenti spĺňajúci stanovené podmienky zákonný nárok a poskytovanie dotácií na stravovanie a ubytovanie študentov za súčasnej podpory rozvoja týchto služieb.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: verejné vysoké školy, súkromné vysoké školy.
1.3.3.3.5.1 Prvok 0771501 – Sociálne štipendiá
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika prvku: Poskytovanie sociálnych štipendií, na ktoré majú študenti spĺňajúci stanovené podmienky zákonný nárok. Poskytovanie sociálnych štipendií je jedným z hlavných nástrojov odstraňovania prekážok v prístupe k vysokoškolskému vzdelávaniu.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy, súkromné vysoké školy.
1.3.3.3.5.2 Prvok 0771502 – Motivačné štipendiá
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl.

Stručná charakteristika prvku: Motivačné štipendiá sú nástrojom na finančnú motiváciu študentov k dosahovaniu vynikajúcich študijných výsledkov. Rozhodovanie o tom, ktorí študenti a v akej výške získajú motivačné štipendium je v právomoci vysokej školy.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy, súkromné vysoké školy.
1.3.3.3.5.3 Prvok 0771503 – Podpora stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít študentov a pastoračných centier
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vysokých škôl.
Stručná charakteristika prvku: Poskytovanie dotácií na stravovanie a ubytovanie študentov a podpory rozvoja týchto služieb, ako aj dotácií pre športové a kultúrne aktivity, ktoré nie sú súčasťou študijných programov, ale slúžia na doplnenie všestranného rozvoja osobnosti študentov vysokých škôl. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: verejné vysoké školy.
1.3.3.4	Program 078 – Národný program výchovy,  vzdelávania a mládeže
Zámer programu: Vedomosti a zručnosti jednotlivcov získané v systéme regionálneho školstva umožňujúce ich vstup a udržanie sa na trhu práce.
Útvar zodpovedný za program: sekcia regionálneho školstva.
Stručná charakteristika programu: Plnenie základných koncepčných a strategických úloh na uskutočnenie reformných zmien, ktoré bude vykonávať ministerstvo ako ústredný orgán štátnej správy a jeho priamo riadené organizácie.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: sekcia regionálneho školstva, sekcia informatiky, odbor detí a mládeže a organizácie: Štátny pedagogický ústav, Štátny inštitút odborného vzdelávania, Slovenská pedagogická knižnica, Štátna školská inšpekcia, Metodicko-pedagogické centrum, Ústav informácií a prognóz školstva, Národný ústav certifikovaných meraní vzdelávania, Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie, IUVENTA, Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov, krajské školské úrady, základné a stredné školy a školské zariadenia.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ  k 31.12. 2010                                      (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania
k uprav.
rozp.	
Program 078 – Národný program výchovy,    vzdelávania a mládeže	1 299 038 064	1 309 897 903	1 309 946 639	100,0	
	Podprogram 07811 – Poskytovanie výchovy a vzdelávania v základných a stredných školách a zabezpečenie ich prevádzky 	1 255 909 361	1 260 988 274	1 261 048 888	100,0	
	Podprogram 07812 – Rozvoj regionálneho školstva	4 559 942	4 966 987	4 966 905	100,0	
	Podprogram 07813 – Usmerňovanie a transformácia regionálneho školstva	17 771 934	21 358 085	21 350 038	100,0	
	Podprogram 07814 –Zabezpečenie miestnej štátnej správy v  regionálnom školstve	9 017 270	9 569 945	9 569 445	100,0	
	Podprogram 07815 – Informatizačné zabezpečenie regionálneho školstva	756 192	1 115 710	1 115 112	99,9	
	Podprogram 07816 - Ďalšie vzdelávanie zamestnancov regionálneho školstva	3 047 701	3 487 918	3 486 450	100,0	
	Podprogram 07817 – Zabezpečenie inšpekčnej činnosti regionálneho školstva	4 313 609	4 465 370	4 464 248	100,0	
	Podprogram 07818 – Podpora detí a mládeže	3 662 055	3 650 909	3 650 847	100,0	
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania
k uprav.
rozp.	
	Podprogram 0781A – Prostriedky pre RŠ prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ  a prostriedkov na spolufinancovania zo ŠR	0	294 704	294 704	100,0	
		- Prvok 0781A04 - Infraštruktúra vzdelávania	0	294 704	294 704	100,0	

Kapitálové výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie
k 31.12. 2010	%
čerpania
k uprav.
rozp.	
Program 078 – Národný program výchovy, vzdelávania a mládeže	4 070 830	15 499 894	15 499 889	100,0	
	Podprogram 07811 – Poskytovanie výchovy a vzdelávania v základných a stredných školách a zabezpečenie ich prevádzky 	3 670 830	5 658 583	5 658 578	100,0	
	Podprogram 07812 – Rozvoj regionálneho školstva	0	0	0	0,0	
	Podprogram 07813 – Usmerňovanie a transformácia regionálneho školstva	400 000	1 743 842	1 743 841	100,0	
	Podprogram 07814 –Zabezpečenie miestnej štátnej správy v  regionálnom školstve	0	10 538	10 538	100,0	
	Podprogram 07815 – Informatizačné zabezpečenie regionálneho školstva	0	243 495	243 495	100,0	
	Podprogram 07816 - Ďalšie vzdelávanie zamestnancov regionálneho školstva	0	37 000	37 000	100,0	
	Podprogram 07817 – Zabezpečenie inšpekčnej činnosti regionálneho školstva	0	30 000	30 000	100,0	
	Podprogram 07818 – Podpora detí a mládeže	0	0	0	0,0	
	Podprogram 0781A – Prostriedky pre RŠ prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ  a prostriedkov na spolufinancovania zo ŠR	0	7 776 436	7 776 436	100,0	
		- Prvok 0781A04 - Infraštruktúra vzdelávania	0	7 776 436	7 776 436	100,0	
1.3.3.4.1 Podprogram 07811 – Poskytovanie  výchovy  a   vzdelávania  v  základných  a stredných školách  a zabezpečenie ich prevádzky
Zámer podprogramu: Kvalitná výchova a vzdelávanie poskytované efektívne fungujúcim regionálnym školstvom.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia regionálneho školstva.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie výchovy a vzdelávania pre žiakov základných a stredných škôl a celkovej prevádzky škôl. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia regionálneho školstva, krajské školské úrady, základné a stredné školy a školské zariadenia.
1.3.3.4.2 Podprogram 07812 – Rozvoj regionálneho školstva
Zámer podprogramu: Rozvíjajúce sa regionálne školstvo využívajúce moderné informačné technológie.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia informatiky. 
Stručná charakteristika podprogramu: Príprava mladej generácie pre uplatnenie sa v globálnej informačnej spoločnosti 21. storočia. Projekt je založený na pilieroch: budovanie infraštruktúry, tvorba edukačného obsahu, príprava ľudských zdrojov - vzdelávanie učiteľov a manažmentu škôl a začlenenie škôl do procesu informatizácie spoločnosti.  
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Ústav informácií a prognóz školstva, krajské školské úrady, základné a stredné školy.
1.3.3.4.3 Podprogram 07813 – Usmerňovanie a transformácia regionálneho školstva
Zámer podprogramu: Kvalitná a efektívna koordinácia a usmerňovanie transformácie a chodu regionálneho školstva. 
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia regionálneho školstva.
Stručná charakteristika podprogramu: Vytvorenie vhodného prostredia na dosiahnutie potrebnej úrovne vzdelávania na zabezpečenie vyššej profesijnej mobility na trhu práce, zavádzanie informačno-komunikačných technológií, podpory koncepcie výchovy a vzdelávania národnostných menšín v zmysle dokumentov EÚ a koncepcie integrovaného vzdelávania handicapovaných detí, rómskych detí a mládeže. Zabezpečovanie medzinárodných aktivít týkajúcich sa realizácie medzinárodných projektova medzinárodných predmetových olympiád, zabezpečenia realizácie úloh vyplývajúcich z Akčného plánu pre životné prostredie a zdravie obyvateľov SR, plnenia úloh vyplývajúcich  z koncepcie Environmentálna výchova a vzdelávanie v školách a vytváranie podmienok na uskutočňovanie takých aktivít, ktoré podporujú osobnostný rozvoj detí a žiakov. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogram: sekcia regionálneho školstva, Štátny pedagogický ústav, Štátny inštitút odborného vzdelávania, Národný ústav certifikovaných meraní vzdelávania, IUVENTA, Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie, Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov
1.3.3.4.4 Podprogram 07814 – Zabezpečenie miestnej štátnej správy v regionálnom školstve	 
Zámer podprogramu: Kvalitná miestna štátna správa efektívne vykonávajúca úlohy vyplývajúce jej zo zákona.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia regionálneho školstva.
Stručná charakteristika podprogramu: Odborné a metodické usmerňovanie krajských školských úradov v súlade so základnými zámermi a legislatívnymi normami v oblasti vzdelávania, vypracovanie metodických a odborných materiálov. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: krajské školské úrady.
 1.3.3.4.5 Podprogram 07815 – Informatizačné zabezpečenie regionálneho školstva
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne informačné zabezpečenie regionálneho školstva.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia informatiky.
Stručná charakteristika podprogramu: Rozvoj informačného zabezpečenia škôl a školských zariadení prostredníctvom školských výpočtových stredísk. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Ústav informácií a prognóz školstva

1.3.3.4.6 Podprogram 07816 – Profesijný rozvoj pedagogických a odborných zamestnancov v kariérnom systéme
Zámer podprogramu: Vysoko kvalifikovaní zamestnanci regionálneho školstva umožňujúci jeho kvalitný chod a trvalý rozvoj.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia regionálneho školstva.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie a skvalitňovanie procesu prehlbovania, zdokonaľovania a rozširovania kvalifikačných predpokladov a profesijných kompetencií v súlade s najnovšími vedeckými poznatkami, spoločenskými potrebami a požiadavkami na výkon pedagogickej profesie a na výkon odbornej činnosti pedagogických a odborných zamestnancov škôl a školských zariadení v kontexte reforiem školstva ako jednej z prioritných úloh vlády. Profesijný rozvoj sa uskutočňuje v kariérovom systéme prostredníctvom ďalšieho (kontinuálneho) vzdelávania, poradenstva, recenznej a edično-publikačnej činnosti. Dokončovanie foriem vzdelávania podľa predchádzajúcich predpisov (kvalifikačné skúšky, uvádzanie začínajúcich pedagogických zamestnancov do praxe, špecializačné, inovačné a kvalifikačné skúšky, štúdium vedúcich pedagogických zamestnancov).
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Metodicko-pedagogické centrum, Slovenská pedagogická knižnica.
1.3.3.4.7 Podprogram 07817  –   Zabezpečenie inšpekčnej činnosti regionálneho školstva
Zámer podprogramu: Kvalitná a účinná kontrolná a inšpekčná činnosť pokrývajúca výchovno-vzdelávacie a riadiace aktivity v subjektoch tvoriacich regionálne školstvo a podmienky, v ktorých sa uskutočňujú.
Útvar zodpovedný za podprogram: kancelária vedúceho služobného úradu.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie kontrolnej a inšpekčnej činnosti v regionálnom školstve zameranej na úroveň pedagogického riadenia, výchovy a vzdelávania a materiálno-technických podmienok vrátane praktického vyučovania v školách a v školských zariadeniach, v strediskách praktického vyučovania a vo vzdelávacích ustanovizniach vo forme komplexných, tematických, informatívnych a následných inšpekcií.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Štátna školská inšpekcia.
1.3.3.4.8 Podprogram 07818 – Podpora detí a mládeže
Zámer podprogramu: Trvalo sa rozvíjajúci systém neformálneho vzdelávania v oblasti práce s mládežou.
Útvar zodpovedný za podprogram: odbor detí a mládeže. 
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečovanie podmienok pre rozvoj neformálneho vzdelávania v oblasti práce s mládežou prostredníctvom zapojenia mládeže, mladých vedúcich, mládežníckych vedúcich a pracovníkov s mládežou do aktivít, ktoré pripravujú subjekty štátnej a verejnej správy, miestnej samosprávy a tretieho sektora, ako aj zabezpečiť aplikáciu národných a európskych dokumentov platných pre oblasť politiky mládeže. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: odbor detí a mládeže, Iuventa, Rada mládeže Slovenska, občianske združenia.
1.3.3.4.9 Podprogram 0781A – Prostriedky pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne využívanie finančných prostriedkov pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia regionálneho školstva.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie poskytovania finančných prostriedkov pre regionálne školstvo prevedené z iných kapitol z prostriedkov EÚ a prostriedkov na spolufinancovanie zo ŠR.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: krajské školské úrady.
1.3.3.4.9.1 Prvok 0781A04 – Infraštruktúra vzdelávania – MŠVVaŠ SR
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia regionálneho školstva.
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie rekonštrukcie, modernizácie a prestavby škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti krajských školských úradov.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: krajské školské úrady.
1.3.3.5	Program 06K – Národný program rozvoja vedy  a techniky   
Zámer programu: Moderný a efektívny systém podpory výskumu a vývoja.
Útvar zodpovedný za program: sekcia vedy a techniky.
Stručná charakteristika programu: V oblasti nadrezortnej vedy a techniky zabezpečenie previazanosti štátnej vednej a technickej politiky s ostatnými politikami vlády SR prostredníctvom v prevažnej miere súťažného financovania výskumu a vývoja cez Agentúru na podporu výskumu a vývoja, štátnych programov výskumu a vývoja,  úloh ministerstva v oblasti vedy a techniky a ostatných aktivít v oblasti vedy a techniky financovaných z prostriedkov štátneho rozpočtu. Program bude spolupôsobiť s inými programami, a to v oblasti vysokoškolskej vedy a techniky a úloh výskumu a vývoja v oblasti zabezpečenia obrany a bezpečnosti štátu a programom SAV.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: sekcia vedy a techniky, sekcia vysokých škôl,  vysoké školy, ústredné orgány štátnej správy a SAV, reprezentatívni zástupcovia zamestnávateľských zväzov, Agentúra na podporu výskumu a vývoja, Centrum vedecko-technických informácií SR.
MŠVVaŠ SR je súčasne účastníkom podprogramov 06K11 – 06K14 a 06K0A.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ  k 31.12. 2010                                     (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania 
k uprav.
rozp.	
Program 06K – Národný program rozvoja vedy a techniky 	48 590 063	41 085 732	41 064 401	99,9	
	- Podprogram 06K11 – Úlohy výskumu a vývoja  podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja	29 779 241	31 160 819	31 163 513	100,0	
	- Podprogram 06K12 – Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky	18 150 927	9 519 947	9 495 922	99,7	
	- Podprogram 06K13 – Štátne programy výskumu a vývoja  	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 06K14 – Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 06K0A – Štátne programy MŠVVaŠ SR	659 895	404 966	404 966	100,0	
		- Prvok 06K0A02 – Komplexné riešenie podpory efektívneho využívania infraštruktúry výskumu a vývoja	637 323	404 966	404 966	100,0	
		- Prvok 06K0A03 – Aktuálne otázky rozvoja spoločnosti	22 572	0	0	0,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania 
k uprav.
rozp.	
- Program 06K – Národný program rozvoja vedy a techniky	3 301 800	6 099 130	6 098 913	100,0	
	- Podprogram 06K11 – Úlohy výskumu a vývoja  podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja	2 412 203	672 718	672 718	100,0	
	- Podprogram 06K12 – Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky	564 297	5 101 112	5 100 895	100,0	
	- Podprogram 06K13 – Štátne programy výskumu a vývoja  	0	0	0	0,0	
	Podprogram 06K14 – Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 06K0A – Štátne programy MŠVVaŠ SR	325 300	325 300	325 300	100,0	

	- Prvok 06K0A02 – Komplexné riešenie     
podpory a efektívneho využívania infraštruktúry výskumu a vývoja	325 300	325 300	325 300	100,0	
	
	- Prvok 06K0A03 – Aktuálne otázky rozvoja   spoločnosti	0	0	0	0,0	
1.3.3.5.1 Podprogram 06K11 – Úlohy výskumu a vývoja podporované Agentúrou na podporu výskumu a vývoja
Zámer podprogramu: Efektívny systém podpory výskumu a vývoja formou poskytovania finančných prostriedkov na riešenie projektov a zvyšovanie úspešnosti slovenských subjektov v rámci medzinárodnej vedecko-technickej spolupráce.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky.
Stručná charakteristika podprogramu: Podpora základného výskumu, aplikovaného výskumu a vývoja vo všetkých odboroch vedy a techniky vrátane podpory interdisciplinárneho a multidisciplinárneho výskumu, so zreteľom na kvalitu a užívateľské uplatnenie. Zabezpečovanie vývoja a implementácie nových foriem podpory výskumu v SR  s ohľadom na zvyšovanie spolupráce medzi základným a aplikovaným výskumom a vývojom a ich užívateľským uplatnením, ako aj s ohľadom na zvyšovanie povedomia spoločnosti o význame výskumu a vývoja. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: Agentúra na podporu výskumu a vývoja, sekcia vedy a techniky, riešitelia projektov výskumu a vývoja vybraní  na základe verejných výziev agentúry.
1.3.3.5.2 Podprogram 06K12 – Koordinácia prierezových aktivít štátnej vednej a technickej politiky
Zámer podprogramu: Kvalitné a efektívne usmerňovanie, koordinácia, hodnotenie aktivít v oblasti vedy a techniky na úrovni ministerstva školstva.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky. 
Stručná charakteristika podprogramu: Plánovanie, implementácia, kontrola a horizontálna koordinácia štátnej vednej a technickej politiky tak v rámci SR, ako aj v oblasti medzinárodnej vedecko-technickej spolupráce s dôrazom na zvyšovanie kvality výstupov výskumu a vývoja v SR a zvyšovania spoločensko-hospodárskeho dopadu úloh a projektov výskumu a vývoja financovaných z verejných zdrojov. Spolupodieľanie sa na šírení výsledkov výskumu a vývoja v rámci SR a propagovanie významu výskumu a vývoja pre napĺňanie potrieb spoločnosti.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vedy a techniky, Centrum vedecko-technických informácií SR v spolupráci so sekciou vysokých škôl, ústrednými orgánmi štátnej správy a SAV, vysokými školami, reprezentatívnymi zástupcami zamestnávateľských zväzov a Agentúry na podporu výskumu a vývoja. 
1.3.3.5.3 Podprogram 06K13 – Štátne programy výskumu a vývoja
Zámer podprogramu: Efektívny systém riešenia kľúčových problémov rozvoja, zvyšovania konkurencieschopnosti pri rozvíjaní hospodárskej alebo spoločenskej oblasti Slovenska a plnenie požiadaviek štátu formou riešenia projektov výskumu a vývoja v rámci štátnych programov výskumu a vývoja.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky
 Stručná charakteristika podprogramu: Podpora veľkých projektov aplikovaného výskumu a vývoja špičkovej kvality s výrazným spoločensko-hospodárskym dopadom celoslovenského významu vyberaných na základe verejnej výzvy na predkladanie projektov v prioritných tematických oblastiach štátnej vednej a technickej politiky do roku 2015.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vedy a techniky, Rady štátnych programov, riešitelia vybraní na základe verejných výziev na predkladanie projektov.
1.3.3.5.4 Podprogram 06K14 – Štátne programy rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja
Zámer podprogramu:  Efektívny systém vytvárania a  zlepšovania podmienok na riešenie projektov výskumu a vývoja.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky.
Stručná charakteristika podprogramu: Modernizácia a skvalitňovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja, zvyšovanie kvalifikovanosti zamestnancov uskutočňujúcich výskum a vývoj, posilňovanie spolupráce inštitúcií uskutočňujúcich výskum a vývoj s cieľom vytvárania medzinárodne akceptovaných národných centier výskumu a vývoja, prenos výsledkov výskumu a vývoja do praxe, podporovanie rozvoja činnosti inštitúcií podporujúcich medzinárodnú vedecko-technickú spoluprácu a prepojenie systému vedy a techniky na oblasť vzdelávania a inovácií.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vedy a techniky, Rady štátnych programov rozvoja infraštruktúry výskumu a vývoja, riešitelia vybraní na základe verejných výziev na predkladanie projektov.
1.3.3.5.5 Podprogram 06K0A – Štátne programy MŠVVaŠ  SR
Zámer podprogramu: Efektívne fungujúci systém štátnych programov podporujúci plnenie štátnej vednej a technickej politiky.   
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky.
Stručná charakteristika podprogramu: Zvyšovanie ekonomickej a spoločenskej prospešnosti vedy a techniky a prispievanie k dosiahnutiu jej vysokej úrovne a medzinárodného uznania prostredníctvom riešenia štátnych programov a zvyšovanie konkurencieschopnosti vedy a techniky v oblasti jej prioritných zámerov a kvalitatívnej úrovne infraštruktúry výskumu a vývoja v medzinárodnom meradle. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vedy a techniky a riešitelia podľa výsledkov obchodných a verejných súťaží.

1.3.3.5.5.1 Prvok 06K0A02  –  Komplexné  riešenie  podpory a efektívneho využívanie infraštruktúry výskumu a vývoja
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vedy a techniky.
Stručná charakteristika prvku: Zavedenie účelového financovania do podpory infraštruktúry výskumu a vývoja z prostriedkov štátneho rozpočtu a zabezpečenie komplexnej štruktúry úloh výskumu a vývoja štátneho programu výberom najvhodnejších úloh štátneho programu výskumu a vývoja.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia vedy a techniky a riešitelia podľa výsledkov obchodných a verejných súťaží.
1.3.3.5.5.2 Prvok 06K0A03 – Aktuálne otázky rozvoja spoločnosti
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia vedy a techniky.
Stručná charakteristika prvku: Zavedenie účelového financovania do podpory infraštruktúry výskumu a vývoja z prostriedkov štátneho rozpočtu a zabezpečenie komplexnej štruktúry úloh výskumu a vývoja štátneho programu výberom najvhodnejších úloh štátneho programu výskumu a vývoja.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia vedy a techniky a riešitelia podľa výsledkov obchodných a verejných súťaží.
1.3.3.6 Podprogram 05T08 – Oficiálna rozvojová pomoc – MŠVVaŠ  SR (ODA)
Zámer podprogramu: Finančná pomoc Slovákom žijúcim v zahraničí a štipendistom z rozvojových krajín poskytovaných formou štipendií v zmysle kvót stanovených MZV SR na príslušný školský rok.
Útvar zodpovedný za podprogram:  sekcia medzinárodnej spolupráce.
Stručná charakteristika podprogramu: Plnenie Koncepcie vládnych štipendií schválenej vládou SR uznesením vlády SR č. 1096 z 20. 12. 2006. Jej cieľom je pokrytie výdavkov pre vládnych štipendistov z rozvojových krajín ako i Slovákov žijúcich v zahraničí.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia medzinárodnej spolupráce.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31.12. 2010                                    (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet 
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
Program 05T – Oficiálna rozvojová pomoc  	1 976 366	1 976 366	1 949 647	98,6	
	- Podprogram 05T08  –  Oficiálna rozvojová pomoc – MŠVVaŠ SR (ODA)	1 976 366	1 976 366	1 949 647	98,6	

Kapitálové výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet 
2010	Upravený rozpočet
31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
     rozp.	
Program 05T-Oficiálna rozvojová pomoc	0	0	0	0,0	
	- Podprogram  05T08 –  Oficiálna rozvojová pomoc – MŠVVaŠ SR (ODA)	0	0	0	0,0	
1.3.3.7  Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	
(program 06G – medzirezortný program – gestor MPSVaR SR, MŠVVaŠ SR rieši podprogramy 06G05,06G06 a 06G08)
Zámer podprogramu: Zvýšenie kvalifikácie a adaptability zamestnancov a osôb vstupujúcich na trh práce, rozvoj celoživotného vzdelávania a podpora výskumu a vývoja v kontexte zvyšovania kvality ľudských zdrojov.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Realizovanie opatrení Sektorového operačného programu Ľudské zdroje a Jednotného programového dokumentu Bratislava – Cieľ 3 predovšetkým v oblasti rozvoja celoživotného učenia a adaptability pracovnej sily.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31.12. 2010                                      (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie 
k 31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	0	12 820 971	145 878	1,1	
	 - Prvok 06G0501 – Prispôsobenie odbornej prípravy a vzdelávania požiadavkám spoločnosti založenej na vedomostiach – MŠVVaŠ SR (opatrenie 3.1 SOP ĽZ)	0	3 858 387	43 101	1,1	
	- Prvok 06G0502 – Zvýšenie rozsahu , zlepšenie a širšie poskytovanie ďalšieho vzdelávania s cieľom zlepšiť kvalifikáciu a adaptabilitu zamestnancov – MŠVVaŠ SR (opatrenie 3.2 SOP ĽZ)	0	8 876 527	100 164	1,1	
	- Prvok 06G0503 – Stimulovanie a skvalitňovanie vzdelávania pre potreby zamestnávateľov a podnikateľského sektora – MŠVVaŠ SR (opatrenie 2.1 SPD Cieľ 3)	0	36 208	2 613	7,2	
	- Prvok 06G0504 – Zlepšenie kvality zamestnania a konkurencieschopnosti Bratislavského regiónu prostredníctvom rozvoja ľudských zdrojov v oblasti výskumu a vývoja – MŠVVaŠ SR (opatrenie 2.2 SPD Cieľ 3)	0	49 848	0	0,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený
rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie 
k  31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G05 – Celoživotné učenie	0	0	0	0,0	

1.3.3.7.1 Prvok 06G0501 – Prispôsobenie odbornej prípravy a vzdelávania  požiadavkám spoločnosti založenej na vedomostiach – MŠVVaŠ SR (opatrenie 3.1. SOP ĽZ)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie rozvoja efektívneho a pružného systému odborného vzdelávania a prípravy.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.	
1.3.3.7.2 Prvok 06G0502 – Zvýšenie rozsahu , zlepšenie a širšie poskytovanie ďalšieho vzdelávania s cieľom zlepšiť kvalifikáciu a adaptabilitu zamestnancov – MŠVVaŠ  SR (opatrenie 3.2. SOP ĽZ)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Rozvíjanie efektívneho a funkčného systému ďalšieho vzdelávania ako záruky adaptability ľudských zdrojov.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.7.3 Prvok 06G0503 – Stimulovanie a skvalitňovanie vzdelávania pre potreby zamestnávateľov a podnikateľského sektora – MŠVVaŠ SR (opatrenie 2.1 SPD Cieľ 3)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Posilňovanie úlohy terciárneho a ďalšieho vzdelávania v procese celoživotného učenia ako nástroja na zvyšovanie adaptability pracovnej sily.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.7.4 Prvok 06G0504 – Zlepšenie kvality zamestnania a konkurencieschopnosti Bratislavského regiónu prostredníctvom rozvoja ľudských zdrojov v oblasti výskumu a vývoja – MŠVVaŠ SR (opatrenie 2.2 SPD Cieľ 3)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zvyšovanie úlohy výskumu a vývoja v rozvoji ekonomiky a spoločnosti.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.8 Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠVVaŠ SR
Zámer podprogramu: Zabezpečenie efektívneho prepojenia vzdelávania, odbornej prípravy a trhu práce.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Rozvíjanie efektívneho systému kariérneho poradenstva na všetkých stupňoch škôl.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.

Štruktúra a čerpanie rozpočtu podprogramu bez MRZ k  31.12. 2010                             (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie 
k 31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G06 –  Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠVVaŠ SR 	0	826 407	3 824	0,5	
	- Prvok 06G0601 – Rozvoj poradenstva o povolaniach a zamestnaniach - MŠVVaŠ SR (opatrenie 3.3.1 SPD Cieľ 3)	0	826 407	3 824	0,5	

Kapitálové výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G06 – Aktívna politika trhu práce a zvýšenie zamestnateľnosti – MŠVVaŠ SR	0	0	0	0,0	
 1.3.3.8.1 Prvok 06G0601 – Rozvoj poradenstva o povolaniach a zamestnaniach – MŠVVaŠ SR (opatrenie 3.3.1 SPD Cieľ 3) 
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Rozvíjanie efektívneho systému kariérneho poradenstva na všetkých stupňoch škôl.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.9 Podprogram 06G08  – Technická pomoc – MŠVVaŠ SR		
Zámer podprogramu: Efektívna implementácia pomoci z Európskeho sociálneho fondu  v rezorte školstva.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Podpora a budovanie personálnych, administratívnych kapacít pre potreby realizácie pomoci z ESF v rezorte školstva.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31.12. 2010                                     (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený
rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠVVaŠ SR	0	300 219	0	0,0	
	 - Prvok 06G0801 – Limitovaná technická pomoc MŠVVaŠ SR (SOP ĽZ)	0	7 338	0	0,0	
	- Prvok 06G0802 – Limitovaná technická pomoc – výdavky na priame riadenie programu - MŠVVaŠ SR (SPD Cieľ 3)	0	18 872	0	0,0	
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený
rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
	- Prvok 06G0803 – Nelimitovaná technická pomoc výdavky na technickú podporu projektov – MŠVVaŠ SR (SPD Cieľ 3)	0	171 953	0	0,0	
	- Prvok 06G0804 – Nelimitovaná technická pomoc – MŠVVaŠ SR (SOP ĽZ)	0	102 056	0	0,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený
rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% 
čerpania k uprav.
rozp.	
- Podprogram 06G08 – Technická pomoc – MŠVVaŠ SR	0	1 001	0	0,0	
	- Prvok 06G0804 – Nelimitovaná technická pomoc – MŠVVaŠ SR (SOP ĽZ)	0	1 001	0	0,0	
1.3.3.9.1 Prvok 06G0801 – Limitovaná technická pomoc – MŠVVaŠ SR (SOP ĽZ)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podpora a budovanie personálnych, administratívnych kapacít pre potreby realizácie pomoci z ESF v rezorte školstva v rámci SOP ĽZ.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.9.2 Prvok 06G0802  –  Limitovaná technická pomoc – výdavky na priame riadenie programu – MŠVVaŠ SR (SPD Cieľ 3)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podpora a budovanie personálnych, administratívnych kapacít pre potreby realizácie pomoci z ESF v rezorte školstva v rámci SPD Cieľ 3.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.9.3 Prvok 06G0803 – Nelimitovaná technická pomoc – výdavky na technickú podporu projektov – MŠVVaŠ SR (SPD Cieľ 3)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podpora flexibilného a efektívneho čerpania finančných prostriedkov z ESF v rezorte školstva v rámci SPD Cieľ 3.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.9.4  Prvok 06G0804 – Nelimitovaná technická pomoc – MŠVVaŠ SR (SOP ĽZ)
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podpora flexibilného a efektívneho čerpania finančných prostriedkov z ESF v rezorte školstva v rámci SOP ĽZ.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.10 Podprogram 06H07 – Hospodárska mobilizácia – MŠVVaŠ SR
Zámer podprogramu: Kvalitná aktualizácia údajov krízového plánu na fungovanie kľúčových činností ministerstva.
Útvar zodpovedný za podprogram: odbor krízového manažmentu.
Stručná charakteristika podprogramu: Plnenie opatrení hospodárskej mobilizácie v zmysle § 5 a § 9 ods. 1 zákona č. 414/2002 Z. z. o hospodárskej mobilizácii v znení neskorších predpisov. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: odbor krízového manažmentu.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31.12. 2010                                     (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% čerpania
k uprav.
rozpočtu	
Program 06H - Hospodárska mobilizácia	8 114	1 475	1 338	90,7	
	- Podprogram 06H07  –  Hospodárska mobilizácia – MŠVVaŠ SR	8 114	1 475	1 338	90,7	

Kapitálové výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% čerpania
k uprav.
rozpočtu	
Program 06H - Hospodárska mobilizácia	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 06H07  –  Hospodárska mobilizácia – MŠVVaŠ SR	0	0	0	0,0	
1.3.3.11 Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠVVaŠ  SR 
Zámer podprogramu: Efektívne a účinné presadzovanie zahranično-politických záujmov Slovenskej republiky v medzinárodných štruktúrach.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia vedy a techniky.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie dostatočného prístupu vedeckej komunity k informáciám o možnostiach účasti na medzinárodných vedecko-technických projektoch a o využívaní finančných a iných výhod vyplývajúcich z členstva Slovenskej republiky v medzinárodných organizáciách a z uzatvorených medzinárodných dohôd.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia vedy a techniky.

Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ  k  31.12. 2010                                    (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% čerpania
k uprav.
rozpočtu	
Program 097 - Príspevky SR do MO	7 656 775	3 356 775	3 344 677	99,6	
	- Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠVVaŠ SR	7 656 775	3 356 775	3 344 677	99,6	

Kapitálové výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet
k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	% čerpania
k uprav.
rozpočtu	
Program 097 - Príspevky SR do MO	0	0	0	0,0	
	- Podprogram 0970A – Príspevky SR do MO – MŠVVaŠ SR	0	0	0	0,0	
1.3.3.12 Program 0AA – Operačný program Vzdelávanie
Zámer programu: Vzdelávací systém prispôsobený potrebám vedomostnej spoločnosti a  dlhodobej konkurencieschopnosti SR.
Útvar zodpovedný za program: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika programu: Poskytovanie podpory na rozvoj ľudských zdrojov a zvýšenie adaptability pracovnej sily prostredníctvom zvýšenia kvality a prístupu k celoživotnému vzdelávaniu.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31.12. 2010                                     (v  €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania 
k uprav.
rozp.	
Program 0AA -  Operačný program Vzdelávanie	137 927 141	43 612 404	43 611 661	100,0	
	- Podprogram 0AA01 - Reforma systému vzdelávania a odbornej prípravy v školstve a ďalšieho vzdelávania ľudských zdrojov	111 783 642	35 007 097	35 006 875	100,0	
		- Prvok 0AA0101 - Premena tradičnej školy na modernú	56 220 248	29 169 742	29 169 519	100,0	
		- Prvok 0AA0102 - Vysoké školy a výskum a vývoj ako motory rozvoja vedomostnej spoločnosti	30 894 182	3 360 480	3 360 480	100,0	
		- Prvok 0AA0103 - Podpora ďalšieho vzdelávania	24 669 212	2 476 876	2 476 876	100,0	
	Podprogram 0AA03 - Podpora vzdelávania osôb s osobitnými vzdelávacími potrebami	18 255 648	3 356 847	3 356 335	100,0	
		- Prvok 0AA0301 - Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne príslušníkov marginalizovaných rómskych komunít	13 677 691	2 651 351	2 651 255	100,0	
		- Prvok 0AA0302 - Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne osôb s osobitými vzdelávacími potrebami	4 577 957	705 496	705 080	99,9	
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania
k uprav.
rozp.	
	- Podprogram 0AA04 - Moderné vzdelávanie pre vedomostnú spoločnosť pre Bratislavský kraj	4 145 086	1 602 577	1 602 568	100,0	
		- Prvok 0AA0401 - Premena tradičnej školy na modernú pre Bratislavský kraj	1 546 445	1 130 380	1 130 371	100,0	
		- Prvok 0AA0402 - Zvyšovanie konkurencieschopnosti Bratislavského kraja prostredníctvom rozvoja vysokoškolského a ďalšieho vzdelávania	2 598 641	472 197	472 197	100,0	
	- Podprogram 0AA05 - Technická pomoc  – MŠVVaŠ SR	3 742 765	3 645 883	3 645 883	100,0	
		- Prvok 0AA0501 - Technická pomoc pre cieľ Konvergencia	3 658 987	3 351 692	3 351 692	100,0	
		- Prvok 0AA0502 - Technická pomoc pre cieľ Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	83 778	294 191	294 191	100,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie  k 31.12. 2010	%
čerpania 
k uprav.
rozp.	
Program 0AA -  Operačný program Vzdelávanie	210 000	97 052	97 052	100,0	
	Podprogram 0AA03 - Podpora vzdelávania osôb s osobitnými vzdelávacími potrebami vzdelávania a odbornej prípravy v školstve a ďalšieho vzdelávania ľudských zdrojov	0	2 310	2 310	100,0	
		- Prvok 0AA0302 - Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne osôb s osobitými vzdelávacími potrebami	0	2 310	2 310	100,0	
	- Podprogram 0AA05 - Technická pomoc  – MŠVVaŠ SR	210 000	94 743	94 743	100,0	
		- Prvok 0AA0501 - Technická pomoc pre cieľ Konvergencia	200 000	92 056	92 056	100,0	
		- Prvok 0AA0502 - Technická pomoc pre cieľ Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	10 000	2 687	2 687	100,0	
1.3.3.12.1 Podprogram 0AA01 - Reforma systému vzdelávania a odbornej prípravy v školstve a ďalšieho vzdelávania ľudských zdrojov
Zámer podprogramu: Reformovaný systém vzdelávania na ZŠ a SŠ, kvalitný systém vysokoškolského vzdelávania, kvalitné ľudské zdroje vo výskume a vývoji, absolvent pripravený pre aktuálne a perspektívne potreby vedomostnej spoločnosti a trhu práce a efektívny systém celoživotného vzdelávania a poradenstva.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie reformy systému vzdelávania a odbornej prípravy a systému ďalšieho vzdelávania.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.1.1 Prvok 0AA0101 - Premena tradičnej školy na modernú
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Uskutočnenie obsahovej prestavby vzdelávania na ZŠ a SŠ a s využitím inovovaných foriem a metód výučby, pripravenie absolventa pre aktuálne a perspektívne potreby vedomostnej spoločnosti, ako aj pre jeho nadväzujúce vzdelávanie v systéme vysokoškolského a ďalšieho vzdelávania. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.1.2 Prvok 0AA0102 - Vysoké školy a výskum a vývoj ako motory rozvoja vedomostnej spoločnosti
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zvyšovanie kvality vzdelávania a rozvoj ľudských zdrojov v oblasti výskumu a vývoja s cieľom dosiahnuť neustálu adaptáciu VŠ na aktuálne a perspektívne potreby vedomostnej spoločnosti. 
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.1.3 Prvok 0AA0103 - Podpora ďalšieho vzdelávania
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podpora zvyšovania kvality ďalšieho vzdelávania s dôrazom na rozvoj kľúčových kompetencií, prehlbovanie a zvyšovanie kvalifikácií zamestnancov.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.2 Podprogram 0AA03 - Podpora vzdelávania osôb s osobitnými vzdelávacími potrebami
Zámer podprogramu: Vyššia vzdelanostná úroveň osôb s osobitnými vzdelávacími potrebami a príslušníkov marginalizovaných rómskych komunít.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne osôb s osobitými vzdelávacími potrebami.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.2.1 Prvok 0AA0301 - Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne príslušníkov marginalizovaných rómskych komunít
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne príslušníkov marginalizovaných rómskych komunít prostredníctvom uľahčenia ich prístupu k formálnemu vzdelávaniu a prostredníctvom ich ďalšieho vzdelávania.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.2.2 Prvok 0AA0302 - Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne osôb s osobitými vzdelávacími potrebami
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zvyšovanie vzdelanostnej úrovne osôb s osobitými vzdelávacími potrebami prostredníctvom uľahčenia ich prístupu k formálnemu vzdelávaniu a prostredníctvom ich ďalšieho vzdelávania a celoživotného poradenstva.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.3 Podprogram 0AA04 - Moderné vzdelávanie pre vedomostnú spoločnosť pre Bratislavský kraj
Zámer podprogramu: Kvalitný a dostupný transformovaný systém ďalšieho vzdelávania a dlhodobá konkurencieschopnosť Bratislavského kraja.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Zvýšenie kvality a prístupu k ďalšiemu vzdelávaniu s dôrazom na transformáciu obsahu vzdelávania smerom k rozvíjaniu kľúčových kompetencií s cieľom zabezpečiť dlhodobú konkurencieschopnosť Bratislavského kraja.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.3.1 Prvok 0AA0401 - Premena tradičnej školy na modernú pre Bratislavský kraj
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Uskutočnenie obsahovej prestavby vzdelávania na ZŠ a SŠ a s využitím inovovaných foriem a metód výučby pripravenie absolventa pre aktuálne a perspektívne potreby vedomostnej spoločnosti, ako aj pre jeho nadväzujúce vzdelávanie v systéme vysokoškolského a ďalšieho vzdelávania.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.3.2 Prvok 0AA0402 - Zvyšovanie konkurencieschopnosti Bratislavského kraja prostredníctvom rozvoja vysokoškolského a ďalšieho vzdelávania
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zvyšovanie kvality a prispôsobenie obsahu vysokoškolského vzdelávania, podporovanie výskumu a vývoja a rozvoj efektívneho systému CŽV a CŽP v súlade s aktuálnymi a perspektívnymi potrebami vedomostnej spoločnosti.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.4 Podprogram 0AA05 – Technická pomoc – MŠVVaŠ SR
Zámer podprogramu: Efektívna implementácia Operačného programu Vzdelávanie v rámci cieľa Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť a v rámci cieľa Konvergencia v súlade s nárokmi kladenými na riadenie a administratívne štruktúry zodpovedné za realizáciu operačného programu.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Podpora a budovanie administratívnych kapacít pre potreby realizácie pomoci z ESF a podpora flexibilného a efektívneho čerpania finančných prostriedkov z ESF v rezorte školstva v rámci Operačného programu Vzdelávanie.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.4.1 Prvok 0AA0501 - Technická pomoc pre cieľ Konvergencia
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podpora a budovanie administratívnych kapacít pre potreby realizácie pomoci z ESF a podpora flexibilného a efektívneho čerpania finančných prostriedkov z ESF v rezorte školstva v rámci Operačného programu Vzdelávanie v rámci cieľa Konvergencia.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.12.4.2 Prvok 0AA0502 - Technická pomoc pre cieľ Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť   
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podpora a budovanie administratívnych kapacít pre potreby realizácie pomoci z ESF a podpora flexibilného a efektívneho čerpania finančných prostriedkov z ESF v rezorte školstva v rámci Operačného programu Vzdelávanie v rámci cieľa Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13 Program 0AE - Operačný program Výskum a vývoj
Zámer programu: Zabezpečenie dlhodobého hospodárskeho a sociálneho rozvoja SR prostredníctvom riešenia kľúčových disparít pri využití kľúčových faktorov rozvoja SR.
Útvar zodpovedný za program: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika programu:  Zabezpečenie dlhodobého hospodárskeho a sociálneho rozvoja SR prostredníctvom riešenia kľúčových disparít pri využití kľúčových faktorov rozvoja SR.
Organizácie zabezpečujúce plnenie programu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
Štruktúra a čerpanie rozpočtu programu bez MRZ k 31. 12. 2010                                    (v €)
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania 
k uprav.
rozp.	
Program 0AE -  Operačný program Výskum a vývoj	109 741 414	17 829 306	17 837 611	100,0	
	- Podprogram 0AE01 – Infraštruktúra výskumu a vývoja	32 482 668	181 825	181 825	100,0	
		- Prvok 0AE0101 – Obnova a budovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja	22 031 790	104 726	104 726	100,0	
Bežné výdavky (600)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania
k uprav.
rozp.	
		- Prvok 0AE0102 - Obnova a budovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja  v Bratislavskom kraji	10 450 878	77 098	77 098	100,0	
	- Podprogram 0AE02 –  Podpora výskumu a vývoja	67 548 439	7 536 909	7 545 215	100,1	
		- Prvok 0AE0201 – Podpora sietí excelentných pracovísk výskumu a vývoja ako pilierov rozvoja regiónu a podpora nadregionálnej spolupráce	12 755 780	1 577 929	1 577 929	100,0	
		-  Prvok 0AE0202 –  Prenos poznatkov a  technológií získaných výskumom a vývojom do praxe	32 091 822	2 612 570	2 612 570	100,0	
		- Prvok 0AE0203 - Podpora sietí excelentných pracovísk výskumu a vývoja ako pilierov rozvoja regiónu a podpora nadregionálnej spolupráce v Bratislavskom kraji	7 276 801	778 173	786 478	101,1	
		- Prvok 0AE0204 - Prenos poznatkov a  technológií získaných výskumom a vývojom do praxe v Bratislavskom kraji	15 424 036	2 568 238	2 568 238	100,0	
	- Podprogram 0AE03 – Infraštruktúra vysokých škôl	3 421 991	7 433 197	7 433 197	100,0	
		-  Prvok 0AE0301 – Budovanie infraštruktúry vysokých škôl a modernizácia ich vnútorného vybavenia za účelom zlepšenia podmienok vzdelávacieho procesu	3 421 991	7 433 197	7 433 197	100,0	
	- Podprogram 0AE04 – Technická pomoc pre ciele Konvergencia a Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	6 288 316	2 677 375	2 677 375	100,0	
		- Prvok 0AE0401 - Technická pomoc pre cieľ Konvergencia	4 100 436	2 060 284	2 060 284	100,0	
		- Prvok 0AE0402 - Technická pomoc pre cieľ Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	2 187 880	617 090	617 090	100,0	

Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania 
k uprav.
rozp.	
Program 0AE -  Operačný program Výskum a vývoj	175 157 351	95 784 027	96 120 946	100,4	
	- Podprogram 0AE01 – Infraštruktúra výskumu a vývoja	61 368 277	15 238 340	15 238 340	100,0	
		- Prvok 0AE0101 – Obnova a budovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja	42 280 562	9 179 576	9 179 576	100,0	
Kapitálové  výdavky (700)	
Program – Podprogram – Prvok	Schválený rozpočet
2010	Upravený rozpočet k 31.12. 2010	Čerpanie k 31.12. 2010	%
čerpania 
k uprav.
rozp.	
		- Prvok 0AE0102 - Obnova a budovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja  v Bratislavskom kraji	19 087 715	6 058 764	6 058 764	100,0	
	- Podprogram 0AE02 –  Podpora výskumu a vývoja	69 039 177	31 061 268	31 398 188	101,1	
		- Prvok 0AE0201 – Podpora sietí excelentných pracovísk výskumu a vývoja ako pilierov rozvoja regiónu a podpora nadregionálnej spolupráce	15 553 324	14 593 301	14 593 301	100,0	
		-  Prvok 0AE0202 –  Prenos poznatkov a  technológií získaných výskumom a vývojom do praxe	31 106 666	3 878 420	3 878 420	100,0	
		- Prvok 0AE0203 - Podpora sietí excelentných pracovísk výskumu a vývoja ako pilierov rozvoja regiónu a podpora nadregionálnej spolupráce v Bratislavskom kraji	7 459 736	10 670 922	11 007 841	103,2	
		- Prvok 0AE0204 - Prenos poznatkov a  technológií získaných výskumom a vývojom do praxe v Bratislavskom kraji	14 919 451	1 918 626	1 918 626	100,0	
	- Podprogram 0AE03 – Infraštruktúra vysokých škôl	44 398 040	49 398 329	49 398 329	100,0	
		-  Prvok 0AE0301 – Budovanie infraštruktúry vysokých škôl a modernizácia ich vnútorného vybavenia za účelom zlepšenia podmienok vzdelávacieho procesu	44 398 040	49 398 329	49 398 329	100,0	
	- Podprogram 0AE04 – Technická pomoc pre ciele Konvergencia a Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	351 857	86 090	86 090	100,0	
		- Prvok 0AE0401 - Technická pomoc pre cieľ Konvergencia	265 552	63 692	63 692	100,0	
		- Prvok 0AE0402 - Technická pomoc pre cieľ Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť	86 305	22 398	22 398	100,0	
1.3.3.13.1 Podprogram 0AE01 -  Infraštruktúra výskumu a vývoja
Zámer podprogramu: Modernizovaná a kvalitná technická infraštruktúra výskumu a vývoja ako priamy prostriedok na zvýšenie schopnosti výskumných inštitúcií v SR efektívne spolupracovať s výskumnými inštitúciami v EÚ a v zahraničí, ako aj so subjektmi spoločenskej a hospodárskej praxe prostredníctvom transferu poznatkov a technológií.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Modernizácia technickej infraštruktúry výskumu a vývoja prostredníctvom technického zhodnocovania a nákupu výskumných prístrojov a zariadení.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.1.1 Prvok 0AE0101 - Obnova a budovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ. 
Stručná charakteristika prvku: Vytvorenie kvalitnej výskumnej a vývojovej infraštruktúry a kvalitnejších podmienok pre prácu výskumného personálu prostredníctvom technického zhodnocovania  a nákupu výskumných prístrojov a zariadení
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.1.2 Prvok 0AE0102 - Obnova a budovanie technickej infraštruktúry výskumu a vývoja v Bratislavskom kraji
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Vytvorenie kvalitnej výskumnej a vývojovej infraštruktúry a kvalitnejších podmienok pre prácu výskumného personálu v Bratislavskom kraji prostredníctvom technického zhodnocovania  a nákupu výskumných prístrojov a zariadení.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.2 Podprogram 0AE02 - Podpora výskumu a vývoja
Zámer podprogramu: Efektívny systém podpory výskumu a vývoja ako priamy nástroj na zvyšovanie konkurencieschopnosti ekonomiky, znižovanie regionálnych disparít, vznik nových inovatívnych (high-tech) malých a stredných podnikov a tvorbu nových pracovných miest.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Zvyšovanie konkurencieschopnosti a výkonnosti ekonomiky pri znižovaní regionálnych rozdielov prostredníctvom podpory rozvoja excelentných pracovísk výskumu a prenosu poznatkov a technológií získaných výskumom a vývojom do praxe.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.2.1 Prvok 0AE0201 - Podpora sietí excelentných pracovísk výskumu a vývoja ako pilierov rozvoja regiónu a podpora nadregionálnej spolupráce
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podporovanie spoločných výskumných programov slovenských a zahraničných výskumno-vývojových inštitúcií a vytvorenie kvalitnejších podmienok pre prácu výskumného personálu prostredníctvom technického zhodnocovania  a nákupu výskumných prístrojov a zariadení ako aj podporou dlhodobejších excelentných výskumných projektov.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.2.2 Prvok 0AE0202 - Prenos poznatkov a  technológií získaných výskumom a vývojom do praxe
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zvýšenie miery spolupráce výskumno-vývojových inštitúcií so spoločenskou a hospodárskou praxou prostredníctvom prenosu poznatkov a technológií investíciami do technického zhodnocovania a nákupu výskumných prístrojov a zariadení a podporou dlhodobejších projektov aplikovaného výskumu v príslušných výskumných tímoch a inštitúciách.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.2.3 Prvok 0AE0203 - Podpora sietí excelentných pracovísk výskumu a vývoja ako pilierov rozvoja regiónu a podpora nadregionálnej spolupráce v Bratislavskom kraji
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podporovanie spoločných výskumných programov slovenských a zahraničných výskumno-vývojových inštitúcií a vytvorenie kvalitnejších podmienok pre prácu výskumného personálu prostredníctvom technického zhodnocovania  a nákupu výskumných prístrojov a zariadení ako aj podporou dlhodobejších excelentných výskumných projektov v Bratislavskom kraji.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.2.4 Prvok 0AE0204 – Prenos poznatkov a  technológií získaných výskumom a vývojom do praxe v Bratislavskom kraji
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zvýšenie miery spolupráce výskumno-vývojových inštitúcií so spoločenskou a hospodárskou praxou prostredníctvom prenosu poznatkov a technológií investíciami do technického zhodnocovania  a nákupu výskumných prístrojov a zariadení a podporou dlhodobejších projektov aplikovaného výskumu v príslušných výskumných tímoch a inštitúciách v Bratislavskom kraji.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.3 Podprogram 0AE03 – Infraštruktúra vysokých škôl
Zámer podprogramu: Vyššia kvalita vzdelávania na vysokých školách ako výsledok investícií do hmotnej infraštruktúry pre účely vzdelávacieho procesu.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Zvýšenie kvality vzdelávania na vysokých školách prostredníctvom investícií do hmotnej infraštruktúry pre účely vzdelávacieho procesu.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.3.1 Prvok 0AE0301 - Budovanie infraštruktúry vysokých škôl a modernizácia ich vnútorného vybavenia za účelom zlepšenia podmienok vzdelávacieho procesu
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Podpora investičných aktivít zameraných na rekonštrukciu a rozširovanie objektov vysokých škôl a/alebo na modernizáciu ich vnútorného vybavenia za účelom zlepšenia podmienok, v ktorých prebieha vzdelávací proces.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.4 Podprogram 0AE04 - Technická pomoc pre ciele Konvergencia a Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť
Zámer podprogramu: Efektívna implementácia Operačného programu Výskum a vývoj v súlade s požiadavkami kladenými na riadenie, implementáciu, kontrolu, audit, monitorovanie, vyhodnocovanie operačného programu a na administratívne štruktúry zodpovedné za realizáciu operačného programu, poskytnutie podpory na prípravu projektov ako aj na informovanie verejnosti, propagáciu a výmenu skúseností.
Útvar zodpovedný za podprogram: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika podprogramu: Zabezpečenie efektívnej implementácie Operačného programu Výskum a vývoj v súlade s požiadavkami kladenými na riadenie, implementáciu, kontrolu, audit, monitorovanie, vyhodnocovanie operačného programu a na administratívne štruktúry zodpovedné za realizáciu operačného programu, poskytnutie podpory na prípravu projektov ako aj na informovanie verejnosti, propagáciu a výmenu skúseností.
Organizácie zabezpečujúce plnenie podprogramu: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.4.1 Prvok 0AE0401 – Technická pomoc pre cieľ Konvergencia
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie efektívnej implementácie Operačného programu Výskum a vývoj v súlade s požiadavkami kladenými na riadenie, implementáciu, kontrolu, audit, monitorovanie, vyhodnocovanie operačného programu a na administratívne štruktúry zodpovedné za realizáciu operačného programu, poskytnutie podpory na prípravu projektov ako aj na informovanie verejnosti, propagáciu a výmenu skúseností.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.3.13.4.2 Prvok 0AE0402 - Technická pomoc pre cieľ Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť
Útvar zodpovedný za prvok: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ.
Stručná charakteristika prvku: Zabezpečenie efektívnej realizácie Operačného programu Výskum a vývoj dostatočným materiálno-technickým vybavením, personálnym zabezpečením a ostatnými aktivitami v zmysle jednotlivých opatrení prioritných osí 3 a 4 operačného programu.
Organizácie zabezpečujúce plnenie prvku: sekcia európskych záležitostí, sekcia ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ, Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne fondy EÚ.
1.3.4  Výdavky kapitoly  kryté prostriedkami z rozpočtu Európskej únie 
Výdavky na spoločné programy Slovenskej republiky a Európskej únie zaradené do výdavkov štátneho rozpočtu	

	

	
	
(v €)	

Výdavky	
Skutočnosť k 31. 12. 2009	
Schválený rozpočet 2010	
Upravený rozpočet 2010	
Skutočnosť k 31. 12. 2010	
% čerp. k schv. rozpočtu	
% čerp. k upr. rozpočtu	

a. programový dokument - Sektorový operačný program Ľudské zdroje, finančný nástroj ESF	

kapitola	

 	

 	

prostriedky EÚ	

 	

 	

1161	
0	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

1361	
5 270 937	
0	
9 441 060	
114 427	
0,0	
1,2	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

Výdavky	
Skutočnosť k 31. 12. 2009	
Schválený rozpočet 2010	
Upravený rozpočet 2010	
Skutočnosť k 31. 12. 2010	
% čerp.
k schv.
rozpočtu	
% čerp.
k upr.
rozpočtu	

1162	
0	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

1362	
1 607 307	
0	
4 507 538	
35 275	
0,0	
0,8	

z toho: platobná jednotka	

 	

 	

prostriedky EÚ	

 	

 	

1161	
0	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

1361	
4 700 705	
0	
9 441 060	
114 427	
0,0	
1,2	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

1162	
0	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

1362	
1 390 022	
0	
4 507 538	
35 275	
0,0	
0,8	

b. programový dokument - Jednotný programový dokument NUTS II Bratislava Cieľ 3, finančný nástroj ESF	

kapitola	

 	

 	

prostriedky EÚ	

	

	

1161	
22 357	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

1361	
779 434	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

1162	
21 397	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

1362	
752 621	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

z toho: platobná jednotka	

 	

 	

prostriedky EÚ	

 	

 	

1161	
22 357	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

1361	
753 738	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

1162	
21 397	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

1362	
726 926	
0	
0	
0	
0,0	
0,0	

c. programový dokument - Operačný program Výskum a Vývoj, finančný nástroj ERDF	

kapitola	

 	

 	

prostriedky EÚ	

 	

 	

11S1	
31 406 561	
242 163 950	
47 030 378	
47 316 164	
19,5	
100,6	

13S1	
14 106 728	
0	
53 215 195	
53 225 230	
0,0	
100,0	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

11S2	
4 822 102	
11 533 920	
5 691 802	
5 739 435	
49,8	
100,8	

13S2	
2 355 448	
0	
7 675 959	
7 677 730	
0,0	
100,0	

11C5	
0	
31 200 895	
0	
0	
0,0	
0,0	

z toho: platobná jednotka	

 	

 	

prostriedky EÚ	

 	

 	

11S1	
30 115 178	
242 163 950	
46 463 919	
46 463 919	
19,2	
100,0	

13S1	
13 359 397	
0	
50 694 348	
50 694 348	
0,0	
100,0	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

11S2	
4 594 207	
11 533 920	
5 591 838	
5 591 838	
48,5	
100,0	

13S2	
2 223 570	
0	
7 231 102	
7 231 102	
0,0	
100,0	

11C5	
0	
31 200 895	
0	
0	
0,0	
0,0	

Výdavky	
Skutočnosť k 31. 12. 2009	
Schválený rozpočet 2010	
Upravený rozpočet 2010	
Skutočnosť k 31. 12. 2010	
% čerp.
k schv.
rozpočtu	
% čerp.
k upr.
rozpočtu	

d. programový dokument - Operačný program Vzdelávanie, finančný nástroj ESF	

kapitola	

 	

 	

prostriedky EÚ	

 	

 	

11T1	
28 721 741	
117 416 569	
11 688 558	
11 689 147	
10,0	
100,0	

13T1	
15 558 605	
0	
26 384 372	
26 383 747	
0,0	
100,0	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

11T2	
4 861 965	
635 830	
1 539 768	
1 539 872	
242,2	
100,0	

13T2	
2 258 861	
0	
4 096 760	
4 096 675	
0,0	
100,0	

11C5	
0	
20 084 742	
0	
0	
0,0	
0,0	

z toho: platobná jednotka	

 	

 	

prostriedky EÚ	

 	

 	

11T1	
3 901 828	
117 416 569	
9 406 790	
9 406 790	
8,0	
100,0	

13T1	
9 107 813	
0	
10 555 215	
10 555 215	
0,0	
100,0	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

11T2	
477 357	
635 830	
1 136 914	
1 136 914	
178,8	
100,0	

13T2	
1 118 597	
0	
1 310 030	
1 310 030	
0,0	
100,0	

11C5	
0	
20 084 742	
0	
0	
0,0	
0,0	

e. programový dokument - Regionálny operačný program - 1. Infraštruktúra vzdelávania, finančný nástroj ERDF (MPRV SR)	

kapitola	

 	

 	

prostriedky EÚ	

 	

 	

11S1	
1 597 571	
0	
6 860 470	
6 860 470	
0,0	
100,0	

13S1	
795 396	
0	
0 	
0 	
0,0	
0,0	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

11S2	
168 769	
0	
624 919	
624 919	
0,0	
100,0	

13S2	
253 520	
0	
585 751	
585 751	
0,0	
100,0	

z toho: platobná jednotka	

 	

 	

nemá	

 	

 	

f. IS EQUAL, finančný nástroj ESF (MPSVaR SR)	

kapitola	

 	

 	

prostriedky EÚ	

 	

 	

1361	
1 147	
0	
0	
0	
0,0	
100,0	

spolufinancovanie zo ŠR/úver EIB	

 	

 	

1362	
1 147	
0	
0	
0	
0,0	
100,0	

z toho: platobná jednotka	

 	

 	

nemá 	

 	

 	

            Úroveň čerpania finančných prostriedkov za programové obdobie 2004 – 2006 (Sektorový operačný program Ľudské zdroje „SOP ĽZ“):
- nakoľko MF SR povolilo dočerpať prostriedky I. programového obdobia do 31. 3. 2010 upravený rozpočet VOJ pre programový dokument SOP ĽZ s kódom zdroja 1361 bol v sume 9 441 060 €, pričom VOJ poukázala v sledovanom období konečným prijímateľom, príjemcom pomoci sumu 114 427 €, t.j. 1,2 % k upravenému rozpočtu, 
- upravený rozpočet  s kódom zdroja 1362 predstavoval sumu 4 507 538 €, z tohoto zdroja boli poskytnuté konečným prijímateľom finančné prostriedky v objeme 35 275 €, t.j. 0,8 % k upravenému rozpočtu.
Dôvodom nízkeho čerpania na oboch kódoch zdroja bola skutočnosť, že do 31. 3. 2010 poslala VOJ na Certifikačný orgán MF SR jednu súhrnnú žiadosť aj preto, lebo systémy, v ktorých sa spracováva agenda štrukturálnych fondov boli po viazaní prostriedkov kapitol opäť spustené až vo februári 2010.

Úroveň čerpania finančných prostriedkov za programové obdobie 2007 – 2013 (OP Výskum a vývoj a OP Vzdelávanie) vyjadrená percentom čerpania k schválenému rozpočtu bola ovplyvnená nasledovnými skutočnosťami:
- časový posun realizácie jednotlivých aktivít podporených projektov z dôvodu komplikácií pri verejnom obstarávaní tovarov a služieb (administratívna a časová náročnosť realizácie uvedených aktivít),
- nízka kvalita predkladaných žiadostí o platbu, vrátane podpornej dokumentácie preukazujúcej oprávnenosť nárokovaných výdavkov, čo malo za následok predlžovanie lehoty na administratívne spracovanie uvedených žiadostí zo strany MŠVVaŠ SR, resp. ASFEU, ako aj na preplatenú výšku oprávnených výdavkov prijímateľom (realizátorom) jednotlivých projektov.
	VOJ predložila v sledovanom období na Certifikačný orgán MF SR dvadsaťjeden súhrnných žiadostí za OP Vzdelávanie a dvadsať súhrnných žiadostí za OP Výskum a vývoj.
            Rozpočtovým opatrením č. 57/2010 MF SR anulovalo kód zdroja 11C5 – Vládne úvery – spolufinancovanie (k prostriedkom EÚ) a nahradilo ho zdrojmi 11T2 a 11S2. Finančné prostriedky z kódu zdroja 11C5 v sume 51 285 637 € boli presunuté na kód zdroja 11T2 v sume 20 084 742 € a na kód zdroja 11S2 v sume 31 200 895 €. 
Výdavky na spoločné programy Slovenskej republiky a Európskej únie nezaradené do výdavkov štátneho rozpočtu a iné prostriedky zo zahraničia poskytnuté Slovenskej republike na základe medzinárodných zmlúv uzavretých medzi Slovenskou republikou a inými štátmi za rozpočtové organizácie a krajské školské úrady 	

	

(v €)	

Výdavky	
Skutočnosť k 31. 12. 2009	
Schválený rozpočet 2010	
Upravený rozpočet 2010	
Skutočnosť k 31. 12. 2010	

kód zdroja 35	

program "Comenius partnerstvá"	
18 378	
0	
0	
25 852	

študentský manažérsky projekt - škola manažmentu HNTV International Higher Education, Breda, Holandsko 	
500	
0	
0	
0	

projekt v rámci 6. RP EÚ č. 017481/NMP4-CT-2006-017481 - Vývoj a využitie novej nanotechnológie pre veľkorozmerovú výrobu fotonických prvkov 	
60 555	
0	
0	
16 884	

SMASH - FP 7 22 8999 Smart Nonostructured Semiconductors for Energy - Saving Light Solutions	
2 775	
0	
0	
65 032	

LaserLab Europe II-The Integrated Initiative of European Laser Research Infrastructures II, projekt number 228334	
9 593	
0	
0	
25 674	

Bilaterálny kontrakt medzi MLC a Konarka Austria, GmbH	
0	
0	
0	
9 502	

COST MP0702 meeting (refundácia nákladov)	
6 750	
0	
0	
0	

Bilaterálny kontrakt medzi MLC a ESO Garching,SRN	
613	
0	
0	
0	

7. Rámcový program pre výskum a vývoj alebo LIFE+	
3 158	
0	
0	
0	

projekt IDIAL (Interkultúrny DIALóg)	
9 576	
0	
0	
12 869	

Výdavky	
Skutočnosť k
31. 12. 2009	
Schválený
rozpočet
2010	
Upravený
rozpočet
2010	
Skutočnosť k
31. 12. 2010	

The British Council (školenie)	
0	
0	
0	
540	

Grundtvig	
0	
0	
0	
3 185	

projekt Minerva	
0	
0	
0	
12 962	

projekt COSMOS	
3 077	
0	
0	
3 140	

projekt Slovak FP 6	
0	
0	
0	
24	

program Leonardo da Vinci	
34 204	
0	
0	
11 076	

program "EUCPN WORK PROGRAMME FUND" - dánsky projekt na prevenciu kriminality 	
1 248	
0	
0	
7 090	

projekt Národné observatórium - CEDEFOP (European Centre for the Development of Vocational Training)  	
14 775	
0	
0	
14 035	

pre Národné stredisko Europass od Európskej komisie	
36 366	
0	
0	
37 804	

národný projekt EDU RAPCOL - Implementácia stratégie celoživotného vzdelávania v SR od Európskej komisie	
5 226	
0	
0	
0	

projekt Vytvorenie európskej siete politík celoživotného poradenstva - grant ELGPN (European Lifelong Guidance Policy Network)   	
223	
0	
0	
0	

program PIAAC od Európskej komisie 	
0	
0	
0	
55 121	

Program celoživotného vzdelávania od Európskej komisie	
0	
0	
0	
9 039	

projekt eQNet - Kvalitná sieť pre európsku výmenu vzdelávacích zdrojov	
0	
0	
0	
4 320	

štúdia uskutočniteľnosti na vytvorenie zberu údajov európskej univerzity EUMIDA	
0	
0	
0	
8 400	

kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahraničia spolu	
207 016	
0	
0	
322 549	

kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahraničia mimo EÚ	

a. iné finančné prostriedky - mimo EÚ od medzinárodnej organizácie Perkins for the Blind, Hilton/Perkins International Program, Watertown, Massachusetts - USA	
1 616	
0	
0	
0	

b. iné finančné prostriedky - mimo EÚ od Spojeného ústavu jadrového výskumu Dubna - Ruská federácia 	
7 469	
0	
0	
4 841	

kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahr. mimo EÚ spolu	
9 085	
0	
0	
4 841	

kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahraničia spolu	
216 101	
0	
0	
327 390	

kód zdroja 11O5 - Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ)	

program "Comenius partnerstvá"	
0	
0	
0	
7 855	

				

Výdavky na spoločné programy Slovenskej republiky a Európskej únie nezaradené do výdavkov štátneho rozpočtu za príspevkové organizácie 	
				(v €)	
Výdavky	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet 2010	Skutočnosť k 31. 12. 2010	
kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahraničia	
Adomis - Grantová zmluva 2005309, projekt PHEPA pre šírenie krátkych intervencií pri problémoch s alkoholom v európskom meradle	1 364	0	0	0	
Tvorba, rozvoj a implementácia národnej stratégie celoživotného vzdelávania 2010	11	0	0	0	
LLPG - cezhraničná spolupráca v oblasti celoživotného vzdelávania	7 310	0	0	0	
ELPGN - vytvorenie európskej siete politík celoživotného vzdelávania 	1 397	0	0	52 673	
Medzinárodné fórum celoživotného vzdelávania	0	0	0	8 995	
kód zdroja 35 - Iné zdroje zo zahraničia spolu	10 082	0	0	61 668	
kód zdroja 11P3 - Kultúra a médiá (prostriedky EÚ)	
Grantová zmluva s EK a Iuventou na administráciu Programu Mládež v akcii	1 602 981	0	2 158 150	1 637 643	
kód zdroja 13P3 - Kultúra a médiá (prostriedky EÚ) - zdroje z predchádzajúcich rokov	
Grantová zmluva s EK a Iuventou na administráciu Programu Mládež v akcii	379 949	0	2 044 111	410 414	
kód zdroja 11O5 - Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ)	
Finančný príspevok na projekt "Učiace sa partnerstvá Grundtvig" v rámci Programu celoživotného vzdelávania	0	0	14 400	1 099	

Iné prostriedky zo zahraničia poskytnuté Slovenskej republike na základe medzinárodných zmlúv uzavretých medzi Slovenskou republikou a inými štátmi za verejné vysoké školy	
						(v €)	
Výdavky	Skutočnosť k 31. 12. 2009	Schválený rozpočet 2010	Upravený rozpočet 2010	Skutočnosť k 31. 12. 2010	% Skutoč. k schv. rozpočtu	% Skutoč. k upr. rozpočtu	
kód zdroja	
11E1 - Finančný mechanizmus EHP	306 413	123	553 133	667 290	0,0	120,6	
11E3 - Nórsky finančný mechanizmus	405 569	0	733 485	942 072	0,0	128,4	
121 - Zdroje z kapitoly Všeobecná          
         pokladničná správa	97 641	0	180 574	215 494	0,0	119,3	

V roku 2010 boli prostredníctvom Úradu vlády SR poskytnuté verejným vysokým školám aj finančné prostriedky na riešenie projektov z Finančného mechanizmu EHP a Nórskeho finančného mechanizmu. Z tejto dotácie verejné vysoké školy vyčerpali k 31. 12. 2010 na zdroji 11E1 – Finančný mechanizmus EHP finančné prostriedky v sume 667 290 €, z toho kapitálové výdavky v sume 89 146 €         a bežné výdavky v sume 578 144 €. Na zdroji 11E3 – Nórsky finančný mechanizmus bolo čerpanie v sume 942 072 €, z toho  kapitálové výdavky v sume 101 024 € a bežné výdavky v sume 841 048 €. Na zdroji        121 – Zdroje z kapitoly Verejná pokladničná správa bolo čerpanie v sume 215 494 €, z toho kapitálové výdavky v sume 19 024 € a bežné výdavky v sume 196 470 €. Finančné prostriedky boli čerpané na 11-tich verejných vysokých školách (EU v Bratislave, PU v Prešove, TUKE v Košiciach, UK v Bratislave, UKF        v Nitre, UMB v Banskej Bystrici, UPJŠ v Košiciach, VŠVU v Bratislave, ŽU v Žiline, UVL v Košiciach, STU v Bratislave).
1.4 Výsledok rozpočtového hospodárenia kapitoly za rok 2010
 	 	 	( v €)	
Text	Schválený rozpočet pre rok 2010	Upravený rozpočet k 31.12.2010	Skutočnosť bez MRZ k 31.12.2010	

				
Príjmy spolu	360 850 120	131 917 152	135 878 675	
z toho: prijaté z rozpočtu EÚ (zdroje 11S1, 11T1, 1361, 13S1, 13T1)	359 580 519	130 647 551	132 491 578	
Výdavky spolu	2 348 231 752	2 104 046 945	2 090 552 663	
z toho: kryté prostriedkami z EÚ (zdroje 11S1, 11T1, 1361, 13S1, 13T1)	359 580 519	154 620 032	145 589 184	
Saldo príjmov a výdavkov	-1 987 381 632	-1 972 129 793	-1 954 673 988	
 z toho: z prostriedkov EÚ	0	-23 972 481	-13 097 606	
                                                                                                                                                  
Pre rok 2010 boli kapitole MŠVVaŠ SR rozpísané príjmy v schválenom rozpočte v sume       360 850 120 €. Upravený rozpočet príjmov k 31.12.2010 bol v sume 131 917 152 €. Plnenie príjmov bez mimorozpočtových zdrojov bolo v sume 135 878 675 €, t.j. 103,0 % k upravenému rozpočtu. 
Z rozpočtu Európskej únie boli v roku 2010 v schválenom rozpočte rozpísané príjmy v celkovom objeme 359 580 519 €, upravený rozpočet bol 130 647 551 €, plnenie bolo v sume 132 491 578 €,               t.j. 101,4 % k upravenému rozpočtu.  
Pre rok 2010 boli kapitole rozpísané výdavky v schválenom rozpočte v sume 2 348 231 752 €. Upravený rozpočet bol v sume 2 104 046 945 €. Čerpanie výdavkov bez mimorozpočtových zdrojov bolo v sume 2 090 552 663 €, t.j. 99,4 % z upraveného rozpočtu. Hlavným dôvodom čerpania upraveného rozpočtu kapitoly vo výške 99,4 % je nedočerpanie prostriedkov Európskej únie a spolufinancovania s kódmi zdroja 1361– Európsky sociálny fond – prostriedky EÚ – zdroje z predchádzajúcich rokov a 1362 – Európsky sociálny fond – spolufinancovanie zo ŠR – zdroje z predchádzajúcich rokov. Ide o zostatok finančných prostriedkov za prvé programové obdobie 2004 – 2006. 
Z rozpočtu Európskej únie boli v roku 2010 v schválenom rozpočte rozpísané výdavky v objeme 359 580 519 €, upravený rozpočet bol v objeme 154 620 032 €, čerpanie bolo v sume 145 589 184 €,           t.j. 94,2 % z upraveného rozpočtu. 
Rozdiel medzi celkovými príjmami a výdavkami (saldo príjmov a výdavkov) v schválenom rozpočte bol v sume mínus 1 987 381 632 €, v upravenom rozpočte mínus 1 972 129 793 €, v čerpaní mínus 1 954 673 988 €.
Z toho rozdiel medzi príjmami z rozpočtu Európskej únie a výdavkami z rozpočtu Európskej únie v schválenom rozpočte bol 0 €, v upravenom rozpočte mínus 23 972 481 € a v čerpaní v sume                  mínus 13 097 606 €. Rozdielna úroveň čerpania výdavkov a plnenia príjmov z prostriedkov Európskej únie bola spôsobená existenciou časového nesúladu medzi poskytnutím zálohových platieb a predfinancovania prijímateľom (realizátorom projektov), ktoré sa okamžite prejaví v čerpaní výdavkov (resp. v úprave limitu) a ich následným zúčtovaním prostredníctvom ich schválenia v súhrnných žiadostiach o platbu zo strany Certifikačného orgánu pre štrukturálne fondy EÚ (MF SR), ktoré sa prejaví plnením rozpočtových príjmov. 
1.5 Finančné operácie
1.5.1  Príjmové finančné operácie 
MŠVVaŠ SR za rok 2010 evidovalo iba príjmové finančné operácie v rámci kategórie 450 – Z ostatných finančných operácií na položke 453 – Zostatok prostriedkov z predchádzajúcich rokov. Skutočnosť k 31. 12. 2010 na uvedenej položke bola v celkovej sume 15 178 807,74 €, ktorá bola v nasledovnej štruktúre:
- na účte 003 – Účet cudzích prostriedkov v celkovej sume 14 456 028,67 € (z toho zdroj 1315 - Zo štátneho rozpočtu z roku 2005 suma 390,76 €, zdroj 1319 – Zo štátneho rozpočtu z roku 2009 suma 14 451 299,79 €, zdroj 71 - Iné zdroje suma 4 338,12 €), hlavnou položkou finančných prostriedkov na zdroji 1319 sú mzdové prostriedky a odvody do poisťovní prevedené na uvedený účet rozpočtovými organizáciami MŠVVaŠ SR a rozpočtovými organizáciami v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ v decembri 2009, ktoré boli v januári 2010 vyplatené, 
- na účte 005 – Účet podnikateľskej činnosti v celkovej sume 10 320,30 € (zdroj 71 – Iné zdroje),
- na účte 008 – Sociálny fond v celkovej sume 465 380,49 € (z toho zdroj 1318 - Zo štátneho rozpočtu          z roku 2008 suma 4 258,92 €, zdroj 1319 - Zo štátneho rozpočtu z roku 2009 suma 461 121,57 €),
- na účte 099 – Ostatné v celkovej sume 247 078,28 € (z toho zdroj 1319 - Zo štátneho rozpočtu z roku 2009 suma 59 291,61 €, zdroj 35 – Iné zdroje zo zahraničia suma 3 005,97 € a zdroj 72 f – Prostriedky prijaté z úhrad stravy suma 184 780,70 €).
1.5.2  Výdavkové finančné operácie 
	MŠVVaŠ SR za rok 2010 neevidovalo výdavkové finančné operácie.
1.6 Zhodnotenie zamestnanosti 
	Zhodnotenie zamestnanosti podľa jednotlivých okruhov organizácií v zriaďovateľskej pôsobnosti ministerstva je uvedené v časti 1.3.1.3 Výdavky kapitoly podľa okruhov organizácií.
1.7 Zhodnotenie výsledkov kontrol
1.7.1 Kontrola vykonaná Najvyšším kontrolným úradom Slovenskej republiky (ďalej len „NKÚ SR“) na MŠVVaŠ SR
1. Podľa poverenia predsedu NKÚ SR č. 1590/02 zo dňa 18. 12. 2009 vykonali kontrolóri NKÚ SR v čase od 11. 1. 2010 do 26. 3. 2010 kontrolu postupov pri výbere a monitorovaní riešenia projektov na podporu výskumu a vývoja na ministerstve. Kontrolou evidencie pridelených dotácií v projektoch Vedeckej grantovej agentúry (ďalej len „VEGA“) bolo zistené, že z evidencie sa nedá zistiť kto je vedúcim projektu a aká je riešiteľská kapacita vedúceho projektu a riešiteľov. Z evidencie VEGA za roky 2007-2008 sa dalo zistiť kto je zodpovedná osoba alebo kontaktná osoba za projekt, ale za projekty od roku 2009 nebolo možné túto skutočnosť z evidencie zistiť. Taktiež z evidencie nebolo  možné získať údaj o tom, kto je vedúci projektu. Ďalej kontrola zistila, že v pravidlách pre Kultúrnu a edukačnú agentúru (ďalej len „KEGA“) a VEGA finančná podpora projektov nebola podmienená priebežným oponentským konaním, čo by malo byť základnou podmienkou kvality riešenia projektov. Bez plnohodnotného oponentského konania je financovanie projektov prostredníctvom VEGA a KEGA len nadbytočným administratívnym úkonom, ktorý v rámci rozhodovacieho procesu môže len zvyšovať náklady na prevádzku. Namiesto dôkladného hodnotenia výstupov sa v stanovených pravidlách kladie dôraz na financovanie projektov. Okrem toho, v prípade keď sa stanovený cieľ riešenia projektu nesplní, nebol stanovený postup pre vyhodnotenie čerpania prostriedkov štátneho rozpočtu. V podpore projektov bolo zistené rozdrobovanie prostriedkov tým, že bolo podporovaných veľa projektov s nízkou sumou finančných prostriedkov už od 33,19 €, z čoho vyplýva neefektívnosť takejto podpory. 
Protokol o výsledku kontroly bol prerokovaný dňa 12. 4. 2010 s tým, že ministerstvo bolo povinné na základe výsledkov kontroly prijať opatrenia na odstránenie zistených nedostatkov a v stanovenom termíne predložiť NKÚ SR správu o splnení, resp. plnení opatrení. 
Plnenie opatrení na odstránenie nedostatkov zistených kontrolou 
Na základe výsledkov kontroly bol vydaný Príkaz ministra č. 11/2010-I z 20. 4. 2010 na odstránenie nedostatkov a príčin ich vzniku zistených kontrolnou skupinou NKÚ SR. Príkazom ministra bolo prijatých 8 opatrení s určením zodpovedných zamestnancov jednotlivých odborných útvarov za ich plnenie a stanovené termíny ich plnenia. Podľa zápisnice o prerokovaní protokolu o výsledku kontroly bola v stanovenom termíne dňa 25. 11. 2010 zaslaná na NKÚ SR správa o stave plnenia jednotlivých opatrení vyplývajúcich z príkazu ministra. V správe bolo uvedené, že opatrenia v počte 2, ktoré majú trvalý charakter sa priebežne zabezpečujú a plnia, 4 opatrenia boli v stanovenom termíne splnené, 2 opatrenia, ktorých termín plnenia  bol stanovený na rok 2011 zostávajú na splnenie v tomto roku.
1.7.2 Kontrola vykonaná NKÚ SR v organizáciách v pôsobnosti MŠVVaŠ SR a v organizáciách, ktorým boli poskytnuté finančné prostriedky štátneho rozpočtu prostredníctvom ministerstva   
1. Na základe plánu kontrolnej činnosti NKÚ SR bola vykonaná kontrola v KŠÚ Prešov v termíne od 4. 10. 2010 do 19. 11. 2010. Účelom kontrolnej akcie bolo preveriť dodržiavanie všeobecne záväzných právnych predpisov pri hospodárení s verejnými prostriedkami a nakladania s majetkom v organizáciách špecializovanej štátnej správy. Kontrolou bolo zistené, že kontrolovaný subjekt nedodržal platné postupy účtovania a tým porušil ustanovenia zákona č. 431/2002 Z. z. o účtovníctve. V oblasti nakladania s majetku štátu nezabezpečil vykonanie riadnej inventarizácie majetku a záväzkov a rozdielu majetku a záväzkov    k 31. 12. 2009 v súlade so zákonom o účtovníctve, keď nevyhotovil inventúrne súpisy stanoveným spôsobom. Nezabezpečením ocenenia bezodplatne nadobudnutých pozemkov nekonal v súlade so zákonom o účtovníctve ako i zákonom č. 278/1993 Z. z. o správe majetku štátu. Porušenie zákona č. 25/2006 Z. z. o verejnom obstarávaní bolo zistené v prípade verejnej súťaže na podlimitnú zákazku na stavebné práce, týkajúce sa rekonštrukcie a modernizácie špeciálnej základnej školy, keď komisia nevylúčila súťažnú ponuku víťazného uchádzača z dôvodu, že nespĺňala požiadavky verejného obstarávateľa na predmet zákazky. Zmluva o dielo bola uzatvorená s víťazným uchádzačom v sume 508 270 €. Taktiež bolo zistené, že kontrolovaný subjekt nezabezpečil správne triedenie výdavkov v zmysle § 4 ods. 4 zákona č. 523/2004 Z. z. v celkovej sume 1 070 €. 
Výsledky kontrol boli prerokované so štatutárnym zástupcom kontrolovaného subjektu, ktorý na odstránenie kontrolou zistených nedostatkov prijal celkom 17 opatrení. 

1.7.3 Vládne audity vykonané audítorskou skupinou MF SR, Správy finančnej kontroly (ďalej len „SFK“), Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR (ďalej len „MPSVaR SR“) a MŠVVaŠ SR
1. V zmysle poverenia na vykonanie vládneho auditu č. A 310, č. K2204, K2205 zo dňa 28. 1. 2010 vykonali zamestnanci MF SR a SFK na ministerstve ako riadiacom orgáne (ďalej len „RO“), platobnej jednotke (ďalej len „PJ“) a u prijímateľov v rámci Operačného programu Vzdelávanie (ďalej len „OP V“)      v termíne od 4. 8. 2009 do 27. 11. 2009 vládny audit zameraný na získanie uistenia o oprávnenosti výdavkov na doplnkovej vzorke operácií. 
Predmetom vládneho auditu bol projekt: „Vzdelávanie učiteľov v súvislosti s tvorbou školských vzdelávacích programov“, kódy ITMS: 26140130015, 26110130085, prijímateľ ŠIOV. Správa z vládneho auditu č. A 310 bola prerokovaná dňa 8. 6. 2010.
Plnenie opatrení na odstránenie nedostatkov zistených auditom
           Príkazom ministra školstva SR (ďalej len „minister“) č. 16/2010-I zo dňa 22. 6. 2010 bolo prijatých    7 opatrení na odstránenie nedostatkov a príčin ich vzniku zistených vládnym auditom č. A310, s určením zodpovedných zamestnancov za ich plnenie a stanovené termíny ich plnenia. V stanovenom termíne dňa    30. 7. 2010 bola predložená auditujúcemu orgánu písomná správa o splnení opatrení prijatých na nápravu zistených nedostatkov.

		2. Podľa poverenia č. MF/009552/2010-1422 na vykonanie vládneho auditu č. A 312, č. K2207, K2208, K2234 zo dňa 28. 1. 2010 vykonali zamestnanci oddelenia ESF odboru medzinárodných zdrojov sekcie auditu a kontroly MF SR, zamestnanci oddelenia kontroly a vládneho auditu prostriedkov EÚ odboru kontroly a štátneho dozoru MPSVaR SR a zamestnanci oddelenia vládneho auditu prostriedkov EÚ odboru vládneho auditu a kontroly SFK Bratislava v čase od 3. 2. 2010 do 26. 4. 2010 vládny audit zameraný na získanie uistenia o oprávnenosti výdavkov na doplnkovej vzorke operácií v rámci Sektorového operačného programu Ľudské zdroje (ďalej len „SOP ĽZ“) a Jednotného programového dokumentu NUTS II Bratislava Cieľ 3, na sekcii ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ a sekcii európskych záležitostí – sprostredkovateľský orgán pod riadiacim orgánom (ďalej len „SORO“), na sekcii ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ – PJ, v Národnom ústave celoživotného vzdelávania (ďalej len „NÚCV“) – konečný prijímateľ (ďalej len „KP“) a v Štátnom inštitúte odborného vzdelávania (ďalej len „ŠIOV“) – KP. 
V rámci vládneho auditu boli na úrovni RO/SORO/PJ/KP overené nasledovné projekty: 
- č.11230310154 – „Popularizácia povolaní a zamestnaní v oblasti výskumu a vývoja“, NÚCV, SOP ĽZ,
- č.11230220619 – „Odborná príprava záujemcov o prácu vo verejnej správe“, NÚCV, SOP ĽZ,
- č.13120120284 – „Vytvorenie partnerstva učiaceho sa regiónu v Bratislavskom samosprávnom  
   kraji“, NÚCV, JPD NUTS II BA Cieľ 3,
- č. 13120120347 – „Odborná príprava záujemcov o prácu vo verejnej správe“, NÚCV, JPD NUTS   
   II BA Cieľ 3,
- č. 11230100481 – „Tvorba nových vzdelávacích programov v odbornom vzdelávaní pre potreby 
   automobilového priemyslu“, ŠIOV, SOP ĽZ.
Výsledky vládneho auditu boli prerokované dňa 7. 6. 2010.
Plnenie opatrení na odstránenie nedostatkov zistených auditom
	    V zmysle zápisnice o prerokovaní správy z vládneho auditu č. A 312, K2207 bolo Príkazom ministra č. 17/2010-I zo dňa 22. 6. 2010 uložených 6 opatrení  na odstránenie nedostatkov a príčin ich vzniku zistených vládnym auditom s určením zodpovedných zamestnancov za ich plnenie a stanovené termíny ich plnenia. 
		3. V súlade s poverením č. MF/008896/2010-1421 zo dňa 20. 1. 2010 bol v čase od 27. 1. 2010       do 9. 6. 2010 vykonaný plánovaný vládny audit operácií A319 - K2217, K2218, K2219, K2192, K2142. Vládny audit bol vykonaný s cieľom získania uistenia o oprávnenosti výdavkov na primeranej vzorke operácií v rámci operačného programu Výskum a vývoj (ďalej len „OP VaV“). 
Predmetom vládneho auditu na úrovni RO/PJ boli projekty:
- projekt 26270120005 Technická pomoc SORO – OP VaV pre cieľ: Regionálna konkurencieschopnosť       a zamestnanosť (ďalej len „RKZ“), prijímateľom bola ASFEU, Bratislava, 
- 26220220059 Jeremie – cieľ: Konvergencia, prijímateľom bola Kancelária Európskeho investičného fondu    
  SR,
- 26240220025 Jeremie – cieľ: RKZ, prijímateľom bola Kancelária Európskeho investičného fondu SR. 
Prerokovanie správy z vládneho auditu č. A 319 bolo dňa 24. 7. 2010.
Plnenie opatrení na odstránenie nedostatkov zistených auditom 
	    V zmysle zápisnice o prerokovaní správy z vládneho auditu č. A 319 bolo Príkazom ministra            č. 29/2010-I zo dňa 27. 8. 2010 uložených 5 opatrení na odstránenie nedostatkov a príčin ich vzniku zistených vládnym auditom s určením zodpovedných zamestnancov za ich plnenie a stanovené termíny ich plnenia. 

		4. V súlade s poverením č. MF/008994/2010-1422 zo dňa 20. 1. 2010 bol v čase od 27. 1. 2010 do 11. 6. 2010 vykonaný na ministerstve vládny audit č. A320, K2179 ako audit operácií za účelom získania uistenia o oprávnenosti výdavkov v rámci OP V. 
Predmetom vládneho auditu RO/PJ boli projekty:
- projekt  26150130003 – Technická pomoc pre OP V, cieľ Konvergencia, Prioritná téma 85 za roky 
  2007, 2008, prijímateľ: ASFEU, 
- projekt  26150130004 – Technická pomoc pre OP V, cieľ Konvergencia, Prioritná téma 86 za roky 
  2007, 2008, prijímateľ: ASFEU, 
- projekt 216150130001 – Technická pomoc pre OP V, cieľ Konvergencia – I. Príprava a vykonávanie, 
  monitorovanie, kontrola a audit, prijímateľ: MŠVVaŠ SR. 
Prerokovanie správy z vládneho auditu bolo dňa 2. 7. 2010.
Plnenie opatrení na odstránenie nedostatkov zistených auditom 
	V zmysle zápisnice o prerokovaní správy z vládneho auditu č. A320 boli Príkazom ministra              č. 23/2010-I zo dňa 23. 7. 2010 uložené 2 opatrenia na odstránenie nedostatkov a príčin ich vzniku zistených vládnym auditom s určením zodpovedných zamestnancov  za ich plnenie a stanovené termíny ich plnenia.
1.7.4 Kontroly a audity vykonané odborom kontroly MŠVVaŠ SR
Odbor kontroly v rámci kontrolnej činnosti vykonávanej podľa schváleného Zamerania kontrolnej činnosti a auditov na rok 2010 a v súlade s § 11 až § 25 zákona č. 502/2001 Z. z. o finančnej kontrole a vnútornom audite a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov (ďalej len „zákon č. 502/2001 Z. z.“) vykonával následné finančné kontroly verejných prostriedkov a vládne audity. 
V súlade so zameraním kontrolnej činnosti na rok 2010, požiadaviek sekcie ekonomiky pre štrukturálne fondy EÚ (ďalej len „SEŠF EÚ“) a v rámci svojich kapacitných možností vykonal odbor kontroly celkom 22 následných finančných kontrol. Z toho 18 kontrol bolo zameraných na základe požiadavky SEŠF EÚ na nezrovnalosti identifikované SORO MŠVVaŠ SR pri realizácii projektov spolufinancovaných z prostriedkov EÚ. 
1.7.4.1 Následné finančné kontroly zamerané na použitie verejných prostriedkov 
boli vykonané v nasledujúcich kontrolovaných subjektoch:
1.	Slovenská technická univerzita, Bratislava, Vazovova 5,
2.	Zväz modelárov Slovenska, Bratislava, Wolkrova 4,
3.    Slovenský cykloklub, Piešťany, Námestie slobody 1716/6,
4.    Združenie kresťanských spoločenstiev mládeže, Spišská Nová Ves, Brezova 18/5.
1.7.4.2 Následné finančné kontroly zamerané na použitie prostriedkov EÚ a štátneho rozpočtu určených na spolufinancovanie 
 	boli vykonané v nasledujúcich subjektoch:
5.	ATREA PROFI, s.r.o., Nové Mesto nad Váhom, Trenčianska 17,
6.	Základná škola, Valaliky, Hlavná č. 165,
7.	Spojená škola, Kráľovský Chlmec, Rákocziho 23,
8.	Stredná odborná škola technická, Michalovce, Partizánska 1,
9.	Gymnázium Pavla Horova, Michalovce, Masarykova 1,
10.	Stredná odborná škola technická, Michalovce, Partizánska 1,
11.	Pedagogicko-psychologická poradňa Snina, Partizánska 1057,
12.	Trenčianska univerzita Alexandra Dubčeka v Trenčíne, fakulta sociálno-ekonomických vzťahov, Trenčín, Študentská 2,
13.	Žilinská univerzita v Žiline, Univerzitná 1,
14.	Informačné centrum mladých Orava, Tvrdošín, Medvedzie 132, P.O.BOX 12,
15.	Stredná odborná škola, Nové Mesto nad Váhom, Bzinská 11,
16.	Centrum pedagogicko-psychologického poradenstva a prevencie, Levoča, Námestie
       Majstra Pavla 59,
17.	Ústav informatiky Slovenskej akadémie vied, Bratislava, Dúbravská cesta 9,
18.	Metodicko-pedagogické centrum, Bratislava, Tomášikova 4,
19.	Štátny pedagogický ústav, Bratislava, Pluhova ul. 8.
Následnými finančnými kontrolami vo vyššie uvedených 19 kontrolovaných subjektoch (vykonaných 22 kontrol v 19 subjektoch z toho v 3 dva krát) bola prekontrolovaná suma vo výške 12 968 577 €. Vo všetkých kontrolovaných subjektoch boli zistené nedostatky pri použití finančných prostriedkov štátneho rozpočtu, prípadne prostriedkov EÚ určených na financovanie projektov, a to porušením všeobecne záväzných právnych predpisov a všetky kontroly boli ukončené prerokovaním správy o výsledku následnej finančnej kontroly. 
Pri kontrole použitia finančných prostriedkov EÚ a štátneho rozpočtu určených na spolufinancovanie projektov najzávažnejšie porušenia finančnej disciplíny boli zistené pri použití verejných prostriedkov nad rámec oprávnenia, ktorým došlo k vyššiemu čerpaniu verejných prostriedkov a neodvedenie prostriedkov subjektu v určenej lehote a rozsahu (ustanovenie § 31 ods. 1 písm. b) a c) zákona č. 523/2004 Z. z.). Za uvedené zistenia bola sedemnástim kontrolovaným subjektom, v zmysle § 31 ods. 4 zákona č. 523/2004 Z. z., uložená povinnosť odviesť poskytovateľovi finančné prostriedky v celkovej sume 580 746 €. Povinnosť odvodov finančných prostriedkov sa vymáha v správnom konaní, ktoré ukladajú príslušné správy finančnej kontroly. Podľa ustanovenia § 31 ods. 4 zákona č. 523/2004 Z. z. v prípade, že kontrolovaný subjekt finančné prostriedky odvedie na účet poskytovateľa do ukončenia následnej finančnej kontroly, sa správne konanie nezačne. Túto možnosť využilo 15 kontrolovaných subjektov tým, že finančné prostriedky do ukončenia kontroly v sume 77 090 € odviedlo na účet poskytovateľa. V dvoch prípadoch (ATREA PROFI, s.r.o., Nové Mesto nad Váhom a Základná škola Valaliky) boli správy o výsledkoch následnej finančnej kontroly postúpené príslušným správam finančnej kontroly na správne konanie. Celková suma za porušenie finančnej disciplíny v týchto dvoch prípadoch predstavovala sumu 503 656 €. 
Kontrolou finančných prostriedkov štátneho rozpočtu poskytnutých prostredníctvom MŠVVaŠ SR formou dotácie v 4 kontrolovaných subjektoch bola prekontrolovaná suma 2 334 918 €, v rámci ktorej neboli zistené porušenia finančnej disciplíny s povinnosťou odvodu. Kontrolou boli zistené porušenia všeobecne záväzných právnych predpisov ako napr. ustanovenia § 8 ods. 1 a § 6 ods. 1 zákona č 431/2002 Z. z. o účtovníctve tým, že k niektorým účtovným dokladom nebola vedená príslušná dokumentácia a tiež zálohová faktúra bola nesprávne zaúčtovaná, ďalej na interných dokladoch chýbal podpis oprávnenej osoby za organizáciu, ktorá výdavok schválila ako aj podpis osoby, ktorá ho zaúčtovala, a tiež chýbali dodacie listy, ktoré by preukazovali skutočné dodanie tovaru prípadne služby. Ďalej bolo zistené, že pri zúčtovaní výdavkov na zahraničné pracovné cesty neboli priložené príkazy na tieto cesty, v ktorých mali byť určené podmienky pracovnej cesty, čo bolo v rozpore s § 3 ods. 1 zákona č. 283/2002 Z. z. o cestovných náhradách. V dvoch prípadoch bolo zistené porušenie čl. 2 ods. 3 zmluvy o poskytnutí dotácie tým, že kontrolovaný subjekt poukazoval finančné prostriedky dotácie na vlastný účet, t.j. výdavky neuhrádzal priamo z dotačného účtu, ale spôsobom refundácií aj v období, keď už na dotačnom účte boli poukázané prostriedky dotácie. 
Plnenie opatrení na odstránenie zistených nedostatkov 
V zápisniciach o prerokovaní správ z následných finančných kontrol, ktorými boli zistené nedostatky bolo uložené kontrolovaným subjektom prijať opatrenia na odstránenie nedostatkov a príčin ich vzniku. Prijaté opatrenia boli zasielané odboru kontroly a následne v stanovených termínoch predkladali kontrolované subjekty správy o plnení úloh z prijatých opatrení.
1.7.4.3 Vládny audit 
Odbor kontroly v súlade so zameraním kontrolnej činnosti a vládnych auditov MŠVVaŠ SR na rok 2010 a plánom stanoveným zo strany sekcie auditu a kontroly MF SR vykonal samostatne na základe poverenia vydaného ministrom vládny audit na úrovni ministerstva ako RO pre OP VaV. Súčasne vykonal    2 vládne audity na úrovni ASFEU ako SORO pre OP VaV a OP V a prijímateľa pri projektoch technickej pomoci na základe poverenia vydaného ministrom financií SR. 
1.	MŠVVaŠ SR, Bratislava – RO pre OP VaV 
Cieľom vládneho auditu bolo získať uistenia o účinnosti riadiaceho a kontrolného systému              OP VaV. Auditované obdobie bolo od 1. 9. 2009 do 3. 8. 2010. Auditom bolo zistených 24 nedostatkov.
2.	ASFEU, Bratislava – SORO pre OP VaV a prijímateľ pre projekty technickej pomoci    
Vykonaným auditom v ASFEU ako SORO boli overené projekty a žiadosti o platbu k projektom „Komplexná revitalizácia a dobudovanie  IKT sietí a techniky pre zlepšenie vzdelávacieho procesu na SPU v Nitre“ a „Rozvoj vzdelávania na Katolíckej univerzite v Ružomberku pomocou zlepšenia IKT, laboratórnej a ubytovacej infraštruktúry“ neboli zistené nedostatky. Auditom v ASFEU ako prijímateľa pre projekty technickej pomoci bol auditovaný projekt „Technická pomoc pre OP VaV, cieľ Regionálna konkurencieschopnosť a zamestnanosť“. Auditované obdobie bolo od 1. 1. 2007 do 31. 12. 2009. Objem overených výdavkov na úrovni prijímateľa bol v sume 180 652 €. Auditom bolo zistené porušenie finančnej disciplíny podľa § 31 ods. 1 písm. b) zákona č. 523/2004 Z. z., ktorým došlo k vyššiemu čerpaniu verejných prostriedkov vo výške 721 €, nakoľko ASFEU si uplatnila personálny výdavok za identické činnosti v rámci dvoch projektov, čím došlo k vecnému prekrývaniu výdavkov. ASFEU odviedla finančné prostriedky vo výške porušenia finančnej disciplíny do dňa ukončenia vládneho auditu poskytovateľovi. Bolo zistených       5 nedostatkov.
3.	ASFEU, Bratislava – SORO pre OP V a prijímateľ pre projekty technickej pomoci 
Vykonaným auditom za obdobie od 1. 1. 2007 do 31.12.2009 na úrovni SORO pre OP V bolo overených 6 projektov a žiadosti o platbu, v rámci ktorých bolo zistených 20 nedostatkov. Na úrovni prijímateľa pre projekty technickej pomoci boli overené 2 projekty v celkovej sume 223 187 € s tým, že bolo zistených 5 nedostatkov. Vykonaným auditom nebolo zistené porušenie finančnej disciplíny podľa § 31 ods. 1 zákona č. 523/2004 Z. z. 
Odporúčania na zlepšenie finančného riadenia a iných činností vykonávaných auditovanou osobou 
Na základe zistených nedostatkov v rámci vykonaných vládnych auditov boli zo strany auditujúceho orgánu naformulované odporúčania na zlepšenie finančného riadenia a iných činností vykonávaných auditovanou osobou, a to na úrovni riadiaceho orgánu v počte 9, na úrovni sprostredkovateľského orgánu pod riadiacim orgánom v počte 12 a na úrovni prijímateľa pre projekty technickej pomoci v počte                  9 odporúčaní. 
Plnenie opatrení na odstránenie nedostatkov zistených auditom 
Na základe záverov z prerokovania predbežnej správy na úrovni RO, SORO i prijímateľa a  skutočností uvedených v správe z vládneho auditu bola auditovaná osoba povinná prijať opatrenia na nápravu nedostatkov zistených vládnym auditom a na odstránenie príčin ich vzniku a následne ich zaslať auditujúcemu orgánu v stanovenom termíne a následne aj správ o plnení jednotlivých prijatých opatreniach. 
Odbor kontroly MŠVVaŠ SR v súlade so Zameraním kontrolnej činnosti a vládnych auditov ministerstva na rok 2010 a plánom stanoveným zo strany sekcie auditu a kontroly MF SR sa podieľal na výkone 4 vládnych auditov v spolupráci s MF SR. 
1.8 Zhodnotenie majetkovej pozície kapitoly 
Aktíva: Majetok spolu kapitoly MŠVVaŠ SR (účtovný stav z výkazu Súvaha rozpočtových a príspevkových organizácií k 31. 12. 2010) bol v celkovej sume 432 626 531 €. 
Majetok pozostával z neobežného majetku, obežného majetku a z časového rozlíšenia.
Neobežný majetok MŠVVaŠ  SR k 31.12.2010 predstavoval sumu 154 843 113 €. Neobežný majetok tvorili  Dlhodobý nehmotný majetok  v sume 6 540 243 €, Dlhodobý hmotný majetok v sume 115 002 329 € a Dlhodobý finančný majetok v sume 33 300 540 €. 
V rámci Dlhodobého nehmotného majetku bol najväčší podiel v položke Softvér v sume 6 401 887 €, t.j. 97,9 % z dlhodobého nehmotného majetku.
V rámci položky Dlhodobý hmotný majetok boli v najvyššej hodnote evidované Stavby v sume  64 811 085  €, ktoré tvorili 56,3 % z Dlhodobého hmotného majetku a 41,9 %  z Neobežného majetku. Ďalšou najväčšou položkou boli Pozemky v sume 21 935 209 €, Obstaranie dlhodobého hmotného majetku v sume 16 554 921 € a  Samostatné hnuteľné veci a súbory hnuteľných vecí v sume 10 415 843 €.
V rámci položky Dlhodobý finančný majetok  evidovalo ministerstvo Podielové cenné papiere a podiely v dcérskej účtovnej jednotke v sume 33 300 540 €.
Obežný majetok k 31.12.2010 bol v sume 276 918 830 €. Obežný majetok tvorili Zásoby v sume 1 265 122  €, Zúčtovanie medzi subjektami verejnej správy v sume 250 331 515 €, Pohľadávky (dlhodobé a krátkodobé) v sume  6 852 767 € a Finančné účty v sume 18 469 426 €. 
V rámci Obežného majetku rozhodujúci podiel tvorila položka Zúčtovanie medzi subjektami verejnej správy v sume 250 331 515 € (t.j. 90,4 % z Obežného majetku). 
Dlhodobé pohľadávky boli evidované v sume 6 119 €, z toho najväčšie hodnoty boli na položke Ostatné pohľadávky v sume 3 287 € a Odberatelia v sume 1 164 €. 
Krátkodobé pohľadávky boli evidované v sume 6 846 648  €, z toho najväčšie hodnoty boli na položke Iné pohľadávky v sume 6 363 963 €, Pohľadávky z nedaňových rozpočtových príjmov  v sume 359 841 €  a Poskytnuté prevádzkové preddavky v sume 71 627 €.
Stav a vývoj pohľadávok podľa doby splatnosti a podľa zostatkovej doby splatnosti
Pohľadávky (v €)	Hodnota                k 31. 12. 2010	Hodnota               k 31. 12. 2009	
Pohľadávky podľa doby splatnosti	
Pohľadávky v lehote splatnosti	           6 664 966	          28 787 296	
Pohľadávky po lehote splatnosti	              187 802	               216 494	
Spolu  	           6 852 768	          29 003 790	
Pohľadávky podľa zostatkovej doby splatnosti	
Pohľadávky so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka	            6 653 899	          28 801 788	
Pohľadávky so zostatkovou dobou splatnosti od 1 roka do 5 rokov	               172 675	                171 524	
Pohľadávky so zostatkovou dobou splatnosti dlhšou ako 5 rokov	                 26 194	                  30 478	
Spolu	           6 852 768	          29 003 790		
V rámci Obežného majetku na položke Finančné účty bola vykazovaná suma 18 469 426 €, z toho najväčšia hodnota bola na položke Bankové účty v sume 18 359 768 €. 
Časové rozlíšenie bolo evidované v sume 864 589  €, z toho Náklady budúcich období v sume       861 737 € a Príjmy budúcich období v sume 2 852 €. 
Krajské školské úrady evidovali k 31. 12. 2010 pohľadávky v celkovej sume 411 136 €, z toho       v lehote splatnosti v sume 223 334 €, po lehote splatnosti v sume 187 802 €. Pohľadávky so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka boli evidované v sume  212 267  €, pohľadávky so zostatkovou dobou splatnosti od 1 roka do 5 rokov v sume 172 675 € a pohľadávky so zostatkovou dobou splatnosti dlhšou ako 5 rokov v sume 26 194 €. 
Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie evidovali k 31. 12. 2010 pohľadávky v celkovej sume 79 969 €. Všetky pohľadávky boli v lehote splatnosti, so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka. 
 Vlastný úrad MŠVVaŠ SR  evidoval k 31. 12. 2010 pohľadávky v celkovej sume 248 €. 
Vo vnútornej organizačnej jednotke boli k 31. 12. 2010 evidované pohľadávky v celkovej sume          6 361 415 €. Všetky pohľadávky boli v lehote splatnosti so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka. Tvorili ich pohľadávky z nezrovnalostí voči konečným prijímateľom a pohľadávky voči MF SR za neuhradené pohľadávky za zdroj EÚ za roky 2009 a 2010 za prvé programové obdobie 2004-2006 (SOP ĽZ a JPD).
Pasíva: Vlastné imanie a záväzky kapitoly MŠVVaŠ SR (účtovný stav z výkazu Súvaha rozpočtových a príspevkových  organizácií k 31. 12. 2010) boli v celkovej sume 432 627 531 €. 
Vlastné imanie a záväzky pozostávali z vlastného imania, záväzkov a časového rozlíšenia.
Vlastné imanie k 31.12.2010 predstavovalo sumu -5 666 499 €, ktorá je súčtom Nevysporiadaného výsledku hospodárenia minulých rokov v sume -395 057 € a Výsledku hospodárenia za účtovné obdobie v sume -5 271 442 €. 
Záväzky k 31. 12. 2010  boli v sume 402 636 721 € a tvorili ich Rezervy v sume 4 262 600 €,  Zúčtovanie medzi subjektami verejnej správy v sume 376 239 765 €, Dlhodobé záväzky v sume 456 420 €      a Krátkodobé záväzky v sume 21 677 936 €. 
V rámci položky Rezervy boli evidované Rezervy zákonné krátkodobé v sume 1 213 544 €, a Ostatné krátkodobé rezervy v sume 3 049 056 €. Rezervy sa týkali hlavne zúčtovania nevyčerpaných dovoleniek vrátane sociálneho a zdravotného poistenia.
V rámci položky Zúčtovanie medzi subjektami verejnej správy bol najväčší podiel v Zúčtovaní  transferov  štátneho rozpočtu v sume  369 547 157 € a  v  Zúčtovaní odvodov príjmov RO do rozpočtu zriaďovateľa v sume 6 680 691 €. 
V položke Dlhodobé záväzky  bol  najväčší objem evidovaný v Záväzkoch zo sociálneho fondu v sume  456 061 €.  
V položke Krátkodobé záväzky bol najväčší objem na položkách Zamestnanci v sume 7 268 289 €, Zúčtovanie s orgánmi sociálneho poistenia a zdravotného poistenia v sume 5 708 963 €, Dodávatelia v sume 4 374 967 €, Iné záväzky v sume 2 192 145 € a ostatné priame dane v sume 1 437 783 €.
Stav a vývoj záväzkov podľa doby splatnosti a podľa zostatkovej doby splatnosti
Záväzky (v €)	Hodnota                k 31. 12. 2010	Hodnota               k 31. 12. 2009	
Záväzky podľa doby splatnosti	
Záväzky v lehote splatnosti	         21 209 345	          15 923 195	
Záväzky po lehote splatnosti	              925 011	            1 623 839	
Spolu  	         22 134 356	          17 547 034	
Záväzky podľa zostatkovej doby splatnosti	
Záväzky so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka	21 951 427	17 336 647	
Záväzky so zostatkovou dobou splatnosti od 1 roka do 5 rokov	182 929	               207 122	
Záväzky so zostatkovou dobou splatnosti dlhšou ako 5 rokov	                          0	3 265	
Spolu	          22 134 356	          17 547 034	
Časové rozlíšenie bolo evidované v sume 35 656 310 €, z toho Výdavky budúcich období v sume 552 759 € a Výnosy budúcich období v sume 35 103 550 €. 
Krajské školské úrady evidovali k 31. 12. 2010 záväzky v celkovej sume 15 587 887 €, z toho        v lehote splatnosti v sume 15 321 547 €, po lehote splatnosti v sume 266 340 €. Najväčší objem predstavovali záväzky so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka v sume 15 404 958 € a záväzky                  so zostatkovou dobou splatnosti od 1 roka do 5 rokov boli v sume 182 929 € 
Ostatné priamo riadené rozpočtové organizácie evidovali k 31. 12. 2010 záväzky v celkovej sume  4 277 284  €, z toho v lehote splatnosti v sume 3 618 613  € a po lehote splatnosti v sume 658 671 €. Všetky záväzky boli so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka. 
Vo vlastnom úrade MŠVVaŠ SR boli k 31. 12. 2010 evidované záväzky v celkovej výške          2 269 185 €, všetky v lehote splatnosti so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka. Išlo hlavne o mzdy a odvody do poistných fondov za mesiac december 2010.
Vnútorná organizačná jednotka neevidovala k 31. 12. 2010 žiadne záväzky.
	Nepoužiteľný a nepotrebný dlhodobý nehmotný a hmotný majetok
Kapitola školstva evidovala za rok 2010 iba hmotný nepoužiteľný a nepotrebný majetok v celkovej sume 2 688 626 € na základe podkladov priamo riadených rozpočtových organizácií:
Ústav informácií a prognóz v školstve vykázal nepoužiteľný a nepotrebný prebytočný hmotný majetok v účtovnej zostatkovej hodnote 10 475 €, ktorý bol v zmysle zákona č. 278/1993 Z. z. o správe majetku štátu v znení neskorších predpisov (ďalej len „zákon o správe majetku štátu“) bezodplatným prevodom štátnym rozpočtovým a príspevkovým organizáciám. Ide o budovu Domova mládeže v katastrálnom území mesta Piešťany a budovu ubytovne v katastrálnom území Dovalovo.
Metodicko – pedagogické centrum vykázalo nepoužiteľný a nepotrebný prebytočný hmotný majetok v účtovnej zostatkovej hodnote 208 824 €. Ide o budovu s pozemkom školiaceho strediska v Budmericiach. V súčasnosti sa  pripravuje znalecký posudok. Po jeho získaní sa bude postupovať podľa platnej legislatívy pre predaj nepotrebného majetku v súčinnosti s MŠVVaŠ SR.
KŠÚ Trenčín  vykázal nepoužiteľný a nepotrebný prebytočný hmotný majetok v  hodnote 163 746 €, a to nedokončená stavba telocvične pri Spojenej základnej škole internátnej s narušenou komunikačnou schopnosťou v Brezolupoch  v sume 163 746 € (hodnota preinvestovaných stavebných prác na základe skutočnej fakturácie). Predmetná nehnuteľnosť je v súčasnosti na základe rozhodnutia riaditeľa školy evidovaná ako dočasne prebytočný majetok. V minulosti bola stavba pôvodne evidovaná ako trvale prebytočný majetok, na základe rozhodnutia predchádzajúceho riaditeľa školy, v súlade s týmto rozhodnutím bola ponúknutá na bezodplatný prevod správy rozpočtovým organizáciám.  O ponúknutý majetok však v tom čase neprejavila záujem žiadna z organizácií. Na základe vtedy platného UV SR  č. 208/2006 – zastavené prevody správy majetku štátu – nebol udelený súhlas s osobitným ponukovým konaním zo strany KŠÚ. Následne bolo rozhodnutie riaditeľa školy zrušené, nakoľko škola má záujem o využívanie pozemku, na ktorom je rozostavaná stavba telocvične. Najvhodnejšou možnosťou riešenia, vzhľadom k súčasnému technickému stavu stavby,  je asanácia.  Náklady na asanáciu boli vyčíslené na sumu 130 000 €, tieto však nie je možné uhradiť z pridelených normatívnych príspevkov na prevádzku školy. Škola sa snažila riešiť tento problém žiadosťou o nenávratný finančný príspevok z Regionálneho operačného programu z MVaRR SR v rokoch 2008 a 2009. Žiadosti však neboli schválené. 
KŠÚ Bratislava vykázal nepoužiteľný a nepotrebný prebytočný hmotný majetok v účtovnej zostatkovej hodnote 210 245  €, a to budova na Žehrianskej ulici 6 Bratislava  v účtovnej zostatkovej hodnote 210 245  € bola do 30. 6. 2010 prenajatá Súkromnej hotelovej akadémii Gasmo, zriaďovateľ MOOPS, s.r.o. Uvedeným dňom nájom skončil a nájomca sa zaviazal budovu uvoľniť. Keďže súčasné znenie zákona o správe majetku štátu neumožňuje opätovne predĺžiť nájomnú zmluvu, nájom skončil uplynutím doby. Škole bola ponúknutá budova na priamy predaj, zriaďovateľ MOOPS, s.r.o  však túto možnosť odmietol. (Postup bol predrokovaný na MF SR). Z dôvodu ukončenia nájmu KŠÚ ako správca v súlade s §3 ods.3 zákona o správe majetku štátu tento trvalo prebytočný majetok, ktorý dlhodobo neslúžil na plnenie úloh, ponúkol na predaj v osobitnom ponukovom konaní, ktoré bolo uskutočnené uverejnením inzerátu v denníku Pravda. Znalecký posudok bol vypracovaný na hodnotu 310 000 €.  Podľa zákona o správe majetku štátu bola uzavretá kúpna zmluva s uchádzačom, ktorý ponúkol najvyššiu cenu  t.j. 350 027 € – spoločnosťou BPY, spol. s.r.o. a vec bola postúpená na schválenie MF SR prostredníctvom MŠVVaŠ SR. 
KŠÚ Nitra vykázal nepoužiteľný a nepotrebný prebytočný hmotný majetok v  hodnote  157 798  €, a to:
-  budova Strediska záujmovej činnosti Dudince patriaca KŠÚ Nitra v zostatkovej účtovnej hodnote 11 408 €. Budova je v dezolátnom stave. Plánovala sa rekonštrukcia na školu v prírode. Projekt bol zamietnutý. V súčasnosti sa zvažuje ponukové konanie.
-  budova s pozemkom,  Hajná Nová Ves patriaca  Špeciálnej základnej školy internátnej a praktickej školy, Továrnická ul. 1632 Topoľčany  bola ponúknutá ako prebytočný majetok štátu. V ponukových konaniach sa ju zatiaľ nepodarilo predať. Hodnota nehnuteľnosti bola podľa znaleckého posudku stanovená v sume 39 600 € (budova - 28 300 €, pozemok - 11 300 €). Chystá sa nové ponukové konanie.
-  budova Špeciálnej základnej školy s vyučovacím jazykom maďarským Hurbanovo, Komárňanská 42 na základe znaleckého posudku odhadnutá na sumu 4 710 € bola ponúknutá v ponukovom konaní na odpredaj. Nakoľko však pozemok pod budovou nie je majetkom školy, nikto neprejavil záujem o kúpu. Budova je v havarijnom stave, preto riaditeľstvo školy požiadalo KŠÚ Nitra o jej zbúranie. Predbežný odhad na zbúranie je 19 000 €.
-  budova bývalej školy na Chyzeroveckej ul. 80  Zlaté Moravce, ktorej správcom je Spojená škola,  J. Kráľa 39 Zlaté Moravce, bola na základe znaleckého posudku odhadnutá na sumu 16 700 €. V roku  2009 bola ponúknutá trom štátnym subjektom, ktoré  neprejavili o ňu záujem. Budova bola potom daná do 10-ročného prenájmu firme Nádej, ale tá po neukončenej rekonštrukcii od zmluvy odstúpila. V súčasnosti sa budova nevyužíva. Pozemok k tejto budove vlastní mesto Zlaté Moravce, preto sa bude rokovať s novým primátorom o navrátenie pozemku. Ďalší postup bude závisieť od úspešnosti tohto jednania. 
 - dieľňa Špeciálnej základnej školy s materskou školou internátnej, Rákoczyho 1, Šahy v odhadovanej sume 7 200 € sa nepoužíva a je v dezolátnom stave. Chystá sa ponukové konanie.
 - Dva pozemky Odborného učilišťa internátneho, Mojmírovce. Na jeden pozemok v hodnote  810 € podľa znaleckého posudku eviduje škola žiadosť o odkúpenie od obecného úradu Mojmírovce a na druhý pozemok  v hodnote  420 € podľa znaleckého posudku eviduje žiadosť o odkúpenie od fyzickej osoby.
 - nehnuteľnosť na Staromlynskej ul. č 2, Nitra patriaca  Spojenej škole, Mudroňova 1 Nitra bola podľa znaleckého posudku odhadnutá na sumu  64 529 €.  Škola plánuje  výmenu majetku s Mestským úradom v Nitre za budovu na Kollárovej ulici. Predbežné rokovania boli v decembri 2010. V roku 2011 bude podaná aj žiadosť o vyhotovenie nového (aktuálnejšieho) znaleckého posudku. 
- škola vrátane služobného bytu a garáže, Ul. Komenského č. 2913, Štúrovo patriaca Špeciálnej základnej škole Lipová 6  Štúrovo v  účtovnej zostatkovej hodnote 7 503 €. Budova je v havarijnom stave, nevyužíva sa. V januári 2010 bolo ponukové konanie aj osobitné ponukové konanie na prenájom. Uchádzačmi navrhované ceny boli veľmi nízke. Zvažuje sa nové ponukové konanie.
 - školská jedáleň a telocvičňa Sobieskeho č. 10  Štúrovo patriaca Špeciálnej základnej škole Lipová 6  Štúrovo, v  účtovnej zostatkovej hodnote 4 918  €. Budova je v havarijnom stave. Bola prenajatá od 1.4.2005 do 31.3.2010 ako veľkosklad potravín. Nájomca v roku 2009 prestal platiť nájomné. V súčasnosti sa nevyužíva. Zvažuje sa ponukové konanie.
KŠÚ Prešov vykázal nepoužiteľný a nepotrebný prebytočný hmotný majetok v účtovnej zostatkovej hodnote  1 937 538  €,  a to: 
- škola s pozemkami, Hencovce v účtovnej zostatkovej hodnote 481 €. Škola a pozemky sú v súčasnosti využívané Cirkevnou základnou školou Jána Pavla II., Sládkovičova 1994 Hencovce, ktorej zriaďovateľom je Rímskokatolícka cirkev, Arcibiskupstvo Košice, ktorá má záujem o odkúpenie nehnuteľnosti. Schválenie návrhu zmluvy zaslané na MŠVVaŠ SR 16. 3. 2011.
-  škola, Kendice v účtovnej zostatkovej hodnote 352 140 €. Škola je v súčasnosti využívaná Cirkevnou základnou školou sv. Michala, Kendice č. 424, ktorej zriaďovateľom je Rímskokatolícka cirkev, Arcibiskupstvo Košice, ktorá má záujem o odkúpenie nehnuteľnosti. Žiadosť bola predložená na KŠÚ Prešov.
-  škola s  pozemkami, Radatice v účtovnej zostatkovej hodnote 225 208 €. Škola a pozemky sú v súčasnosti využívané Cirkevnou základnou školou sv. Martina, Radatice 199 Radatice, ktorej zriaďovateľom je Rímskokatolícka cirkev, Arcibiskupstvo Košice, ktorá má záujem o odkúpenie nehnuteľnosti. Žiadosť bola predložená na KŠÚ Prešov.
-  škola s pozemkami, Humenné v účtovnej zostatkovej hodnote 552 €. Škola a pozemky sú v súčasnosti využívané Cirkevnou spojenou školou, Duchnovičova 24 Humenné, ktorej zriaďovateľom je Rímskokatolícka cirkev, Arcibiskupstvo Košice, ktorá má záujem o odkúpenie nehnuteľnosti. Žiadosť bola predložená na KŠÚ Prešov.
-  škola s  pozemkami, Bardejov v účtovnej zostatkovej hodnote 346 247 €. Škola a pozemky  sú v súčasnosti využívané Cirkevnou základnou školou sv. Egídia, Jiráskova 5 Bardejov, ktorej zriaďovateľom je Rímskokatolícka cirkev, Arcibiskupstvo Košice, ktorá má záujem o odkúpenie nehnuteľnosti.  Schválenie návrhu zmluvy zaslané na MŠVVaŠ SR 16. 3. 2011
-  škola, Sabinov v účtovnej zostatkovej hodnote 0 €. Škola je v súčasnosti využívaná Cirkevnou základnou školou sv. J. Krstiteľa, 9. mája 7 Sabinov, ktorej zriaďovateľom je Rímskokatolícka cirkev, Arcibiskupstvo Košice,  ktorá má záujem o odkúpenie nehnuteľnosti. Schválenie návrhu zmluvy zaslané na MŠVVaŠ SR   16. 3. 2011.
- škola s pozemkami, Snina v účtovnej zostatkovej hodnote 301 366 €. Škola a pozemky sú v súčasnosti využívané Cirkevnou spojenou školou, Švermova 10 Snina, ktorej zriaďovateľom je Rímskokatolícka cirkev, Arcibiskupstvo Košice, ktorá má záujem o odkúpenie nehnuteľnosti. Žiadosť bola predložená na KŠÚ Prešov.
-  pozemok, Snina v účtovnej zostatkovej hodnote 103 321  €. Pozemok je využívaný mestom Snina, Strojárska 2060 Snina, ktoré má záujem o odkúpenie nehnuteľnosti. Schválenie návrhu zmluvy zaslané na MŠVVaŠ SR 16. 3. 2011.
 - dva prevádzkové priestory v Prešove v účtovnej zostatkovej hodnote 259 830 €, ktoré budú ponúknuté na odpredaj. V súčasnosti sa nevyužívajú.
 - nebytová budova v Prešove  v účtovnej zostatkovej hodnote 177 401 € bude ponúknutá na odpredaj. Zatiaľ je známy  jeden záujemca. V súčasnosti sa nevyužíva.
-  prevádzkový priestor  v Sabinove v účtovnej zostatkovej hodnote 170 992 € bude ponúknutý na odpredaj. V súčasnosti sa nevyužíva.
1.9  Majetkové účasti štátu v obchodných spoločnostiach 
Ministerstvo školstva SR na základe uznesenia vlády SR č. 1003 z 27. októbra 2004 a č. 1195           z 8. decembra 2004 poukázalo sumu 8 400 tis. Sk ako 15 % podiel vkladu štátu do BIONT, a.s. Bratislava. Účet č. 900000000354 bol pre Ministerstvo školstva SR v Centrálnom depozite cenných papierov založený 10. januára 2006. 
V roku 2008 navýšilo MŠ SR svoj podiel na základnom imaní na 95 % a vlastnilo akcie v celkovej hodnote 1 003 200 tis. Sk, t.j. 33 300 139,41 €, čím bolo realizované uznesenie vlády SR č. 322 z 21. mája 2008. 
V roku 2010 bola navýšená účtovná hodnota základného imania kurzovým rozdielom, ktorý vznikol pri prepočte hodnoty jednotlivých akcií z SKK na EUR, na sumu 35 053 200,00 € a tým stúpla aj hodnota podielu MŠVVaŠ SR na základnom imaní o sumu 400,59 €. MŠVVaŠ SR vlastní akcie v celkovej hodnote 33 300 540,00 €.                                                                                                                                                              
(v €) 
Názov a sídlo spoločnosti, v ktorej má kapitola majetkový podiel	Podiel na zákl. imaní spoločnosti         v %	Podiel na hlasovacích právach v %	Účtovná hodnota podielu vykázaná v súvahe v €	
	31. 12. 2010	31. 12. 2010	31. 12. 2009	31. 12. 2010	
BIONT, a.s. Bratislava	
95	95	33 300 139,41	33 300 540,00	
1.10  Hodnotenie hospodárenia príspevkových organizácií  v pôsobnosti kapitoly
V pôsobnosti ministerstva je zriadených 6 príspevkových organizácií (ďalej len „priamo riadené PO MŠVVaŠ SR“), a to Centrum vedecko-technických informácií SR (ďalej len „CVTI SR“), Domov Speváckeho zboru slovenských učiteľov (ďalej len „DSZSU“), Národný ústav celoživotného vzdelávania (ďalej len „NÚCV“) (bývalá Academia Istropolitana), Iuventa (ďalej len „IU“), Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie (ďalej len „VÚDPaP“) a Antidopingová agentúra SR (ďalej len „AA SR“). 
V zriaďovateľskej pôsobnosti krajských školských úradov príspevkovou formou hospodária nasledovné stredné odborné školy (ďalej len „SOŠ“): SOŠ, Bratislava (KŠÚ Bratislava), Dopravná akadémia, Trenčín (KŠÚ Trenčín), SOŠ letecko – technická, Trenčín (KŠÚ Trenčín), SOŠ pre žiakov              s telesným postihnutím, Žilina (KŠÚ Žilina) a SOŠ železničná, Košice (KŠÚ Košice).
1.10.1  Príjmy príspevkových organizácií
V schválenom rozpočte príspevkových organizácií na rok 2010 boli rozpísané príjmy spolu v sume 10 361 258 €, z toho v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy v sume 1 469 499 € a v hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery v sume 8 891 759 €. 
K 31. 12. 2010 boli skutočne dosiahnuté celkové príjmy príspevkových organizácií v sume       30 812 415 €, čo predstavuje 196,9 % k upravenému rozpočtu v sume 15 652 123 €. V hlavnej kategórii    200 – Nedaňové príjmy boli dosiahnuté príjmy v sume 19 204 791 € a predstavovali 62,3 % celkových dosiahnutých príjmov a v hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery v sume 11 607 624 €, t.j. 37,7 %         z celkových dosiahnutých príjmov. Príjmy z mimorozpočtových zdrojov boli plnené v sume 4 299 581 €. 
Z toho celkové dosiahnuté príjmy priamo riadených PO MŠVVaŠ SR k 31. 12. 2010 boli v sume 26 415 939 €, t.j. 249,0 % k upravenému rozpočtu vo výške 10 609 821 €. Z toho v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy boli dosiahnuté príjmy vo výške 19 201 057 €, t.j. 72,7 % celkových príjmov priamo riadených PO MŠVVaŠ SR a príjmy v hlavnej kategórii 300 – Granty a transfery vo výške 7 214 882 € predstavujú 27,3 % celkových príjmov priamo riadených PO MŠVVaŠ SR. Príjmy z mimorozpočtových zdrojov boli v sume 3 581 584 €. 
Rozpis prostriedkov EÚ nezaradených do príjmov ŠR za príspevkové organizácie je uvedený v časti 1.2.2 Prostriedky prijaté z rozpočtu Európskej únie. 
Plnenie príjmov z prostriedkov EÚ a z prostriedkov na spolufinancovanie je uvedené v tabuľke č. 20 v prílohe.
Hlavná kategória 200 - Nedaňové príjmy
Schválený rozpočet v hlavnej kategórii 200 – Nedaňové príjmy bol v sume 1 469 499 €, upravený    v sume 1 929 024 €, plnenie k 31. 12. 2010 bolo v sume 19 204 791 €, čo predstavovalo plnenie na 995,6 % k upravenému rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov boli príjmy plnené v sume 2 097 120 €. 
	Skutočné príjmy v tejto kategórii obsahujú príjmy z vlastnej činnosti príspevkových organizácií s kódom zdroja 45 – Iné zdroje vyššie neuvedené v sume 2 023 328 €, t. j. 109,1 % k upravenému rozpočtu v sume 1 855 232 €, najmä za služby spojené s realizáciou vzdelávacích seminárov a konferencií pre širokú verejnosť (NÚCV), z predaja výrobkov a služieb, z predaja nehnuteľnosti a pozemku Jarná 18, Cífer, z predaja motorového vozidla (CVTI), za poskytovanie stravy, ubytovania a organizovanie školení (DSZSU), z prenájmu budov, za poskytovanie služieb, z dobropisov, z grantu od Francúzskeho veľvyslanectva ako príspevok na Olympiádu vo francúzskom jazyku, z grantu od MAPA Slovakia Plus,  s.r.o. na realizáciu 39. ročníka Geografickej olympiády (IU), z predaja vlastného časopisu, za služby knižnice, psychologické vyšetrenia a testy, cyklické vzdelávanie, znalecké posudky, semináre, refundácie SAV, za tantiémy z predaja SON-R a z príspevku od Úradu vlády SR na realizáciu vedeckých štúdií v oblasti konzumácie drog ESPAD, TAD (VÚDPaP),  za služby nadväzujúce na antidopingový program (AA SR), za predaj výrobkov a služieb žiakov (SOŠ), príjem z vlastníctva a poplatky (SOŠ železničná v Košiciach).
Skutočné príjmy v tejto kategórii obsahujú aj iné nedaňové príjmy s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly príspevkovej organizácie SOŠ pre žiakov s telesným postihnutím, Žilina (KŠÚ Žilina) v sume 3 735 €, nedaňové príjmy s kódom zdroja 11P3 – Kultúra a médiá (prostriedky EÚ) v sume 27 231 € a s kódom zdroja 13P3 – Kultúra a médiá (prostriedky EÚ) v sume 46 561 € príspevkovej organizácie IU od Európskej komisie v rámci projektu „Mládež v akcii“. 
	Najvýraznejšie prekročenie rozpočtovaných vlastných príjmov k 31. 12. 2010 dosiahol NÚCV, kde plnenie príjmov v sume 132 103 € predstavuje 208,9 % k upravenému rozpočtu v sume 63 228 €. Uvedené príjmy získal NÚCV s realizácie vzdelávacích seminárov a konferencií pre širokú verejnosť. Súčasne CVTI dosiahlo výrazné prekročenie rozpočtovaných vlastných príjmov, pričom plnenie príjmov v sume 169 563 € predstavuje 205,5 % k upravenému rozpočtu v sume 82 500 €. CVTI získalo príjmy z predaja výrobkov a služieb. 
Najnižšie plnenie rozpočtovaných vlastných príjmov k 31. 12. 2010 zaznamenal DSZSU s kódom zdroja 45 - Iné zdroje vyššie neuvedené v sume 106 673 €, t.j. 73,5 % k upravenému rozpočtu vlastných príjmov v sume 145 167 €. Vlastné príjmy organizácie boli tvorené najmä z poskytovania stravy a ubytovania, z organizovania školení, pričom zabezpečiť využitie plnej kapacity zariadenia bolo pre organizáciu veľmi ťažké.
Hlavná kategória 300 - Granty a transfery
           	Schválený rozpočet v uvedenej kategórii bol v sume 8 891 759 €, upravený rozpočet v sume 13 723 100 €, skutočne dosiahnuté príjmy k 31. 12. 2010 boli v sume 11 607 624 €, t.j. 84,6 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov boli príjmy v sume 2 202 461 €. S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume 8 891 759 €, upravený rozpočet v sume 11 382 956 €    a plnenie príjmov v sume 11 414 920 €, t.j. 100,3 % k upravenému rozpočtu. Z toho priamo riadené PO MŠ SR s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly mali schválený rozpočet v sume 4 704 301 €, upravený rozpočet v sume 7 194 882 € a plnenie príjmov v objeme 7 214 882 €, t.j. 100,3 % k upravenému rozpočtu. 
V schválenom rozpočte na rok 2010 boli príspevkovým organizáciám za všetky kód zdroja v kategórii 310 – Tuzemské bežné granty a transfery rozpísané finančné prostriedky v sume 8 891 759 €, upravený rozpočet v sume 10 867 539  €, skutočnosť k 31. 12. 2010 bola v sume 10 882 983 €, t.j. 100,1 % k upravenému rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov boli dosiahnuté príjmy v objeme 16 520 €. S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v sume 8 891 759 €, upravený rozpočet v sume 10 752 665 € a plnenie príjmov bolo v sume 10 784 629 €, t.j. 100,3 % k upravenému rozpočtu. Z toho v uvedenej kategórii priamo riadené PO MŠVVaŠ SR mali schválený rozpočet v sume 4 704 301 € a plnenie v sume 6 588 791 €, t.j. 100,3 % k upravenému rozpočtu v objeme 6 568 791 €.
Na podpoložke 312001 – Bežné transfery zo štátneho rozpočtu s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol u priamo riadených PO MŠVVaŠ SR schválený rozpočet v sume 4 704 301 €         a upravený rozpočet v sume 6 537 257 €. K  31. 12. 2010 boli na uvedenej podpoložke dosiahnuté príjmy v sume 6 557 257 €, t.j. 100,3 % k upravenému rozpočtu. Dosiahnuté príjmy pozostávali z poskytnutých bežných príspevkov z MŠVVaŠ SR v sume 6 537 257 € a z príspevku z Ministerstva zdravotníctva SR v sume 20 000 € pre VÚDPaP. 
Na položke 311 – Granty s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bolo plnenie príjmov v sume 31 534 €, t.j. 100,0 % k upravenému rozpočtu v sume 31 534 € Príjmy na uvedenej položke boli dosiahnuté u IU, ktorá získala grant od APVV. 
V kategórii 310 – Tuzemské bežné granty a transfery bolo plnenie príjmov s kódom zdroja 11O5 – Vzdelávanie a sociálne veci (prostriedky EÚ) v sume 14 400 € u IU v rámci projektu Comenius a s kódom zdroja 45 – Iné zdroje vyššie neuvedené v sume 2 120 € u IU. 
V kategórii 320 – Tuzemské kapitálové granty a transfery neboli v schválenom rozpočte na rok 2010 rozpísané finančné prostriedky, upravený rozpočet bol v sume 630 291 € a plnenie príjmov v sume 630 291 €, t.j. na 100,0 % k upravenému rozpočtu. Finančné prostriedky v rámci kategórie 320 – Tuzemské kapitálové granty a transfery boli rozpísané a čerpané len s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly. Z toho v uvedenej kategórii priamo riadené PO MŠVVaŠ SR mali upravený rozpočet v sume      626 091 € a plnenie príjmov v sume 626 091 €, t.j. 100,0 % k upravenému rozpočtu (VÚDPaP, CVTI) a plnenie príjmov v sume 4 200 €, t.j. 100,0 % k upravenému rozpočtu v sume 4 200 € dosiahla Dopravná akadémia v Trenčíne.
V kategórii 330 – Zahraničné granty a transfery neboli v schválenom a upravenom rozpočte na rok 2010 rozpísané finančné prostriedky. Plnenie príjmov bolo v sume 7 899 € len s kódom zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia u NÚCV.  
V kategórii 340 – Zahraničné transfery neboli v schválenom rozpočte na rok 2010 rozpísané finančné prostriedky. Plnenie príjmov bolo v sume 94 350 €, t.j. 4,2 % k upravenému rozpočtu v sume 2 225 269 €. Z mimorozpočtových zdrojov bolo plnenie príjmov v sume 2 178 042 €. Z toho plnenie príjmov s kódom zdroja 11P3 – Kultúra a médiá (prostriedky EÚ) predstavovalo sumu 2 130 919 €, finančné prostriedky získala IU od Európskej komisie v rámci projektu „Mládež v akcii“. Na kóde zdroja 35 – Iné zdroje zo zahraničia dosiahol plnenie príjmov v sume 47 123 € NÚCV. 
1.10.2  Výdavky príspevkových organizácií
Pre rok 2010 bol schválený rozpočet príspevkových organizácií v sume 10 360 220 €, upravený rozpočet k 31. 12. 2010 predstavoval sumu 41 638 637 €, čerpanie bolo v sume 29 994 455 €, t.j. 72,0 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie výdavkov v objeme 4 157 318 €. Schválený rozpočet pre priamo riadené PO MŠVVaŠ SR bol v sume 5 749 871 €, upravený rozpočet v sume 36 646 315 € a čerpanie v sume 25 647 922 €, t.j. 70,0 % z upraveného rozpočtu. Z mimorozpočtových zdrojov čerpali priamo riadené PO MŠVVaŠ SR výdavky v sume 3 576 600 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet v objeme                      8 891 759 €, upravený rozpočet bol v sume 11 382 956 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume                10 088 245 €, t.j. 88,6 % z upraveného rozpočtu. Z toho priamo riadené PO MŠVVaŠ SR mali schválený rozpočet v sume 4 704 301 €, upravený rozpočet v objeme 7 194 882 € a čerpanie v sume                       5 990 286 €, čo predstavuje 83,3 % z upraveného rozpočtu.
Rozpis výdavkov na spoločné programy SR a EÚ nezaradených do výdavkov ŠR za príspevkové organizácie je uvedený v časti 1.3.4 Výdavky kapitoly kryté prostriedkami z rozpočtu Európskej únie.
Výdavky z prostriedkov EÚ a výdavky na spolufinancovanie sú uvedené v tabuľke č. 21 a tabuľke  č. 22 v prílohe.  
Výdavky s kódmi zdroja 1318 – zo štátneho rozpočtu z roku 2008 – zdroje z predchádzajúcich rokov a 1319 – zo štátneho rozpočtu z roku 2009 – zdroje z predchádzajúcich rokov sú uvedené v tabuľke č. 23 v prílohe. 
Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky
Bežné výdavky na zabezpečenie činnosti príspevkových organizácií boli v schválenom rozpočte rozpísané v sume 10 360 220 €, v upravenom rozpočte boli zvýšené na sumu 24 149 083 €. K 31. 12. 2010 bolo skutočné čerpanie bežných výdavkov v sume 13 961 887 €, t.j. 57,8 % z upraveného rozpočtu.              Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie výdavkov v objeme 4 101 136 €. Priamo riadené PO MŠVVaŠ SR v hlavnej kategórii 600 – Bežné výdavky mali schválený rozpočet v sume 5 749 871 €, upravený rozpočet v sume 19 161 587 € a čerpanie v sume 9 619 553 €, t.j. 50,2 % z upraveného rozpočtu.                   Z mimorozpočtových zdrojov bolo čerpanie výdavkov v objeme 3 521 045 €.
S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly bol schválený rozpočet                      v sume 8 891 759 €, upravený rozpočet bol v sume 10 752 665 €, čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 9 803 357 €, t.j. 91,2 % z upraveného rozpočtu. 
Z toho u priamo riadených PO MŠVVaŠ SR v hlavnej kategórii 600 – Bežné výdavky bol schválený rozpočet v sume 4 704 301 €, upravený rozpočet v objeme 6 568 791 € a čerpanie k 31. 12. 2010 v sume 5 709 598 €, t.j. 86,9 % z upraveného rozpočtu. 
Na celkovom čerpaní bežných výdavkov s kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly v sume 5 709 598 € mali výdavky čerpané v rámci kategórie 630 – Tovary a služby v sume 3 255 273 € najvyšší podiel 57,0 %. Výdavky v rámci kategórie 610 – Mzdy, platy, služobné príjmy a OOV boli čerpané v sume 1 809 130 €, čo predstavovalo 31,7 % z celkového čerpania bežných výdavkov. Čerpanie v rámci kategórie 620 – Poistné a príspevok do poisťovní bolo v sume 631 740 €, t.j. 11,1 % z celkového čerpania bežných výdavkov. V rámci kategórie 640 – Bežné transfery boli čerpané finančné prostriedky v sume 13 455 € na odchodné, nemocenské dávky a iné nároky jednotlivcov, t.j. 0,2 % z celkového čerpania bežných výdavkov.
Hlavná kategória 700 – Kapitálové  výdavky
	Kapitálové výdavky neboli v schválenom rozpočte rozpísané, upravený rozpočet v kategórii          710 – Obstarávanie kapitálových aktív bol v objeme 17 489 554 € a čerpanie k 31. 12. 2010 bolo v sume 16 032 569 €, t.j. 91,7 % z upraveného rozpočtu.    
	S kódom zdroja 111 – Rozpočtové prostriedky kapitoly a v kategórii 710 – Obstarávanie kapitálových aktív neboli kapitálové výdavky v schválenom rozpočte rozpísané. V priebehu roka 2010 bol rozpočtovými opatreniami upravený rozpočet na sumu 630 291 €, čerpanie bolo v sume 284 888 €,             t.j. 45,2 % z upraveného rozpočtu.
	Z toho u priamo riadených PO MŠVVaŠ SR bol upravený rozpočet v objeme 626 091 € a čerpanie k 31. 12. 2010 v sume 280 688 €, t.j. 44,8 % z upraveného rozpočtu. Finančné prostriedky boli použité           u CVTI SR v sume 280 688 € na obstaranie projektovej dokumentácie určenej na prestavbu budovy na Lamačskej ul. a na prestavbu budovy na Jozefskej ul. v Bratislave, na rekonštrukciu budovy na Lamačskej ul. a obstaranie audiovizuálneho cyklu popularizujúcu tematiku v oblasti vedy a techniky.
	   Nízke čerpanie oproti upravenému rozpočtu bolo spôsobené tým, že finančné prostriedky v sume   342 000 € na stavbu „Rekonštrukcia detského centra, Cyprichova ul., Bratislava“ pre VÚDPaP boli  poskytnuté 13. 12. 2010, čerpať sa budú v roku 2011.
	U PO v zriaďovateľskej pôsobnosti KŠÚ neboli finančné prostriedky v schválenom rozpočte rozpísané, upravený rozpočet ako i čerpanie bolo v sume 4 200 €. Finančné prostriedky boli poskytnuté na výstavbu prístrešku školskej kuchyne pre Dopravnú akadémiu, Trenčín.
1.10.3  Zhodnotenie majetkovej pozície príspevkových organizácií 
Aktíva: Majetok príspevkových organizácií (účtovný stav z výkazu Súvaha rozpočtových a príspevkových organizácií k 31. 12. 2010) bol v celkovej sume 60 847 274 €, čo oproti roku 2009 predstavuje zvýšenie o 18 080 420 €. 
Majetok pozostával z neobežného majetku, obežného majetku a z časového rozlíšenia. 
Neobežný majetok k 31.12.2010 predstavoval sumu 50 050 387 €, čo oproti roku 2009 predstavuje zvýšenie o 14 484 744 €. Neobežný majetok tvorili Dlhodobý nehmotný majetok v sume 5 748 137 €              a Dlhodobý hmotný majetok v sume 44 302 250 €.  
V rámci Dlhodobého nehmotného majetku bol najväčší podiel v položke Softvér v sume       5 746 580  €, t.j. 99,9 % z dlhodobého nehmotného majetku.  
V rámci položky Dlhodobý hmotný majetok boli v najvyššej hodnote evidované Stavby v sume 25 336 051 €, ktoré tvorili 57,2 % z Dlhodobého hmotného majetku a 50,6 % z  Neobežného majetku. Ďalšou významnou položkou boli Samostatné hnuteľné veci a súbory hnuteľných vecí v sume 9 926 913 €, Pozemky v sume 6 656 671 €, Obstaranie dlhodobého hmotného majetku v sume 2 176 037 €, Dopravné prostriedky v sume 87 085 €, Drobný dlhodobý hmotný majetok v sume 77 852 € a Umelecké diela a zbierky v sume 40 764 €. 
Obežný majetok k 31.12.2010 bol v sume 7 215 198 €, čo oproti roku 2009 predstavuje nárast o 2 019 990 €. Obežný majetok tvorili Zásoby v sume 78 850 €, Zúčtovanie medzi subjektami verejnej správy v sume 8,46 €, Pohľadávky (dlhodobé a krátkodobé) v sume  2 426 878 € a Finančné účty v sume          4 709 461 €.  
V rámci Obežného majetku rozhodujúci podiel tvorila položka Finančné účty v sume 4 709 461 € (t.j. 65,3 % z Obežného majetku), v tom Bankové účty v sume 4 694 894 €.  
Zúčtovanie medzi subjektami verejnej správy bolo zaznamenané v sume 8,46 €.  
Dlhodobé pohľadávky boli evidované v sume 34 513 €, z toho Odberatelia v sume 33 873 €,              Iné pohľadávky v sume 461 € a Pohľadávky voči zamestnancom v sume 179 €.
Krátkodobé pohľadávky boli evidované v sume 2 392 365 €, z toho Odberatelia v sume 47 896 €, Poskytnuté prevádzkové preddavky v sume 3 815 €, Iné pohľadávky v sume 2 273 702 €, Pohľadávky voči zamestnancom v sume 678 €, Daň z príjmov v sume 4 816 €, Daň z pridanej hodnoty v sume 11 015 €, Ostatné priame dane v sume 104 € a Zúčtovanie s Európskymi spoločenstvami v sume 50 339 €.  
Stav a vývoj pohľadávok podľa doby splatnosti a podľa zostatkovej doby splatnosti
Pohľadávky (v €)	Hodnota               k 31. 12. 2009	Hodnota               k 31. 12. 2010	
Pohľadávky podľa doby splatnosti	
Pohľadávky v lehote splatnosti	1 312 585	811 327	
Pohľadávky po lehote splatnosti	118 282	1 615 551	
Spolu  	1 430 867	2 426 878	
Pohľadávky podľa zostatkovej doby splatnosti	
Pohľadávky so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka	302 904	2 118 583	
Pohľadávky so zostatkovou dobou splatnosti od 1 roka do 5 rokov	1 127 963	307 834	
Pohľadávky so zostatkovou dobou splatnosti dlhšou ako 5 rokov	0	461	
Spolu	1 430 867	2 426 878	
Časové rozlíšenie bolo evidované v sume 3 581 689 €, z toho Náklady budúcich období v sume 3 309 917 € a Príjmy budúcich období v sume 271 772 €.
Pasíva: Vlastné imanie a záväzky príspevkových organizácií (účtovný stav z výkazu Súvaha rozpočtových a príspevkových organizácií k 31. 12. 2010) boli v celkovej sume 60 847 274 €, v porovnaní s rokom 2009 to predstavuje zvýšenie o 18 080 420 €. 
Vlastné imanie a záväzky pozostávali z vlastného imania, záväzkov a časového rozlíšenia.
Vlastné imanie k 31.12.2010 predstavovalo sumu 3 069 949 €, ktorá je súčtom Nevysporiadaného výsledku hospodárenia minulých rokov v sume 2 984 259 € a Výsledku hospodárenia za účtovné obdobie v sume - 5817 €  a Zákonného rezervného fondu v sume 91 507 €. 
Záväzky k 31.12.2010 boli v sume 52 420 949 € a tvorili ich Rezervy v sume 160 181 €,  Zúčtovanie medzi subjektami verejnej správy v sume 45 203 107 €,  Dlhodobé záväzky v sume 3 173 720 € a Krátkodobé záväzky v sume 3 883 941 €. 
V rámci položky Rezervy boli evidované Rezervy zákonné krátkodobé v sume 122 033 € a Ostatné krátkodobé rezervy v sume 38 148 €. Rezervy sa týkali hlavne zúčtovania nevyčerpaných dovoleniek vrátane sociálneho a zdravotného poistenia, čo je pre príspevkové organizácie povinnosťou od 1.1.2008 v zmysle novej metodiky účtovania.
Položka Zúčtovanie medzi subjektmi verejnej správy v sume 45 203 107 € je tvorená len položkou Zúčtovanie  transferov  štátneho rozpočtu v sume 45 203 107 €. 
Položka Dlhodobé záväzky v sume 3 173 720 € pozostáva z položiek  Iné záväzky v sume            3 148 817 €, Záväzky zo sociálneho fondu v sume 15 639 €, Ostatné dlhodobé záväzky  v sume 7 080 € a Záväzky z nájmu v sume 2 184 €. 
Položku Krátkodobé záväzky v sume 3 883 941 € tvoria položky Dodávatelia v sume 2 647 087 €, Zamestnanci v sume 326 942 €, Zúčtovanie s orgánmi sociálneho poistenia a zdravotného poistenia v sume 231 159 €, Ostatné priame dane v sume 59 066 €, Nevyfakturované dodávky v sume 45 278 €, Prijaté preddavky v sume 23 579 €, Ostatné záväzky v sume 16 981 €, Ostatné záväzky voči zamestnancom v sume 1 791 €, Iné záväzky v sume 73 539 €, Daň z pridanej hodnoty v sume 420 418 €, Transfery a ostatné zúčtovanie so subjektami mimo verejnej správy v sume 15 261 €, Daň z príjmov v sume 22 789 € a Ostatné dane a poplatky v sume 51 €. 
Stav a vývoj záväzkov podľa doby splatnosti a podľa zostatkovej doby splatnosti
Záväzky (v €)	Hodnota               k 31. 12. 2009	Hodnota               k 31. 12. 2010	
Záväzky podľa doby splatnosti	
Záväzky v lehote splatnosti	2 676 582	5 376 403	
Záväzky po lehote splatnosti	1 525	1 681 258	
Spolu  	2 678 107	7 057 661	
Záväzky podľa zostatkovej doby splatnosti 	
Záväzky so zostatkovou dobou splatnosti do 1 roka	821 877	5 381 533	
Záväzky so zostatkovou dobou splatnosti od 1 roka do 5 rokov	1 856 230	1 676 128	
Záväzky so zostatkovou dobou splatnosti dlhšou ako 5 rokov	0	0	
Spolu	2 678 107	7 057 661	
Časové rozlíšenie bolo evidované v sume 5 356 375 €, z toho Výnosy budúcich období v sume 5 346 296 € a výdavky budúcich období v sume 10 079 €. 
Príspevkové organizácie MŠVVaŠ SR v roku 2010 neevidovali nepoužiteľný a nepotrebný dlhodobý nehmotný a hmotný majetok.
1.11  Hodnotenie hospodárenia verejných vysokých škôl
Verejné vysoké školy sú verejnoprávne a samosprávne inštitúcie, ktoré sa zriaďujú a zrušujú zákonom č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. Podľa § 1 ods. 2 zákona o vysokých školách poslaním vysokých škôl, ktoré sú súčasťou európskeho priestoru vysokoškolského vzdelávania a spoločného európskeho výskumného priestoru, je rozvíjať harmonickú osobnosť, vedomosti, múdrosť, dobro a tvorivosť v človeku a prispievať k rozvoju vzdelanosti, vedy, kultúry a zdravia pre blaho celej spoločnosti, a tým prispievať k rozvoju vedomostnej spoločnosti.
Hlavnou úlohou vysokých škôl pri napĺňaní ich poslania je poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a tvorivé vedecké bádanie alebo tvorivá umelecká činnosť.
Verejné vysoké školy sú samostatné právnické osoby. Sú subjektom verejnej správy. Charakteristické je pre ne viaczdrojové financovanie. Verejné vysoké školy hospodária podľa výnosov a nákladov vrátane odpisov podľa odpisového plánu, ktorý si v súlade so zákonom o účtovníctve zostavuje a schvaľuje každá verejná vysoká škola sama. 
Hlavným zdrojom príjmov verejných vysokých škôl sú dotácie zo štátneho rozpočtu, ktoré sa verejnej vysokej škole poskytujú vo forme tzv. blokového grantu, teda vnútorne neštruktúrované                      s výnimkou účelovo určených finančných prostriedkov a záväzného ukazovateľa maximálnej sumy osobných nákladov (mzdy a odvody). Objem finančných prostriedkov vynaložených vysokou školou na mzdy a odvody do poistných fondov nesmie prekročiť 80 % objemu  štátnych dotácií.
 Na pokrytie výdavkov na svoju činnosť verejná vysoká škola využíva v zmysle § 16 a § 89 ods.1 zákona o vysokých školách okrem dotácií zo štátneho rozpočtu aj ďalšie zdroje.
1.11.1 Príjmy verejných vysokých škôl
Podľa účtovného stavu z výkazu Príjmov a Výdavkov k 31.12.2010 dosiahli verejné vysoké školy v roku 2010 celkové príjmy (hlavné kategórie ekonomickej klasifikácie 200 a 300) vo výške 696 717 373 € (za všetky zdroje). Z uvedenej sumy dosiahli verejné vysoké školy v hlavnej kategórii 300 - Granty a transfery príjmy v objeme 563 515 644 €. Z toho na položke Granty (311, 321) získali verejné vysoké školy finančné prostriedky v objeme 5 364 894 €, na položke Transfery v rámci verejnej správy (312, 322) finančné prostriedky v objeme 545 271 153 €, v kategórii Zahraničné granty (330) finančné prostriedky v objeme 12 861 412 €. V hlavnej kategórii 200 - Nedaňové príjmy v objeme 133 201 729 €. Najvyššie príjmy boli dosiahnuté v kategóriách: 220 - Administratívne poplatky a iné poplatky a platby v objeme 101 431 757 €, čo je 76,2 %, 290 - Iné nedaňové príjmy v objeme 26 631 528 €, čo je 19,9 %, 230 - Kapitálové príjmy v objeme 3 978 155 €, čo je 2,9 % z objemu príjmov v hlavnej kategórii 200.
 Na zdroji 111 dosiahli vysoké školy k 31.12.2010 príjmy v objeme 458 121 580 €. Najvyššie príjmy dosiahli v hlavnej kategórii 300 - Granty a transfery a to v objeme 458 118 496 €. Z toho v kategórii       310 - Tuzemské bežné granty a transfery, na položke 312 - Transfery v rámci verejnej správy príjmy v objeme 430 906 754 € a v kategórii 320 - Tuzemské kapitálové granty a transfery, na položke 322 - Transfery v rámci verejnej správy v objeme 27 207 721 €. V hlavnej kategórii 200 - Nedaňové príjmy dosiahli verejné vysoké školy (na zdroji 111) príjmy v objeme 3 084 €. 
K 31.12.2010 evidovali verejné vysoké školy príjmy tiež na zdrojoch 1317, 1318 a 1319 a to v celkovom objeme 4 212 730 €. Ide o príjmy, ktoré sa účtovne týkali rokov 2007, 2008 a 2009. Tieto príjmy boli najmä z refundácií, vratiek, kurzových rozdielov a dobropisov z minulých rokov. Najvyššie príjmy boli dosiahnuté na zdroji 1319 v objeme 3 343 943 € (čo je 79,4% z celkových príjmov na uvedených zdrojoch). 
V rámci projektov EÚ dosiahli verejné vysoké školy k 31.12.2010 vrátane spolufinancovania          zo štátneho rozpočtu príjmy v objeme 85 963 682 € a to na zdrojoch 1151, 1152, 1161, 1162, 11K1, 11K2, 11R2, 11S1, 11S2, 11T1, 11T2, 136, 13B5, 13S1, 13S2, 13T1 a 13T2. Najvyššie príjmy boli evidované v kategórii 300 - Granty a transfery (v objeme 85 853 552 €), čo predstavuje výšku dotácie, prijatej z kapitoly MŠVVaŠ SR na tieto projekty. Dosiahnuté príjmy na uvedených zdrojoch v kategórii                 200 - Nedaňové príjmy (v objeme 110 130 €) boli tvorené najmä z refundácií, vratiek a dobropisov minulých rokov.  

Prostriedky z Finančného mechanizmu  EHP a Nórskeho finančného mechanizmu

V rámci Finančného mechanizmu EHP a Nórskeho finančného mechanizmu dosiahli verejné vysoké školy v roku 2010 príjmy (na zdrojoch 11E1, 11E3 a 121) vo výške 1 421 846 €. Z uvedenej sumy boli na zdroji 11E1 - Finančný mechanizmus EHP príjmy v objeme 505 269 €, na zdroji 11E3 - Nórsky finančný mechanizmus príjmy vo výške 727 733 € a na zdroji 121 - zdroje z kapitoly Všeobecná pokladničná správa boli príjmy v sume 188 844 €. Príjmy Finančného mechanizmu EHP a Nórskeho finančného mechanizmu boli dosiahnuté v kategórii 200 - Nedaňové príjmy v objeme 5 578 € a v kategórii 300 - Granty a transfery v objeme 1 416 268 €.
1.11.2 Výdavky verejných vysokých škôl
MŠVVaŠ SR a APVV v roku 2010 poskytli verejným vysokým školám dotácie v nasledovnej štruktúre:
                                                                                                                                                          (v €)
Program	text	Schválený rozpočet 	Upravený rozpočet 	Skutočne poskytnutá
dotácia k 31. 12. 2010	%  plnenia   k UR 	
		641008	721003	641008	721003	641008	721003	641008	721003	
APVV 	
06K11	Úlohy výskumu a vývoja podporované APVV	0	0	10 630 506	478 416	10 630 506	478 416	100,00	100,00	
06K12	Koordinácia prierez. aktivít štátnej vednej a technickej politiky	0	0	232 255	0	232 255	0	100,00	0,00	
MŠVVaŠ SR   	
077	Vysokoškolské vzdelávanie a veda, soc. podpora študentov vysokých škôl	420 696 405	31 064 227	415 991 090	26 376 893	415 991 090	26 376 893	100,00	100,00	

06K0A02	Komplexné riešenie podpory a efekt. využívania infraštruktúry výskumu a vývoja	0	0	404 966	325 300	404 966	325 300	100,00	100,00	
06K12	Koordinácia prierez. aktivít štátnej vednej a technickej politiky	0	0	92 203	0	92 202	0	99,99	0,00	
0210203	Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania	0	0	633 876	0	632 042	0	99,7	0,00	
05T 08	Oficiálna rozvojová pomoc	0	0	1 976 366	0	1 949 647	0	98,7	0,00	
Spolu kapitola MŠVVaŠ SR	420 696 405	31 064 227	429 961 262	27 180 609	429 932 708	27 180 609	100,00	100,00	
Hlavná kategória 600 – Bežné výdavky 

Rozpisom záväzných ukazovateľov štátneho rozpočtu s kódom zdroja 111 na rok 2010 boli            pre vysoké školy v rámci bežných výdavkov vyčlenené na podpoložke 641008 finančné prostriedky               v objeme 420 696 405 €. Táto čiastka bola k 31.12.2010 upravená na objem 429 961 262 € (zvýšenie o 9 264 857 €). Zvýšenie bolo realizované v rámci programu 06K vo výške 11 359 930 €, 05T08 vo výške 1 976 366 € a na prvku 0210203 vo výške 633 876 €. V rámci programu 077 bola znížená dotácia do výšky 415 991 090 € (zníženie o 4 705 315 €), zníženie bolo realizované na podprogramoch 07713 a 07715. 
Z kapitoly MŠVVaŠ SR bola v roku 2010 poskytnutá dotácia 20 verejným vysokým školám, a to na aktivity v rámci programov 077 - Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl, 06K - Národný program rozvoja vedy a techniky, podprogramu 05T08 - Oficiálna rozvojová pomoc - MŠVVaŠ SR (ODA) a prvku 0210203 - Zabezpečenie mobilít a záväzkov v oblasti vzdelávania.  Prostredníctvom Agentúry na podporu výskumu a vývoja bola poskytnutá dotácia na riešenie projektov vedy a výskumu vo výške 10 862 761 € (podprogram 06K11, 06K12). 
	Najvyšší objem finančných prostriedkov bol poskytnutý na zabezpečenie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl, a to v objeme 330 727 646 € (podprogram 07711), z čoho na úhradu štipendií doktorandov bola vyčlenená čiastka v objeme 31 180 372 €, čo je 9,4 % z celkovej dotácie tohto podprogramu.
Na financovanie praktickej výučby študentov lekárskych a zdravotníckych študijných odborov na klinických pracoviskách v zdravotníckych zariadeniach a na súdnolekárskych a patologických pracoviskách bola poskytnutá dotácia ôsmim verejným vysokým školám v objeme 6 640 000 €. 
Na rozvoj vysokých škôl (podprogram 07713) bola poskytnutá dotácia v objeme 481 609 € na riešenie rozvojových projektov vrátane projektov informačných technológií. 
Na sociálne štipendiá študentov vysokých škôl bola poskytnutá dotácia vo výške 20 230 185 €,       na motivačné štipendiá dotácia v sume 6 648 400 € (podprogram 07715). Sociálne štipendiá sú nárokovateľné v zmysle vyhlášky MŠ SR č. 102/2006 Z. z. o priznávaní sociálneho štipendia študentom vysokých škôl v znení vyhlášky MŠ SR č. 396/2008 Z. z. z 19. septembra 2008, motivačné štipendia sú určené na podporu zvyšovania kvality vysokého školstva. 
Na podporu stravovania, ubytovania, športových a kultúrnych aktivít a pastoračných centier bola poskytnutá dotácia v objeme 22 284 748 €, v tom na športové aktivity (činnosť telovýchovných jednôt verejných vysokých škôl a športové podujatia) suma 516 150 € a na kultúrne aktivity (festivaly, galérie) suma 374 000 €. 
Príspevok na stravovanie bol v roku 2010 rozpísaný v objeme 4 131 654 €, a to v nadväznosti na skutočný počet vydaných jedál v roku 2010. Príspevok sa poskytoval na dve vydané jedlá denne denným študentom (vrátane doktorandov v dennej forme štúdia). Výška príspevku v roku 2010 bola 1 € na jedno jedlo. Na prevádzku študentských domovov boli rozpísané finančné prostriedky vo výške 17 262 944 €. 
Na výskum a vývoj boli verejným vysokým školám k 31.12.2010 poskytnuté finančné prostriedky v rámci programu 077 na zabezpečenie vysokoškolskej vedy a techniky a v rámci programu 06K na riešenie štátnych programov a prierezových aktivít vedy a techniky. Na zabezpečenie vysokoškolskej vedy a techniky bola poskytnutá dotácia (podprogram 07712) v objeme 35 618 502 €, na prierezové aktivity vedy a techniky (podprogram 06K12) a štátne programy (podprogram 06K0A) bola poskytnutá dotácia v objeme 497 169 €. Prostredníctvom Agentúry na podporu výskumu a vývoja boli verejným vysokým školám rozpísané finančné prostriedky v objeme 10 862 761 €.
Okrem finančných prostriedkov z kapitoly MŠVVaŠ SR boli v roku 2010, jednej verejnej vysokej škole (Univerzite Komenského v Bratislave), poskytnuté aj ďalšie finančné prostriedky na bežné výdavky v objeme 2 000 € z rezervy predsedu vlády SR na podporu pedagogického projektu realizovaného v roku 2010 s názvom „Návšteva európskych inštitúcií verejnej správy a spoznávanie významných metropol (Paríž, Lyon, Miláno, Ženeva)“. Tieto finančné prostriedky boli vysokou školou čerpané účelne a v súlade s ich poskytnutím.
Z pridelenej bežnej dotácie v roku 2010 bolo podľa Štátnej pokladnice (účtovný stav z výkazu PaV k 31.12.2010) na verejných vysokých školách skutočné čerpanie (zdroj 111) vo výške 374 020 000 €,           čo predstavuje 86,9 % čerpanie z finančných prostriedkov poskytnutých na základe dotačných zmlúv, respektíve ostatných zmlúv o poskytnutí finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu (429 932 708 €).
V tejto súvislosti poznamenávame, že čerpanie na zdroji 111 zohľadňuje nielen čerpanie dotácie MŠVVaŠ SR na programoch 077, 06K, 021 a 05T, ale i čerpanie dotácie z iných kapitol štátneho rozpočtu. 
Podľa výkazníctva k 31.12.2010 vyčerpali verejné vysoké školy z celkovej poskytnutej bežnej dotácie (zdroj 111) mzdové prostriedky (610) v objeme 183 418 021 € (čo je 42,6 %) a poistné a príspevky do poisťovne (620) v objeme 62 535 556 € (čo je 14,5 %) z poskytnutej dotácie.
Na tovary a služby (630) vyčerpali VVŠ finančné prostriedky v sume 70 369 998 € (čo je 16,4 %) z poskytnutej dotácie (zdroj 111). Najväčší podiel čerpania tvorili výdavky na energie, voda a komunikácie (položka 632) v objeme 21 699 127 €, výdavky na služby (položka 637)  v sume 27 727 335 € a výdavky na materiál (položka 633) v sume 10 578 286 €. 
Z poskytnutej bežnej dotácie (zdroj111) vyčerpali VVŠ v rámci kategórie 640 - Bežné transfery na odstupné (podpoložka 642012) sumu 197 124 € a na odchodné (podpoložka 642013) sumu 607 897 €. Na štipendiá doktorandov boli k 31.12.2010 vyčerpané finančné prostriedky v objeme 27 981 189 €, čo predstavuje 89,7 % k upravenému rozpočtu v sume 31 180 372 €. Na vyplatenie sociálnych a motivačných štipendií boli vyčerpané finančné prostriedky v objeme 24 060 165 € a na štipendiá zahraničným študentom prostriedky v objeme 1 471 712 €.   
Okrem čerpania výdavkov z dotácie, poskytnutej v roku 2010 mohli verejné vysoké školy (v zmysle § 89 zákona o vysokých školách) čerpať aj finančné prostriedky zo zostatku (nevyčerpanej dotácie) z predchádzajúcich rokov. K 31.12.2010 verejné vysoké školy čerpali na zdrojoch 1316, 1317, 1318          a 1319 finančné prostriedky bežnej dotácie v objeme 62 798 181 €. Tieto prostriedky použili verejné vysoké školy najmä na úhradu miezd zamestnancov a štipendií doktorandov za mesiac december 2009, vrátane odvodov do poistných fondov, na riešenie pokračujúcich výskumných a rozvojových projektov a na dofinancovanie neuhradených záväzkov z roku 2009. 
V súvislosti s riešením projektov EÚ boli na verejných vysokých školách čerpané finančné prostriedky (vrátane spolufinancovania zo štátneho rozpočtu) v celkovej výške 12 258 566 €, pričom  čiastka 7 655 126 € bola čerpaná v súvislosti s riešením  projektov z výziev z roku 2010 a čiastka 4 603 440 € bola čerpaná v súvislosti s riešením projektov z výziev z predchádzajúceho roku. 
Okrem vyššie uvedených zdrojov bolo k 31.12.2010 na verejných vysokých školách evidované aj čerpanie bežných výdavkov na zdroji 46, 35, 37, 43 a 45. Tieto výdavky mimo štátneho rozpočtu predstavovali sumu 115 071 362 €. V rámci týchto zdrojov bolo najvyššie čerpanie výdavkov na zdroji        46 - Iné zdroje vyššie neuvedené v objeme 102 615 828 €.  
   
Hlavná kategória 700 – Kapitálové výdavky

Kapitálová dotácia (podpoložka 721003) bola poskytnutá 20 verejným vysokým školám, prostredníctvom programu 077 - Vysokoškolské vzdelávanie a veda, sociálna podpora študentov vysokých škôl v objeme 26 376 893 € a medzirezortného programu 06K - Národný program rozvoja vedy a techniky v objeme 803 716 €, z toho prostredníctvom APVV v objeme 478 416 €.
Najvyšší objem bol poskytnutý na podprograme 07711 - Poskytovanie vysokoškolského vzdelávania a zabezpečenie prevádzky vysokých škôl a to v objeme 22 770 967 €. Z uvedeného objemu finančných prostriedkov sa na realizáciu nových stavieb poskytli finančné prostriedky v objeme 12 843 262 € a na rekonštrukcie, prístavby a prestavby budov sa poskytli finančné prostriedky v objeme 9 927 705 €. 
Na výskum a vývoj  boli verejným vysokým školám v roku 2010 poskytnuté finančné prostriedky v rámci podprogramu 07712 a v rámci programu 06K. Prostredníctvom programu 07712 - Vysokoškolská veda a technika bola verejným vysokým školám k 31.12.2010 poskytnutá dotácia v objeme 3 605 926 €. Na projekty v rámci medzirezortného programu rozvoja vedy a techniky 06K bola poskytnutá dotácia v objeme 803 716 €, z toho na prvku 06K0A02 v objeme 325 300 € pre Slovenskú technickú univerzitu na riešenie projektu „Komplexné riešenie podpory a efektívneho využívania infraštruktúry výskumu a vývoja“ a prostredníctvom podprogramu 06K11 boli poskytnuté finančné prostriedky vo výške 478 416 € na riešenie projektov financovaných cez Agentúru na podporu výskumu a vývoja.  
Z pridelenej kapitálovej dotácie v roku 2010 bolo podľa Štátnej pokladnice (účtovný stav z výkazu PaV k 31. 12. 2010) na verejných vysokých školách skutočné čerpanie (zdroj 111) vo výške 20 643 206 €,   čo predstavuje 75,9 % čerpanie z finančných prostriedkov poskytnutých na základe dotačných zmlúv, respektíve ostatných zmlúv o poskytnutí finančných prostriedkov zo štátneho rozpočtu (27 180 609 €).
V rámci podprogramu 07712  boli kapitálové výdavky v sume 4 000 € poskytnuté z kapitoly Úradu vlády SR pre UPJŠ v Košiciach na projekt „Rozvoj spoločného Centra fyziky veľmi nízkych teplôt - rekonštrukcia spoločnej infraštruktúry.

Prostriedky z Finančného mechanizmu  EHP a Nórskeho finančného mechanizmu
V roku 2010 boli prostredníctvom Úradu vlády SR poskytnuté verejným vysokým školám aj finančné prostriedky na riešenie projektov z Finančného mechanizmu EHP a Nórskeho finančného mechanizmu. Z tejto dotácie verejné vysoké školy vyčerpali k 31. 12. 2010 na zdroji 11E1 - Finančný mechanizmus EHP finančné prostriedky v sume  667 290 €,  z toho kapitálové výdavky v sume 89 146 €        a bežné výdavky v sume 578 145 €. Na zdroji 11E3 - Nórsky finančný mechanizmus bolo čerpanie v sume 942 072 €, z toho  kapitálové výdavky v sume 101 024 € a bežné výdavky v sume 841 048 €. Na zdroji      121 - zdroje z kapitoly Všeobecná pokladničná správa bolo čerpanie v sume 215 494 €, z toho kapitálové výdavky v sume 19 025 € a bežné výdavky v sume 196 470 €. Finančné prostriedky boli čerpané na 11-tich verejných vysokých školách (EU v Bratislave, PU v Prešove, TUKE v Košiciach, UK v Bratislave, UKF      v Nitre, UMB v Banskej Bystrici, UPJŠ v Košiciach, VŠVU v Bratislave, ŽU v Žiline, UVL v Košiciach, STU v Bratislave).
Príjmové finančné operácie verejných vysokých škôl 
V rámci tejto oblasti verejné vysoké školy evidujú na položke 453 - Zostatok prostriedkov z predchádzajúcich rokov finančné prostriedky, ktoré neboli vyčerpané k 31.12.2010. Zostatok prostriedkov k 31.12.2010 bol v objeme 194 967 071 €, z toho  na zdroji 1315, 1316, 1317, 1318 a 1319 (zostatok zo štátneho rozpočtu) v objeme 85 013 654 € (čo je  43,6 %). Na zdroji 43 - Zdroje z predaja majetku, sú príjmové finančné operácie v objeme  41 524 825  € (čo je 21,3 %),  na  zdroji 46 - Iné zdroje vyššie neuvedené  v objeme 60 665 222  € (čo je 31,1%). Ostatné finančné operácie sú evidované na zdrojoch 1161, 11E1, 11E3, 11R2, 11S, 121, 12P1, 135, 136, 13K1, 13S, 35,45.
Výdavkové finančné operácie verejných vysokých škôl 
V rámci výdavkových finančných operácií evidujú verejné vysoké školy v kategórii 800 - výdavky z transakcií s finančnými aktívami čiastku 80 467 €. Splátky bankových úverov (položka 821005) sa evidujú  v objeme 33 937 €, a to na Vysokej škole múzických umení v Bratislave. Splátky z ostatných úverov, pôžičiek a návratných finančných výpomocí dlhodobých (podpoložka 821007)  v objeme 26 616 € sa evidujú na Prešovskej univerzite a splácanie finančného prenájmu (položka 824) v objeme 19 914 € sa eviduje na Prešovskej univerzite. 
Zhodnotenie majetkovej pozície verejných vysokých škôl
Z dostupných údajov, ktoré sú v súčasnosti spracované v Štátnej pokladnici v module „výkazníctvo“ k 31.12.2010 vyplýva, že najvyšší podiel na majetku predstavovali stavby verejných vysokých škôl vo výške 521 110 136 €, čo predstavuje v porovnaní s rokom 2009 nárast o 86 097 075 €. Na položke „samostatné hnuteľné veci a súbory hnuteľných vecí“ bol evidovaný majetok vo výške 98 426 427 €, čo predstavuje  nárast oproti predchádzajúcemu roku o 41 958 969 € a na položke „Iný dlhodobý hmotný majetok“ predstavuje čiastku vo výške 2 606 321 €, čo predstavuje nárast oproti predchádzajúcemu roku  o 843 076 €. Na položke „ostatný dlhodobý finančný majetok“ nedošlo v porovnaní s predchádzajúcim rokom k zmenám a eviduje sa tu majetok vo výške 126 045 €. 
Na bankových účtoch evidujú verejné vysoké školy k 31.12.2010 finančné prostriedky vo výške 197 886 010 €. K rovnakému dátumu evidujú verejné vysoké školy tiež pohľadávky vo výške 93 172 079 €,  z toho pohľadávky od odberateľov  v objeme 7 359 220 € (7,9 %). Najvyšší podiel na pohľadávkach predstavujú dotácie a zúčtovanie so štátnym rozpočtom vo výške 61 163 117 € (65,6%)  a daňové pohľadávky a pohľadávky zo sociálneho a zdravotného poistenia vo výške 17 854 833 € (19,2%). Záväzky verejných vysokých škôl k 31.12.2010 predstavujú objem 89 380 050 €.
1.11.3 Výdavky súkromných vysokých škôl
V roku 2010 boli poskytnuté dotácie 9 súkromným vysokým školám v objeme 1 149 620 €. Išlo o nárokové zložky zo zákona o vysokých školách, a to finančné prostriedky na úhradu sociálnych štipendií v sume 698 870 € a na úhradu motivačných štipendií v sume 450 750 €.
2. Tabuľková časť

3. Príloha

Zoznam organizácií v riadiacej pôsobnosti MŠVVaŠ SR k 31. 12. 2010

a/ Verejné vysoké školy

1.	Univerzita Komenského Bratislava	11.   Slovenská poľnohospodárska univerzita Nitra
2.	Slovenská technická univerzita Bratislava	12.   Univerzita Konštantína Filozofa Nitra
3.	Ekonomická univerzita Bratislava	13.   Prešovská univerzita Prešov
4.	Vysoká škola múzických umení Bratislava	14.   Katolícka univerzita Ružomberok
5.	Vysoká škola výtvarných umení Bratislava	15.   Univerzita sv. Cyrila a Metoda Trnava
6.	Univerzita Mateja Bela Banská Bystrica	16.   Trnavská univerzita Trnava
7.	Akadémia umení Banská Bystrica	17.   Trenčianska univerzita Trenčín
8.	Univerzita P. J. Šafárika Košice	18.   Technická univerzita Zvolen
9.	Univerzita veterinárskeho lekárstva Košice	19.   Žilinská univerzita Žilina
10.	Technická univerzita Košice	20.   Univerzita J. Selyeho Komárno

b/ Priamo riadené rozpočtové organizácie

1.	Agentúra na podporu výskumu a vývoja Bratislava	7.   Štátna školská inšpekcia Bratislava    
2.	Národné športové centrum Bratislava	8.   Ústav informácií a prognóz školstva Bratislava
3.	Medzinárodné laserové centrum Bratislava                  9.   Agentúra MŠVVaŠ SR pre štrukturálne  fondy EÚ                
4.	Slovenská pedagogická knižnica Bratislava	10. Metodicko-pedagogické centrum  
5.    Štátny inštitút odborného vzdelávania Bratislava               Bratislava (od 1. 1. 2008)       
6.    Štátny pedagogický ústav Bratislava                             11. Národný ústav certifikovaných meraní vzdelávania                
                                                                                           (od 1. 9. 2008)

Krajské školské úrady, v tom:
1.	Krajský školský úrad Bratislava
2.	Krajský školský úrad Banská Bystrica
3.	Krajský školský úrad Košice
4.	Krajský školský úrad Nitra
5.	Krajský školský úrad Prešov
6.	Krajský školský úrad Trenčín
7.	Krajský školský úrad Trnava
8.	Krajský školský úrad Žilina

c/ Priamo riadené príspevkové organizácie

1.	Národný ústav celoživotného vzdelávania Bratislava  
2.	Centrum vedecko-technických informácií Bratislava
3.	Domov speváckeho zboru slovenských učiteľov Trenčianske Teplice
4.	IUVENTA Bratislava
5.	Výskumný ústav detskej psychológie a patopsychológie Bratislava
6.	Antidopingová agentúra SR Bratislava (od 1. 1. 2009)